
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.1411
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 2ο ∆ηµοτικό Σχολείο Περιστερίου, το ∆ηµοτικό Σχολείο
Βραχατίου Κορινθίας, το 14ο ∆ηµοτικό Σχολείο Γλυφάδας, το Γυ-
µνάσιο της ιστορικής ∆µητσάνας Αρκαδίας και το 1ο Γυµνάσιο
Κέρκυρας, σελ.1347, 1360, 1362, 1392, 1401

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 1395, 1396
Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1333
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.1333-

1344
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Παρα-

σκευής 18 ∆εκεµβρίου 2009, σελ.1372
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης:
i. σχετικά µε την αλλαγή του καθεστώτος ασφάλισης στον

Ο.Α.Ε.Ε. κ.λπ., σελ. 1345
ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την καταβολή των δεδου-

λευµένων των εργαζοµένων της εταιρείας "ELITE ABEE" κ.λπ.,
σελ.1357

β) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε τη µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ κ.λπ.,
σελ.1346

γ) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε
την επίλυση των προβληµάτων της Λυρικής Σκηνής, σελ.1347

δ) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης:

i. σχετικά µε την επιλογή των Γενικών Γραµµατέων των Υπουρ-
γείων, σελ.1349

ii. σχετικά µε την άµεση ανάγκη αποκοµιδής των απορριµµά-
των στο Γύθειο κ.λπ., σελ.1356

ε) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i. σχετικά µε τη δυνατότητα απευθείας διάθεσης δανειακών

τίτλων του δηµοσίου στο ευρύ αποταµιευτικό κοινό κ.λπ.,
σελ.1351

ii. σχετικά µε την επιστροφή φόρου εισοδήµατος Φυσικών
Προσώπων κ.λπ., σελ.1353

στ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων:
i. σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων του οδικού δι-

κτύου της Χαλκιδικής, σελ.1354
ii. σχετικά µε το χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης του έργου κά-

λυψης ∆ιακονιάρη στην Πάτρα κ.λπ., σελ.1359
Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση επί των άρθρων του σχεδίου νόµου του Υπουρ-

γείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρ-
νησης: «Αναµόρφωση συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο
τοµέα και άλλες διατάξεις», σελ.1361

2. Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την

έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύ-
ρωση Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου και άλλες διατάξεις»,
σελ.1364
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ΚΑΤΣΕΛΗ Λ., σελ. 1346, 1347
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α., σελ. 1354
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ., σελ. 1345, 1346, 1357, 1358
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Α., σελ. 1355
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ. 1354, 1355, 1359
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ., σελ. 1358
ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ ∆., σελ. 1352
ΠΑΡΑΣΤΑΤΙ∆ΗΣ Θ., σελ. 1345
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ. 1351, 1353, 1354
ΤΖΑΚΡΗ Θ., σελ. 1350, 1351, 1356, 1357
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν., σελ. 1359
Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Απο-

κέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης:
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ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ Γ., σελ. 1380, 1404
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 1393
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ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ Ε., σελ. 1384
ΒΡΕΤΤΟΣ Κ., σελ. 1363, 1393
ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ Κ., σελ. 1386
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ. 1387, 1405
ΖΩΗΣ Χ., σελ. 1362, 1363, 1396, 1402
ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ Ι., σελ. 1381, 1382, 1383
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 1389, 1396
ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ Χ., σελ. 1383, 1384
ΚΟΛΛΙΑΣ Κ., σελ. 1366
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π., σελ. 1380
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 1386
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α., σελ. 1374
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ., σελ. 1363
ΜΠΟΥΡΑΣ Α., σελ. 1385, 1386
ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ Γ., σελ. 1370
ΝΤΟΛΙΟΣ Γ., σελ. 1361, 1401
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ. 1367, 1368
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ. 1400, 1401, 1410
ΠΙΠΙΛΗ Φ., σελ. 1392
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ. 1364, 1403
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι., σελ. 1376, 1377, 1391, 1396, 1397,

1399, 1400, 1401, 1405, 1407,
1409, 1410

ΡΗΓΑΣ Π., σελ. 1377
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 1379
ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ., σελ. 1375
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ. 1388
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ., σελ. 1398, 1408, 1409
ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ Ζ., σελ. 1389
ΤΖΙΜΑΣ Μ., σελ. 1371
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν., σελ. 1366, 1403
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ. 1394
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΛΓ’

Πέµπτη 17 ∆εκεµβρίου 2009

Αθήνα, σήµερα στις 17 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.34’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Σταύρο Καλαφάτη,
Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο ανα-
φέρεται στην αλλαγή του ωραρίου εργασίας των πυροσβεστών.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η αναδιάρ-
θρωση των αστυνοµικών υπηρεσιών.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων «ΒΟΗ-
ΘΕΙΑ ΣΤΟ ΣΠΙΤΙ» και «ΚΗΦΗ» ζητεί τη µονιµοποίηση των
εργαζοµένων στους φορείς αυτούς.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Γεωπόνων Μελετητών Ελ-
λάδος-Συµβούλων Επιχειρήσεων ζητεί να πριµοδοτηθεί για την
πρώτη εγκατάσταση, το σύνολο των Νέων Αγροτών.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ναυτικών Πρακτόρων
Λιµένος Πατρών ζητεί να συµπεριληφθεί και η Πάτρα στα σηµεία
εισόδου στην Ελλάδα της Αιγυπτιακής πατάτας.

6) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Β’ Αθηνών
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙ-
ΝΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αρτεµισίου Εύ-
βοιας ζητεί την έγκριση της επέκτασης του έργου «αντιµετώπιση
κατολισθητικού φαινοµένου στο ∆.∆.Ελληνικών».

7) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ, Β’ Αθηνών
κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Ν. Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κα-

τέθεσαν αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αρτεµισίου Εύβοιας
ζητεί χρηµατοδότηση για την αποκατάσταση των ζηµιών στην πε-
ριοχή από ακραία καιρικά φαινόµενα.

8) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο των
Κυνηγών - ΩΡΙΩΝ διαµαρτύρεται για την προσωρινή απαγό-
ρευση του κυνηγιού.

9) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία πτυχιούχοι οπτι-
κοί ζητούν την αναγνώριση των επαγγελµατικών τους
δικαιωµάτων.

10) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηλείας ζητεί, στο
νοµοσχέδιο για τη ρύθµιση οφειλών των επιχειρήσεων να λη-
φθούν ειδικά µέτρα οικονοµικής στήριξης για τις επιχειρήσεις
των πυρόπληκτων περιοχών.

11) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καλυβίων - Θορικού Αττικής ζητεί
την άµεση κατασκευή του περιφερειακού δρόµου Μαρκόπουλο
- Καλύβια - Λαγονήσι - Ανάβυσσο.

12) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΖΩΪ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι του ∆. ∆ιαµερίσµατος
Πυλών ∆ήµου Καρπάθου ∆ωδεκανήσου ζητούν να χαρακτηριστεί
ως επαρχιακός ο δρόµος Σικέλαος - Άδεια ∆. ∆ιαµερίσµατος
Πυλών.

13) Ο Βουλευτής Ν. Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εξωραϊστικός Πολιτιστικός Σύλ-
λογος Νέου Ολύµπου Λαγονησίου ζητεί την στελέχωση µε
ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό του Κέντρου Υγείας στα Κα-
λύβια Θορικού Αττικής.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 182/22-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ψαριανού Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6919312/11/2009
έγγραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:



1334 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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1338 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

2. Στην µε αριθµό 190/22-10-2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Νάνου Απόστολου, Σκυλλάκου Αντώνιου δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 11/12-11-2009 έγγραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:
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1340 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 194/22-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1/12-11-09 έγ-

γραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:



1342 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 238/23-10-2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 16/12-11-09 έγ-

γραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:



1344 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε κύριε συ-
νάδελφε.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Πρώτη είναι η µε αριθµό 228/14.12.2009 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Θεόδω-
ρου Παραστατίδη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, σχετικά µε την αλλαγή του καθεστώτος ασφάλισης
στον ΟΑΕΕ κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Σύµφωνα µε το n. 3080/02 οι επαγγελµατίες οι οποίοι είχαν

δραστηριότητα σε περιοχές κάτω των δύο χιλιάδων κατοίκων και
χιλίων κατά περίπτωση, δεν ήταν υποχρεωµένοι να εγγράφονται
στον ΟΑΕΕ ή ΤΕΒΕ παλαιότερα, εκτός απ’ αυτούς που υπερέ-
βαιναν το εισοδηµατικό κριτήριο που είναι περίπου 14.000 ευρώ,
αλλά είχαν τη δυνατότητα να ασφαλιστούν στον ΟΓΑ (όπως µι-
κροπωλητές, πλανόδιοι λαϊκών αγορών, βενζινοπώλες, συνερ-
γεία κ.λπ.).

Με την τροποποίηση του νόµου όλοι αυτοί υποχρεώθηκαν
αναδροµικά από 1.11.2009 να εγγραφούν στον ΟΑΕΕ, σύµφωνα
µε την εγκύκλιο 113/24.11.2009 που κοινοποίησε σε όλα τα υπο-
καταστήµατά του. Και αντιλαµβάνεστε ότι θα δηµιουργηθεί µέγα
κοινωνικό πρόβληµα, γιατί οι άνθρωποι αυτοί δεν θα µπορούν να
ανταποκριθούν στις ασφαλιστικές εισφορές του ΟΑΕΕ οι οποίες
είναι δυσβάσταχτες για τα οικονοµικά δεδοµένα.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Τι προτίθεστε να κάνετε σχετικά µε την αλλαγή του καθεστώ-

τος ασφάλισης αυτής της κατηγορίας επαγγελµάτων;»
Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Παραστατίδη θα απαντήσει ο

Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κουτρου-
µάνης.

Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, δεν υπάρχει καµµία τροποποίηση στο νόµο.

Ο νόµος είναι ο 3050/2002 που προβλέπει την απαλλαγή από την
ασφάλιση του ΟΑΕΕ για όσους από τους επαγγελµατίες δρα-
στηριοποιούνται σε περιοχές κάτω των δυο χιλιάδων κατοίκων ή
σε ορισµένους νοµούς, όπως είναι ο Νοµός Αττικής, ο Νοµός
Βοιωτίας, ο Νοµός Αχαΐας, σε χωριά κάτω των χιλίων κατοίκων.

Απαραίτητη προϋπόθεση για να απαλλαγεί κάποιος από την
ασφάλιση του ΟΑΕΕ και να ενταχθεί στον ΟΓΑ, είναι να έχει µέσο
ετήσιο εισόδηµα την τελευταία τριετία κατώτερο των πεντακο-
σίων ηµεροµισθίων του ανειδίκευτου εργάτη, δηλαδή περίπου
16.500 ευρώ µε τα σηµερινά δεδοµένα.

Η πρόθεση και η βούληση του νοµοθέτη ήταν να απαλλάσσο-
νται αγρότες και επαγγελµατίες που έχουν µικρές επιχειρήσεις
και δραστηριοποιούνται σ’ αυτές τις περιοχές, έτσι ώστε να µην
επιβαρύνονται µε τα περίπου 350 ευρώ το µήνα που κοστίζει η
ασφάλιση στον Οργανισµό Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµα-
τιών. Να σηµειωθεί ότι η ασφάλιση στον ΟΓΑ για κάθε χρόνο
είναι περίπου 500 ευρώ στην υποχρεωτική κατηγορία που προ-
βλέπεται µε βάση τη νοµοθεσία του ΟΓΑ.

Η διάταξη αυτή έχει λογική και πρέπει να διατηρηθεί, γιατί όλοι
γνωρίζουµε ότι πολλοί που κατοικούν σ’ αυτές τις περιοχές
έχουν την «επιχείρηση» για να συµπληρώσουν ένα εισόδηµα.

Υπάρχουν όµως επαγγελµατίες που καταστρατηγούν αυτό το
νόµο, γιατί δηλώνουν έδρα ένα χωριό µε πληθυσµό κάτω των
δύο χιλιάδων κατοίκων, δραστηριοποιούνται όµως στις γειτονι-
κές πόλεις ή στην ευρύτερη περιοχή. Αυτό γίνεται για τον λόγο
ότι θέλουν να έχουν χαµηλότερες ασφαλιστικές εισφορές, αφού,
όπως σας είπα, οι ασφαλιστικές εισφορές του ΟΓΑ είναι πολύ
χαµηλότερες από εκείνες του ΟΑΕΕ.

Προξενεί, βέβαια, εντύπωση το γεγονός ότι η προηγούµενη
κυβέρνηση δεν έχει αντιµετωπίσει το πρόβληµα και ότι η διοί-
κηση του Οργανισµού Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών
έρχεται να εφαρµόσει τον ενδέκατο του 2009 µια εγκύκλιο, που
εκδόθηκε από την προηγούµενη πολιτική ηγεσία τον Ιανουάριο
του 2009. Από την εφαρµογή της εγκυκλίου αυτής ενδέχεται να

υπάρξουν προβλήµατα για ορισµένες κατηγορίες, τις οποίες
πρέπει να δούµε, όπως για παράδειγµα µικροπωλητές, άνθρω-
ποι, οι οποίοι έχουν πολύ χαµηλά εισοδήµατα. Θα παρακολου-
θήσουµε, λοιπόν, την εξέλιξη αυτή και θα δούµε τι µπορούµε να
διορθώσουµε, γιατί πράγµατι χρειάζεται επικαιροποίηση, χρειά-
ζεται αναµόρφωση το θεσµικό πλαίσιο αυτό, για να µην υπάρ-
ξουν αδικίες. Ωστόσο, δεν µπορούµε να δεχθούµε την
καταστρατήγηση αυτή, στην οποία αναφέρθηκα προηγουµένως.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κου-

τρουµάνη.
Ο συνάδελφος κ. Θεόδωρος Παραστατίδης έχει το λόγο για

τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΠΑΡΑΣΤΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Μετά και την τοποθέτηση του κυρίου Υφυπουργού, εγώ θα

ήθελα να σταθώ στις περιπτώσεις εκείνες που πραγµατικά δι-
καιούνται την απαλλαγή αυτή. Και δεν µιλάµε για ορισµένα επαγ-
γέλµατα, τα οποία πράγµατι κανείς θα πρέπει να τα
επανεξετάσει, µιλάµε για περιπτώσεις όπου επαγγέλµατα, όπως
οι υδραυλικοί, για παράδειγµα, σ’ ένα χωριό δεν έχουν, νοµίζω,
τη δυνατότητα να πηγαίνουν και να ασκούν το επάγγελµα σε πό-
λεις γειτονικές, καθ’ ότι στις πόλεις γνωρίζουµε ότι υπάρχει πλη-
θώρα τέτοιων επαγγελµατιών. Επίσης, και οι µικροπωλητές,
όπως και οι υδραυλικοί, προσπαθούν να βγάλουν ένα µεροκά-
µατο, καθώς και οι µανάβηδες οι οποίοι, τέλος πάντων, θα πάνε
και σ’ ένα διπλανό χωριό. Και αν θέλετε, στο κάτω-κάτω προ-
σφέρουν κι ένα κοινωνικό έργο. Σ’ ένα αποµακρυσµένο χωριό το
να πάει ένας µανάβης, δεν σηµαίνει ότι ξεφεύγει από τα όρια του
χωριού που έχει την έδρα, εν πάση περιπτώσει, άρα αυτός θα
πρέπει να υπαχθεί στο ΤΕΒΕ.

Κύριε Υφυπουργέ, εγώ στέκοµαι στο σκεπτικό κυρίως του
ΟΑΕΕ, που λέει ότι υπήρξε καταστρατήγηση και εκµετάλλευση
διατάξεων του ν.3080/2002, που αναφέρατε, από επαγγελµατίες,
µε την οποία βέβαια συµφώνησε και το αρµόδιο Υπουργείο. Και
βλέπετε ότι η διαδικασία αυτή, όπως πολύ σωστά είπατε, ξεκί-
νησε το Γενάρη του 2009 και ολοκληρώθηκε µε την κοινοποίηση
ακριβώς µετά τις εκλογές και αυτό, νοµίζω, δεν είναι τυχαίο.
Προφανώς είχαν υπόψη ότι θα είχαν προκληθεί αντιδράσεις από
αυτές τις κοινωνικές οµάδες. Και µάλιστα, αν θα προσέξετε την
εγκύκλιο, οι αποφάσεις λήφθηκαν 19-10-2009 και 2-10-2009 και
κοινοποιήθηκαν 24-11-2009. Αυτό και µόνο νοµίζω ότι λέει αρ-
κετά πράγµατα.

Βέβαια, το ζήτηµα, κύριε Υπουργέ, είναι ότι δεν λαµβάνονται
υπόψη καθόλου τα εισοδηµατικά κριτήρια. Σαφώς και όταν κά-
ποιος υπερβαίνει τα εισοδηµατικά κριτήρια, θα πρέπει, βάσει του
νόµου, να υπαχθεί στο ΤΕΒΕ. Όµως, µιλάµε για περιπτώσεις που
δεν συµβαίνει αυτό.

Εσείς, κατά την άποψή σας, εκτιµάτε ότι κερδίζουν πραγµα-
τικά αυτοί οι οποίοι ασκούν τα επαγγέλµατα αυτά στα χωριά και
µάλιστα υπό αυτές τις συνθήκες µε τις σηµερινές συγκυρίες, έτσι
ώστε να έχουν τη δυνατότητα αυτοί να υπαχθούν στο ΤΕΒΕ και
να µπορούν αυτοί οι άνθρωποι, οι επαγγελµατίες, να ανταποκρι-
θούν στις ασφαλιστικές εισφορές, που ξέρουµε πολύ καλά ότι
το ΤΕΒΕ είναι από τα ταµεία εκείνα που έχει τις πιο υψηλές ει-
σφορές;

Πέραν του ότι πρέπει να λάβω υπόψη πως πολλοί εξ αυτών
είναι ασφαλισµένοι στον ΟΓΑ πέρα των είκοσι ετών και βέβαια,
είναι λογικό µπροστά στο σηµερινό αδιέξοδο να προσπαθούν να
ασκήσουν κάποια από αυτά τα επαγγέλµατα, που πολλές φορές
αναγκάζονται να τα εγκαταλείψουν, διότι δεν βγάζουν ούτε ένα
µεροκάµατο, ειδικά, όπως προανέφερα, στις σηµερινές οικονο-
µικές συνθήκες.

Κύριε Υπουργέ, από αυτούς πραγµατικά προσπαθεί ο ΟΑΕΕ
να λύσει το οικονοµικό του πρόβληµα; Ενδεχοµένως, να υπάρ-
χουν και ορισµένα επαγγέλµατα. Να τα δούµε. Να τα επανεξε-
τάσουµε και να δούµε ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι δεν πληρούν
τους όρους, έτσι ώστε να υπαχθούν στο ΤΕΒΕ. ∆εν πάµε δη-
λαδή, συλλήβδην να εντάξουµε όλους παραδείγµατος χάριν
τους εργολάβους, τους συµβούλους επιχειρήσεων, κ.λπ.. Αυτοί,
βεβαίως, να υπαχθούν στο ΤΕΒΕ.

Τέλος, αυτό που θέλω να επισηµάνω είναι να είστε βέβαιος ότι



οι κατηγορίες αυτών των επαγγελµάτων που δραστηριοποιού-
νται σε οικισµούς κάτω των δύο χιλιάδων κατοίκων δεν θα µπο-
ρούν να ανταποκριθούν στις ασφαλιστικές εισφορές προς τον
ΟΑΕΕ, µε αποτέλεσµα βέβαια να δηµιουργηθεί µέγα κοινωνικό
πρόβληµα.

Γι’ αυτό παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, δείτε το πρόβληµα αυτό
µε συµπάθεια και µε κατανόηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-

ραστατίδη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Είναι αλήθεια, κύριε συνάδελφε, ότι
πρέπει να δούµε ξανά αυτό το πλαίσιο που αφορά την ασφάλιση
για επαγγελµατίες που δραστηριοποιούνται σε περιοχές κάτω
των χιλίων ή των δύο χιλιάδων κατοίκων, όπως συµβαίνει σε ορι-
σµένους νοµούς.

Το θέµα παρουσιάζει ιδιαίτερες δυσκολίες, ιδιαίτερα µετά την
ενοποίηση των ταµείων και την υπαγωγή στον συγκεκριµένο
ασφαλιστικό οργανισµό, τον ΟΑΕΕ, και του Ταµείου Πρόνοιας
Ξενοδόχων, που κι εκεί υπάρχει µεγάλο πρόβληµα. Ωστόσο, θα
έλεγα ότι είναι ιδιαίτερα δύσκολο το θέµα, γιατί αναφερθήκατε
προηγουµένως στα εισοδηµατικά κριτήρια και υπάρχουν επαγ-
γελµατίες οι οποίοι έχουν την έδρα τους στις πόλεις που δηλώ-
νουν εισόδηµα 8.000 ή10.000 ευρώ το χρόνο. Υπάρχουν
αντίστοιχα επαγγελµατίες που δραστηριοποιούνται σε χωριά και
έχουν εισόδηµα ενδεχοµένως και πάνω και από15.000 ή 16.000
ευρώ. Εποµένως, το εισοδηµατικό κριτήριο από µόνο του δεν
µπορεί να οριοθετήσει την ασφάλιση ανάµεσα στον ΟΓΑ και στον
ΟΑΕΕ.

Υπάρχουν επαγγελµατίες στους οποίους αναφερθήκατε κι
εσείς που έχουν εντοπιστεί από τους ελεγκτικούς µηχανισµούς
των ταµείων, οι οποίοι βρίσκουν µια αποθήκη, τη δηλώνουν ως
έδρα και η δραστηριότητά τους δεν είναι καν στο χωριό, δεν είναι
καν στην κωµόπολη που έχουν δηλώσει ως έδρα, αλλά δραστη-
ριοποιούνται σε όλη την ευρύτερη περιοχή. Αυτοί καταλαβαίνετε
ότι λειτουργούν µε διαφορετικούς όρους, µε ευνοϊκότερους
όρους από εκείνους που έχουν οι επαγγελµατίες, που έχουν δη-
λώσει την έδρα τους κανονικά, εκεί που είναι η δραστηριότητά
τους. Οι συνθήκες και σε αυτόν τον τοµέα έχουν αλλάξει σηµα-
ντικά και πρέπει οπωσδήποτε να δούµε ξανά το θέµα της οριο-
θέτησης της ασφαλιστικής ύλης ή της κάλυψης που πρέπει να
έχει το κάθε ταµείο.

Πρέπει να σας πω, ότι στελέχη των ταµείων εκτιµούν πως από
αυτό το νοµοθετικό κενό και την ασάφεια που υπάρχουν ευνο-
ούνται 200.000 περίπου εργαζόµενοι σε διάφορες µορφές ή και
αυτοαπασχολούµενοι, που δεν ασφαλίζονται σε κανένα ταµείο,
επειδή ακριβώς δεν υπάρχει σαφές πλαίσιο.

Είναι στις προτεραιότητές µας -αυτό θα το εξετάσει και η επι-
τροπή η οποία έχει συσταθεί για το ασφαλιστικό- να υπάρξουν
ενιαίοι και σταθεροί κανόνες και πλήρης οριοθέτηση της ασφα-
λιστικής ύλης του κάθε ταµείου για να αντιµετωπίσουµε το πρό-
βληµα. Στα πλαίσια αυτά θα αντιµετωπιστεί και το πρόβληµα
µεταξύ του ΟΓΑ και του Οργανισµού Ασφάλισης Ελευθέρων
Επαγγελµατιών.

Όποια προβλήµατα δηµιουργηθούν από αυτήν την εγκύκλιο
και την εφαρµογή της, να είστε βέβαιος ότι θα τα αντιµετωπί-
σουµε ώστε να µη δηµιουργηθούν νέες αδικίες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υφυπουργό.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 240/14-12-2009 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Κα-
λαφάτη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας σχετικά µε τη µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας αποφάσισε τη µετεγκα-

τάσταση της ∆ΕΘ στο αγρόκτηµα του ΤΕΙ Σίνδου. Η απόφαση
αυτή ελήφθη κατόπιν διαβούλευσης στην Επιτροπή για τη µετε-
γκατάσταση της ∆ΕΘ, που συστάθηκε µε τη συµµετοχή όλων

των αρµόδιων φορέων της πόλης. Στην απόφαση συναίνεσε και
το ΠΑΣΟΚ.

Κατόπιν αυτού, προκαλεί έκπληξη η τοποθέτηση της Υφυ-
πουργού Εσωτερικών κ. Θεοδώρας Τζάκρη σχετικά µε την πρό-
θεση της Γενικής Γραµµατείας Μακεδονίας-Θράκης να
εκπονήσει νέα µελέτη για τη µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ, όταν µά-
λιστα ο Υφυπουργός Υποδοµών κ. Γιάννης Μαγκριώτης υποστη-
ρίζει επίσηµα τη µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ στη Σίνδο.

Την ίδια στιγµή, η Υπουργός και ο Υφυπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας -στην αρµοδιότητα των
οποίων ανήκει η εποπτεία της ∆ΕΘ- δεν έχουν ακόµα τοποθετη-
θεί σχετικά.

Αποτέλεσµα των αντιφατικών τοποθετήσεων των κυβερνητι-
κών στελεχών είναι ένα ζήτηµα κοµβικής σηµασίας για τη Θεσ-
σαλονίκη, για το οποίο είχε επιτευχθεί συναίνεση όλων των
φορέων να επανέρχεται στο σηµείο µηδέν, πυροδοτώντας κύκλο
αντιδράσεων και εντάσεις από φορείς κυρίως της ανατολικής πε-
ριοχής της Θεσσαλονίκης οι οποίοι ζητούν την εγκατάσταση της
∆ΕΘ εντός των ορίων της περιοχής τους.

Ερωτώνται οι κύριοι κύριοι Υπουργοί:
1. Πώς εξηγούνται οι αντιφατικές τοποθετήσεις στελεχών της

Κυβέρνησης σ’ ένα κοµβικής σηµασίας ζήτηµα για την πόλη της
Θεσσαλονίκης όπως η µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ;

2. Ποιο Υπουργείο είναι αρµόδιο και ποια είναι η πρόθεση της
Κυβέρνησης αναφορικά µε τη µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ και συ-
γκεκριµένα προτίθεται να προβεί άµεσα στη µετεγκατάσταση
στην περιοχή αγροκτήµατος του ΤΕΙ Σίνδου;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
η Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
κυρία Κατσέλη.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, πριν απαντήσω στο τι προτίθεται να κάνει

το Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας
που έχει και την κύρια ευθύνη της ∆ΕΘ θα ήθελα να αναφερθώ
λίγο στην επίκαιρη ερώτησή σας.

Μιλάτε για κυβερνητική απόφαση. Ουσιαστικά, όπως ξέρετε
καλά, κυβερνητική απόφαση σηµαίνει ότι θα πρέπει να υπάρξει
µία πραγµατική απόφαση της Κυβέρνησης και να υπάρχουν κά-
ποια κονδύλια στον προϋπολογισµό, κάποιες προβλέψεις για την
πραγµατική και ουσιαστική υλοποίηση του έργου µε µελέτες, µε
προϋπολογισµό, µε κάποια στοιχειώδη σοβαρότητα. Τίποτε απ’
αυτά δεν υπήρχε.

Το 2008 ο τότε Πρωθυπουργός κ. Καραµανλής στην Έκθεση
αναφέρθηκε, µετά από πέντε χρόνια σιωπής, στη µετεγκατά-
σταση κι ένα χρόνο αργότερα «έριξε» το όνοµα «Σίνδος», τη µε-
τεγκατάσταση στη Σίνδο µετά από µία συνάντηση-διαβούλευση
κάποιας Επιτροπής. Για µας τέτοιες κινήσεις απαιτούν πολύ µε-
γαλύτερη σοβαρότητα, απαιτούν προετοιµασία, απαιτούν πραγ-
µατική µελέτη για τις υποδοµές, απαιτούν µελέτη για τις
µεταφορές και πάνω απ’ όλα µία µελέτη για το πώς βλέπουµε το
µέλλον της ∆ΕΘ.

Όπως ξέρετε, η ∆ΕΘ δεν είναι µία απλή έκθεση, είναι πραγ-
µατικά ένας πολύ σηµαντικός εκθεσιακός θεσµός, ο οποίος πρέ-
πει να υποστηριχθεί. Πρέπει να υπάρξει διεθνοποίηση των
κλαδικών εκθέσεων, πρέπει να υπάρχει ένταξη της HELEXPO σ’
ένα διεθνές δίκτυο µ’ ένα µεγάλο στρατηγικό εταίρο, ένα µεγάλο
διοργανωτή εκθέσεων. Αυτό είχε πει ο Πρωθυπουργός Γιώργος
Παπανδρέου στη ∆ΕΘ το 2008 και το 2009.

Εποµένως, τι προτίθεται το Υπουργείο µας να κάνει; Μόλις
µπει το καινούργιο ∆ιοικητικό Συµβούλιο που, όπως ξέρετε, θα
µπει τις επόµενες δύο εβδοµάδες, ουσιαστικά θα του ζητήσω να
επικαιροποιήσει όλες τις µελέτες που υπάρχουν, να εξασφαλί-
σει τα απαιτούµενα, δηλαδή πραγµατικά τη διασύνδεση της HEL-
EXPO µ’ ένα διεθνές δίκτυο οργάνωσης εκθέσεων και τη
συνεργασία ενός στρατηγικό εταίρου και στο πλαίσιο αυτό µε
τις νέες προδιαγραφές να υποβάλει συγκεκριµένη πρόταση στο
Υπουργείο για το τι σηµαίνει µετεγκατάσταση, τι χρειάζεται να
γίνει και µε τι χρονοδιάγραµµα µπορεί να γίνει, έτσι ώστε πραγ-
µατικά να προχωρήσουµε στη µετεγκατάσταση, µε τα συν και τα
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πλην κάθε εναλλακτικής τοποθεσίας, για να δούµε τι θα είναι κα-
λύτερο για τη HELEXPO, για την οικονοµία µας, για την Ελλάδα.

Το χρονοδιάγραµµα είναι σαφές. Για να µην υπάρχει χρονο-
τριβή, αυτό θα πρέπει να έρθει και να παρθούν οι τελικές απο-
φάσεις µέχρι τον Ιούνιο του 2010.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υπουργό.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.

Καλαφάτης.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Κυρία Υπουργέ, η προχειρότητα στην

οποία αναφερθήκατε άµεσα, σχετικά µε την προετοιµασία και τη
λήψη της συγκεκριµένης πολιτικής απόφασης, όπως αυτή εκ-
φράστηκε µε τον πιο επίσηµο τρόπο κατά τη διάρκεια της ∆ιε-
θνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό,
δεν τεκµηριώνεται επαρκώς από τα ίδια τα γεγονότα. Το γεγονός
ότι υπήρχε συγκεκριµένη ΚΥΑ, βάσει της οποίας ο αρµόδιος
Υπουργός Μακεδονίας-Θράκης τότε και ο Υπουργός ΠΕΧΩ∆Ε
συνέταξαν µία επιτροπή στην οποία συµµετείχαν όλοι οι παρα-
γωγικοί φορείς της περιοχής, οι πρόεδροι των δύο εκθεσιακών
φορέων, οι σύµβουλοι, το ΤΕΕ και ο Οργανισµός Ρυθµιστικού,
εκπρόσωποι της Τοπικής Αυτοδιοίκησης δείχνει ότι υπήρχε, µέσα
από µια εξαντλητική διαδικασία που διήρκεσε δυόµιση µε τρεις
µήνες, µια ευρεία συναίνεση, βασική προϋπόθεση, για να επι-
τευχθεί ένα τόσο σηµαντικό και κοµβικής σηµασίας αναπτυξιακό
εγχείρηµα για την περιοχή, όπως είναι η µετεγκατάσταση της
∆ιεθνούς Εκθέσεως Θεσσαλονίκης.

Γνωρίζουµε πολύ καλά ότι ένα τέτοιο µεγάλο αναπτυξιακό εγ-
χείρηµα, ίσως το µεγαλύτερο ή µέσα στα κορυφαία αναπτυξιακά
εγχειρήµατα που δροµολογούµε στην περιοχή της Θεσσαλονί-
κης, του οποίου η εµβέλεια ξεπερνά τα όρια του Νοµού Θεσσα-
λονίκης –αναφέρεται, βεβαίως, στη Μακεδονία, στη Θράκη και
εκτός των ελληνικών συνόρων η εµβέλεια και η θετική επίπτωση
ενός τέτοιου εγχειρήµατος, εφόσον ευοδωθεί- αντιλαµβάνεστε
ότι απαιτούσε –και αυτό ήταν ένα βασικό ζητούµενο- την ευρύ-
τατη συναίνεση όλων των φορέων της πόλης. Αυτή η ευρεία συ-
ναίνεση επιτεύχθηκε µέσα από την πιο επίσηµη διαδικασία, µε
επικεφαλής τον τότε Υπουργό Μακεδονίας-Θράκης και µέσα από
µια εξαντλητική διαβούλευση, στην οποία δεν ζητήθηκε µόνο η
συναίνεση των παραγωγικών φορέων, αλλά και των πολιτικών
κοµµάτων, ακριβώς για να καταλήξουµε στις βέλτιστες περιοχές,
οι οποίες θα µπορούσαν να φιλοξενήσουν το νέο ∆ιεθνές Εκθε-
σιακό Κέντρο.

Κυρία Υπουργέ, δεν υπάρχουν πάρα πολλές περιοχές, εάν θέ-
λουµε να τηρήσουµε βεβαίως τις προδιαγραφές που έθεσε η
προηγούµενη κυβέρνηση, εάν θέλουµε να µιλάµε για δηµόσια
γη, να µην πάµε δηλαδή σ’ ένα ιδιωτικό οικόπεδο και να αποφύ-
γουµε ενδεχόµενες παρενέργειες του real estate.

Εµείς θέλαµε να γίνει ένα πραγµατικό επιχειρησιακό και ανα-
πτυξιακό εγχείρηµα µέσα από τη µετεγκατάσταση της ∆ιεθνούς
Έκθεσης Θεσσαλονίκης και αυτό θέλαµε να πετύχουµε. Η συ-
ναίνεση των κοµµάτων υπήρχε. Το κόµµα του ΠΑΣΟΚ είχε τοπο-
θετηθεί θετικά και µάλιστα µας επέπληττε ουσιαστικά και µας
άσκησε αυστηρή κριτική, γιατί δεν είχαµε προχωρήσει πολύ γρή-
γορα στη Σίνδο. Έτσι, απλώς επιγραµµατικά, αναφέρω επιστολή,
βάσει της οποίας συναινούσε µέσα στα πλαίσια του διαλόγου
αυτής της επιτροπής, όπου το ΠΑΣΟΚ αναφέρει τα εξής: «Εµείς,
από την πλευρά µας, θα αγωνιστούµε µε κάθε νόµιµο τρόπο,
ώστε επιτέλους η µετεγκατάσταση της ∆ΕΘ στην περιοχής της
Σίνδου να γίνει πραγµατικότητα».

Επίσης, στο πρόγραµµα του ΠΑΣΟΚ στις 14-5-2009 αναφέρο-
νται τα εξής: «Το ΠΑΣΟΚ έχει θέσεις. Το θέµα της µετεγκατά-
στασης έχει λυθεί από το 2002. Υπάρχει µελέτη και δεν
χρειάζεται η σύσταση νέων επιτροπών» -κάνει κριτική- «που οδη-
γούν σε νέες καθυστερήσεις και παράταση της απραξίας. Το
µόνο που χρειάζεται είναι η εφαρµογή της µελέτης». Μάλιστα,
ασκήθηκε κριτική γιατί δεν παρακολουθήσαµε ή δεν επικαιρο-
ποιήσαµε τις µελέτες αυτές βάσει του ΤΕΙ της Σίνδου. Όµως, δεν
χρειάζεται νέα µελέτη. Το ίδιο το ΠΑΣΟΚ έλεγε ότι δεν χρειάζε-
ται νέα µελέτη. Παρ’ όλα αυτά, εµείς κάναµε αυτήν την επιτροπή,
ακριβώς για να έχουµε και τη συναίνεση των φορέων.

Έρχεται, επίσης, τοποθέτηση σηµαντικού κυβερνητικού στε-
λέχους, του κ. Μαγκριώτη, στις 27/11/2009, ο οποίος επιµένει
στην άποψη αυτή και στις 30/11/2009 έρχεται ο Υφυπουργός
Εσωτερικών, που δεν γνωρίζω εάν έχει και την αρµοδιότητα, για
να τοποθετηθεί και να πει ότι θα κάνετε µια νέα µελέτη, για να ξα-
ναβρούµε πού θα πρέπει να πάει η ∆ιεθνής Έκθεση Θεσσαλονί-
κης.

Ας µιλήσουµε ρεαλιστικά, κυρία Υπουργέ. ∆εν υπάρχει µια
πληθώρα οικοπέδων τριακοσίων ή πεντακοσίων στρεµµάτων
κοντά στη περιοχή της Θεσσαλονίκης, σε µια χιλιοµετρική από-
σταση που θα µπορούσε να διευκολύνει τη µετεγκατάσταση στη
∆ΕΘ. Εκτός εάν είναι στις σκέψεις της Κυβέρνησης, να µετε-
γκατασταθεί εκτός του Νοµού Θεσσαλονίκης, οπότε θα πρέπει
να αλλάξει όλη η δοµή και η σκέψη για το νέο ∆ιεθνές Εκθεσιακό
Κέντρο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πάντως, υπάρχει µια σύγχυση –και κλείνω µε αυτό- σχετικά µε
τις τοποθετήσεις των κυβερνητικών στελεχών. Η ερώτηση που
κατατέθηκε έχει ακριβώς αυτόν το σκοπό, να διευκρινιστεί η βού-
ληση της Κυβέρνησης, για να γνωρίζουν και οι παραγωγικοί φο-
ρείς της Θεσσαλονίκης ποια είναι ακριβώς η βούληση της
Κυβέρνησης, για να µπορέσουν να καταλαγιάσουν και οι εντά-
σεις που έχουν αναζωπυρωθεί, όπως αντιλαµβάνεστε, από τους
φορείς είτε της Τοπικής Αυτοδιοίκησης είτε άλλους φορείς που
θέλουν να φιλοξενήσουν το νέο ∆ιεθνές Εκθεσιακό Κέντρο στην
περιοχή τους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει, για να απα-

ντήσει στον κ. Καλαφάτη, η Υπουργός Οικονοµίας κ. Κατσέλη.
ΛΟΥΚΑ ΚΑΤΣΕΛΗ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-

τητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, το ζήτηµα είναι πολύ
πιο σύνθετο από αυτό που λέτε. ∆εν αρκεί µία απόφαση ή µία
ΚΥΑ για µετεγκατάσταση µιας έκθεσης. ∆εν αρκεί και αυτή είναι
η διαφορά µας. Για πέντε χρόνια υπήρξε µία σηµαντική συρρί-
κνωση και µια υποβάθµιση της ανταγωνιστικότητας της Έκθε-
σης. Και αυτό που κάνατε είναι ότι µε µία ΚΥΑ, εξαγγείλατε τη
µετεγκατάσταση, κυρίως, φαντάζοµαι µε κάποια πολιτικά κριτή-
ρια, µε κάποια χωροταξικά κριτήρια. ∆εν αρκεί µόνο αυτό.

Το ζήτηµα είναι τι θα κάνουµε µε τη ∆ιεθνή Έκθεση. Θα τη
συνδέσουµε µε ένα διεθνές δίκτυο; Θα την αναβαθµίσουµε; Και
µετά να δούµε τη µετεγκατάστασή της –πού πρέπει να µετεγκα-
τασταθεί- και τη χρήση των χώρων, θα έλεγα και στο πλαίσιο του
µητροπολιτικού πάρκου, αλλά κυρίως, να διασφαλίσουµε ότι θα
υπάρχουν οι υποδοµές, οι µεταφορές, η χρηµατοδότηση, η δια-
σύνδεση, ώστε αυτό που να κάνουµε πραγµατικά να είναι ένα
αναπτυξιακό εγχείρηµα και όχι ένα πυροτέχνηµα. Αυτό θα κάνει
η Κυβέρνηση, αυτό θα κάνει το Υπουργείο µας, που έχει την ευ-
θύνη.

Μόλις µπει η καινούργια διοίκηση θα ζητήσουµε να επικαιρο-
ποιηθεί -όπως σωστά είπατε ότι έπρεπε να είχε γίνει, αλλά για
πέντε χρόνια δεν έγινε τίποτε, η επικαιροποίηση των µελετών
είναι από το 2002- να δούµε αν πραγµατικά οι συνθήκες είναι οι
ίδιες, πώς θα διασφαλίσουµε όλες τις απαραίτητες προϋποθέ-
σεις, ώστε πραγµατικά να µιλάµε για ένα αποτελεσµατικό ανα-
πτυξιακό εγχείρηµα. ∆ιότι για µας, η ∆ιεθνής Έκθεση της
Θεσσαλονίκης είναι κορυφαίος θεσµός της χώρας και πρέπει
πραγµατικά να έχει αποτέλεσµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας ευχαριστούµε, κυρία

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι
επτά µαθητές και µαθήτριες και δύο δάσκαλοι-συνοδοί του 2ου
∆ηµοτικού Σχολείου Περιστερίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στη συνέχεια θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 230/14.12.2009
επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
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Ελλάδας κ. Κωνσταντίνου Καζάκου προς τον Υπουργό Πολιτι-
σµού και Τουρισµού, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων
της Λυρικής Σκηνής.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καζάκου έχει ως εξής:
«Με ένα έλλειµµα που ξεπερνά τα 13.000.000 ευρώ, µε τη χρη-

µατοδότηση από το Υπουργείο Πολιτισµού να µην ξεπερνά τις
ανελαστικές δαπάνες του θεάτρου, τα προβλήµατα της Λυρικής
Σκηνής έχουν πάρει σοβαρές διαστάσεις. Ήδη έχουν µαταιωθεί
παραγωγές, ο προγραµµατισµός είναι κυριολεκτικά στον αέρα,
ενώ κενές θέσεις παραµένουν ακάλυπτες.

Την ίδια στιγµή η εκχώρησή της στο ίδρυµα «Σταύρος Νιάρ-
χος» και η ασυδοσία των εκάστοτε διορισµένων διοικήσεων, δη-
µιουργούν ένα ασφυκτικό πλαίσιο για τους εργαζόµενους, αλλά
και για το ίδιο το κοινό. Από τη µία η παρουσίαση παραγωγών µε
υπέρογκο κόστος και µε πανάκριβα εισιτήρια τις κάνει απρόσιτες
στη µεγάλη πλειοψηφία των εργαζοµένων. Από την άλλη, το προ-
σωπικό βρίσκεται αντιµέτωπο µε το φόβο των απολύσεων, µε τη
γενίκευση των ελαστικών σχέσεων εργασίας, τη µη καταβολή του
πολιτιστικού επιδόµατος σε όλους, αλλά και την αβεβαιότητα
στην καταβολή της µισθοδοσίας. Επιπλέον, στα πλαίσια της λει-
τουργίας της Λυρικής Σκηνής σαν παράρτηµα του δικτύου καλ-
λιτεχνικών γραφείων, το καλλιτεχνικό προσωπικό απαξιώνεται
συνεχώς, δεν καταβάλλονται ούτε οι αποζηµιώσεις που προβλέ-
πονται από το ν. 966/79.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός, ποια µέτρα θα λάβει η Κυβέρ-
νηση για να µπει τέλος στη συνεχιζόµενη απαξίωση της Λυρικής
Σκηνής, και συγκεκριµένα:

- Να εξασφαλίσει την πλήρη χρηµατοδότησή της από τον κρα-
τικό προϋπολογισµό.

- Να εξασφαλίσει τα πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά δικαι-
ώµατα των εργαζοµένων σε αυτή;».

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Κώστα Καζάκο, θα απαντήσει ο
Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλος Γερουλάνος.

Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κυρία Πρόεδρε, αξιότιµε κύριε συνάδελφε, πρώτα απ’
όλα να συµφωνήσουµε σ’ ένα πράγµα: Η Εθνική Λυρική Σκηνή
έχει φθάσει σε οριακό σηµείο. Η κατάσταση που παραλάβαµε,
είναι πέρα από απαράδεκτη. Απλήρωτοι οι υπάλληλοι, οικονοµι-
κές εκκρεµότητες παντού, κατασπατάληση του δηµοσίου χρή-
µατος κι ένα πελατειακό καθεστώς πέρα από κάθε φαντασία.
Πολύ ακριβές παραστάσεις που δεν πωλούν εισιτήρια και µία δι-
οίκηση η οποία «έφυγε νύχτα», για να µην αναλάβει τις ευθύνες
της προ των εκλογών.

∆εν σας κρύβω ότι είναι ένα ζήτηµα το οποίο µε απασχολεί
από την πρώτη µέρα που ανέλαβα στο Υπουργείο Πολιτισµού και
Τουρισµού. Και όσο αναδεικνύονται περισσότερα και περισσό-
τερα προβλήµατα, όσο βγαίνουν και περισσότερα προβλήµατα
στην επικαιρότητα και στη φόρα, αναρωτιέµαι αν η Λυρική Σκηνή
έχει ξεπεράσει και τα όρια τα οποία εσείς περιγράφετε.

Μέσα σ’ αυτό το πλαίσιο, το ηθικό των εργαζοµένων είναι σε
πάρα πολύ άσχηµη κατάσταση. Νοµίζω ότι µπορούµε να περι-
γράψουµε τα συναισθήµατά τους ως οργή και απελπισία, οργή
για την απαξίωση του καλλιτεχνικού δυναµικού της Λυρικής και
απελπισία, γιατί καθυστερούν οι µισθοί τους και δεν πληρώνο-
νται οι άνθρωποι στην ώρα τους και δεν ξέρουν αν θα µπορούν
να πληρωθούν στους µήνες που έρχονται µπροστά µας. Είναι
κρίµα γιατί είναι µια οµάδα εργαζοµένων µε αρκετά προνοµια-
κές συλλογικές συµβάσεις.

Από την πρώτη στιγµή όµως που αναλάβαµε, είπαµε ότι θα εγ-
γυηθούµε τη µισθοδοσία των υπαλλήλων και τα δεδουλευµένα.
Ήταν από τις πρώτες εντολές που έδωσα και έχουν αποπληρω-
θεί όλες οι οφειλές στο προσωπικό. Από τον προγραµµατισµό
µας θα πληρωθούν κανονικά και τα δώρα Χριστουγέννων και οι
άλλες αµοιβές µέχρι το τελευταίο ευρώ.

Όµως, το βαθύτερο πρόβληµα της Λυρικής είναι πολύ πιο επι-
κίνδυνο. Κινδυνεύει η ίδια η ύπαρξή της. Θα σας δώσω µια
γεύση. Το 2009 η εγγεγραµµένη πίστωση της Λυρικής Σκηνής
είναι 18.000.000 ευρώ. Το Υπουργείο Οικονοµικών έδωσε εντολή
τότε να υπάρχει 90% απορροφητικότητα, το οποίο σηµαίνει ότι η
Λυρική Σκηνή έπρεπε να βγάλει τη χρονιά µε 16,2 εκατοµµύρια

ευρώ. Για να κλείσουµε τη χρονιά χωρίς οφειλές, πρέπει να πλη-
ρώσουµε 34.000.000 ευρώ, δηλαδή πέρα από τα διπλάσια απ’
αυτά που το Υπουργείο Οικονοµικών είχε δώσει εντολή στη διοί-
κηση να βγάλει τη χρονιά.

Πώς έγινε αυτό; Τα 16.000.000 έγιναν 18.000.000, προστέθη-
καν 5.000.000 σαν µια έκτακτη επιχορήγηση, έµεναν 8.000.000
απλήρωτα και έχει και 4.000.000 δάνεια, τα οποία πήρε δύο κάθε
χρονιά το 2007 και το 2008 για να βγάλει τη χρονιά.

Με ποια λογική µπαίνει µια διοίκηση στη Λυρική Σκηνή και λέει
ότι δεν θα ξοδέψει αυτά τα οποία της είπε το Υπουργείο Οικο-
νοµικών και κατ’ επέκταση το Υπουργείο Πολιτισµού, αλλά θα ξο-
δέψει πέρα από τα διπλάσια; Αυτό συνέβη στη Λυρική Σκηνή,
χωρίς κανένα σεβασµό στα χρήµατα του Έλληνα φορολογούµε-
νου.

Αυτή η κατάσταση είναι εκρηκτική και πραγµατικά πρέπει να
σκεφτούµε πάρα πολύ σοβαρά ποιες θα είναι οι επόµενές µας
κινήσεις για τη Λυρική Σκηνή, έτσι ώστε να έχουµε µία Λυρική
Σκηνή που θα µας κάνει περήφανους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Καζάκος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, µε τα όσα εί-

πατε τώρα µε αποστοµώσατε. Εγώ τι να πω παραπάνω; Όλα τα
είπατε.

Ξέρουµε πολύ καλά ότι δεν είναι έργο της παρούσας Κυβέρ-
νησης αλλά, είναι έργο πολλών χρόνων και πολλών κυβερνή-
σεων. Η απαξίωση της Λυρικής δεν έγινε τώρα, γίνεται επί σειρά
ετών. Και αυτό έχει πολύ κακό αποτέλεσµα για τους καλλιτέχνες.

Είναι ένα καθεστώς αντικαλλιτεχνικό αυτή η αβεβαιότητα,
αυτός ο φόβος αν θα πάρουν την δεκαπενθηµερία τους, αυτές οι
σχέσεις εργασίας µε τις συµβάσεις ορισµένου έργου, αορίστου
χρόνου. Όλο αυτό το πράγµα είναι απολύτως αντικαλλιτεχνικό.
Οι καλλιτέχνες δεν µπορούν, όχι µόνο να κάνουν τη δουλειά
τους, αλλά κυρίως δεν µπορούν να προάγουν την τέχνη τους.
Μένουν καθηλωµένοι.

Η συγκέντρωση που έγινε στο Υπουργείο σας πριν από λίγες
µέρες ήταν ενδεικτική. ∆εν θέλει κανένα σχόλιο. ∆εν ήσασταν
εκεί. Θα άξιζε τον κόπο να δείτε την οδό Μπουµπουλίνας γεµάτη
κόσµο. Ήταν το σύνολο σχεδόν των εργαζοµένων στη Λυρική
Σκηνή. Ήταν πρωτοφανής η συγκέντρωση σε όγκο και σε παλµό.
Τώρα, αυτή η εικόνα, το να βγουν οι καλλιτέχνες στο δρόµο –και
τι καλλιτέχνες, γιατί µιλάµε για έναν καλλιτεχνικό οργανισµό µε
ιδιαιτερότητες- να είναι οι χορευτές, οι χορωδοί, οι τραγουδιστές
µέσα στο κρύο -είχε ρεύµα ο δρόµος- να προσπαθούν να φυλά-
ξουν τα λαρύγγια τους και τα ποδαράκια τους, ήταν µία κατά-
σταση αποκαρδιωτική στην κυριολεξία. Σας τραγούδησαν
µάλιστα από κάτω και ένα χορωδιακό από µία όπερα, πολύ
όµορφο. Ήταν µία ειδική κατάσταση. Τι προσπαθούσαν να κά-
νουν; Να εξασφαλίσουν τους µισθούς και την εργασία τους, µία
µόνιµη εργασία. ∆εν µπορεί ο καλλιτέχνης να δουλέψει στην ανα-
σφάλεια.

Έχουµε τρία εθνικά θέατρα, δύο δραµατικά κι ένα λυρικό, το
οποίο έχει εκτραπεί του σκοπού του. Η Λυρική Σκηνή, το Λυρικό
Θέατρο, το γνωστό µας µελόδραµα, όπως ξέρετε, είναι λαϊκό
µέσο ψυχαγωγίας. Έτσι γεννήθηκε στην Ευρώπη µετά την Ανα-
γέννηση και έτσι πρέπει να είναι. Τώρα, υπάρχει µία ελιτίστικη
διάθεση µε τις διάφορες διοικήσεις που επιβάλουν οι εκάστοτε
Υπουργοί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Πράγµατι, γίνεται κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος.
∆εν έχει προσαρµοστεί το θέατρο στην ελληνική πραγµατικό-
τητα, να γίνει ένα ελληνικό λυρικό θέατρο. Κάνει αυτές τις πο-
λυδάπανες παραγωγές, αλλά τα χρήµατα δεν φθάνουν, βεβαίως,
γιατί τα ανελαστικά έξοδα του θεάτρου ξεπερνούν τα
25.000.000, οι µισθοί και τα λειτουργικά του θεάτρου. Πόση πρέ-
πει να είναι η χρηµατοδότηση, για να µπορέσει να παράγει αξιό-
λογο έργο και µάλιστα λαϊκό έργο; Βάζει πανάκριβα εισιτήρια.
Έχει πάψει να επιτελεί το ρόλο του.

Πρέπει να λυθούν αυτά τα προβλήµατα. Η λύση δεν είναι να
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καταργήσουµε τη Λυρική ούτε είναι λύση να την παραδώσουµε
σε ιδιώτες. Ο δηµόσιος χαρακτήρας πρέπει να διατηρηθεί. Είναι
Εθνική Λυρική Σκηνή. ∆εν µπορεί να γίνει ιδιωτικό θέατρο, γιατί
θα µεταβληθεί –και εκεί οδεύουν τα πράγµατα- σ’ έναν οργανι-
σµό µετάκλησης ξένων συγκροτηµάτων. Θα πάψει να έχει σχέση
µε την ελληνική πραγµατικότητα και µ’ αυτό που µπορεί να προ-
σφέρει σαν λαϊκή ψυχαγωγία.

Ξέρετε ότι αυτό το µελόδραµα είναι λαϊκές ιστορίες από την
εποχή του ροµαντισµού, απλά παραµυθάκια και όπου υπήρξε µε-
γάλος συνθέτης έχουµε µία καταπληκτική µουσική, αλλά µελό-
δραµα. ∆εν είναι για να σώσει τον κόσµο, είναι για ψυχαγωγία
και για επιµόρφωση. Είναι ό,τι απέµεινε στην Ευρώπη από την
επίδραση που είχε η ελληνική τραγωδία. Οι Ιταλοί την κατενόη-
σαν και έβγαλαν το µελόδραµα. Στη Γερµανία, επίσης, από εκεί
έγινε και συµφωνική ορχήστρα. Είναι όπως κατενόησαν την αρ-
χαία ελληνική τραγωδία.

∆εν είναι ελληνικό το προϊόν αυτό, αλλά έχει αξία. Έχει αξία
σαν λαϊκή ψυχαγωγία και πρέπει να διατηρηθεί αυτός ο χαρα-
κτήρας. Πρέπει και η επιδότηση να είναι επαρκής, ώστε να µην
έχουν αυτό το καθεστώς της ανασφάλειας και της αφερεγγυό-
τητας, που υπήρχε µέχρι σήµερα.

Σ’ αυτά τα πράγµατα, νοµίζω ότι µπορείτε να δώσετε λύση,
έτσι ώστε ούτε να καταργηθεί το θέατρο ούτε να πάρει ένα
δρόµο που δεν θα έχει καµµία σχέση µε τον προορισµό του. Να
σταµατήσει αυτή η οµηρία µε τις συµβάσεις...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχει περάσει ο χρόνος,
κύριε Καζάκο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Πέρασε ο χρόνος. Με συγχω-
ρείτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Αγαπούµε όλοι τη Λυρική
Σκηνή και µας ενδιαφέρουν αυτά που λέτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Αυτά τα θέµατα δεν µπορούν να
αναλυθούν σ’ αυτό το χρόνο. Επιγραµµατικά θίξαµε µερικά
πράγµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πολύ τον

κ. Καζάκο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε...
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, αφήστε τον κ. Καζάκο

να µιλήσει.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αφήστε τον κ. Καζάκο να µιλήσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Είναι διπλάσιος ήδη ο

χρόνος. Το έκανα συνειδητά. Τον ακούσαµε όλοι µε µεγάλο εν-
διαφέρον.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: ∆εν παρακολούθησα το χρόνο.
Με συγχωρείτε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σταµάτησα το κουδούνι
για να µπορέσετε να συνεχίσετε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε συνάδελφε, κατάγοµαι από την Κεφαλλονιά και η
λαϊκή διάσταση της Λυρικής Σκηνής µου είναι πολύ γνωστή.
Όσον αφορά την οδό Μπουµπουλίνας γεµάτη κόσµο, δυστυχώς
τη βλέπω πάρα πολύ συχνά. ∆εν είναι µόνο οι συµβασιούχοι της
Λυρικής Σκηνής. Είναι οι συµβασιούχοι σε κάθε γωνιά του Υπουρ-
γείου µας, οι οποίοι έχουν σε πάρα πολλές περιπτώσεις αδικηθεί
από τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργούσε αυτό το σύστηµα των
συµβασιούχων στο παρελθόν, και δεν περνάει µέρα που να πε-
ράσω το κατώφλι της Μπουµπουλίνας και να µην είναι ένα άτοµο,
δύο άτοµα, να γεµίζει η Μπουµπουλίνας, να καταλαµβάνουν το
κτήριο συµβασιούχοι, οι οποίοι αισθάνονται ανασφάλεια για το
εργασιακό καθεστώς τους. Είναι κάτι το οποίο έχει δροµολογη-
θεί µέσω του νοµοσχεδίου που καταθέτει η Κυβέρνηση κι ελπί-
ζουµε αυτό να αρχίσει να δίνει µία µεγαλύτερη αίσθηση
ασφάλειας στους υπαλλήλους, που σήµερα δουλεύουν µε συµ-
βάσεις, ενώ έχουν µόνιµη εργασία.

∆εν συζητάµε για κλείσιµο της Λυρικής και δεν συζητάµε για
πέρασµα της Λυρικής σε ιδιώτες. ∆εν είναι αυτός ο σκοπός µας.
Το 2015 η Λυρική θα µπει σ’ ένα κτήριο-«στολίδι», το οποίο θεω-
ρούµε ότι θα αναβαθµίσει και την παραλιακή ζώνη που τώρα είναι
υποβαθµισµένη και θεωρούµε ότι η Λυρική Σκηνή που θα µπει

εκεί πρέπει να είναι επίσης στολίδι, έτσι ώστε να αντεπεξέρχεται
και στο κτήριο στο οποίο θα φιλοξενηθεί. Όµως η κατάσταση
είναι πολύ δύσκολη στην Λυρική και, όπως είπατε, πρέπει να παρ-
θούν δύσκολες αποφάσεις, έτσι ώστε να φθάσει στο σηµείο που
τη θέλουµε.

Θα σας πω µερικά παραδείγµατα. Στη Λυρική Σκηνή αυτήν τη
στιγµή δουλεύουν είκοσι τρεις ράφτριες. Η πιο ακριβοπληρω-
µένη απ’ αυτές παίρνει 3.000 ευρώ και πάνω. Αυτά είναι χωρίς
τις υπερωρίες και χωρίς άλλα προνόµια. Αυτό δεν είναι το τρα-
γικό. Μακάρι να έπαιρναν όλοι τόσα. Το τραγικό είναι ότι δεν τις
χρησιµοποιούν. Το τραγικό είναι ότι όταν ανεβαίνει µία παρά-
σταση παίρνουν εξωτερικά συνεργεία για να κάνουν την ίδια δου-
λειά. Αυτή είναι η κατάσταση που οδηγεί στην κατασπατάληση
για την οποία µιλάµε. Είκοσι οκτώ διοικητικοί υπάλληλοι: 5.000
ευρώ, χωρίς υπερωρίες, χωρίς τα άλλα προνόµια που σας λέω.

Πάρτε ένα άλλο παράδειγµα. Ανεβαίνει µία παράσταση, η «Κα-
κοφυλαγµένη Κόρη» του Φρέντερικ Άστον. Παίρνω το χειρότερο
παράδειγµα, αλλά δεν είναι το µόνο. Εισέπραξε η Λυρική Σκηνή
ανά εισιτήριο 9 ευρώ. Πότε έχετε πάει στη Λυρική Σκηνή και
έχετε πληρώσει µόνο 9 ευρώ; Ο λόγος που εισπράξαµε τόσο ανά
εισιτήριο είναι ότι από τα τέσσερις χιλιάδες εκατόν τριάντα πέντε
εισιτήρια τα δυο χιλιάδες και πλέον δόθηκαν τσάµπα. ∆ύο χιλιά-
δες τσάµπα στις τέσσερις χιλιάδες; ∆εν µιλάµε για κάποιο εκ-
παιδευτικό πρόγραµµα εδώ. Πώς να µην αισθάνεται ο Έλληνας
φορολογούµενος ότι τον πιάνουν κορόιδο, όταν και αυτοί που
δεν επιλέγουν να πάνε στη Λυρική Σκηνή και αυτοί που πάνε και
πληρώνουν το εισιτήριό τους κανονικά, πληρώνουν για όλους
τους άλλους που βλέπουν την παράσταση τσάµπα; Καταλαβαί-
νετε πώς σιγά-σιγά αυτά τα ποσά µαζεύονται και πώς ξεφεύγει
η κατάσταση στην Λυρική Σκηνή. Οποιαδήποτε λύση δώσουµε
για τη Λυρική Σκηνή πρέπει να διέπεται απ’ αυτά τα οποία ο Πρω-
θυπουργός είπε τις προάλλες στο Ζάππειο. Πρέπει να υπάρχει
διαφάνεια, λογοδοσία, δικαιοσύνη και πάνω απ’ όλα σεβασµός
στα χρήµατα του Έλληνα φορολογούµενου. Θα ξεκινήσουµε
από εκεί κι όταν εξασφαλίσουµε αυτά τα πράγµατα, τότε θα µπο-
ρέσουµε να µιλήσουµε πιο πολύ για το αναπτυξιακό κοµµάτι της
Λυρικής.

Και να σας πω κάτι για την περίπτωση των εργαζοµένων. Η
συλλογική σύµβαση των εργαζοµένων –µιλάω για τους χορευτές,
χορωδούς, µονωδούς, συντελεστές σκηνής, τεχνικό, βοηθητικό
και διοικητικό προσωπικό- είχε στο σηµερινό περιβάλλον αυξή-
σεις 5 + 0,5% το 2008 –το 0,5% µπήκε τους τελευταίους δύο µή-
νες- περίπου 6% το 2009 και 7% για το 2010. Είναι τροµερό αυτό
το νούµερο! Μιλάµε για 7%, όταν άλλοι υπάλληλοι του δηµοσίου
παίρνουν, όπως γνωρίζετε, πάρα πολύ µικρές αυξήσεις. ∆εν γί-
νεται να µην µπει τάξη σ’ αυτό το πράγµα. Είναι αδύνατον.

Θα ήθελα κι από το Βήµα της Βουλής να ευχαριστήσω τον κ.
Θεοδωρόπουλο, Αντιπρόεδρο του ∆ιοικητικού Συµβουλίου της
Λυρικής Σκηνής, διότι πραγµατικά ανέλαβε σε µία πολύ δύσκολη
στιγµή τα ηνία της. Έχει κάνει ό,τι µπορεί µέσα στους δυο-τρεις
µήνες που είχε στη διάθεσή του, αλλά παρέλαβε µια κατάσταση
η οποία ήταν πραγµατικά τραγική, τόσο τραγική που κινδυνεύει
η Λυρική Σκηνή.

Θα κάνουµε ό,τι µπορούµε για να την ξαναφέρουµε στο επί-
πεδο που πρέπει να είναι, µε το µάτι µας στο 2015, που θα µπει
στο καινούργιο κτήριο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κύριο Υπουργό.
Θα συζητηθεί τώρα η µε αριθµό 235/14-12-2009 τέταρτη επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε την
επιλογή των Γενικών Γραµµατέων των Υπουργείων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του ερωτώντα Βουλευτή κ. Βελόπουλου
έχει ως εξής:

«Πολύς λόγος γίνεται στον Τύπο, αλλά και γενικότερα στα
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης για το ζήτηµα της επιλογής και το-
ποθετήσεως των Γενικών Γραµµατέων των Υπουργείων, µε βάση
τα υποβληθέντα βιογραφικά σηµειώµατα των υποψηφίων στο
διαδίκτυο.
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Ερωτάται:
Πόσοι και ποιοι εκ των Γενικών Γραµµατέων των Υπουργείων

και των Περιφερειαρχών επελέγησαν µε βάση το βιογραφικό
τους;»

Στον κ. Βελόπουλο θα απαντήσει η Υφυπουργός Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Θεοδώρα
Τζάκρη.

Έχετε το λόγο, κυρία Υπουργέ.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, όλα τα πρόσωπα που στελέχωσαν
τις θέσεις των Γενικών Γραµµατέων καθώς και των Περιφερει-
αρχών, όπως επίσης και όλες τις θέσεις ευθύνης στον κρατικό
µηχανισµό επελέγησαν µέσα από µια διαδικασία που δεν έχει ξα-
νασυµβεί στη χώρα µας, µέσα από µια διαδικασία, δηλαδή, αξιο-
λόγησης της προσωπικότητάς τους, της συνολικότερης
προσφοράς τους προς την κοινωνία και στον ευρύτερο επαγ-
γελµατικό χώρο και όπως αντιλαµβάνεστε, και βάσει των αντι-
κειµενικών δυνατοτήτων τους.

Αυτή η διαδικασία είναι µια καινοτόµος, καινοφανής διαδικασία
για τα ελληνικά δεδοµένα, είναι µία πραγµατική διαδικασία ανοι-
χτής διακυβέρνησης. Και είναι µια διαδικασία ανοιχτής διακυ-
βέρνησης, κύριε συνάδελφε, διότι δίνει πραγµατικά τη
δυνατότητα πρόσβασης σε θέσεις αµιγώς πολιτικές, σε ανθρώ-
πους που δεν θα είχαν διαφορετικά τη δυνατότητα αυτής της
πρόσβασης και σε κάθε περίπτωση σε ανθρώπους που ενώ
έχουν την ικανότητα της δηµόσιας προσφοράς µέσω της κυβερ-
νητικής πολιτικής, χωρίς αυτή τη διαδικασία δεν θα είχαν καν λη-
φθεί υπ’ όψιν.

Σε κάθε περίπτωση, πρόκειται για µια διαδικασία που δεν
αφορά µόνο τις αµιγώς πολιτικές θέσεις των Γενικών Γραµµα-
τέων ή των Περιφερειαρχών, αλλά αφορά γενικά τις θέσεις ευ-
θύνης στη στελέχωση του διοικητικού και του κρατικού
µηχανισµού. Και εντάσσεται σ’ ένα γενικότερο, αν θέλετε, προ-
γραµµατισµό, σε ένα γενικότερο και ευρύτερο τρόπο διακυβέρ-
νησης, στον οποίο εντάσσεται και το νοµοσχέδιο που συζητάµε
σήµερα για τρίτη µέρα στη Βουλή, σχετικά µε την ένταξη όλων
των προσλήψεων στο στενότερο και ευρύτερο δηµόσιο τοµέα
στο ΑΣΕΠ, καθώς το νοµοσχέδιο που βρίσκεται αυτήν τη στιγµή
στο στάδιο της διαβούλευσης και αφορά την ανάρτηση όλων των
αποφάσεων των Υπουργών και των Υφυπουργών στο διαδίκτυο,
πολύ δε περισσότερο αυτών των αποφάσεων που συνεπάγονται
δαπάνες για τον Κρατικό Προϋπολογισµό και µια σωρεία άλλων
κυβερνητικών πράξεων.

Εν πάση περιπτώσει, πρόκειται για έναν τρόπο διακυβέρνησης
που δεν εγγυάται µόνο την τήρηση της νοµιµότητας και του
νόµου, αλλά εγγυάται τις υψηλές προδιαγραφές διαφάνειας,
αξιοκρατίας, αντικειµενικότητας και συµµετοχής.

Σε κάθε περίπτωση, αγαπητοί κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να
παραδεχθείτε ότι το ΠΑΣΟΚ πρωτοπορεί σε αυτές τις διαδικα-
σίες. Θα σας θυµίσω ότι το 2004 το ΠΑΣΟΚ ήταν αυτό –και πολύ
περισσότερο ο Πρόεδρός µας και σηµερινός Πρωθυπουργός ο
κ. Παπανδρέου- που επέλεξε να γίνει η εκλογή του Προέδρου
µέσα από µία ανοιχτή διαδικασία από την κοινωνία, πέραν, δη-
λαδή, των στενών πλαισίων των κοµµατικών συνεδρίων και των
συνέδρων µε µία πρωτοφανή διαδικασία, όχι µόνο για τα ελλη-
νικά δεδοµένα, αλλά και για τον ευρωπαϊκό τουλάχιστον χώρο,
διαδικασία η οποία αντιµετωπίστηκε –σας θυµίζω- από το σύνολο
σχεδόν του πολιτικού χώρου και των πολιτικών κοµµάτων, και
του δικού σας πολιτικού κόµµατος και του κόµµατος της Νέας
∆ηµοκρατίας µε γέλωτες και ειρωνείες.

Θα σας θυµίσω, επίσης, κύριε συνάδελφε, ότι το κόµµα της
Νέας ∆ηµοκρατίας δεν µπόρεσε να ξεφύγει κατά την πρόσφατη
διαδικασία για την εκλογή του Προέδρου της ούτε αυτό από τη
διαδικασία που τόσο λοιδόρησε και πολέµησε. Και δεν την πο-
λέµησε, επειδή είχε κάτι µεµπτό, αλλά πολύ περισσότερο επειδή
ήταν ξένη και µακρινή, αν θέλετε, προς τη δική της αντίληψη και
νοοτροπία για την εσωκοµµατική λειτουργία και την εσωκοµµα-
τική της δηµοκρατία.

Νοµίζω, κύριε συνάδελφε, ότι κι εσείς, όταν θα έρθει ο καιρός

να διαδεχθείτε τον κ. Καρατζαφέρη, δεν θα µπορέσετε να ξεφύ-
γετε από αυτήν τη διαδικασία, διότι είναι µία διαδικασία, η οποία
έχει παγιωθεί στην αντίληψη των πολιτών, έχει παγιωθεί στα πο-
λιτικά ήθη, γι’ αυτό και δεν µπόρεσε να ξεφύγει από αυτή ούτε η
Νέα ∆ηµοκρατία και δεν θα ξεφύγετε κι εσείς.

Σε κάθε περίπτωση θεωρώ ότι αυτή η αντικειµενική διαδικα-
σία, η διαφανής διαδικασία της ανοιχτής διακυβέρνησης επιτρέ-
πει τη στελέχωση του κρατικού, του διοικητικού µηχανισµού µε
στελέχη ικανά, δυνάµενα να ανταπεξέλθουν και στις προκλήσεις
των καιρών και στη δεινή οικονοµική κατάσταση, στην οποία βρί-
σκεται η χώρα µας και, αν θέλετε, σε αυτή την κατάσταση που
έχει δηµιουργηθεί από τη µακροχρόνια απουσία της χώρας µας
από το διεθνή στίβο.

Είχαµε πει, κύριε συνάδελφε, προεκλογικά –και θα το ξαναθυ-
µίσω- ότι εµείς είµαστε διατεθειµένοι να έρθουµε σε ρήξη µε
όλες αυτές τις καταστάσεις του παρελθόντος και να έρθουµε σε
ρήξη µε οτιδήποτε θα καταστήσει την Κυβέρνησή µας όµηρο
συµφερόντων. Νοµίζω ότι µετά τη καθιέρωση αυτής της διαδι-
κασίας, που κι εσείς θα αναγκαστείτε να ακολουθήσετε τα επό-
µενα χρόνια στο δηµόσιο βίο, ουδείς θα τολµήσει να µιλήσει ξανά
για αναξιοκρατία και κοµµατισµό στο δηµόσιο βίο της χώρα µας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υπουργό.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-

µού κ. Κυριάκος Βελόπουλος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, πρέπει να σας ευχαριστήσω γιατί µε χρίσατε ήδη

διάδοχο του Προέδρου µας. Όµως, δεν είναι έτσι, γιατί εµείς δεν
αµφισβητούµε τον Πρόεδρό µας, έτσι και αλλιώς.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Εύχοµαι να τον
διαδεχθείτε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν έχει καµµία σηµασία. Σας ευ-
χαριστώ προκαταβολικά, αλλά εµείς δεν έχουµε ακόµη τέτοιου
είδους «συµπλέγµατα». Έχουµε Αρχηγό και είναι ικανός να τα
βγάλει πέρα και µόνος του.

Ακούστε, λοιπόν, κυρία Υπουργέ. Εγώ περίµενα συγκεκριµένα
πράγµατα. Η αοριστολογία είναι η απόδειξη της έλλειψης επι-
χειρηµάτων. Η γενικολογία είναι η ένδεια των απαντήσεων. Μπο-
ρείτε να µου πείτε, σας παρακαλώ πολύ, τον αριθµό; Έναν
αριθµό.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όλες. Σας το
είπα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όλες! Έγιναν µε βάση τα βιογρα-
φικά. Αυτό µου λέτε. Πόσοι απ’ αυτούς είναι µέλη του ΠΑΣΟΚ;
Εδώ είναι η ερώτηση, λοιπόν, για να ξέρουµε τι συζητάµε. Γιατί
έχω τις λίστες µπροστά µου και, αν θέλετε, η συντριπτική πλειο-
ψηφία των συγκεκριµένων ανθρώπων τυγχάνει να είναι µέλη του
ΠΑΣΟΚ. ∆εν λέω ότι είναι κακό, αλλά είναι σύµπτωση. Είναι ένα
σύµπτωµα τριάντα ετών του ελληνικού κράτους να έχουµε κοµ-
µατικά εγκάθετους. Αυτή είναι η αλήθεια. Πρώην Υπουργούς,
που ξαφνικά δεν πήραν βουλευτική έδρα, πρώην φίλους Υπουρ-
γών, συγγενείς Υπουργών. Κάποτε είχαµε «κουµπάρους», τώρα
έχουµε «κολλητούς». Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Και το λέω αυτό ειλικρινά προς το ΠΑΣΟΚ, γιατί δεν θα ήθελα
ποτέ να συζητάµε σήµερα αυτό το θέµα. Βγήκατε δηµοσίως προ-
εκλογικά και µιλήσατε για αξιοκρατία και για ίσες ευκαιρίες. Μι-
λήσατε για µια Ελλάδα διαφορετική. Μιλήσατε για µια Ελλάδα,
που θα έχει ως πρόκριµα την ίδια –γιατί το ευαγγελιστήκατε
τώρα- δυνατότητα που έχει ο πολίτης να πάρει µια θέση στο δη-
µόσιο.

Ακούστε, κύριε Υπουργέ. Θα ξαναπώ άλλη µια φορά ότι θέλω
αριθµό: Είναι αυτοί, είναι τόσοι, δεν είναι ΠΑΣΟΚ. Μη µου λέτε
ποιοι είναι ΠΑΣΟΚ. Πείτε που ποιοι δεν είναι ΠΑΣΟΚ, για να ξε-
καθαρίσουµε λίγο τις θέσεις και τους ρόλους µας. ∆εν είναι κακό
να είσαι ΠΑΣΟΚ. Κακό είναι να ευαγγελίζεσαι ισότητα, ισοτιµία,
αξιοκρατία, αλλά µόνο οι δικοί σου άνθρωποι να είναι ίσοι µε
τους υπόλοιπους. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κύριε Υπουργέ,
και πρέπει να τη δούµε κατάµατα.
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Για να διαβάσω λίγο τι έλεγε ο κ. Ραγκούσης, ο οποίος δεν
είναι στην Αίθουσα. Θα τον ήθελα, βέβαια. Ακούστε τι έλεγε: «Θα
επιβάλουµε τη διαφάνεια και την αντικειµενικότητα. Οφείλουµε
να υπερασπιστούµε τους έντιµους και άξιους. Θα αναθέσουµε
µέσα από µια ενιαία διαδικασία τις όποιες προσλήψεις, µέσα από
αδιάβλητη διαδικασία. Αν αφήναµε να µας καθοδηγούν κοµµατι-
κές σκοπιµότητες, ίσως διστάζαµε. Αν αφήναµε το πολιτικό κό-
στος να αποφασίσει, ίσως φοβόµασταν. Όµως, είµαστε
Κυβέρνηση η οποία επιβάλλει την αξιοκρατία. ∆εν θα υπάρξει
καµµία, µα καµµία κοµµατική σκοπιµότητα.»

Αυτά λέει ο κ. Ραγκούσης. Τα έλεγε προεκλογικά και λίγο µετά
τις εκλογές. Γιατί µετά από εβδοµήντα ηµέρες τα ξεχάσατε. ∆εν
θέλουµε ποτέ ξανά, άξια στελέχη της δηµόσιας διοίκησης να
στιγµατίζονται, ενώ δεν τους πρέπει, ως κοµµατικοί εγκάθετοι
του ενός ή του άλλου κόµµατος.

Θα το ξαναπώ και θα επιµείνω: Θέλω να µου πείτε αριθµό.
Πόσοι απ’ αυτούς δεν είναι ΠΑΣΟΚ; Οι Γενικοί Γραµµατείς και οι
Περιφερειάρχες πόσοι δεν είναι ΠΑΣΟΚ; Είναι εύκολο. Το πολύ
να είναι ένας-δυο-τρεις. ∆εν είναι παραπάνω. ∆εν θα πω τα ονό-
µατά τους. Τα έχω εδώ στη λίστα, ξέρετε. Υπάρχουν στο διαδί-
κτυο, υπάρχουν στις εφηµερίδες.

Θα σας πω και κάτι άλλο. Είστε µια Κυβέρνηση, η οποία λει-
τούργησε στα πλαίσια, βέβαια, του επιθυµητού, όχι του εφικτού
ή, αν θέλετε, στα πλαίσια του ότι θέλετε να κάνετε κάτι, αλλά δεν
µπορείτε να το κάνετε, γιατί είναι πολλές οι πελατειακές σχέσεις
στο κόµµα σας. Έχετε ένα βαθύ κόµµα, ένα πολύ µεγάλο κόµµα,
µε βαθιές ρίζες στο δηµόσιο τοµέα και δεν θα µπορέσετε ποτέ να
κάνετε την υπέρβασή σας.

Να µη σας θυµίσω τι πάθατε µε τον Κουτούπη! Μεγάλη µορφή
ο Κουτούπης, ο οποίος ήρθε και άλλαξε άρδην όλη τη διαδικα-
σία. Είναι εδώ, εν πάση περιπτώσει, και ο Υφυπουργός. Τον θυ-
µάστε τον Κουτούπη; Αυτός που ήταν Νέα ∆ηµοκρατία. Και τι
είπε ο άνθρωπος; Το αυτονόητο. Αυτό που λέµε εδώ και χρόνια!
Μη µε κοιτάτε έτσι, κυρία Τζάκρη! Οι Αρχηγοί στο Προεδρικό Μέ-
γαρο γι’ αυτό συναντήθηκαν. Για τη διαφθορά, τις µίζες και τις
κοµπίνες.

Τι είπε ο Κουτούπης; «Πάµε να τα αρπάξουµε!» Αυτό δεν είπε;
Ε, λοιπόν, ας µην αυταπατώµεθα! Αυτό είπε.

Κλείνοντας, θα σας πω το εξής: Αυτό που µε προβληµάτισε
ιδιαίτερα είναι το ότι όλη αυτή η διαδικασία έρχεται και δένει µε
την απλή ρήση «ώδινεν όρος και έτεκεν µυν». Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα, εκτός αν συµβαίνουν -και κλείνω εδώ- δυο τινά: Ή
όλες οι διάνοιες και τα καλά στελέχη είναι ΠΑΣΟΚ ή είναι ανα-
ξιοκρατικό το ΠΑΣΟΚ σας. ∆εν υπάρχει άλλη λύση! Πείτε µου
τον αριθµό και δεν θέλω γενικολογία. ∆εν θέλω αοριστολογία.
Ποιοι περιφερειάρχες ή γενικοί γραµµατείς δεν είναι ΠΑΣΟΚ; Αν
το κάνετε αυτό, θα είναι καλό και για τη Βουλή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
συνάδελφο.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε συνάδελφε,
θα ήθελα να σας δώσω µια φιλική συµβουλή: Πραγµατικά, µην
αναλώνετε τον πολιτικό σας χρόνο και την αντιπολιτευτική σας
τακτική σε ζητήµατα, δήθεν, δυσλειτουργίας του διοικητικού µη-
χανισµού.

Να σας πω µόνο εδώ ότι υπάρχουν πραγµατικές διαδικασίες
αξιολόγησης και να σας τονίσω ότι η δική σας αντίληψη περί δια-
φάνειας και αξιοκρατίας είναι εντελώς διαφορετική από τη δική
µας αντίληψη, σε κάθε περίπτωση.

Κύριε συνάδελφε, ό,τι θεωρούµε εµείς ως υπέρβαση των αδιε-
ξόδων του παρελθόντος εσείς το θεωρείτε εµπόδιο, όπως το
βλέπετε µέχρι τώρα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πείτε µας ποιοι είναι!
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σας το ξαναλέω,
δεν ήταν το κριτήριό µας η κοµµατική ταυτότητα αυτών που αξιο-
λογήθηκαν και γι’ αυτό κατηγορούµαστε.

Η οικοδόµηση, όµως, της Ελλάδας της διαφάνειας και της
αξιοκρατίας, κύριε συνάδελφε, δεν µπορεί να γίνει µε παλιά
υλικά, µε φθαρµένα υλικά του παρελθόντος ούτε µπορεί να συµ-

βεί σε µία ηµέρα. Θέλει ένα γενικότερο σχεδιασµό, θέλει µία ορ-
γάνωση, θέλει µια υπευθυνότητα θέλει έναν προγραµµατισµό σε
κάθε περίπτωση. Απαιτεί εκ θεµελίων αλλαγές, που να εδράζο-
νται σε στέρεες βάσεις, που να µπορούν να εναποθέσουν και τις
ελπίδες τους οι νέοι άνθρωποι. Αυτή την Ελλάδα είµαστε εµείς
αποφασισµένοι να οικοδοµήσουµε, δίνοντας µάχες ενάντια σε
παγιωµένες αντιλήψεις και σε νοοτροπίες χιλιετιών θα έλεγα σε
αυτόν τον χώρο.

Η Ελλάδα και ο κάθε πολίτης θα έχει πρωταγωνιστικό ρόλο και
θα αξιολογείται σε κάθε περίπτωση. Εποµένως, τα κροκοδείλια
δάκρυα που χύνετε σήµερα, κύριε συνάδελφε, κοιτώντας τον
διορισµό των Γενικών Γραµµατέων και των Περιφερειακών, νο-
µίζω ότι δεν µας πείθουν, σε κάθε περίπτωση.

Γενικά, το νέο µοντέλο διοίκησης που σύντοµα θα ξεδιπλωθεί
µπροστά µας, θα το δείτε. Μην σπεύδετε να βγάλετε βεβιασµένα
συµπεράσµατα. Θα έχετε όλο τον χρόνο να το µάθετε και είµαι
σίγουρη, όπως σας είπα και στην πρωτολογία µου ότι θα το µι-
µηθείτε, όπως θα το µιµηθούν και όλες οι πολιτικές δυνάµεις
αυτού του χώρου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υπουργό.
Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 237/14-12-2009 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπαδηµούλη, προς τον Υπουργό Οι-
κονοµικών, σχετικά µε τη δυνατότητα απευθείας διάθεσης δα-
νειακών τίτλων του δηµοσίου στο ευρύ αποταµιευτικό κοινό
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Παπαδηµούλη έχει ως εξής:
«Η ιλιγγιώδης αύξηση του εξωτερικού χρέους της Ελλάδας και

η µείωση της πιστοληπτικής ικανότητας, εξελίσσεται σε βρόγχο
που πνίγει την ελληνική οικονοµία. Η έντονη πίεση των αγορών
και της Κοµισιόν καλλιεργεί το έδαφος για καταιγίδα νέων σκλη-
ρών µέτρων στο ασφαλιστικό, τη φορολογία και την εισοδηµα-
τική πολιτική. Την ίδια στιγµή οι τράπεζες δανείζονται µε 1% από
την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα (ΕΚΤ) και στη συνέχεια δανεί-
ζουν το ελληνικό δηµόσιο µε 5%, ενώ οι Έλληνες καταθέτες
παίρνουν χαµηλά επιτόκια από προθεσµιακές καταθέσεις. Αντί-
θετα, η ενίσχυση του εσωτερικού δανεισµού, µπορεί να εξα-
σφαλίσει ταυτόχρονα µείωση του κόστους εξυπηρέτησης του
δηµοσίου χρέους και υψηλότερη απόδοση για την λαϊκή αποτα-
µίευση.

Με βάση τα παραπάνω, ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
Εξετάζει η Κυβέρνηση την έκδοση εντόκων γραµµατίων του

ελληνικού δηµοσίου µε επιτόκια υψηλότερα από αυτά που δίνουν
οι τράπεζες για προθεσµιακές καταθέσεις και χαµηλότερα από
αυτά µε τα οποία δανείζουν οι τράπεζες το ελληνικό δηµόσιο;

Σκοπεύει, σε συνεργασία και µε άλλα κράτη-µέλη της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, να προτείνουν την αλλαγή του κοινοτικού πλαι-
σίου, ώστε να µπορεί η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα να δανείζει
απευθείας κράτη ή την έκδοση ευρωοµόλογου;».

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, είναι πολύ ενδιαφέρουσες οι ερωτήσεις τις

οποίες διατυπώνετε, αλλά ενσωµατώνεται ως δεδοµένο ότι η
χώρα θα πρέπει να συνεχίσει να δανείζεται.

Η δική µας η πρόθεση είναι να ασκήσουµε µια τέτοια δηµο-
σιονοµική πολιτική, η οποία θα ελαχιστοποιήσει, αν δεν αποτρέ-
ψει, την ανάγκη της χώρας για να δανείζεται. Αυτή είναι η πρώτη
µας αρχή.

Η δεύτερή µας αρχή είναι να δανειζόµαστε όσο το δυνατόν
φθηνότερα, γιατί αυτό µας επιτρέπει να διαθέσουµε τους πό-
ρους, για να ασκήσουµε πολιτική στους τοµείς της παιδείας, της
υγείας και της πρόνοιας.

Βεβαίως, βάζετε ένα ερώτηµα: προτίθεται η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ να συνεργαστεί µε άλλες χώρες µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, ώστε να δανείζεται απευθείας από την Ευρωπαϊκή Κε-
ντρική Τράπεζα; Έχοντας θητεύσει στην Ευρωβουλή, γνωρίζετε
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καλύτερα από εµένα ότι η Συνθήκη του Μάαστριχτ δεν επιτρέπει
στις χώρες να δανείζονται απευθείας από την Ευρωπαϊκή Κε-
ντρική Τράπεζα. Και γνωρίζετε, επίσης, από την θητεία σας στην
Ευρωβουλή ότι η Συνθήκη του Μάαστριχτ δεν αλλάζει µε το να
συνεργαστούν πέντε-έξι χώρες. Απαιτεί ουσιαστικά την οµόφωνη
θέση όλων των χωρών, προκειµένου να προχωρήσουµε σε αλ-
λαγή της Συνθήκης του Μάαστριχτ, έτσι ώστε να τροποποιηθεί
αυτός ο όρος, ο οποίος απαγορεύει στην Ευρωπαϊκή Κεντρική
Τράπεζα να δανείζει απευθείας τα κράτη-µέλη.

Σε ό,τι αφορά την έκδοση του ευρωοµολόγου -για να θυµη-
θούµε έτσι και την ιστορική της βάση- πρώτος ο Ντελόρ ήταν
αυτός ο οποίος την είχε καταθέσει. Είναι µια υπόθεση η έκδοση
του ευρωοµολόγου, η οποία συζητείται αυτή τη στιγµή. Υπάρ-
χουν πάρα πολλές προτάσεις γύρω από το ζήτηµα αυτό, αλλά
καταλαβαίνετε ότι δεν εξαρτάται ούτε από την ελληνική Κυβέρ-
νηση ούτε από άλλες κυβερνήσεις, οι οποίες αυτή τη στιγµή δα-
νείζονται πολύ ακριβότερα, όχι κατ’ ανάγκη, γιατί πραγµατικά
υπάρχουν προβλήµατα, αλλά γιατί πολλές φορές οι αγορές τις
αντιµετωπίζουν κατά τρόπο ανορθολογικό.

Θα ήταν δική µας επιθυµία να µπορούσαµε να είχαµε τη δυ-
νατότητα να δανειζόµαστε πολύ φθηνότερα. Κι αν το ευρωοµό-
λογο ήταν ένα από τα οχήµατα προς αυτή τη κατεύθυνση, εµείς
δεν θα είχαµε καµµία αντίρρηση. Φαίνεται, όµως, ότι επί του πα-
ρόντος αυτή η δυνατότητα δεν υπάρχει, µιας και δεν υπάρχει
συµφωνία σε επίπεδο χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Τώρα, σε ό,τι αφορά την ερώτησή σας, σχετικά µε την έκδοση
εντόκων γραµµατίων του ελληνικού δηµοσίου, όπως θα γνωρί-
ζετε, σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία, παρέχεται η δυνα-
τότητα στα φυσικά πρόσωπα να συµµετέχουν απευθείας µέσω
δηµόσιας εγγραφής στις εκδόσεις των εντόκων γραµµατίων -και
βγάλαµε πρόσφατα έντοκα γραµµάτια- και των οµολόγων του
ελληνικού δηµοσίου και να εγγράφονται για την απόκτηση των
τίτλων αυτών µέχρι και του ποσού των 15.000 ευρώ ανά επεν-
δυτή! Οι κάτοχοι των τίτλων αυτών έχουν αφορολόγητη από-
δοση, εφόσον τους διακρατούν µέχρι τη λήξη τους. Οι ιδιώτες
επενδυτές µπορούν επίσης να αγοράσουν από τα πιστωτικά
ιδρύµατα µέσα σε πέντε ηµέρες, µετά την ηµεροµηνία διακανο-
νισµού κάθε έκδοσης, απεριόριστα ποσά οµολόγων και εντόκων
γραµµατίων, που εκδόθηκαν µε τη µέθοδο της δηµοπρασίας ή
της κοινοπραξίας, και τα οποία παρέχουν επίσης αφορολόγητη
απόδοση, εφόσον διακρατηθούν µέχρι τη λήξη τους.

Ενηµερωτικά, απλώς σας λέω ότι µέχρι σήµερα φυσικά πρό-
σωπα κατέχουν τίτλους ονοµαστικής αξίας περίπου 755.000.000
ευρώ, από τα οποία περίπου 6,745 εκατοµµύρια ευρώ είναι
έντοκα γραµµάτια.

Σε ό,τι αφορά τώρα την πιθανότητα έκδοσης τίτλων σαν αυ-
τούς τους οποίους αναφέρεστε, όπως αντιλαµβάνεστε κι εσείς,
είναι κάτι το οποίο θα το εξετάσουµε µε βάση και τις δανειακές
ανάγκες για το 2010.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Παπαδηµούλης.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µακάρι, αυτό που είπατε στην αρχή, δηλαδή

το να µην έχει την ανάγκη του δανεισµού το ελληνικό δηµόσιο, να
γινόταν πραγµατικότητα. Αλλά εσείς, η Κυβέρνησή σας, έχει
προγραµµατίσει να δανειστείτε 55.000.000.000 ευρώ µέσα στο
2010 και απ’ αυτά, τα 40.000.000.000 τουλάχιστον θα τα δανει-
στείτε τους πρώτους τρεις, τέσσερις µήνες του 2010.

Ήδη προχθές δανειστήκατε 2.000.000.000 ευρώ εκτάκτως και
µάλιστα, σε µια στιγµή που το spread ήταν στο 250. Τι σηµαίνει
αυτό; Σηµαίνει ότι προγραµµατίζετε –παρά το αντίθετο ευχολό-
γιό σας- να δανειστείτε τεράστια ποσά µε πολύ µεγάλο καπέλο,
µε επιτόκιο της τάξης του 5%, 5,5% και 6%, όταν οι Γερµανοί δα-
νείζονται µε 3% και το spread είναι 2,5%, 3 και 2,5 κάνει 5,5%.

Η πρότασή µας είναι πάρα πολύ απλή. Κινητοποιείστε την ελ-
ληνική αποταµίευση, τους Έλληνες καταθέτες µέσω της έκδο-
σης εντόκων γραµµατίων του ελληνικού δηµοσίου, έτσι ώστε και
το κράτος να πληρώνει µικρότερα τοκοχρεολύσια, να αναπτύξει
µία φθηνότερη µορφή δανεισµού, δίνοντας ένα επιτόκιο της

τάξης του 3%, 3,5%, 4% και όχι 5,5% και 6% που πληρώνετε
στους διεθνείς δανειστές του κράτους. Και επίσης, η λαϊκή απο-
ταµίευση, οι καταθέτες να απολαύσουν ένα επιτόκιο υψηλότερο
απ’ αυτό που τους δίνουν οι εµπορικές τράπεζες, που είναι 1,5%
και 2%.

Και κάτι ακόµη, κύριε Υπουργέ. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι οι
ελληνικές τράπεζες –καλοµαθηµένες µέσα από τις πρακτικές
καρτέλ που έχουν αναπτύξει- κάνουν µια διπλή ζαβολιά. Η
πρώτη: επωφελούνται από τις νεοφιλελεύθερες προδιαγραφές
του Μάαστριχτ και δανείζονται µε 1% από την Ευρωπαϊκή Κε-
ντρική Τράπεζα και δανείζουν το ελληνικό δηµόσιο µε 5%. Κερ-
δίζουν, χωρίς κανένα ρίσκο, ποσά της τάξης του 1,8
δισεκατοµµύρια µόνο για το 2009 απ’ αυτή τη δουλειά. Και επί-
σης οι ελληνικές εµπορικές τράπεζες έχουν το υψηλότερο, το
πιο τοκογλυφικό spread, ανάµεσα στα επιτόκια καταθέσεων και
δανεισµού.

Αν υιοθετήσετε την πρότασή µας -και δεν την εξετάζετε
απλώς- αν τολµήσετε να τα βάλετε µε το καρτέλ των τραπεζών,
τότε θα εξασφαλίσετε ταυτόχρονα τρεις θετικές συνέπειες. Πρώ-
τον, φθηνότερη µορφή δανεισµού µε τη µετατροπή ενός µέρους
του εξωτερικού δανεισµού σε εσωτερικό, µείωση των τοκοχρεο-
λυσίων. ∆εύτερον, θα δώσετε στη λαϊκή αποταµίευση τη δυνα-
τότητα να τοποθετήσει τα χρήµατά της µε καλύτερο τρόπο, µε
υψηλότερο επιτόκιο απ’ αυτό που τους δίνουν σήµερα οι τράπε-
ζες. Και τρίτον, θα πιέσετε τις τράπεζες, έτσι ώστε να µειώσουν
την πρωτοφανή και µοναδική, σε επίπεδο ευρωζώνης, ψαλίδα
ανάµεσα στα επιτόκια καταθέσεων και δανεισµού.

Από την πρότασή µας –και δεν καταλαβαίνω γιατί διστάζετε να
την υιοθετήσετε, την πρότεινε και ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Αν-
δρουλάκης µε ερώτησή του πριν από λίγες ηµέρες και σας δια-
βεβαιώνω ότι κερδίζει ραγδαία έδαφος µέσα στην ελληνική
κοινωνία- θα κερδίσει και το δηµόσιο και οι καταθέτες. Οι µόνοι
που θα χάσουν είναι το καρτέλ των τραπεζών. Εσείς µε ποιους
είστε; Με το καρτέλ των τραπεζών ή µε την προσπάθεια να χα-
λαρώσει ο βραχνάς του δηµόσιου χρέους;

Ο Γιώργος Παπανδρέου επανέλαβε µια ρήση του µακαρίτη
του Ανδρέα του Παπανδρέου το ’93, η οποία ήταν: «Ή η χώρα θα
αφανίσει το χρέος ή το χρέος θα αφανίσει τη χώρα». Εµένα δεν
µου αρέσει να λέω µεγάλες κουβέντες, αλλά αν υπάρχει µία πρό-
ταση η οποία χαλαρώνει τη θηλιά του χρέους και µπορεί να κι-
νητοποιήσει και µε οικονοµικά κίνητρα και µε πατριωτικά κριτήρια
τη λαϊκή αποταµίευση, η οποία δεν αρέσει στο καρτέλ των τρα-
πεζών, γιατί διστάζετε να την υιοθετήσετε;

Και ένα τελευταίο. Κύριε Υπουργέ, από τα στοιχεία που ο ίδιος
αναφέρατε στην πρώτη απάντησή σας προκύπτει ότι µε τη µέ-
θοδο αυτή τα φυσικά πρόσωπα που κάνουν χρήση της δυνατό-
τητας, είναι ελάχιστα και το ποσό που έχουν πάρει είναι λιγότερο
του 1.000.000.000. Άρα, δεν αρκεί, όταν έχουµε χρέος
300.000.000.000 αυτή η µέθοδος.

Αυτό που σας προτείνουµε είναι κινητοποίηση, ενηµέρωση,
συµµετοχή της λαϊκής αποταµίευσης, έτσι ώστε ένα µέρος του
εξωτερικού χρέους να µετατραπεί σε εσωτερικό µε χαµηλότερο
επιτόκιο. Αυτό θα ωφελήσει τη χώρα πάρα πολύ, όταν µόνο από
το διπλασιασµό των spread, κύριε Υπουργέ -που ήταν 125 στις 5
Οκτωβρίου, την πρώτη µέρα που αναλάβατε την Κυβέρνηση, και
τώρα είναι 250- και το κερδοσκοπικό παιχνίδι που παίζεται στις
πλάτες των Ελλήνων πολιτών για τα πενταετή οµόλογα, θα πλη-
ρώσουµε «καπέλο» γύρω στα 570.000.000 ευρώ ετησίως.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε, κύριε συνάδελφε.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόε-
δρε.

Και µένει 3.000.000.000 ευρώ «καπέλο» µόνο από το τίναγµα
των spread.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, στη δευτερολογία σας µια σαφή
απάντηση: Με την κοινή λογική και το συµφέρον της χώρας ή µε
τα καρτέλ των τραπεζών;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε
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Υπουργέ, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, είµαστε µε τον Έλληνα φορολογούµενο. Εί-

µαστε οι τελευταίοι οι οποίοι θα υπηρετήσουµε τις ανάγκες των
καρτέλ. Προφανώς, σας διέφυγε από την προχθεσινή οµιλία του
Πρωθυπουργού της χώρας ότι είµαστε η πρώτη Κυβέρνηση, η
οποία πραγµατικά παίρνει αποφάσεις πάρα πολύ καθοριστικές
για την ταυτότητά µας.

Θα σας πω ένα απλό πράγµα. Μπορείτε να µου υποδείξετε µια
κυβέρνηση, η οποία βγήκε δηµόσια και είπε ότι φορολογούµε το
90% των αµοιβών των εκτάκτων που δίνει το τραπεζικό σύστηµα
προς τα στελέχη του; Αν έχετε κάποιο ανάλογο παράδειγµα από
οποιαδήποτε άλλη κυβέρνηση στο παρελθόν, παρακαλώ να µου
το επισηµάνετε. Αυτό αποτελεί δηλωτικό των προθέσεών µας να
έρθουµε σε ρήξη και σε σύγκρουση µε όλους αυτούς, οι οποίοι
πραγµατικά σε συνθήκες κρίσης επιλέγουν να κάνουν µια τέτοια
πολιτική ανταµοιβών. Για να µη σας υπενθυµίσω την απόφασή
µας να φορολογήσουµε τα κέρδη των εταιρειών, προκειµένου να
εξασφαλίσουµε χρήµατα, για να δώσουµε το επίδοµα αλληλεγ-
γύης. Και µεταξύ αυτών που συνεισέφεραν στο 1.000.000.000,
το οποίο δώσαµε πρόσφατα, είναι και το τραπεζικό σύστηµα της
χώρας.

Απ’ αυτή την πολιτική, κύριε συνάδελφε, βγαίνει κατηγορηµα-
τικά ότι είµαστε µε τους Έλληνες πολίτες και όχι µε τα καρτέλ.
Και µε βάζετε και στον πειρασµό να πάω σ’ αυτό που είπατε «µα-
κάρι να µην µπορούσαµε να δανειστούµε». Εάν, λοιπόν, πιστεύ-
ετε ότι πραγµατικά η χώρα δεν πρέπει να δανειστεί, τότε εκ των
πραγµάτων θα πρέπει να µειώσουµε τα ελλείµµατα, που είναι ο
λόγος που µας ωθούν στο δανεισµό.

Όταν εµείς ερχόµαστε και καταθέτουµε συγκεκριµένη δέ-
σµευση για το πώς θα µειώσουµε τα ελλείµµατα, µας κατηγο-
ρείτε και µας λέτε ότι ακολουθούµε τις επιταγές της Ευρώπης.
Και σας ερωτώ: Ο µόνος τρόπος για να µη δανείζεται η χώρα
είναι να µειώσουµε τα ελλείµµατα, εσείς είστε ενάντια ή υπέρ της
πολιτικής που ακολουθούµε εµείς για να µειώσουµε τα ελλείµ-
µατα; ∆ιότι αν είστε ενάντια, τότε ουσιαστικά υποχρεώνετε τη
χώρα να δανείζεται εσαεί, να παγιδεύεται και να πνίγεται. Εάν
είστε υπέρ, πείτε µας τι πρόβληµα έχετε µε τη δηµοσιονοµική
πολιτική που ακολουθούµε και η οποία στοχεύει να οδηγήσει σε
µείωση των ελλειµµάτων κάτω από το 3% και από το 2012 και
µετά να αρχίσει να µειώνεται το χρέος.

Σε ό,τι αφορά αυτό που είπατε προηγουµένως, ότι «αιφνιδια-
στικά και εκτάκτως» προχωρήσαµε στο προχθεσινό δανεισµό και
µάλιστα µε ένα πολύ µεγάλο κόστος, πρώτον -για την ενηµέρωσή
σας- ο δανεισµός αυτός δεν αφορά το έτος 2009, αφορά το
2010. Τα χρήµατα αυτά, κύριε Παπαδηµούλη θα παραλειφθούν
στις 4 Ιανουαρίου του 2010.

Εποµένως, κατά ποία έννοια «εκτάκτως» και κατά ποια έννοια
«αιφνιδιαστικά»; ∆εν αφορά το 2009. Ξεκινά ο προγραµµατισµός
για τις δανειακές ανάγκες του 2010 και όλοι γνωρίζετε ότι θα
πρέπει να δανειστούµε. Άρα, ούτε το «αιφνιδιαστικά» ούτε το
«εκτάκτως» έχουν καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα.

Σε ό,τι αφορά το υπέρµετρο κόστος, θα ενηµερωθήκατε από
τον Τύπο ότι ο τρόπος µε τον οποίο δανειστήκαµε ήταν µε κυ-
µαινόµενο επιτόκιο, που είναι το euribor των έξι µηνών συν το πε-
ριθώριο επιτοκίου. Αντιλαµβάνεστε, ότι το επιτόκιο αυτό, µε βάση
τις τρέχουσες τιµολογήσεις είναι της τάξης του 3,40%, όταν το
αντίστοιχο στα πενταετή µε σταθερό επιτόκιο θα ήταν 5,5%. Και
σας ερωτώ: Ήταν πολύ φθηνότερο αυτό από το αν δανειζόµα-
σταν µε κουπόνι σταθερό; Βεβαίως, ήταν πολύ φθηνό. Εποµέ-
νως, ούτε το επόµενο επιχείρηµά σας ότι δανειστήκαµε πολύ
ακριβά προχθές στέκει ούτε ανταποκρίνεται στην πραγµατικό-
τητα.

Σε ό,τι αφορά δε το επιχείρηµα το οποίο είπατε προηγουµέ-
νως, ότι θα πρέπει να φροντίσουµε να έχουµε µία οµαλότερη κα-
τανοµή των δανειακών µας πηγών, αν θα πρέπει να είναι δηλαδή
το µεγαλύτερο µέρος από το εσωτερικό και το µικρότερο µέρος
από το εξωτερικό, βεβαίως έχουµε µία συγκεκριµένη στρατηγική
σε ότι αφορά τον τρόπο µε τον οποίο αντλούµε τα κεφάλαιά µας,
γνώµονας όµως πάντοτε είναι πώς θα εξασφαλίσουµε το φθη-

νότερο δανεισµό.
Αν η πρότασή σας ανταποκρίνεται σε αυτό το οποίο εµείς επι-

διώκουµε σε ό,τι αφορά την εξυπηρέτηση του δηµόσιου χρέους
να είστε βέβαιος ότι θα το επιλέξουµε, διότι αυτό θα ανταποκρί-
νεται στα συµφέροντα της χώρας, αυτό θα ανταποκρίνεται στα
συµφέροντα του Έλληνα φορολογούµενου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 234/14.12.2009 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.
Άγγελου Κολοκοτρώνη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την επιστροφή φόρου εισοδήµατος Φυσικών Προσώπων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Κολοκοτρώνη σε περίληψη έχει ως
εξής:

«Κύριε Υπουργέ, στον Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος ν.
2238/94 άρθρο 9 καθώς επίσης και µε την τελευταία ΠΟΛ
1077/16.4.03 που αφορά συµπλήρωση-τροποποίηση της ΠΟΛ
1275/27.11.01 απόφασης για την επιστροφή του φόρου εισοδή-
µατος Φυσικών Προσώπων µέσω τραπεζών και συγκεκριµένα
στην παράγραφο 2, όπου ορίζονται οι δικαιούχοι της Β’ κατηγο-
ρίας, οι οποίοι είναι αυτοί που δικαιούνται ποσό επιστροφής άνω
των 1.500 ευρώ, αναφέρεται ότι:

Η Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων εκδίδει κα-
τάσταση επιστροφών για επεξεργασία από τις ∆ΟΥ, η οποία πρέ-
πει να τελειώνει το αργότερο µέσα σε δέκα µέρες από την
παραλαβή της. Στη συνέχεια, διαβιβάζεται στο Γραφείο Επι-
στροφών των ∆ΟΥ. για περαιτέρω επεξεργασία, η οποία πρέπει
να ολοκληρωθεί και να σταλεί πίσω στη ΓΓΠΣ σε διάστηµα επί-
σης δέκα ηµερών.

Συνεπώς ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Εφόσον υπάρχει το νοµικό πλαίσιο στο οποίο προσδιορίζο-

νται τα χρονικά όρια διεκπεραίωσης των συγκεκριµένων υποθέ-
σεων, γιατί µεγάλος αριθµός φορολογουµένων (δικαιούχων
επιστροφής φόρου εισοδήµατος άνω των 1.500 ευρώ) αναµένει
επί µακρόν την επιστροφή χρηµάτων που τους ανήκουν;

2. Τι προτίθεται να πράξει ο Υπουργός;».
Στην ερώτηση του κ. Κολοκοτρώνη θα απαντήσει ο Υφυπουρ-

γός Οικονοµικός κ. Φίλιππος Σαχινίδης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριοι

συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η εγκύκλιος στην οποία αναφέρε-
στε απλοποίησε σε πολύ µεγάλο βαθµό τις διαδικασίες επιστρο-
φής του φόρου εισοδήµατος φυσικών προσώπων, µε
αποτέλεσµα, σε βασικές περιπτώσεις που αφορούσαν χιλιάδες
φορολογούµενους, ο φόρος εισοδήµατος να επιστρέφεται σε
διάστηµα πολύ µικρότερο απ’ ό,τι στο παρελθόν.

Από τις αρµόδιες υπηρεσίες έλαβα τη διαβεβαίωση ότι δεν πα-
ρατηρείται σηµαντική καθυστέρηση στη διεκπεραίωση των σχε-
τικών καταστάσεων. Όµως αντιλαµβάνοµαι, ότι θα πρέπει να
έχετε συγκεκριµένα περιστατικά τα οποία σας ώθησαν στο να
καταθέσετε την ερώτηση αυτή.

Κατανοώ ορισµένες περιπτώσεις όπου µπορεί να παρατηρεί-
ται αυτή η διαδικασία της καθυστέρησης. Αναφέροµαι συγκε-
κριµένα στις περιπτώσεις, για παράδειγµα, που έχουµε
ηλεκτρονική υποβολή. Εδώ, σε περιπτώσεις που η επιστροφή
αφορά ποσά µεγαλύτερα από τα 1.500 ευρώ, πρέπει να γίνει
έλεγχος των αποδείξεων, διότι όπως γνωρίζετε όταν γίνεται ηλε-
κτρονικά η υποβολή της φορολογικής δήλωσης θα πρέπει εκ των
υστέρων να εξεταστούν τα δικαιολογητικά µείωσης του φόρου ή
της έκπτωσης δαπανών από το εισόδηµα και αυτό µπορεί να
είναι µία από τις περιπτώσεις.

Αντιλαµβάνεστε κι εσείς ότι ο τρόπος µε τον οποίο γινόταν η
κατανοµή προσωπικού στις ∆ΟΥ δεν καθορίζονταν από τις ανά-
γκες της κάθε υπηρεσία αλλά από την κοµµατική και πελατειακή
λογική που χαρακτήριζε την πολιτική της προηγούµενης κυβέρ-
νησης για 5,5 χρόνια. Με βάση, λοιπόν, τους «ηµέτερους», τους
αγαπητούς και τους κολλητούς τακτοποιούσαµε το προσωπικό
µέσα στις ∆ΟΥ και βέβαια οι ∆ΟΥ δεν µπορούσαν να ανταποκρι-
θούν στα καθήκοντά τους.
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Τέλος, ιδιαίτερα αυτήν τη συγκεκριµένη χρονιά στην οποία
αναφερόµαστε υπήρχαν µία σειρά από επιλογές, όπως ήταν η
έκτακτη εισφορά που επιβλήθηκε στα φυσικά πρόσωπα, η επι-
βολή του ΕΤΑΚ, καθώς επίσης και οι εκλογές, που ενδεχοµένως
να οδήγησαν σε περιστατικά σαν και αυτό στο οποίο αναφέρε-
στε.

Σε κάθε περίπτωση, θέλω να σας διαβεβαιώσω, ότι αν έχετε
στη διάθεσή σας περιστατικά που αφορούν χρόνιες και υπέρµε-
τρες καθυστερήσεις από κάποιες ∆ΟΥ, θα ήθελα σας παρακαλώ
να τις θέσετε υπόψη µου, για να δω τι ακριβώς έχει συµβεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο ερωτών Βουλευτής, κ.

Κολοκοτρώνης έχει το λόγο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και τον Υπουργό για τον τρόπο µε τον οποίο έδωσε

τις απαντήσεις, που είναι ένας τρόπος κατανόησης του «γρα-
φειοκρατικού τέρατος» τελικώς!

Σε καµµία περίπτωση δεν θέλω να συνδέσω την προηγούµενη
φράση σας, ότι επιδιώκετε φθηνότερο δανεισµό -απαντώντας
στον κ. Παπαδηµούλη- διότι µιλάµε για περιπτώσεις και είσπραξη
φόρων που έγιναν το 2008, το εκκαθαριστικό έφθασε τον Ιούνιο
µε Ιούλιο του 2009 και µπαίνουµε στο 2010 και αυτοί οι οποίοι δι-
καιούνται επιστροφής περιµένουν στο ακουστικό τους.

Στο εκκαθαριστικό σηµείωµα υπάρχει µία ιδιαίτερη –όπως τη
χαρακτηρίζετε- επισήµανση «θα λάβετε ειδοποίηση από τις κατά
τόπους ∆ΟΥ». Πάρα πολλοί, όπως έχετε ήδη παρατηρήσει, δια-
µαρτύρονται και αναρωτιούνται πόσο ακόµα µπορούν να περι-
µένουν για εισοδήµατα του 2008, για χρήµατα δικά τους που
παρακρατήθηκαν το 2008, πόσο άραγε χρόνο χρειάζεται το
«γραφειοκρατικό τέρας», ώστε να αποδοθούν τα χρήµατα των
ιδίων των εργαζοµένων.

Νοµίζω ότι υπάρχει µία πρόνοια του νοµοθέτη, όταν καθυστε-
ρεί πάνω από έξι µήνες η απόδοση των χρηµάτων, που δικαιού-
ται ο φορολογούµενος, τότε να δικαιούται και τόκους
υπερηµερίας. Αλήθεια, θα αποζηµιώσει κανείς αυτούς τους αν-
θρώπους, οι οποίοι περιµένουν να λάβουν τα χρήµατά τους και
δεν τα λαµβάνουν, σε αντίθεση µε το πανίσχυρο κράτος που δίνει
τα οφειλόµενα, όποτε αυτό µπορεί ή όποτε η γραφειοκρατία ξυ-
πνάει από το βαθύ λήθαργο της; Ένας πολίτης, όπως ξέρετε
καλά, κύριε Υπουργέ, αν µόνο µία ή δύο µέρες καθυστερήσει τις
υποχρεώσεις του απέναντι στην εφορία καλείται να πληρώσει τό-
κους υπερηµερίας. Αυτήν την αδικία, αλήθεια, θα την ανεχτεί η
Κυβέρνησή σας; Μήπως θα έπρεπε και αυτοί που περιµένουν τό-
σους µήνες να πάρουν τα χρήµατά τους; Αλλά να φροντίσετε
ώστε το νοµοθετικό πλαίσιο να γίνει έτσι ώστε το κράτος να δίνει
πρώτα το παράδειγµα ότι είναι εντάξει απέναντι στις υποχρεώ-
σεις του κι έτσι να είναι και οι πολίτες εντάξει µε τη σειρά τους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υπουργέ, έχετε το

λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

συνάδελφε, όπως αντιλαµβάνεστε, δεν πρόκειται να απολογηθώ
για τα πεπραγµένα των συγκατοίκων σας. Συγκάτοικοι είστε, ας
τα βρείτε µεταξύ σας.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι στην τρέλα, κύριε Υπουργέ.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Το τι

έγινε τα προηγούµενα πεντέµισι χρόνια, το έχει αποφασίσει και
το έχει αξιολογήσει ο ελληνικός λαός πριν από δύο µήνες στις
εκλογές που έγιναν.

Σας είπα ότι δεν θέλω να σας αµφισβητήσω. Είµαι απόλυτα πε-
πεισµένος ότι όταν κάνατε αυτήν την ερώτηση είχατε στη διά-
θεσή σας συγκεκριµένα περιστατικά. Και σας είπα ότι είµαι στη
διάθεσή σας.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Τα σηµειώµατα δείχνουν ότι
υπάρχει καθυστέρηση έξι µηνών.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε
συνάδελφε, δεν το αµφισβητώ. Απλώς αυτό που σας είπα είναι
ότι έχει να κάνει ειδικά µε τη φετινή χρονιά ή έχει να κάνει µε πε-
ριπτώσεις όπου υπάρχουν καθυστερήσεις συστηµατικά και από
τα προηγούµενα χρόνια. Και επικαλέστηκα κάποια επιχειρήµατα,
τι το ιδιαίτερο συνέβη το 2009;

Σε κάθε περίπτωση ο εκσυγχρονισµός των διαδικασιών φορο-
λόγησης, η έγκαιρη επεξεργασία των δηλώσεων εισοδήµατος, η
επιτάχυνση της διαδικασίας υποβολής και αποστολής φορολο-
γιών στους φορολογούµενους, η έγκαιρη είσπραξη των οφειλό-
µενων φόρων, η έγκαιρη επιστροφή στους δικαιούχους, η
παροχή αναβαθµισµένων πληροφοριών για χάραξη φορολογικής
και οικονοµικής πολιτικής, η καλύτερη εξυπηρέτηση των φορο-
λογούµενων και η µείωση της φοροδιαφυγής αποτελούν προτε-
ραιότητές µας.

Η πολιτική βούληση, κύριε συνάδελφε, είναι δεδοµένη και θα
µετουσιωθεί σε πολιτική πράξη. Εκείνο το οποίο λέµε εµείς είναι
ότι θα χρησιµοποιήσουµε -και σας διαβεβαιώ γι’ αυτό, είναι προ-
τεραιότητά µας- τις νέες τεχνολογίες, για να µπορέσουµε πραγ-
µατικά να πετύχουµε αυτά που έχουµε βάλει ως στόχο, για να
µπορέσουµε να εξυπηρετήσουµε τους πολίτες, για να µη στε-
ρούνται τους πόρους τους, όπως πολύ σωστά επισηµαίνετε,
εξαιτίας αυτών των καθυστερήσεων, τις οποίες παρατηρήσατε.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριοι συνάδελφοι θα συ-

ζητηθεί τώρα η µε αριθµό 225/14-12-2009 πρώτη επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Αργυρίου Λαφαζάνη, προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων του
οδικού δικτύου της Χαλκιδικής.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Λαφαζάνη έχει ως εξής:
«Η τραγική κατάσταση του οδικού δικτύου της Χαλκιδικής δεν

αποτελεί µόνο ντροπή για την Ελληνική Πολιτεία, δεν δυσφηµίζει
απλά την χώρα µας στις εκατοντάδες χιλιάδες αλλοδαπών επι-
σκεπτών, αλλά κυρίως αποτελεί ένα διαρκές έγκληµα κατά της
ζωής κατοίκων και επισκεπτών που δίνει στο Νοµό µας πανελλα-
δική πρωτιά σε θανάτους.

Τα προηγούµενα 5,5 χρόνια της διακυβέρνησης της Νέας ∆η-
µοκρατίας οι Χαλκιδιώτες άκουγαν µόνο µεγάλα λόγια από τους
κυβερνητικούς παράγοντες και τους τοπικούς εκπροσώπους
τους που αρκούνταν σε κινήσεις εντυπωσιασµού όπως η
«έγκριση» χρηµατοδοτήσεων έργων µε αµφισβητούµενη ωριµό-
τητα την παραµονή κυριολεκτικά των εκλογών.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός.
Θα υλοποιηθούν τα πολυσυζητηµένα έργα της Κεντρικής και

Βόρειας Χαλκιδικής, όπως το Τµήµα Γαλάτιστα-όρια Νοµού, η
ανατολική παράκαµψη Πολυγύρου (έργου πανέτοιµα από το
2005, ο αυτοκινητόδροµος ορίων του Νοµού –Πανόραµα, η πα-
ράκαµψη των οικισµών Αρναίας-Παλαιοχωρίου-Νεοχωρίου, η
σύνδεση της Σιθωνίας και της Ανατολικής Χαλκιδικής µε το κέ-
ντρο του νοµού και την Εγνατία;

Θα παραµείνουν στα λόγια τα έργα της Νότιας Χαλκιδικής,
όπως ο άξονας Ποτίδαιας-Καλλιθέας, οι τέσσερις κόµβοι Πλα-
γίων- Φλογητών –∆ιονυσίου –Πορταριάς, οι βελτιώσεις των οδι-
κών κυκλωµάτων Κασσάνδρας και Σιθωνίας ( µε επιτακτικότερη
την επίλυση του προβλήµατος διέλευσης της Νικήτης) αλλά και
η κατασκευή του φονικού τµήµατος Μουδανιών-Ποτίδαιας σύµ-
φωνα µε το συµφέρον της περιοχής και τις απόψεις των φορέων
του Νοµού;».

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Λαφαζάνη, θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Υποδοµών Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ιωάννης Μα-
γκριώτης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Τα πράγµατα είναι έτσι δραµατικά και τραγικά στο οδικό δί-

κτυο της Χαλκιδικής και όχι µόνο. Ειδικά τους καλοκαιρινούς
µήνες θρηνούµε πάρα πολλές ζωές και ιδιαίτερα νέων ανθρώ-
πων. Έγιναν παρεµβάσεις και σηµαντικά έργα τα προηγούµενα
χρόνια. Όµως, συνεχώς τα κυκλοφοριακά φορτία πολλαπλασιά-
ζονται, οι ανάγκες είναι µεγάλες και τα τελευταία χρόνια από-
λυτη στασιµότητα. Γι’ αυτό και έχουµε την έκρηξη του
προβλήµατος.

Θα ήθελα να απαντήσω στον αγαπητό συνάδελφο, ο οποίος
έζησε και αυτός και όλη η ελληνική περιφέρεια, το δράµα των
προεκλογικών εξαγγελιών και των υποσχέσεων όλων των Υπουρ-
γών και ιδιαίτερα του Υπουργού ∆ηµοσίων Έργων. Έτσι, λοιπόν,
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έκπληκτοι στη Χαλκιδική άκουγαν πως εξελίσσονται µελέτες και
οδικά έργα 240.000.000 ευρώ από το Περιφερειακό Επιχειρη-
σιακό Πρόγραµµα της ∆’ Προγραµµατικής Περιόδου της Κε-
ντρικής Μακεδονίας, όταν αυτό το πρόγραµµα, δεν έχει βεβαίως
ξεκινήσει ακόµη, έχει πόρους λιγότερο από 200.000.000 και από
ό,τι έχουµε διαπιστώσει όλοι σε κάθε νοµό της Κεντρικής Μακε-
δονίας, υπήρχαν αντίστοιχες υποσχέσεις. ∆ηλαδή, περίπου
πέντε φορές το περιφερειακό επιχειρησιακό πρόγραµµα, που το-
νίζω ακόµη δεν έχει ξεκινήσει.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα και πάνω σε αυτή είµαστε ανα-
γκασµένοι να πατήσουµε, να επιταχύνουµε όσο γίνεται την ολο-
κλήρωση των µελετών, να επικαιροποιήσουµε µελέτες που
υπάρχουν ειδικά στο τµήµα όρια των δύο Νοµών Θεσσαλονίκης-
Χαλκιδικής προς την Γαλάτιστα, των 7,2 χιλιοµέτρων και να δη-
µοπρατήσουµε, αφού διασφαλίσουµε πρώτα τους πόρους,
τουλάχιστον γι’ αυτό το τµήµα.

Υπάρχει βέβαια, και ετοιµότητα για την ανατολική παράκαµψη
του Πολυγύρου, ένα έργο που για πολλά χρόνια ζητούν οι κά-
τοικοι του Πολυγύρου, αφού όλη η κίνηση από τον ορεινό όγκο,
αλλά και από το δεύτερο και τρίτο «πόδι» προς τη Θεσσαλονίκη
περνά µέσα από τον Πολύγυρο, όπως, επίσης, και το κοµµάτι
από την Ποτίδαια προς την Καλλιθέα. Τα δύο αυτά τµήµατα πολύ
σύντοµα και σε κάθε περίπτωση µέσα στο πρώτο εξάµηνο του
2010 µπορούν να δηµοπρατηθούν και θα δηµοπρατηθούν.

Ευθύνη δική µας είναι, παρ’ όλο το δηµοσιονοµικό πρόβληµα
της χώρας, παρόλη την τραγικότητα, την οποία ζούµε, να δια-
σφαλίζουµε αυτούς τους πόρους, για να ξεκινήσουν αυτά του-
λάχιστον τα έργα και παράλληλα να επιταχύνουµε την
ολοκλήρωση ή την ανάθεση µελετών στα άλλα τµήµατα για να
έχουµε σταδιακά την ανάπτυξη ενός ασφαλούς οδικού δικτύου
στη Χαλκιδική, για τη Χαλκιδική, για όλη την Κεντρική Μακεδονία,
αλλά και για τη χώρα, γιατί η Χαλκιδική, λόγω των συγκριτικών
πλεονεκτηµάτων που έχει, προσφέρει κατά τους θερινούς ιδιαί-
τερα µήνες πάρα πολλά στην εθνική οικονοµία και στην απα-
σχόληση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Αργύριος Λαφαζάνης.
ΑΡΓΥΡΙΟΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και τον Υπουργό για τη σαφή απάντηση, έστω κι

αν δεν κάλυψε όλα τα ζητήµατα που θέτει η ερώτηση. Και βέ-
βαια, πρέπει να πω ότι η ερώτηση αυτή δεν έχει την έννοια της
κριτικής. ∆ε θα µπορούσε να κάνει η σηµερινή Κυβέρνηση και ο
συγκεκριµένος Υφυπουργός κάτι παραπάνω µέχρι σήµερα, έχει
όµως την έννοια της επισήµανσης, έχει την έννοια της υπενθύµι-
σης, γιατί γνωρίζει βέβαια καλά τα προβλήµατα του Νοµού µας
ο κ. Υφυπουργός, αλλά και το να προκαλέσουµε δεσµεύσεις,
όπως αυτές που ακούσαµε και σαν κάποιες ακόµη που θέλουµε
να ακούσουµε, δεσµεύσεις που θα καταλήγουν, σε εύλογο χρόνο
σε ένα χρονοδιάγραµµα για να µπορέσουµε επιτέλους να ξεφύ-
γουµε από αυτό που ζούµε σήµερα, αυτήν την τραγική ανασφά-
λεια όσον αφορά τα οδικά έργα του νοµού, αυτή την αοριστία
που ακούγαµε τα προηγούµενα χρόνια, αυτή την παραπλάνηση.
Γιατί δεν ήταν µόνο, κύριε Υφυπουργέ, τα 240.000.000 ευρώ που
είπατε, τα έχουν ανεβάσει ήδη στα 300.000.000, µας λένε ότι 300
εκατοµµύρια έφτασαν στο Νοµό και αυτά τα 300.000.000 είναι
αόρατα. ∆εν µπορούν οι συµπατριώτες µας να καταλάβουν που
έχουν πάει, που έχουν καταναλωθεί ή που οδεύουν. Είναι λόγια,
είναι αέρας, είναι φούσκες κυριολεκτικά, όπως χαρακτηριστικά
τα λέµε στη Χαλκιδική.

Αυτό το χρονοδιάγραµµα, λοιπόν, επιζητούµε και θα παρακα-
λέσουµε να έχουµε και τη συµπλήρωση του χρονικού προσδιο-
ρισµού και των υπολοίπων επειγόντων έργων. Βέβαια, η
Χαλκιδική δεν έχει µόνο αυτές τις ανάγκες. Εντόπισα περί τα
δέκα επιτακτικότερα και πιο επείγοντα έργα που πρέπει να γί-
νουν στο Νοµό και που βέβαια, θα είµαστε ευχαριστηµένοι αν
µέσα στο 2010 µε αυτά που είπατε, δηλαδή τα 7,2 χιλιόµετρα Γα-
λάτιστα-Ορίων Νοµού, που έχει κόστος λιγότερο από 20.000.000
ευρώ αλλά το κέρδος είναι πολλαπλάσιο και βέβαια είναι κέρδος
ζωής κυριολεκτικά, είναι έτοιµα καθώς και τα δύο ήδη ενταγµένα
και πανέτοιµα από το 2005 έργα.

Ξέρετε, το 2005 είχε έρθει η τότε πολιτική ηγεσία του ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε στο Νοµό και τα ανακοίνωσε, όχι µόνο αυτά και τα φράγ-
µατα και κεντρικούς οδικούς άξονες. Μπαίνουµε ήδη στο 2010,
σχεδόν πέντε χρόνια και δεν έχει γίνει σχεδόν τίποτα. Και φοβό-
µαστε, από τις πληροφορίες που έχουµε, ότι και οι µελέτες πη-
γαίνουν πάρα πολύ αργά.

Αν έχουµε αυτά τα 7,2 χιλιόµετρα Γαλάτιστα-όρια νοµού, τα
δυο ήδη ενταγµένα έργα και έτοιµα από το 2005, δηλαδή το κοµ-
µάτι Ποτίδαια-Καλλιθέα και την ανατολική παράκαµψη Πολυγύ-
ρου, δηµοπρατηµένα και µε έναρξη κατασκευής µέσα στο 2010,
αλλά και τις υποχρεώσεις της Εγνατίας, αν έχουµε, λοιπόν, αυτό
το χρονοδιάγραµµα, θα είµαστε ευχαριστηµένοι. Και δεν πρέπει
να ξεχνάµε τις υποχρεώσεις της Εγνατίας, που είναι πολύ συ-
γκεκριµένες. Είναι οι τέσσερις κόµβοι που είχε αναλάβει εδώ και
πολλά χρόνια την υποχρέωση η Εγνατία να κατασκευάσει στη
Νότια Χαλκιδική και τους αναφέρω στην ερώτησή µου. Κατά πλη-
ροφορίες µας, είχε εκταµιεύσει τα αντίστοιχα ποσά τότε. Τα είχε
τα λεφτά στο ταµείο της, δηλαδή. Αλλά και για το κοµµάτι Μου-
δανιά-Ποτίδαια επίσης -σύµφωνα µε πληροφορίες που έχουµε-
είχαν δοθεί τότε τα λεφτά και φαίνεται ότι κάπου αλλού ξοδεύ-
τηκαν.

Επαναλαµβάνω, αν έχουµε αυτό το χρονοδιάγραµµα θα είµα-
στε ευχαριστηµένοι και θα δείχνει ότι µε τη συνέπεια που θα επι-
δειχτεί και οι υπόλοιπες ανάγκες θα µπουν σε φάση υλοποίησης
που έχει ανάγκη ο τόπος, που έχουν ανάγκη οι κάτοικοι, οι πολί-
τες της Χαλκιδικής, αλλά και οι πολλές εκατοντάδες χιλιάδες επι-
σκέπτες, που πληρώνουν, όχι µόνο µε ταλαιπωρία, ιδιαίτερα το
καλοκαίρι, αλλά δυστυχώς και µε φόρο αίµατος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε

τον κύριο συνάδελφο.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ πολύ.
Οι δεσµεύσεις µας είναι σαφείς για τις δηµοπρατήσεις των

τριών τµηµάτων, όπως παραδέχθηκε και ο αγαπητός συνάδελ-
φος και πρώτα απ’ όλα για το κοµµάτι όρια νοµών-Γαλάτιστα, τα
7,2 χιλιόµετρα, που έχουν µελετηθεί από τη Νοµαρχιακή Αυτο-
διοίκηση τα προηγούµενα χρόνια και που θα έπρεπε να είναι κα-
τασκευασµένα σήµερα. ∆υστυχώς, όµως, πολλές φορές τοπικές
διχογνωµίες και διαφορετικές απόψεις οδηγούν σε ακυρώσεις,
σε στασιµότητα και σε αδράνεια.

Είναι θετικό ότι στην πρόσφατη επίσκεψή µου στην Χαλκιδική,
υπάρχει απόλυτη συµφωνία να υπάρξει προτεραιότητα στο κοµ-
µάτι αυτό από όλες τις πλευρές. Έτσι, µε βάση τον τελευταίο
νόµο, τον ισχύοντα νόµο περί µελετών, όπως τροποποιήθηκε το
2007, ο ν.3316/2005, θα πρέπει να υπάρξει µια επικαιροποίηση
της µελέτης αυτής, γιατί έγινε µε τον προηγούµενο νόµο, το
ν.716.

Θα προχωρήσουµε στη δηµοπράτηση παρ’ ότι τα δηµοσιονο-
µικά είναι πολύ βαριά και αυτό το έργο δεν ήταν προγραµµατι-
σµένο. Είναι όµως απολύτως αναγκαίο κοµµάτι, όπως και τα
άλλα δυο τµήµατα που αναφέραµε, η ανατολική παράκαµψη Πο-
λυγύρου και το τµήµα µεταξύ Ποτίδαιας και Καλλιθέας. Ένα ση-
µαντικότατο έργο που έχει προετοιµαστεί από την Περιφέρεια
Κεντρικής Μακεδονίας και έχει ενταχθεί στην 4η Προγραµµατική
Περίοδο, η οποία θα ξεκινήσει επιτέλους.

Είναι σηµαντικό, όµως, ότι ωρίµασε το θέµα στην Περιφέρεια
της Κεντρικής Μακεδονίας τα προηγούµενα χρόνια. Θέλω να
είµαι ακριβής και αντικειµενικός, γιατί είναι ένα πολύ σηµαντικό
έργο.

Επίσης, θα επιταχύνουµε τις µελέτες για το τµήµα Άγιος Πρό-
δροµος προς τη Γερακαρού -ένα σηµαντικό έργο µε πολλά προ-
βλήµατα, είναι τωρινό κοµµάτι της Χαλκιδικής µε την επαρχία
Λαγκαδά και την Εγνατία- τις µελέτες τµηµάτων προς την Ουρα-
νούπολη, το τµήµα Πολύγυρος-Ουρανούπολη, ειδικά προς την
περιοχή της Ουρανούπολης, όπου επίσης τα προβλήµατα είναι
πολύ µεγάλα. Και θα δηµοπρατηθούν τα έργα µόλις ωριµάσουν
οι µελέτες, κατά τµήµατα.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι ο κεντρικός στόχος είναι η ανάπτυξη
ενός ασφαλούς οδικού δικτύου στη Χαλκιδική και από την άλλη
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η ανάπτυξη ενός συστήµατος φραγµάτων, ενός συστήµατος
ύδρευσης και άρδευσης των οικισµών της Χαλκιδικής, των του-
ριστικών περιοχών, αλλά βεβαίως και της ανάπτυξης του σηµα-
ντικού πρωτογενούς τοµέα, γιατί ήδη οι υπεραντλήσεις είναι
εξαντλητικές και έχουµε υφάλµυρα σε πολλές των περιπτώσεων.

Αν θέλουµε µια βιώσιµη ανάπτυξη για τη Χαλκιδική, µια ποιο-
τική ανάπτυξη, «το καµπανάκι του κινδύνου έχει χτυπήσει». Πρέ-
πει, λοιπόν, να υπάρξει επιτάχυνση όλων αυτών των έργων και
των υποδοµών. Αυτό είναι το µέληµά µας και αυτή είναι η επι-
λογή µας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Στο τµήµα Μουδανιά-Ποτίδαια υπάρχουν νοµικές εµπλοκές,
όπως ξέρετε, λόγω της διαφωνίας των κατοίκων. Είναι σεβαστές
διαφωνίες. Απαντώντας και σε άλλη ερώτηση συναδέλφου είπα
ότι θα υπάρξει µια τελική διαβούλευση, για να βρούµε την καλύ-
τερη και ασφαλέστερη τεχνική λύση.

Όσον αφορά τους κόµβους, είναι σε εξέλιξη οι απαλλοτριώ-
σεις που αναφέρετε. Είναι επίσης πολύ σηµαντικές οι παρεµβά-
σεις και είναι ενσωµατωµένες στην ενιαία εργολαβία µε το
κοµµάτι Μουδανιά-Ποτίδαια. Αυτά τα δυο πάνε παράλληλα. Και
ελπίζουµε πολύ γρήγορα να υπάρχει απεµπλοκή από τα νοµικά
προβλήµατα, να ολοκληρωθούν και οι απαλλοτριώσεις για να
µπορέσει να ξεκινήσει αυτό το έργο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 224/14-12-2009 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου ∆α-
βάκη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, σχετικά µε την άµεση ανάγκη αποκοµιδής των απορ-
ριµµάτων στο Γύθειο κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου έχει ως εξής:
«Παραµονή Χριστουγέννων και ενώ όλες οι πόλεις της χώρας

συναγωνίζονται στην εµφάνιση του εορταστικού στολισµού τους,
το Γύθειο, µια από τις οµορφότερες πόλεις της χώρας «πνίγε-
ται» στα σκουπίδια.

∆εν είναι αντικείµενο αυτής της ερώτησης οι αιτίες, τα αίτια
και οι υπαίτιοι αυτής της κατάστασης. Εδώ που έχουν φτάσει τα
πράγµατα πρέπει να εξαλειφθεί το πρόβληµα µε άµεση επέµ-
βαση των αρµόδιων φορέων της Πολιτείας, που είναι υπεύθυνοι
κυρίως για την δηµόσια υγεία.

Στην πόλη επαπειλούνται επιδηµικά φαινόµενα στον πληθυσµό
και λοιµώδη νοσήµατα, πέραν της οικονοµικής καταστροφής
µιας τουριστικής περιοχής όπως το Γύθειο.

Οι ευθύνες θα κατανεµηθούν όταν πρέπει. Τώρα προέχει η
υγεία και το συµφέρον των κατοίκων και της πόλης.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Σε ποιες άµεσες ενέργειες θα προβεί η επίσηµη πολιτεία, όταν

µια πόλη της ελληνικής επικράτειας αντιµετωπίζει την ακραία κα-
τάσταση να «πνίγεται» στα σκουπίδια;

Ποιοι είναι οι σχεδιασµοί για τη µόνιµη και πλήρη λύση του
προβλήµατος, που χρόνια τώρα αντιµετωπίζει το Γύθειο, γεγο-
νός που δεν συµβαίνει σε καµµιά άλλη ελληνική πόλη;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει η
Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης κ. Θεοδώρα Τζάκρη.

Κυρία Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε συνά-
δελφε, για το θέµα της αποκοµιδής των σκουπιδιών έχει γίνει µια
τεράστια συζήτηση τις τελευταίες µέρες, κατά τη διάρκεια της
οποίας έχει αποσαφηνιστεί, µε κάθε πληρότητα και σαφήνεια,
αυτό που λέει και ο ίδιος ο νόµος, δηλαδή ο Κώδικας ∆ήµων και
Κοινοτήτων, ότι η αποκλειστική αρµοδιότητα για τη επίλυση του
ζητήµατος αυτού ανήκει στους πρωτοβάθµιους ΟΤΑ.

Εποµένως, την αποκλειστική αρµοδιότητα για την επίλυση του
ζητήµατος αυτού την έχει η διοικητική αρχή, ο ∆ήµος Γυθείου.
Και µάλιστα δεν πρόκειται για ένα καινούργιο ∆ήµο. Σε κάθε πε-
ρίπτωση, το Υπουργείου Εσωτερικών, προτίθεται, σε συνεργα-

σία πάντα θεσµικά, µε την ΚΕ∆ΚΕ, να φροντίσει επικουρικά για
την επίλυση κάποιων ζητηµάτων που έχουν προκύψει σε όλη την
επικράτεια. Νοµίζω ότι αυτή η πρόθεση για την επικουρική επί-
λυση του ζητήµατος, της αποκοµιδής των σκουπιδιών στο ∆ήµο
Γυθείου, σας έχει γνωστοποιηθεί και σε τηλεφωνική συνοµιλία
που είχατε µε τον αρµόδιο Υπουργό κ. Ραγκούση.

Απ’ ό,τι βλέπω από τα στοιχεία που µπόρεσα να συγκεντρώσω,
το θέµα της αποκοµιδής των σκουπιδιών στο ∆ήµο Γυθείου δυ-
στυχώς ή ευτυχώς -δεν ξέρω πώς να το πω- δεν είναι κάτι και-
νούργιο. Το πρόβληµα έγκειται στην ανυπαρξία ενός χώρο ΧΑ∆Α
στα πλαίσια του ∆ήµου, όπου θα µπορούσε να γίνει όπως γίνεται
στο σύνολο του Νοµού Λακωνίας, η αποκοµιδή των σκουπιδιών.

Από κάποια στοιχεία που έχω συγκεντρώσει, βλέπω ότι ο
∆ήµος είχε αρχικά συνάψει σύµβαση µε κάποιον ιδιώτη για τη
µεταφορά των απορριµµάτων, η οποία σύµβαση κατέστη προ-
βληµατική, δηλαδή δεν εξυπηρετήθηκε στη συνέχεια. Έγιναν
από τότε κάποιες προσπάθειες για µεταφορά των απορριµµά-
των του ∆ήµου Γυθείου σε γειτονικούς ΧΑ∆Α, σε γειτονικούς δή-
µους, οι οποίες όµως δεν ευδοκίµησαν, δεν επήλθε δηλαδή ένα
στάδιο συµφωνίας. Τότε από την Περιφέρεια Πελοποννήσου –
µιλάω για το 2006 ακόµα- προεγκρίθηκε προσωρινή λύση η προ-
µήθεια και η εγκατάσταση σε αδειοδοτηµένους χώρους
δεµατοποιητών και η αποθήκευση των δεµατοποιητών απορριµ-
µάτων σε αδειοδοτηµένους χώρους προσωρινής αποθήκευσης.

Μάλιστα, πληροφορούµαι ότι εγκρίθηκαν στο Πρόγραµµα
«ΘΗΣΕΑΣ» τρία έργα συνολικού προϋπολογισµού 636 ευρώ για
την προµήθεια εξοπλισµού αποκοµιδής στερεών αποβλήτων,
που θα βοηθούσαν προς την κατεύθυνση αυτή.

Όµως από στοιχεία που συγκεντρώνω επίσης βλέπω ότι ενώ
έχει γίνει η προµήθεια των µηχανηµάτων, δεν προκύπτει ότι κά-
ποιος από τους δεµατοποιητές έχει εγκατασταθεί και λειτουργεί
ούτε ότι έχει διαµορφωθεί κάποιος χώρος προσωρινής αποθή-
κευσης των απορριµµάτων αυτών.

Σε κάθε περίπτωση εκτιµώ, κύριε συνάδελφε, ότι θα πρέπει να
δείτε τι έχει απογίνει το έργο αυτό –σας έχω πει ότι τα χρήµατα
έχουν εκταµιευθεί και υπάρχουν στο πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ»- και
γιατί δεν υλοποιήθηκε το πρόγραµµα αυτό που θα έδινε λύση
στο πρόβληµα της αποκοµιδής των σκουπιδιών. Αυτά πρέπει να
τα συζητήσετε και µε την περιφέρεια Πελοποννήσου και βε-
βαίως, όπως σας είπα και πριν, µε το δήµο. Σύµφωνα µε το νόµο
–είναι το άρθρο 4 η περίπτωση 1β’ του ν. 3466/2006, δηλαδή ου-
σιαστικά ο Κώδικας ∆ήµων και Κοινοτήτων- η καθαριότητα όλων
των κοινοχρήστων χώρων της εδαφικής τους περιφέρειας,
καθώς και η αποκοµιδή και η διαχείριση των αποβλήτων, αποτε-
λούν αρµοδιότητες των πρωτοβάθµιων ΟΤΑ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την

κ. Τζάκρη.
Ο συνάδελφος Βουλευτής Λακωνίας της Νέας ∆ηµοκρατίας

κ. ∆αβάκης έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αυτά τα οποία ανέ-

φερε η κυρία Υπουργός –σωστά καθ’ όλα- τα ξέρουµε όλοι. Αυτή
τη στιγµή το Γύθειο βρίσκεται σε µία τραγική κατάσταση. Είναι
µία πανέµορφη πόλη, µία πόλη που δεν αξίζει αυτής της µοίρας.
Το αντικείµενο της επίκαιρης ερώτησής µου ήταν κυρίως να
υπάρξει η επέµβαση του κεντρικού κράτους, προκειµένου να
πάψει αυτή η κατάσταση που υπάρχει σήµερα στο Γύθειο.

Όλα αυτά που αναφέρατε, αξιότιµη κυρία Υπουργέ, είναι γνω-
στά σε όλους µας, είναι το υπηρεσιακό στάδιο, η διαδροµή η
οποία θα έπρεπε να έχει ακολουθηθεί, αλλά αυτό δεν δίνει απά-
ντηση στους τόνους των σκουπιδιών που στοιβάζονται κάθε τόσο
στην περιοχή του Γυθείου. ∆εν θέλω να πιστέψω ότι εµείς εδώ
στην καρδιά του κεντρικού κράτους, κλείνουµε τα µάτια και λέµε
ότι πρέπει να συνηθίσουν οι άνθρωποι να ζουν µε τα σκουπίδια.

Εν πάση περιπτώσει, η πρωτοβάθµια Τοπική Αυτοδιοίκηση και
η δευτεροβάθµια και όλοι οι άλλοι φορείς που είναι συµπληρω-
µατικοί, η ΚΕ∆ΚΕ κ.λπ. «σηκώνουν τα χέρια ψηλά» και πρέπει να
υπάρχει η επέµβαση του κεντρικού κράτους, όταν µάλιστα επα-
πειλούνται φαινόµενα τα οποία έχουν να κάνουν µε την υγεία των
κατοίκων και µε τη γενικότερη εµφάνιση και την ψυχολογία των
κατοίκων. ∆εν µπορεί τα παιδιά των δηµοτικών σχολείων, των γυ-

1356 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



µνασίων, των λυκείων του Γυθείου να κάνουν διάλειµµα στο σχο-
λείο τους δίπλα στα σκουπίδια. Είναι τραγική η κατάσταση και
το λέω εµφατικά, διότι απευθύνοµαι σε µία συνάδελφο από την
ελληνική περιφέρεια, που µπορεί περίπου να φανταστεί στην πε-
ριοχή της, στην πρωτεύουσα του νοµού που εκλέγεται, τι σηµαί-
νει να υπάρχουν βουνά σκουπιδιών, τα οποία αυτή τη στιγµή
δίνουν αυτή την αλγεινή εικόνα. Απαιτείται η επέµβαση του κε-
ντρικού κράτους, όταν υπάρχουν σηµαντικά προβλήµατα.

Αυτή τη στιγµή που συζητάµε έχει παραιτηθεί ο δήµαρχος του
Γυθείου. Η περιοχή, οι κάτοικοι, η κοινωνική διαστρωµάτωση της
περιοχής βρίσκονται σε ακραία φάση. Αντιλαµβάνεστε ότι όλα
αυτά δεν είναι προβλήµατα που έχουν δηµιουργηθεί τους τε-
λευταίους τρεις µήνες, που κυβερνάτε εσείς. Υπάρχει µία βαρύ-
τατη προϊστορία, η οποία βαρύνει πάρα πολλούς. Εν πάση
περιπτώσει θα ήθελα να υπάρξει µία δυναµική παρουσία του κε-
ντρικού κράτους. ∆εν µπορεί να απολογούµαστε για στοιχειώδη
πράγµατα.

Αυτή τη στιγµή σαφέστατα οι τοπικές υποθέσεις, «κορωνίδα»
των οποίων είναι η αποκοµιδή των απορριµµάτων, ανήκουν
στους δήµους οι οποίοι χειρίζονται αυτή την κατάσταση, αλλά
κάποιες φορές οι δήµοι αδυνατούν και υπάρχουν τέτοιες ακραίες
περιπτώσεις όπως αυτή του Γυθείου. ∆εν υπάρχει πουθενά
αλλού στην επικράτεια αυτό που συµβαίνει σήµερα στο Γύθειο.
Το κεντρικό κράτος πρέπει να επεµβαίνει κυρίως για λόγους δη-
µόσιας υγείας, αλλά και για άλλους γενικότερους λόγους.

Ζητώ τη βοήθειά σας για το Γύθειο, ζητώ την επέµβασή σας,
ζητώ έναν καλύτερο σχεδιασµό και, αν θέλετε, ζητώ να γίνει επι-
τέλους µία σύσκεψη µε το νέο δήµαρχο που θα προκύψει από το
δηµοτικό συµβούλιο της πλειοψηφίας, το οποίο συνεδριάζει
εντός των προσεχών ωρών, προκειµένου να δώσουµε µία µόνιµη
ή περίπου µόνιµη λύση. Έχω απασχολήσει και τον µόλις εισελ-
θόντα στην Αίθουσα κύριο Υπουργό. Θα ήθελα να υπάρχει η δυ-
ναµική επέµβαση του κεντρικού κράτους, το ξαναλέω.

Πριν από λίγες µέρες είχαµε επισκεφθεί και τον Υφυπουργό
Περιβάλλοντος κ. Μωραΐτη ο οποίος δυστυχώς δεν ανταποκρί-
θηκε στην υπόσχεση που είχε δώσει. Πιθανόν να υπήρχαν θέ-
µατα, που δεν µπορούσε να υπερκεράσει.

Αυτή τη στιγµή, κυρία Υπουργέ, επειδή µιλάµε για ακραίες κα-
ταστάσεις και επαπειλούνται επιδηµικά φαινόµενα, θέλω να
επέµβει το επίσηµο κράτος. Στην απάντησή σας, ας µη µου ξα-
ναδιαβάσετε το νόµο, ο οποίος αφορά τις αρµοδιότητες. Σαφέ-
στατα πάνω από τις αρµοδιότητες υπάρχουν οι συγκεκριµένες
ευθύνες και οι υποχρεώσεις που έχει το κεντρικό κράτος και πε-
ριµένω να ανταποκριθείτε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η κυρία Υφυπουρ-

γός έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε συνάδελφε,
συµφωνώ µαζί σας ότι το θέµα της αποκοµιδής των σκουπιδιών
και η διαχείριση των απορριµµάτων είναι σοβαρά ζητήµατα για
τις τοπικές κοινωνίες, για όλες τις κοινωνίες, πολύ περισσότερο
σε περιόδους πανδηµίας όπως αυτές που ζούµε σήµερα.

∆εν θα σας ξαναπώ για την αποκλειστική αρµοδιότητα της δη-
µοτικής αρχής και των πρωτοβάθµιων ΟΤΑ για τη διαχείριση και
την αποκοµιδή των σκουπιδιών και των αποβλήτων, που είναι
αποκλειστική τους αρµοδιότητα και µόνο επικουρικά µπορεί να
συµβάλει -και έχει προσδιοριστεί αυτό- το Υπουργείο Εσωτερι-
κών που έχει κοινοποιήσει την πρόθεσή του αυτή, αλλά πάντα
θεσµικά και σε συνεργασία µε την ΚΕ∆ΚΕ σ’ ένα πλαίσιο βοη-
θείας όπου τη λύση θα τη δώσει άµεσα ο δήµος.

Εδώ όµως συµβαίνει κάτι διαφορετικό, γι’ αυτό σας είπα ότι
πρέπει να ζητήσετε εξηγήσεις. ∆εν ξέρω αν ο λόγος παραίτησης
του δηµάρχου του Γυθείου έχει σχέση µε την ύπαρξη των σκου-
πιδιών εκεί.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Συνδέεται µ’ αυτό.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σαφέστατα συν-
δέεται ακριβώς µ’ αυτό, διότι η διοίκηση έχει µία συνέχεια και
έχει δηλώσει τη θέλησή της. Εδώ έχουν ενταχθεί τρία έργα στο
«ΘΗΣΕΑ» -204.000 - για την προµήθεια αυτών των συγκεκριµέ-

νων δεµατοποιητών και οι υπηρεσίες µας διαβεβαιώνουν ότι
έγινε η προµήθειά τους, αλλά ακόµη σήµερα δεν έχουν εγκατα-
σταθεί. Όπως αντιλαµβάνεστε, κύριε συνάδελφε, κάποιος έχει
ευθύνη γι’ αυτό και σε καµµία περίπτωση δεν είναι το Υπουργείο
Εσωτερικών αυτό που θα δώσει τη λύση. Είναι η αρµόδια διοι-
κητική αρχή, σε συνεργασία µε την περιφέρεια, γιατί η περιφέ-
ρεια Πελοποννήσου είχε τότε προκρίνει τη λύση προς την
κατεύθυνση αυτή.

Σε κάθε περίπτωση, κύριε συνάδελφε, εκτιµώ ότι θα πρέπει να
αναζητήσετε τη λύση. Είχε επιχειρηθεί παλιότερα παρέµβαση
του Υπουργείου Εσωτερικών, η οποία δεν ευδοκίµησε. Ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι αυτό είναι θέµα τοπικό, είναι θέµα της τοπι-
κής κοινωνίας, δηλαδή της εξεύρεσης µιας συµφωνίας µε τους
όµορους δήµους όπου προσωρινά ή δεν ξέρω σε ποιον ορίζο-
ντα –αυτό πρέπει να το προσδιορίσει ο δήµος Γυθείου- θα πρέ-
πει να αποδεχθούν τη µεταφορά των απορριµµάτων από το δήµο
Γυθείου σε γειτονικό ΧΑ∆Α. ∆υστυχώς ή ευτυχώς αυτό είναι ένα
θέµα που άπτεται της τοπικής κοινωνίας και πρέπει η τοπική κοι-
νωνία στα όρια των αρµοδιοτήτων που της έχει εκχωρήσει ο
νόµος να βρει άµεσα µια λύση.

Εµείς σας είπαµε ότι επικουρικά προτιθέµεθα να βοηθήσουµε
σ’ ένα συλλογικό θεσµικό πλαίσιο. Από κει και πέρα, η κατεύ-
θυνση είναι αυτή που σας υπέδειξα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε την

κυρία Υφυπουργό.
Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 229/14-12-2009 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Γεωργίου Μαυρίκου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την καταβολή των
δεδουλευµένων των εργαζοµένων της εταιρείας «ELITE ABEE»
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Εντελώς ξαφνικά οι ιδιοκτήτες της γνωστής επιχείρησης

«ELITE ABEE ΥΠΟ∆ΗΜΑΤΩΝ» (Πτολεµαίου 8,Κολωνός, Αθήνα)
ανακοίνωσαν στους διακόσιους πενήντα εργαζόµενους αδυνα-
µία να συνεχίσουν τη λειτουργία της εταιρείας.

Η επιχείρηση αυτή που λειτουργεί πάνω από τριάντα χρόνια
είναι µέσα στις δύο µεγαλύτερες του κλάδου και το κλείσιµό της
θα επιφέρει πολλαπλές αρνητικές επιπτώσεις στον κλάδο συνο-
λικότερα, αλλά και σ’ ένα κύκλο αυτοαπασχολουµένων, που σχε-
τίζονται άµεσα µε τη λειτουργία της.

Σήµερα χρωστά δεδουλευµένα Νοέµβρη και ∆εκέµβρη στους
διακόσιους πενήντα εργαζόµενους και δηλώνει αβεβαιότητα για
την καταβολή του δώρου Χριστουγέννων στους µισθωτούς. Ταυ-
τόχρονα, χρωστάει σηµαντικά ποσά σε προµηθευτές, οι οποίοι
αρνούνται σήµερα να την προµηθεύσουν µε πρώτες ύλες.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός τι άµεσα µέτρα θα πάρει για να
µη χάσουν τη δουλειά τους οι διακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι και
ταυτόχρονα να πάρουν τώρα όλα τα χρήµατα που τους οφείλο-
νται;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει
ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κύριος Γε-
ώργιος Κουτρουµάνης.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, όπως γνωρίζετε, το πρόβληµα στη συγκε-

κριµένη εταιρεία δηµιουργήθηκε τις τελευταίες µέρες και αφορά
την καταβολή των δεδουλευµένων για το Νοέµβριο, όπως φά-
νηκε στον επιτόπιο έλεγχο που έκανε η Επιθεώρηση Εργασίας.
Στις 14 ∆εκεµβρίου το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας έκανε επι-
τόπιο έλεγχο και προέκυψε ότι η επιχείρηση οφείλει δεδουλευ-
µένα του Νοεµβρίου. Η Επιθεώρηση κάλεσε την εργοδότρια
εταιρεία να δώσει µέσα σε πέντε εργάσιµες µέρες γραπτές εξη-
γήσεις, για τη διαπιστωθείσα παράβαση και συνέταξε µήνυση
προς τον αρµόδιο εισαγγελέα.

Όπως επίσης γνωρίζετε, ανταποκριθήκαµε άµεσα στο αίτηµα
να δούµε τους εκπροσώπους των εργαζοµένων και να συζητή-
σουµε το πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί. Στις 15 ∆εκεµβρίου,
δηλαδή δύο ηµέρες πριν, συναντηθήκαµε –και ήσασταν παρών σ’
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αυτήν τη συνάντηση- για να εξετάσουµε τη δυνατότητα λειτουρ-
γίας της επιχείρησης και ταυτόχρονα να δούµε πώς µπορούµε
να προστατεύσουµε τους εργαζόµενους ή να τους ενισχύσουµε.

Ζητήθηκε σ’ εκείνη τη συνάντηση να υπάρξει µία οικονοµική
ενίσχυση, στην περίπτωση που η εταιρεία δεν θα καταβάλει τα
δεδουλευµένα. Και η οικονοµική ενίσχυση είναι µία ενίσχυση που
δίνεται από τον ΟΑΕ∆. Όµως, µέχρι χθες το βράδυ δεν είχε έρθει
το συγκεκριµένο έγγραφο που ζητήσαµε από τους εκπροσώπους
των εργαζοµένων, για να συζητηθεί στο ∆ιοικητικό Συµβούλιο
του ΟΑΕ∆. Ευχόµαστε, βέβαια, να έχει λυθεί το πρόβληµα. Πά-
ντως, σε κάθε περίπτωση, εµείς δεν είχαµε καµµία ενηµέρωση
για την εξέλιξη που ενδεχοµένως υπήρξε χθες ή σήµερα. Ανε-
ξάρτητα απ’ αυτό, όµως, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, ο
Υπουργός κι εγώ είµαστε πάντοτε έτοιµοι να βοηθήσουµε, µέσα
στις δυνατότητες, βέβαια, που υπάρχουν, στην πιο δύσκολη συ-
γκυρία που αντιµετωπίζει η χώρα µας.

Επίσης, θέλω να πω κάτι που το έχω πει πολλές φορές απ’
αυτό το Βήµα. Προτεραιότητά µας είναι η διασφάλιση των θέ-
σεων εργασίας και δευτερευόντως η ενίσχυση. Πρώτο µέληµά
µας είναι να λειτουργεί µια επιχείρηση, να υπάρχει εργασία, όχι
µόνο για τους διακόσιους πενήντα εργαζοµένους στη συγκεκρι-
µένη επιχείρηση, αλλά συνολικά να υπάρχει απασχόληση.

Ειδικά για τη συγκεκριµένη εταιρεία, θα συµφωνήσω µε αυτό
που είπατε. ∆εν είναι µία εταιρεία που λειτουργεί µόνο για τους
διακόσιους πενήντα εργαζόµενους, είναι και άλλοι εργαζόµενοι
σε άλλες εταιρείες, οι οποίες συνδέονται µε την παραγωγή των
προϊόντων της «ELITE». Πρώτο µέληµά µας, λοιπόν, είναι αυτό.
Και αυτό ακολουθούµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,

κύριε Υφυπουργέ.
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Γεώργιος Μαυρίκος από το

ΚΚΕ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε πώς έχει

πραγµατικά η κατάσταση και στην «ELITE», αλλά και συνολικό-
τερα στον κλάδο. Φθάνει να θυµίσω, µόνο, ότι το 1990 δούλευαν
στη χώρα µας τριάντα οκτώ χιλιάδες εργαζόµενοι στα εργοστά-
σια υποδηµατοποιίας. Εκείνη τη χρονιά, το 1990, έγιναν εξαγω-
γές πενήντα ενός εκατοµµυρίου ζευγαριών παπουτσιών.
Επαναλαµβάνω: τριάντα οκτώ χιλιάδες εργαζόµενοι και πενήντα
ένα εκατοµµύρια ζευγάρια παπούτσια εξαγωγές!

Έρχοµαι στο 2009. Είναι τέσσερις χιλιάδες εργαζόµενοι στον
κλάδο και κάνουµε εβδοµήντα εκατοµµύρια παπούτσια εισαγω-
γές. Αυτή είναι η πολιτική των µέχρι σήµερα κυβερνήσεων, αυτή
είναι η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αυτά είναι τα χειρο-
πιαστά αδιάψευστα αποτελέσµατα των αντεργατικών και αντι-
λαϊκών πολιτικών.

Όπως είπατε, πράγµατι στα διακόσια πενήντα άτοµα που ερ-
γάζονται στην «ELITE» πρέπει να προστεθούν περίπου τρεις χι-
λιάδες άλλοι άνθρωποι, συµπολίτες µας εργαζόµενοι, κυρίως
αυτοαπασχολούµενοι, που είναι στεφάνι γύρω απ’ αυτήν την κα-
τάσταση. Έχουν δύο µήνες απλήρωτοι. Το δώρο των Χριστου-
γέννων, επίσης, η εργοδοσία δεν δεσµεύεται ότι θα το
καταβάλει. Άρα, λοιπόν, µε βάση αυτά τα δεδοµένα, πραγµατικά
πιστεύουµε ότι άµεσα πρέπει να παρέµβει η Κυβέρνηση και δί-
νοντας το έκτακτο επίδοµα των 1.000 ευρώ, αυτό που συζητή-
σαµε και συµφωνήσαµε πριν από δύο ηµέρες, και ταυτόχρονα
να εξασφαλιστεί η απασχόληση αυτών των εργαζοµένων και η
άµεση εξόφληση των δεδουλευµένων.

Κύριε Υπουργέ, είπατε ότι δεν υποβλήθηκε η έκθεση. Έχω
εδώ, για να το δείτε µε χθεσινή ηµεροµηνία –θα σας το δώσω,
γιατί προφανώς κάποιο λάθος έχει γίνει, διότι στάλθηκε το fax
και σε εσάς, στο γραφείο σας στο Υπουργείο Εργασίας και στον
ΟΑΕ∆- το αίτηµα. Το ζήτησα και µου το ξαναέστειλαν. Με βάση
όλα αυτά, ζητάµε να προχωρήσει. Είναι θετικό σαν πρώτο βήµα
το θέµα της έκτακτης ενίσχυσης, αλλά σαφώς επιµένουµε ότι η
ουσιαστική λύση των ζητηµάτων των διακοσίων πενήντα εργα-
ζοµένων στην ELITE είναι να µείνει ανοικτό το εργοστάσιο, να
πάρουν όλα τα δεδουλευµένα και να εξασφαλιστούν τα δικαιώ-
µατά τους.

Θεωρούµε σήµερα και απ’ αυτό το Βήµα, µε την ευκαιρία

αυτής της συζήτησης, αναγκαίο να απευθυνθούµε και στους ερ-
γαζόµενους στον κλάδο υποδηµατοποιίας, αλλά και συνολικό-
τερα σε όλους τους εργαζόµενους και να τους πούµε ότι είναι
µία πραγµατικά ζωντανή, µεγάλη ελπίδα η καθολική συµµετοχή
στη σηµερινή µεγάλη απεργία του ΠΑΜΕ και των ταξικών συνδι-
κάτων, που δίνει ένα µήνυµα πρώτα απ’ όλα στο κεφάλαιο, στους
βιοµήχανους, στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στις πολιτικές της και
ταυτόχρονα ένα σαφές µήνυµα προς την Κυβέρνηση, προς την
πλειοψηφία της ΓΣΕΕ που φόρεσε το πηλίκιο του απεργοσπά-
στη. Και πραγµατικά, οι εργαζόµενοι σήµερα, ανεξάρτητα σε τι
Θεό πιστεύουν, τι κόµµα ψήφισαν στις τελευταίες εκλογές, δί-
νουν τη µεγάλη, δική τους αγωνιστική, ταξική απάντηση στους
δρόµους και στις συγκεντρώσεις.

Αυτά ήθελα να πω και πιστεύουµε ότι σε συνδυασµό µε όλα
αυτά το ζήτηµα της «ELITE» είναι ανάγκη πραγµατικά να αντιµε-
τωπιστεί µε τον τρόπο που λίγο πριν σηµειώσαµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Μαυρίκο.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Κουτρουµάνης για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, µε βάση αυτά που είπα και στην αρχική µου

τοποθέτηση αποδεικνύεται και στην πράξη η άµεση παρέµβαση
της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου, στην κατεύθυνση του να
επιλυθεί το πρόβληµα που δηµιουργήθηκε. Βέβαια, θα υπάρξει
και νέα παρέµβαση, για να καταβληθούν τα δεδουλευµένα, γιατί
εκεί δεν υπάρχει θέµα διαπραγµάτευσης µε καµµία επιχείρηση.

Όµως, επιµένω ότι µέχρι αργά χθες το βράδυ κανένα αίτηµα
δεν είχε διατυπωθεί από τους εκπροσώπους των εργαζοµένων.
Επειδή αποχωρώ συνήθως πολύ αργά από το γραφείο µου, επι-
κοινώνησα και µε τον ΟΑΕ∆ και δεν υπήρχε τέτοιο αίτηµα, όπως
επίσης δεν έχουµε ενηµερωθεί αν έχει γίνει επίσχεση εργασίας
ή όχι. Είναι κάτι, βέβαια, που θα το δούµε τις επόµενες ώρες, όχι
µέρες.

Όπως ανέφερα επίσης στην αρχική µου τοποθέτηση, η δική
µας πολιτική είναι να εξαντλήσουµε όλα τα περιθώρια, για να µεί-
νει σε λειτουργία µια επιχείρηση. Αυτός είναι ο πρώτος στόχος
µας. Αυτήν την πρακτική, αυτήν την τακτική ακολουθούµε και
στις τριµερείς διαδικασίες που πραγµατοποιούνται, µε πρώτο
στόχο τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας.

Είναι γεγονός, όµως, ότι δεν τα καταφέρνουµε πάντοτε, γιατί
δεν εξαρτάται πάντοτε από εµάς εάν µία επιχείρηση θα µπορέ-
σει να συνεχίσει τη λειτουργία της ή όχι. Για το λόγο αυτό πι-
στεύουµε -και το κάνουµε πράξη- ότι πρέπει ειδικά αυτήν την
περίοδο να υπάρχει ενίσχυση των ανέργων, να υπάρξει διεύ-
ρυνση του πλαισίου προστασίας τους. Και αυτό το κάνουµε
πράξη, τόσο µε τις νέες ρυθµίσεις που θα φέρουµε για την προ-
στασία της εργασίας και ταυτόχρονα µε την αύξηση του επιδό-
µατος ανεργίας, την έκτακτη οικονοµική ενίσχυση, τα
προγράµµατα ενδοεπιχειρησιακής κατάρτισης.

Παράλληλα, νοµίζω ότι θα πρέπει να συµφωνήσουµε πως βα-
σικό στοιχείο για την αντιµετώπιση όλων των προβληµάτων –γιατί
δεν είναι το πρόβληµα µόνο στη συγκεκριµένη εταιρεία- είναι να
αντιµετωπίσουµε την κρίση. Και η κρίση θα αντιµετωπιστεί µε το
σχέδιο που κατέθεσε ο Πρωθυπουργός κ. Γιώργος Παπανδρέου,
για να µπορέσει η χώρα να µπει ξανά σε µια τροχιά ανάπτυξης,
µε αναδιανοµή του πλούτου, µ’ ένα δικαιότερο κοινωνικό κρά-
τος. ∆ιαφορετικά, αυτά τα προβλήµατα θα είναι χιονοστιβάδα
τους επόµενους µήνες.

Τελειώνω, λέγοντας ότι πέρα από τις περιπτώσεις αυτές, στις
οποίες αναφερθήκατε εσείς και θα µπορούσα να αναφέρω κι εγώ
πολλές, υπάρχει ανάγκη να αντιµετωπίσουµε τους ανέργους µε
τα ίδια ακριβώς κριτήρια. Υπάρχουν άνεργοι οι οποίοι σηκώνουν
το βάρος µόνοι τους, δεν έχουν συνδικαλιστική εκπροσώπηση.
∆εν θα υπάρξουν γι’ αυτούς αντιδράσεις, δεν θα κλείσουν δρό-
µοι για να αναδειχθεί το πρόβληµά τους. Υπάρχει ανάγκη, λοι-
πόν, να έχουµε ένα πλαίσιο ενιαίο, σταθερό, να αντιµετωπίζονται
τα προβλήµατα των ανέργων ισότιµα, γιατί η ανεργία δεν έχει
χρώµα.
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Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Υφυπουργό κ. Γιώργο Κουτρουµάνη.
Στη συνέχεια, θα συζητηθεί η µε αριθµό 238/14-12-2009 πέ-

µπτη επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε το χρονοδιά-
γραµµα ολοκλήρωσης του έργου κάλυψης ∆ιακονιάρη στην
Πάτρα κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Αίσθηµα οργής και αγανάκτησης προκαλούν στους κατόχους

και φορείς της Πάτρας οι ασαφείς και παρελκυστικές απαντή-
σεις της Κυβέρνησης ως προς το χρονοδιάγραµµα ολοκλήρω-
σης του πολύπαθου έργου κάλυψης του χείµαρρου ∆ιακονιάρη.

Με ανεπαρκείς έως και αµφιλεγόµενες αιτιολογίες, έχουν
δοθεί άνω των τεσσάρων παρατάσεων κατασκευής που διπλα-
σιάζουν το συνολικό χρόνο κατασκευής από τριάντα σε εξήντα
µήνες (10/1/2008 – 31/5/2010). Μάλιστα, στις τελευταίες περι-
πτώσεις µε αποκλειστική υπαιτιότητα του αναδόχου «ΜΗΧΑΝΙΚΗ
Α.Ε.».

Οι ευθύνες που προκύπτουν, σύµφωνα µε τη συντονιστική επι-
τροπή των κατοίκων, στους εργολάβους, τους υπεργολάβους,
τους επόπτες του έργου και τις υπηρεσίες των αρµόδιων Υπουρ-
γείων, είναι τεράστιες. Γι’ αυτό το λόγο αποφάσισαν να καταφύ-
γουν στην Επιτροπή αναφορών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

∆εδοµένων των ανωτέρω, ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Ποιο είναι το ακριβές χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης του

έργου, τόσο στο σύνολό του, όσο και ανά τµήµα;
2. Σε ποιες ενέργειες έχετε προβεί για την προάσπιση του δη-

µοσίου συµφέροντος έναντι των προκλητικά αντισυµβατικών συ-
µπεριφορών του αναδόχου;»

Ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Μα-
γκριώτης έχει το λόγο, για να απαντήσει στην επίκαιρη ερώτηση
του συναδέλφου του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τσούκαλη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Το έργο είναι πράγµατι πολύπαθο και τραγική η πραγµατικό-
τητα, στο ∆ιακονιάρη στην Πάτρα. Όλοι µας -και ειδικότερα οι
Πατρινοί- θυµόµαστε τα τραγικά ατυχήµατα, τις ζωές που έχουν
χαθεί από πληµµυρικά φαινόµενα Γι’ αυτό και από το 2003 ξεκί-
νησε η διαδικασία για την κατασκευή του αντιπληµµυρικού, αλλά
και ταυτόχρονα οδικού και περιβαλλοντικού αυτού έργου. Το
έργο δηµοπρατήθηκε τον Οκτώβριο του 2003.

Υπήρξαν, όµως, ατυχείς παρεµβάσεις στη συνέχεια και έτσι
ουσιαστικά το έργο καθυστέρησε να έχει ανάδοχο και συµβα-
σιοποιήθηκε µερικά χρόνια αργότερα, το 2005. Το συµβατικό
ποσό ήταν 50.842.350 ευρώ και η προθεσµία ολοκλήρωσής του
ήταν στις 10-1-2008.

Υπήρξαν, στη συνέχεια λάθη και από τις δύο πλευρές και από
την πλευρά του δηµοσίου και από την πλευρά της κατασκευά-
στριας εταιρείας του αναδόχου. Υπήρξε µία αδικαιολόγητη αλ-
λαγή της διευθύνουσας υπηρεσίας από την πλευρά της
κυβέρνησης εκείνη την εποχή και έτσι, το έργο συνέχισε να τα-
λαιπωρείται. Με αιτήσεις του αναδόχου, όπως πολύ σωστά επι-
σηµαίνετε στην ερώτησή σας, έχουν δοθεί τέσσερις παρατάσεις.
Η σηµερινή ηµεροµηνία ολοκλήρωσης –και ελπίζουµε να τηρηθεί
αυτή- είναι 31-5-2010.

Το έργο µε τις συµπληρωµατικές συµβάσεις έχει προϋπολογι-
σµό πλέον 57.737.000 ευρώ. Μέχρι σήµερα έχει απορροφήσει
46.386.000 ευρώ. Το υδραυλικό τµήµα έχει αποπερατωθεί. Γνω-
ρίζετε, όµως, ότι εκ των υστέρων απεκαλύφθη ότι η µελέτη είχε
προβλήµατα όσον αφορά την παροχετευτικότητα του αγωγού
και ιδιαίτερα στην κατάντι πλευρά του αγωγού και γι’ αυτό ακρι-
βώς έχει ανατεθεί µελέτη από την πλευρά της υπηρεσίας για να
µας δείξει ποιες είναι οι υδρολογικές ροές στην περιοχή, για να
δούµε εάν χρειάζονται συµπληρωµατικά έργα. Πολύ γρήγορα θα
έχουµε απάντηση σε αυτή τη µελέτη, για να γίνουν και οι τελικές
επιλογές.

Το δηµόσιο –για να απαντήσω και στο δεύτερο σκέλος της
ερώτησής σας- δεν παραγράφει τις απαιτήσεις του. Ήδη, η δι-
ευθύνουσα υπηρεσία έχει προχωρήσει σε περικοπή συνολικής

δαπάνης ύψους 1.622.000 ευρώ από τον ανάδοχο, την κατα-
σκευάστρια εταιρεία, λόγω ακριβώς παραλείψεων, λαθών και κα-
θυστερήσεων.

Από την πλευρά της υπηρεσίας, τον τελευταίο µήνα έγιναν
δραστικές παρεµβάσεις, σε συνεργασία και µε τους τοπικούς
φορείς, για να ξεπεραστούν τα προβλήµατα και να δοθεί λύση.

Ελπίζουµε, λοιπόν, στα πλαίσια της τελικής ηµεροµηνίας,
όπως είπα, να δοθούν λύσεις, γιατί θα παραµείνει ο ∆ιακονιάρης
σύµβολο προβληµάτων και επικίνδυνων καταστάσεων για την
Πάτρα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Μαγκριώτη.
Ο συνάδελφος κ. Τσούκαλης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όλοι οι Πατρινοί και οι κάτοικοι, βεβαίως, οι

περίοικοι, γνωρίζουν πάρα πολύ καλά την ιστορία του πολύπα-
θου αυτού έργου.

Βεβαίως, το όνοµα του ∆ιακονιάρη είναι πασίγνωστο σε όλη
την Ελλάδα από την αναφορά του αείµνηστου Ανδρέα Παπαν-
δρέου σε συγκέντρωση προεκλογική, που τον ονόµασε ∆ιακου-
µάρη. Αυτό το αναφέρω απλώς και µόνο, για να γίνει κατανοητό
ότι ο ∆ιακονιάρης έχει αναχθεί σ’ ένα έργο, σ’ ένα σύµβολο πα-
θογένειας και κακοδαιµονίας της ίδιας της χώρας ολόκληρης.

Γνωρίζω πάρα πολύ καλά ποιες είναι οι ευθύνες της προη-
γούµενης Κυβέρνησης. Όµως, επίσης, κύριε Υφυπουργέ, πρέπει
να γνωρίζετε ότι τους κατοίκους και τους επιχειρηµατίες, οι
οποίοι δεινοπαθούν τα τελευταία τέσσερα χρόνια, ουδόλως τους
αφορά η εναλλαγή των κυβερνήσεων, όσον αφορά τις καθηµε-
ρινότητες τους.

Θέτω, λοιπόν, δύο σαφή ερωτήµατα. Θα περιµένω στη δευτε-
ρολογία σας να είναι σαφείς οι απαντήσεις. Ακριβές χρονοδιά-
γραµµα. Θέλουν να ακούσουν αυτή τη στιγµή από τα χείλη σας
πότε θα τελειώσει συνολικά το έργο, αλλά και για κάθε τµήµα ξε-
χωριστά ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα. Το δεύτερο είναι το κατά
πόσο έχουν καταπέσει οι ποινικές ρήτρες, οι οποιεσδήποτε συµ-
βατικές υποχρεώσεις του εργολάβου, του αναδόχου σε σχέση
µε την προκλητική ασυνέπεια.

Πρέπει όµως να αναφέρω και κάτι άλλο για την ιστορία, την
πολιτική. Στις 21/11/2008 σε επίκαιρη ερώτηση για το ίδιο θέµα
που είχα υποβάλλει στον τότε Υπουργό ΠΕΧΩ∆Ε είχα πει στον κ.
Ξανθόπουλο: «Σας προτείνω κάτι. Θυµηθείτε το. Θα το βρείτε
µπροστά σας. Προχωρήστε σε έκπτωση του εργολάβου». Αυτό
έγινε το Νοέµβριο του 2008. ∆εν ξέρω, αν είχε προχωρήσει τότε
το Υπουργείο σ’ αυτή την ενέργεια, ποιο θα ήταν το αποτέλεσµα
σήµερα.

Παίρνω αφορµή από την απάντησή σας να σας προτείνω κάτι.
Περικόψατε αυτό το πόσο του 1.000.000 και κάτι και είµαι βέ-
βαιος ότι µπορείτε να περικόψετε κι άλλα και να επιβάλλετε κά-
ποιες ποινές. Είναι µόνιµο το αίτηµα των κατοίκων –δεν
περιλαµβάνεται στην επίκαιρη ερώτηση- να αποκαταστήσει
κάπως το κύρος του το δηµόσιο απέναντί τους, δίνοντάς τους
τις στοιχειώδεις αποζηµιώσεις, που προβλέπονται για όλες αυτές
τις περιπτώσεις.

Είχαµε υποβάλει τροπολογία επί της προηγούµενης κυβερνή-
σεως, η οποία µάλιστα είχε υποστηριχθεί σθεναρά και από Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ, να ενταχθούν όλοι αυτοί οι επιχειρηµατίες
του ∆ιακονιάρη στη ρύθµιση για τις αποζηµιώσεις των εµπόρων
και των επιχειρηµατιών από τις καταστροφές του περσινού ∆ε-
κεµβρίου. Είναι ευκαιρία να υιοθετήσετε την πρόταση αυτή και
των συναδέλφων σας τότε που πιστεύω ότι και σήµερα τις απο-
δέχονται.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Τσούκαλη.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ πολύ.
Ο αγαπητός συνάδελφος είπε «το Υπουργείο σας». Το Υπουρ-

γείο είναι του ελληνικού κράτους. Με αυτή, λοιπόν, την έννοια
έχει το κράτος και η πολιτεία τη συνέχειά της, αλλά κάθε Κυ-
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βέρνηση και κάθε πολιτική ηγεσία έχει τις δικές της ευθύνες.
Αυτή την προσπάθεια και αυτόν τον αγώνα που κάνετε και

εσείς ως Βουλευτής Αχαΐας τον έχουν κάνει και οι Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ και άλλων κοµµάτων του νοµού Αχαΐας. Και εγώ τον
προηγούµενο χρόνο ως πολιτικός εκπρόσωπος της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης για τα δηµόσια έργα έχω επισκεφθεί το χώρο,
έχω δει τους ανθρώπους που έχουν πληγεί, έχω δει το µαρτύριό
τους και τα προβλήµατά τους.

Συµφωνώ, λοιπόν, µαζί σας. ∆εν συµφωνώ όµως µε την άλλη
αξιολόγησή σας, ότι οι κάτοικοι δεν ενδιαφέρονται για τις αλλα-
γές των κυβερνήσεων. Ενδιαφέρονται και γι’ αυτό ασκούν το δη-
µοκρατικό τους δικαίωµα για το οποίο έχουν παλέψει να
επιλέγουν τις κυβερνήσεις τους. Και νοµίζω ότι θα έχετε διαπι-
στώσει πως η διαχείριση που γίνεται και η αντιµετώπιση από την
πλευρά της νέας Κυβέρνησης και µέσα από τις υπηρεσίες είναι
διαφορετική, πολύ πιο αποτελεσµατική θα έλεγα και έχει βάλει τα
πράγµατα σ’ ένα δρόµο λύσης και όχι στην παραδοσιακή αδρά-
νεια των προηγούµενων χρόνων και των λανθασµένων παρεµβά-
σεων, που δηµιούργησε ή παρέτεινε τα παραπάνω προβλήµατα.

Τόνισα και προηγουµένως, αγαπητέ συνάδελφε, ότι ο χρόνος
ολοκλήρωσης µετά και την τελευταία παράταση που έχει δοθεί
είναι 31/5/2010. Θα κάνουµε το κάθετι να ολοκληρωθεί. Γι’ αυτό
ακριβώς αναθέσαµε και αυτή την υδρολογική µελέτη σε έγκριτο
καθηγητή του πανεπιστηµίου, ο οποίος έχει και την ευθύνη γενι-
κότερα των εκεί µελετών, για να µας δώσει απάντηση τι ακριβώς
πρέπει να κάνουµε. ∆εν είναι θέµατα πολιτικής βούλησης. Η βού-
ληση είναι σαφής.

Θα κάνουµε, λοιπόν, το καθετί πρωτίστως να ολοκληρωθεί το
έργο, γιατί αυτό είναι το µέγα ζητούµενο, αυτό αφορά την Πάτρα
και τους κατοίκους. ∆εύτερον δεν απεµπολούµε –και το έχουµε
δείξει- τα δικαιώµατα ως ελληνικό δηµόσιο. Από την άλλη
πλευρά, όµως, λάθη υπήρξαν όπως είπα και από τις δύο πλευρές
και πρέπει να είµαστε σαφείς. Και εκεί πάνω πάταγε σε µερικές
των περιπτώσεων ο ανάδοχος και ζήταγε αυτά που ζήταγε. ∆εν
µένω όµως σ’ αυτό. Πρωτίστως πρέπει να ολοκληρωθεί το έργο,
γιατί αυτό ενδιαφέρει τους κατοίκους της Πάτρας, µέσα στα
πλαίσια απόλυτης νοµιµότητας και βεβαίως στο κόστος που η
σύµβαση ορίζει.

Όσον αφορά τις αποζηµιώσεις, ασφαλώς και θα δούµε το
θέµα, όπως τονίσατε κι εσείς.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε κύριε

Υφυπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα
ένα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους
από το ∆ηµοτικό Σχολείο Βραχατίου Κορινθίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερησία διάταξης της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης «Αναµόρφωση συστήµατος προ-
σλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και άλλες διατάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο επί της
αρχής. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα και οι
τροπολογίες ως µια ενότητα.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Γεώργιος Ντό-
λιος για οκτώ λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Θέλω να επαναλάβω αυτό που είπα και
στην επί της αρχής συζήτηση του νοµοσχεδίου, ότι πρόκειται για
ένα πολύ καθαρό νοµοσχέδιο. Αυτή η καθαρότητά του κύριε συ-
νάδελφε, όσον αφορά τα άρθρα, αποτυπώνεται, θα έλεγα, και
σε κάθε άρθρο χωριστά. Είναι ένα νοµοσχέδιο, το οποίο προ-
σπαθεί να ξεκαθαρίσει ότι κλείνει όλους τους έµµεσους δρό-
µους, όλες τις παρακαµπτήριες οδούς. Είναι ένα νοµοσχέδιο, το
οποίο επιχειρεί µε αποτελεσµατικό τρόπο να πείσει όλους τους
Έλληνες και τα πολιτικά κόµµατα βεβαίως ότι ο στόχος του είναι
να ενταχθούν πραγµατικά όλες οι περιπτώσεις ένταξης στο δη-
µόσιο τοµέα υπό τη σκέψη και τις διαδικασίες του ΑΣΕΠ.

Στο άρθρο 1 περιγράφεται όλος ο δηµόσιος τοµέας. Αυτό που
επιχειρείται µε το άρθρο 1 είναι να δοθεί και έµφαση. Παρά τους
προβληµατισµούς που δικαίως εκφράστηκαν, περιλαµβάνεται τε-
λικά και η Προεδρία της ∆ηµοκρατίας µε αίτηµά της και η Βουλή
των Ελλήνων και οι Ανεξάρτητες Αρχές. Θεωρώ ότι είναι συµβο-
λικές παρουσίες στο σχέδιο νόµου και στο συγκεκριµένο άρθρο,
οι οποίες δίνουν πολύ µεγάλη έµφαση στο εγχείρηµα.

Θέλω να τονίσω στο άρθρο 1 ότι καλώς εξαιρέθηκε µετά από
προτάσεις συναδέλφων, το εποχικό προσωπικό των τοπικών ορ-
γανισµών εγγείων βελτιώσεων. Θέλω να σηµειώσω ότι περιλαµ-
βάνονται οι θυγατρικές εταιρείες των νοµικών προσώπων, των
οποίων η διοίκηση ορίζεται από την Κυβέρνηση. Και θέλω να ανα-
φερθώ συγκεκριµένα στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης και να
επισηµάνω προς την Κυβέρνηση ότι θα πρέπει να υπάρξει µια ιδι-
αίτερη επιµέλεια τώρα, που θα αποσταλεί η εγκύκλιος µετά την
ψήφιση του νοµοσχεδίου σε όλες αυτές τις θυγατρικές εταιρείες,
γιατί πιθανόν να υπάρξει κίνδυνος παράλειψης κάποιας απ’
αυτές. Παραδείγµατος χάριν στα εργοστάσια της Ελληνικής Βιο-
µηχανίας Ζάχαρης πολύ σύντοµα θα προσληφθεί εποχικό προ-
σωπικό και θα πρέπει έγκαιρα να γίνει πρόβλεψη.

Θέλω να σηµειώσω επίσης το εξής, ότι υπάρχουν νοµικά πρό-
σωπα ιδιωτικού δικαίου, που ανήκουν στο κράτος ή επιχορηγού-
νται τακτικώς σύµφωνα µε τις κείµενες διατάξεις από κρατικούς
πόρους κατά 50% τουλάχιστον του ετήσιου προϋπολογισµού
τους και τα περιλαµβάνει στον ετήσιο δηµόσιο τοµέα –και καλώς
τα περιλαµβάνει- για τα οποία δεν αποσαφηνίζεται ακριβώς το
από πού προέρχεται το 50% του προϋπολογισµού τους.

Παραδείγµατος χάριν, έργο πολιτών αναφέρεται ότι «ΠΟΡΟΙ»
είναι ανώνυµη εταιρεία, είναι νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου,
είναι ο κρατικός προϋπολογισµός, προγράµµατα της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης κ.λπ.. Επειδή δεν αποσαφηνίζεται, είναι δυνατόν να
εξαιρεθούν ή να επιχειρήσουν να θεωρήσουν τους εαυτούς τους
εξαιρετέους.

Θέλω να σηµειώσω –από συµβολική άποψη, γιατί είναι πολύ
σηµαντικό ζήτηµα- ότι περιλαµβάνονται στο δηµόσιο τοµέα και
τα νοµικά πρόσωπα της Εκκλησίας, για εκείνα τα πρόσωπα που
πληρώνονται από τον κρατικό προϋπολογισµό. Θέλω να σηµει-
ώσω µε έµφαση τη σύµφωνη γνώµη του συνόλου της Ιεράς Συ-
νόδου.

Παράλληλα, θέλω να διατυπώσω έναν προβληµατισµό -µε
ακούει η κυρία Υφυπουργός, το επιτελείο εκεί συσκέπτεται- στην
παράγραφο 2 του άρθρου 1 και συγκεκριµένα στο εδάφιο β’, εκεί
που µιλάει για το εκπαιδευτικό προσωπικό και περιλαµβάνει το
εκπαιδευτικό προσωπικό των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης Α’ και Β’ Βαθµού. Εκτιµώ ότι υπάρχει η δυνατότητα, η περί-
πτωση, να ανοιχτούν δίαυλοι οι οποίοι θα δηµιουργήσουν

προβλήµατα.
Είναι πολύ σωστή η επισήµανση στο εδάφιο η’ της παραγρά-

φου 2, η οποία αναφέρεται στο Υπουργείο Πολιτισµού για το επι-
στηµονικό και ειδικό τεχνικό προσωπικό. Εδώ θέλω να σηµειώσω
ότι ίσως στην πρόσθεση του εδαφίου ιη’, που αναφέρεται σε
προσωπικό που προσλαµβάνεται για να εκπονηθούν προγράµ-
µατα χρηµατοδοτούµενα από τον ΟΑΕ∆ και αφορούν άτοµα µε
ειδικές ανάγκες ίσως…

Κύριε Ιωαννίδη, σας παρακαλώ µην απασχολείτε τον κύριο
Υπουργό. Κάνω κάποιες επισηµάνσεις που θεωρώ ότι πρέπει να
ακουστούν τώρα. Είναι τεχνικού χαρακτήρα οι επισηµάνσεις και
πολύ σηµαντικές.

Θέλω να αναφερθώ στο προσωπικό των θεραπευτικών κοινο-
τήτων. Είναι πραγµατικά ένα πολύ εξειδικευµένο προσωπικό,
πολύ εξειδικευµένες περιπτώσεις και έχω τη γνώµη ότι θα πρέ-
πει να υπάρξει πρόνοια για να το αντιµετωπίσουµε.

Στο άρθρο 2, ένα πολύ σηµαντικό ζήτηµα είναι ο τρόπος δό-
µησης των προκηρύξεων. Είναι γνωστό σε αρκετούς από εµάς –
σε µένα τουλάχιστον είναι, ίσως και στους περισσότερους από
εµάς- ότι πολλές φορές οι επιχειρήσεις σε διάφορα νοµικά πρό-
σωπα το µέσο των προκηρύξεων προσπαθεί να φωτογραφηθούν
πρόσωπα. Ήταν κατορθωτό κατά το µάλλον ή ήττον. Σε πολλές
περιπτώσεις η φωτογράφηση ήταν απόλυτη.

Η πρόνοια του άρθρου 2 λέει ότι όλες οι προκηρύξεις εκδίδο-
νται από το ΑΣΕΠ. Θεωρώ ότι αυτή η ενιαιοποίηση που θα προ-
κύψει από αυτήν την πρόνοια των προκηρύξεων είναι πολύ
σηµαντική παρέµβαση. Συµβάλλει και πρακτικά στην αποτελε-
σµατικότητα της καινούργιας νοµοθεσίας και στην ουσιαστική
αποδοχή της καθαρότητας και των στόχων του.

Σηµειώνω στο άρθρο 2 ότι οι ενστάσεις που εκδικάζονται για
το µη πολιτικό προσωπικό του Λιµενικού Σώµατος, των δόκιµων
πυροσβεστών γενικών υπηρεσιών και των ειδικών φρουρών θα
εξετάζονται από το ΑΣΕΠ. Ουσιαστικά δεν υπήρξαν ενστάσεις.
Όταν η ίδια Επιτροπή που έκανε τις επιλογές, εξέταζε και τις εν-
στάσεις, τότε αντιλαµβάνεστε ότι πρακτικά η δυνατότητα ένστα-
σης ήταν ανύπαρκτη. Στην παράγραφο 3 του ίδιου άρθρου
θεσπίζεται η δυνατότητα ένστασης στη ∆ηµοτική Αστυνοµία, η
οποία βεβαίως εξετάζεται από το ΑΣΕΠ.

Άρθρο 3. ∆ιατηρούνται διάφορες ευεργετικές διατάξεις που
αφορούν ιδιαίτερα ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες, όπως είναι τα
ΑΜΕΑ, τα τέκνα των θανόντων εν υπηρεσία κ.λπ.. Η διατήρηση
αυτή των διατάξεων αναδεικνύει την ευαισθησία της Κυβέρνη-
σης και του πολιτικού συστήµατος.

Για την προσαύξηση της µοριοδότησης έχουµε µιλήσει κατά
κόρον στην επί της αρχής συζήτηση. Θέλω να τονίσω ξανά ότι
είναι ένα δίκαιο µέτρο. Αποκαθιστά τη συνταγµατική τάξη, όταν
εξισώνει τη µοριοδότηση των απασχοληθέντων στο δηµόσιο
τοµέα και στον ιδιωτικό τοµέα. ∆εν θέλω να επανέλθω για το πώς
έγινε στο παρελθόν, γιατί δεν θέλω να ανοίξουµε ένα νέο κύκλο
συζήτησης.

Ρυθµίσεις για το κριτήριο της συνέντευξης. Έχουµε µιλήσει
πάρα πολύ επ’ αυτού. Νοµίζω ότι αποσαφηνίζεται στο άρθρο 5
ότι σε κάποιες περιπτώσεις προβλέπεται η συνέντευξη, τις
οποίες περιγράφει επακριβώς και σε κάποιες άλλες επιτρέπεται
η συνέντευξη όταν το ζητήσει ο φορέας και µετά από έγκριση
βεβαίως του ΑΣΕΠ. Όταν υπάρχει η εξαίρεση ενός προσώπου
που έχει πετύχει και βρίσκεται στη λίστα των επιτυχόντων, τότε
απαιτείται πλήρως αιτιολογηµένη απόφαση της Επιτροπής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ο χρόνος είναι ελάχιστος για να µιλήσουµε για όλα τα άρθρα.
Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα δύο λεπτά και θα φροντίσω να είµαι

σύντοµος.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ντόλιο, θα

έχετε ακριβώς δύο λεπτά και τίποτε παραπάνω ως παράκληση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ρυθµίσεις για τη µοριοδότηση. Εκλογικεύεται η διαδικασία της

µοριοδότησης στο άρθρο 7. Υπάρχει µία ευνοϊκή ρύθµιση για
τους νέους ανέργους. Το 35% των επιτυχόντων χωρίς εµπειρία
γίνεται 50%.

Στο άρθρο 8, αποσαφηνίζονται τα πράγµατα για τη γνωστή
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γραπτή δοκιµασία του δηµοσίου, τα τεστ.
Στο άρθρο 9, υπάρχει µία διάταξη που αναδεικνύει την ευαι-

σθησία της Κυβέρνησης σε µια συγκεκριµένη κοινωνική οµάδα.
Αναφέρεται στις µονογονεϊκές οικογένειες και τα παιδιά τους.

Το άρθρο 10 αναφέρεται στις συµβάσεις έργου, καίριο ζή-
τηµα, καίρια παρέµβαση του νοµοσχεδίου. Καταργούνται συλ-
λήβδην, θα έλεγα, οι συµβάσεις έργου, εκτός από κάποιες
εξαιρέσεις, που περιγράφονται µε σαφήνεια και οι οποίες βρί-
σκονται πάντα υπό την έγκριση του ΑΣΕΠ.

Στο άρθρο 11 για τους διακριθέντες αθλητές, θέλω να πω ότι
είναι µία ανταπόκριση στο κοινό περί δικαίου αίσθηµα. Περιε-
γράφησαν ιδιαίτερα περιστατικά από πολλούς συναδέλφους.
Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση ανταποκρίνεται σε ένα αίτηµα όλης της
κοινωνίας. Θέλω να σταθώ στην παράγραφο 5 του άρθρου που
για τους παλαιότερα διακριθέντες αθλητές δίνεται η δυνατότητα
να αξιοποιήσουν αυτή τη διάκριση σύµφωνα µε την παλαιότερη
νοµοθεσία.

Στο άρθρο 12 δεν έχω να προσθέσω τίποτα.
Στο άρθρο 13 δηµιουργείται επιτροπή, η οποία σε εύλογο χρο-

νικό διάστηµα –εντός του 2010, όπως δεσµεύθηκε ο κύριος
Υπουργός- θα καταθέσει ένα σχέδιο νόµου, το οποίο θα περι-
γράφει µ’ έναν τρόπο απλό και σαφή το πώς εισάγεται κανείς
στο δηµόσιο, έτσι ώστε να µην υπάρχουν οι γνωστές παραπο-
µπές που και σ’ αυτό το νοµοσχέδιο είναι αναγκαίες να υπάρ-
χουν, όπως τις βρίσκουµε και σε άλλα νοµοσχέδια.

Το άρθρο 14 αναφέρεται σε µεταβατικές διατάξεις που έχουµε
πει κατά κόρον, ενώ το άρθρο 16 αναφέρεται στους ΕΠΟΠ.
Κύριε Πρόεδρε, θέλω να σηµειώσω την πολιτική αξία αυτής της
παρέµβασης. Παρ’ όλο που αυτός ο διαγωνισµός δεν περιλαµ-
βάνεται στις διαδικασίες του ΑΣΕΠ, η µοριοδότηση είχε εφαρ-
µοστεί από την πιο προηγούµενη Κυβέρνηση, κατ’ επέκταση η
συνέντευξη είχε εφαρµοστεί από την προηγούµενη Κυβέρνηση,
ενώ τώρα καταργείται σ’ ένα διαγωνισµό που ήδη έχει γίνει και
αυτό το «ήδη έχει γίνει» θα µπορούσε να αποτελέσει άλλοθι για
τη σηµερινή Κυβέρνηση, ώστε να κρατηθεί η συνέντευξη. ∆εν το
έκανε και νοµίζω ότι θα πρέπει να την επιβραβεύσουµε και γι’
αυτήν της την πράξη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, δεκαοκτώ µαθητές και µα-
θήτριες και ένας συνοδός -δάσκαλος από το 14ο ∆ηµοτικό Σχο-
λείο Γλυφάδας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κ.
Χρήστος Ζώης για οκτώ λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά έγινε µία διεξοδική

συζήτηση επί της αρχής που επέτρεψε σε όλους να κατανοή-
σουν πλήρως και σε βάθος τις αλλαγές που προτείνει το Υπουρ-
γείο Εσωτερικών στο πάντοτε επίκαιρο θέµα των προσλήψεων
στο δηµόσιο τοµέα.

Έχουµε διατυπώσει τις µεγάλες επιφυλάξεις µας για την κα-
τάργηση της προσαύξησης µοριοδότησης. Έχουµε τοποθετηθεί
διεξοδικά και µε επάρκεια και σπεύδω ευθύς εξ αρχής να πω –για
να µην επαναλαµβάνοµαι στην κατ’ άρθρον συζήτηση που ακο-
λουθεί- ότι ισχύουν στο ακέραιο όλες οι επιφυλάξεις µας για το
συγκεκριµένο άρθρο.

Ισχύει η κάθετη και πλήρης άρνησή µας να δεχθούµε µία αδι-
κία που µε αναδροµικό τρόπο επιδεινώνει τη θέση εργαζοµένων-
συµβασιούχων στο δηµόσιο τοµέα, ιδιαίτερα µάλιστα όταν έχουν
κατατεθεί και είναι πλέον στη διάθεση όλων από τα Πρακτικά το-
ποθετήσεις επιφανών στελεχών που είχαν την αρµοδιότητα και
την ευθύνη να εκφράζουν συλλογικά το ΠΑΣΟΚ, τότε αντιπολί-
τευση, σήµερα Πλειοψηφία, για το θέµα της προσαύξησης µο-
ριοδότησης και για τα δικαιώµατα των εργαζοµένων
συµβασιούχων που υποτίθεται ότι αυτή η Κυβέρνηση –εφόσον

και αν, όπως πλέον, έχει καταστεί Κυβέρνηση του τόπου- θα σε-
βόταν απολύτως.

Τώρα εις ό,τι αφορά τα άρθρα: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
εµείς παρακολουθούµε µε πολύ µεγάλη προσοχή και θα συµ-
φωνήσουµε µε τις επιφυλάξεις που έχουν καταθέσει και στη συ-
ζήτηση που έγινε κατά την ακρόαση φορέων στην Επιτροπή οι
Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης δια του εκπροσώπου τους
στην ΚΕ∆ΚΕ. Ήταν πολύ συγκεκριµένες και σαφείς επιφυλάξεις
που, πέραν όλων των άλλων, επισηµαίνουν ότι υπάρχει ένα θέµα
µε τη λειτουργία των µικτών δηµοτικών επιχειρήσεων.

Σε ό,τι αφορά τον τρόπο προσλήψεων στις Ανεξάρτητες Αρχές
και στην Προεδρία της ∆ηµοκρατίας, εµείς δεν µπορούµε παρά
να λάβουµε υπ’ όψιν µας τις επιφυλάξεις, όπως αυτές κατετέθη-
σαν από τις Ανεξάρτητες Αρχές -και αναφέροµαι πάντοτε στις
συνταγµατικώς κατοχυρωµένες και αναγνωρισµένες Ανεξάρτη-
τες ∆ιοικητικές Αρχές- και βεβαίως λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας, σε
ό,τι αφορά την Προεδρία της ∆ηµοκρατίας, το «φως» που µας
ανάβει η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής και θα πρέπει εδώ
να τοποθετηθούµε. Βεβαίως είναι σαφέστατη η πρόθεσή σας να
διακηρύξετε ότι δεν µπορεί και δεν πρέπει να υπάρχουν εξαιρέ-
σεις και ουδέτερες ζώνες, όµως δεν µπορώ να αντιληφθώ πως
µπορεί η Κυβέρνηση να προσπεράσει µε ευκολία τη σαφέστατη,
ανοιχτή και διαφορετική πρόταση που καταθέτει η Επιστηµονική
Επιτροπή της Βουλής. Είναι σαφέστατη. ∆εν υπάρχει κανένας
υπαινιγµός, δεν υπάρχει καµµία διακριτική ευχέρεια να ερµη-
νευθεί διαφορετικά η θέση της Επιστηµονικής Επιτροπής. Και
πρέπει να σας πω από την εµπειρία µου ότι είναι από τις λίγες
φορές που η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής µε τόσο σαφή
τρόπο για θέµα το οποίο θα µπορούσε να αντιµετωπιστεί µέσα κι
από µια διαφορετική οπτική έρχεται και παίρνει θέση. Και λέει:
«Ζητήµατα πρόσληψης και διορισµού προσωπικού της Βουλής
ρυθµίζονται κατ’ αποκλειστικότητα από τον Κανονισµό της και
συνεπώς στερείται ρυθµιστικού περιεχοµένου η περίπτωση β’
της παραγράφου 1 του άρθρου 1 κ.λπ.». Αυτό κύριοι συνάδελφοι
και κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να το λάβουµε υπ’ όψιν µας. Πέραν
της πολιτικής βούλησης, υπάρχει ο νόµος, υπάρχει το Σύνταγµα,
υπάρχει η γνωµάτευση της Επιστηµονικής µας Επιτροπής, που
είναι αρωγός µας και οφείλουµε να λαµβάνουµε σοβαρά υπ’ όψιν
µας τις υποδείξεις της.

Σε ό,τι αφορά το άρθρο 2 σας είχα επισηµάνει, κύριε Υπουργέ,
–και δεν αναφέροµαι στις δυνατότητες του ΑΣΕΠ, αυτά τα εί-
παµε και στην επί της αρχής συζήτηση και βλέπω ότι το επανα-
λαµβάνει και η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής πια- ότι
υπάρχει ένα θέµα µε την παράγραφο 4 εδάφιο 2, αναφερόµενη
στη διπλή άρνηση για δυο διαφορετικούς διαγωνισµούς για δυο
διαφορετικές θέσεις. Οφείλουµε να δούµε πώς περαιτέρω µπο-
ρεί να διευκρινιστεί και κατά την υπόδειξη της Επιστηµονικής
Επιτροπής της Βουλής, για να αποφύγουµε προσφυγές στα δι-
καστήρια που θα ανέτρεπαν το σχεδιασµό σας. Εµείς αναγνωρί-
ζουµε την ανάγκη να ανταποκριθούµε στα πραγµατικά
προβλήµατα που προκύπτουν από το διορισµό ιδιαίτερα στις Πε-
ριφέρειες και στις αποµακρυσµένες περιοχές της χώρας, αλλά
πρέπει να έχουµε υπ’ όψιν µας κι αυτά τα ζητήµατα συνταγµατι-
κής και νοµικής φύσεως.

Σε ό,τι αφορά το άρθρο 4 είπαµε πάρα πολλά. Να µην επα-
νέλθουµε.

Σε ό,τι αφορά τη συνέντευξη: Ή θα καταργήσετε τη συνέ-
ντευξη παντού, µε µια επιφύλαξη για την συνέντευξη που αφορά
στο Ειδικό Επιστηµονικό Προσωπικό, ή δεν µπορούµε σε καµµία
περίπτωση να δεχθούµε αυτή την εξαίρεση που εισάγεται µε το
άρθρο 2. ∆ιότι αν η συνέντευξη την οποία καταργείτε, καταργεί-
ται επειδή κατέστησε αναξιόπιστη µια διαδικασία προσλήψεων,
όπως εσείς, κύριε Υπουργέ, ισχυριστήκατε και πολλοί συνάδελ-
φοί µας εδώ στην επί της αρχής συζήτηση, πρέπει να πω ότι
εκείνη η συνέντευξη που σήµερα καταργείται λειτουργούσε µόνο
ως ποσόστωση στο σύνολο των µορίων για την πρόσληψη του
υποψηφίου. Η συνέντευξη που εισάγεται µε τον τρόπο που ει-
σάγεται στην παράγραφο 2 καθίσταται το απόλυτο κριτήριο για
την πρόσληψη προσωπικού. Και βεβαίως αφήνω προς περαιτέρω
ερµηνεία από εσάς και σαφή τοποθέτηση το τι σηµαίνει «θέσεις
που σχετίζονται µε την ασφάλεια της ανθρώπινης ζωής». Εµείς
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πιστεύουµε ότι αυτό είναι πολύ ευρύ, µπορεί να ερµηνευθεί κατά
το δοκούν, και εφόσον αποφύγατε να το εξειδικεύσετε, παρά τις
επισηµάνσεις µας και στην Επιτροπή, µπορούµε να υποθέτουµε
ότι υποκρύπτονται άλλες προθέσεις πίσω από αυτήν την ευρεία
δυνατότητα διαπίστωσης του ποια είναι η θέση που σχετίζεται
µε την ασφάλεια ζωής.

Στο άρθρο 7, κύριε Υπουργέ, συµπιέζεται ακόµη περισσότερο
ο συµβασιούχος, από τον οποίο αφαιρείται πλέον η προσαύξηση
της µοριοδότησης για προηγούµενη προϋπηρεσία, κι έτσι εκεί
που παλαιότερα οι προκηρυσσόµενες θέσεις αντιστοιχούσαν στο
65% όσων είχαν εµπειρία και προσέρχονταν για να την καταθέ-
σουν για να έχουν µια ελπίδα, µειώνεται αυτό το ποσοστό στο
50%. Πρόκειται για µία διπλή επιδείνωση της θέσης των συµβα-
σιούχων που έχουν µια εµπειρία και µια προϋπηρεσία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ να επιδείξετε και σ’ εµένα την ίδια ανοχή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα έχετε µια µικρή

ανοχή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Στο άρθρο 8 σας είπαµε και επιµένετε –κατ’

εµάς κακώς επιµένετε- ότι είναι πολύ µεγάλος ο χρόνος κατά τον
οποίο ισχύουν τα αποτελέσµατα του τεστ δεξιοτήτων. Εµείς αντι-
λαµβανόµαστε ότι η πρόθεσή σας είναι να µειώσετε τις δαπάνες,
πρόθεσή σας είναι η να περικοπούν σπατάλες, αλλά από την
άλλη δηµιουργείται µια νέα επετηρίδα. Ρίξτε τα δέκα χρόνια στα
πέντε, πηγαίνετε από τα δύο στα πέντε. Είναι µία µέση λύση, δίνει
διέξοδο στα οικονοµικά θέµατα που προβάλλετε στην αιτιολο-
γική σας έκθεση, από την άλλη όµως πλευρά δεν δηµιουργούµε
µια νέα, παράλληλη επετηρίδα. Εκεί που καταργήθηκε µία επε-
τηρίδα για τους εκπαιδευτικούς πριν δέκα χρόνια δηµιουργείται
τώρα µια, τίνι τρόπω, επετηρίδα στους δηµοσίους υπαλλήλους.

Στο άρθρο 10, για τις συµβάσεις έργου: Κύριε Υπουργέ, σας
είπαµε ότι θα αντιµετωπίσετε µεγάλα προβλήµατα κατά την προ-
σπάθεια που θα κάνετε στους επόµενους µήνες να πληρώσετε
τις συµβάσεις που θα λήξουν και να ανταποκριθείτε στα αιτή-
µατα επιχειρήσεων, υπηρεσιών και άλλων φορέων του δηµοσίου.
Επιµένετε. Εγώ θέλω να απαντήσετε στους συναδέλφους µας
πώς σκοπεύετε να αντιµετωπίσετε εκείνα τα αιτήµατα των φο-
ρέων για συµβάσεις εκεί που θα διαπιστώνεται παράλληλα η
ύπαρξη κενών θέσεων τακτικού προσωπικού χωρίς να συνδυά-
ζεται η άρνησή σας µε την προκήρυξη των θέσεων τακτικού προ-
σωπικού. Αυτές δηλαδή οι Υπηρεσίες, αυτοί οι Οργανισµοί πώς
θα µπορέσουν να αντεπεξέλθουν στις αυξηµένες ανάγκες µετά
τη λήξη των συµβάσεων; Θα διαπιστώνονται οι κενές θέσεις τα-
κτικού προσωπικού, θα λήγουν οι συµβάσεις, αλλά θα πρέπει να
µας πείτε γιατί δεν καθίσταται υποχρεωτική η προκήρυξη των θέ-
σεων τακτικού προσωπικού εκεί που θα αρνείστε τις συµβάσεις,
επειδή θα διαπιστώνονται κενά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, είναι εποικοδοµητική η τοποθέτηση. Ένα
λεπτό µόνο, παρακαλώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εντάξει, συνεχίστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Στο άρθρο 11 εµείς συµφωνήσαµε στην ανά-

γκη να περικοπούν τα προνόµια των αθλητών, αλλά εµείς δεν
γνωρίζαµε, κύριε Υπουργέ. Μείναµε καλή τη πίστη στις διαβε-
βαιώσεις ότι πρόκειται για περικοπή προνοµίων των αθλητών. Με
διαβεβαιώνει ο συνάδελφός µου κ. Ιωαννίδης ότι στην πραγµα-
τικότητα επιστρέφουµε προνόµια που είχαν καταργηθεί σε αθλη-
τές. Η ρύθµιση του νόµου που είχε φέρει ο κ. Ιωαννίδης ήταν
σαφέστατη: ∆ίνονται τα προνόµια του διορισµού στο δηµόσιο σ’
αυτούς που παίρνουν την πρώτη, τη δεύτερη και την τρίτη θέση
σε Ολυµπιακούς Αγώνες, Θερινούς και Χειµερινούς και τα ίδια
προνόµια σ’ αυτούς που είναι διαχρονικοί αθλητές, όπως εξειδι-
κεύονταν από ένα νοµοσχέδιο το οποίο είχε φέρει το Υπουργείο
Πολιτισµού. Θα παρακαλέσω λοιπόν πολύ να τοποθετηθείτε
επαρκώς, διεξοδικά για το θέµα, σε διαφορετική περίπτωση να
αποσύρετε το άρθρο και να έρθει από το Υπουργείο Πολιτισµού
µε νέο νόµο, ακριβώς για να γίνει διεξοδική συζήτηση.

Στο άρθρο 14, κύριε Υπουργέ, επειδή πιστεύουµε ότι πρέπει
να αντιµετωπιστούν µε ενιαίο τρόπο όλοι οι συµβασιούχοι σας

είπαµε ότι για µας δεν µπαίνει θέµα συζήτησης 50% στο σύνολο
των εργαζοµένων προκειµένου να ανανεωθούν οι συµβάσεις
κλπ.. Ζητάµε την ανανέωση όλων των συµβάσεων µέσα στο 2010
όσων θα λήξουν ακριβώς γιατί ο ίδιος είπατε –και επαναλαµβά-
νετε σε κάθε ευκαιρία- ότι παγώνετε τις προσλήψεις …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Ζώη, θα πρέ-
πει να ολοκληρώσετε. Έχετε και δευτερολογία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Για το άρθρο 16 που ήταν τροπολογία, κύριε
Πρόεδρε, γιατί έχουµε και τις τροπολογίες …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν γίνεται. Είναι
αδύνατον αυτό που ζητάτε. Είµαστε στα δώδεκα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Για το άρθρο 16 µια κουβέντα. ∆εν µπο-
ρούµε να συναινέσουµε στην αναδροµική –γιατί είχε ολοκληρω-
θεί ο διαγωνισµός- ακύρωση της συνέντευξης ως ένα από τα
κριτήρια τα οποία έπρεπε να πληροί ο υποψήφιος για να προ-
σληφθεί στους ΕΠΟΠ.

Για το άρθρο 17 –και κλείνω µε αυτό- ζητούµε, κύριε Υπουργέ,
όπως πολύ διεξοδικά τοποθετηθήκαµε και στην επιτροπή, να συ-
µπληρώσετε την παράγραφο 3 µε µία συγκεκριµένη φράση, η
οποία θα επιτρέπει να πληρωθούν οι εργαζόµενοι στη ∆ηµοτική
Τηλεόραση της Θεσσαλονίκης και οι οποίοι για λόγους τυπικούς
και µόνο εξαιρούνται αυτής της δυνατότητας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
το συνάδελφο κ. Ζώη.

Ο συνάδελφος κ. Κωνσταντίνος Βρεττός και ο συνάδελφος κ.
Παναγιώτης Κουρουµπλής έχουν ζητήσει το λόγο επί παρεµπί-
πτοντος ζητήµατος.

Έχετε το λόγο για δυο λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, συνηθίζεται –χωρίς να είναι απόλυτο- όποιες

ερµηνείες µπορείτε να δώσετε, δηλαδή κάποιες επεξηγήσεις στα
άρθρα κ.λπ, να τις δίνετε στην αρχή της συζητήσεως επί των άρ-
θρων.

Κύριε Πρόεδρε, παίρνω το λόγο επειδή υπάρχει ένα θέµα σο-
βαρό το οποίο το ξέρετε και αφορά τη µεταφορά προσωπικού
κοινωφελών επιχειρήσεων που έχουν πτωχεύσει και θα σας πα-
ρακαλούσα να µας πείτε κάτι πάνω στο συγκεκριµένο θέµα. Αν,
δηλαδή, έχετε στο µυαλό σας να το βελτιώσετε στο άρθρο 258,
θα παρακαλούσα αν σας είναι εύκολο, να µας δώσετε µια απά-
ντηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Βρεττέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όλα µαζί …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Να προχωρήσουµε,
κύριε Υπουργέ. Να το αφήσουµε για µετά. ∆εν γίνεται αυτήν τη
στιγµή γιατί δεν το κρίνω και ως τέτοιο αυτή την ώρα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θα το πω πάντως.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο ειδικός αγορητής
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Γεώργιος Μαυρίκος
έχει το λόγο, για οκτώ λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Βουλευτές, έχουµε τοποθετηθεί και στην επιτροπή

αλλά και χθες εξαντλητικά και επί της ουσίας πάνω στα ζητήµατα
που περιέχει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Έχουµε στοιχειοθετήσει τη διαφωνία µας που είναι µια δια-
φωνία όχι για το θεαθήναι, όχι προσχηµατική αλλά επί της ου-
σίας. Έχει ιδεολογικά και πολιτικά χαρακτηριστικά σε σχέση µε
την ουσία του νοµοσχεδίου, το οποίο έχει φέρει η Κυβέρνηση για
ψήφιση στο Κοινοβούλιο.

Η βασική µας διαφωνία σχετίζεται πάνω στο κρίσιµο για µας
θέµα: Τι είναι δικαίωµα στη δουλειά, τι είναι δικαίωµα στην ερ-
γασία, κάτω από ποιες προϋποθέσεις θα έπρεπε ο καθένας να
µην ψάχνει, να µην παρακαλά, να µην γίνεται επαίτης προκειµέ-
νου να αποκτήσει το στοιχειώδες ανθρώπινο δικαίωµα, αυτό της
δουλειάς.

Σε ό,τι αφορά το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, πιστεύουµε
ότι το δικαίωµα αυτό ανήκει σε όλους τους Έλληνες, είναι καθο-
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λικό δικαίωµα πέρα από προϋποθέσεις, όρους, πέρα από κριτή-
ρια, πέρα από οποιεσδήποτε άλλες προϋποθέσεις και καλένδες.
Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι µε βάση αυτό θα έπρεπε να εξασφαλι-
στεί αυτό το δικαίωµα σήµερα, ιδιαίτερα σε συνθήκες όπου η µε-
γάλη ανεργία πραγµατικά αποτελεί ένα βάσανο για κάθε λαϊκή
οικογένεια. Όµως, το νοµοσχέδιο σαφώς δεν αντιµετωπίζει τέ-
τοια ζητήµατα µε αυτήν την αντίληψη και από αυτήν την άποψη
µε σαφή και κατηγορηµατικό τρόπο έχουµε εκφράσει την αντί-
θεσή µας.

Ταυτόχρονα, ένα δεύτερο κοµβικό σηµείο για µας είναι τι είναι
δηµόσιο ή ποια πρέπει να είναι τα χαρακτηριστικά του δηµοσίου.
Θεωρούµε ότι ένα δηµόσιο όπου η οµηρία, ο κοµµατισµός, ο
ηµετερισµός κυριαρχούν, όπου τα ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια
είναι αυτά που πρυτανεύουν και καθορίζουν τη στρατηγική και
τη λειτουργία του, σε καµµιά περίπτωση δεν µπορεί να αντιµε-
τωπίσει τα προβλήµατα που έχουµε σήµερα και συσσωρεύονται
για το λαό και τους εργαζόµενους.

Πιστεύουµε ότι και αυτό το δηµόσιο, δηλαδή του ηµετερισµού,
το δηµόσιο της οµηρίας, της αιχµαλωσίας και λοιπά εκφράζεται
και µέσα από το νοµοσχέδιο και πολλά είναι τα παραδείγµατα
που επιβεβαιώνουν ακριβώς αυτήν την υπογράµµισή µας.

Ένα παράδειγµα µονάχα θα πω: Γενική Γραµµατεία Αθλητι-
σµού. Από το 2002, δηλαδή εδώ και επτά χρόνια, απασχολούνται
εργαζόµενοι οι οποίοι είναι αποσπασµένοι µε σύµβαση εργασίας
µίας ηµέρας. ∆εν είναι οµηρία αυτό; ∆εν είναι αιχµαλωσία αυτό;
Τότε τι είναι εκβιασµός, τι είναι οµηρία, τι είναι αιχµαλωσία, αν
δεν είναι ακριβώς αυτό το ζήτηµα; Ένα θέµα για το οποίο οι Βου-
λευτές του ΠΑΣΟΚ, όταν ήταν στην αντιπολίτευση, είχαν κάνει
πολλές ερωτήσεις και πολλές παρεµβάσεις. Σήµερα αφήνουν
αυτούς τους εργαζόµενους πάλι απ’ έξω, στα αζήτητα, ενώ η
χώρα έχει αναλάβει σηµαντικές αθλητικές πρωτοβουλίες.

Επιγραµµατικά θυµίζω: Ευρωπαϊκό Πρωτάθληµα Καράτε Αν-
δρών και Γυναικών το 2010, Ολυµπιακοί Αγώνες Νέων το 2010,
∆ιοργάνωση Παγκοσµίων Αγώνων Special Olympics το 2011, Πα-
γκόσµιο Πρωτάθληµα Χειροσφαίρισης το 2011 επίσης, Ολυ-
µπιακοί Αγώνες Κωφών το 2013, Μεσογειακοί Αγώνες στο Βόλο
το 2013.

Όλοι αυτοί οι άνθρωποι που µιλάµε ασχολούνται µε αυτά ακρι-
βώς τα ζητήµατα και είναι εργαζόµενοι των οποίων έχει ανανεω-
θεί η σύµβασή τους πέντε φορές, χωρίς ούτε δευτερόλεπτο
διακοπή. ∆ουλεύουν µε πενθήµερη δουλειά, µε πλήρες ωράριο,
όπως και οι µόνιµοι. Αυτό, λοιπόν, δείχνει ότι η λογική της οµη-
ρίας συνεχίζεται, όπως συνεχίζονται οι συµβάσεις έργου, συνε-
χίζονται οι ελαστικές µορφές απασχόλησης κ.λπ..

Αυτή είναι, λοιπόν, η ουσία της διαφωνίας µας και ο κορµός
της στάσης µας σε ό,τι αφορά την καταψήφιση του νοµοσχεδίου.

Αλλά και σε πολλά επιµέρους άρθρα νοµίζω ότι επιβεβαιώνε-
ται, αναδεικνύεται, υπογραµµίζεται ακριβώς αυτός ο χαρακτή-
ρας του νοµοσχεδίου.

Μοριοδότηση. Η µοριοδότηση όπου πλουσιοπάροχα δίνεται
στα µεταπτυχιακά, στα διδακτορικά κλπ. ∆εν είµαστε αντίθετοι
στο να έχει ο καθένας τη δυνατότητα αυτή, αλλά ταυτόχρονα δεν
πρέπει να κλείνει τα µάτια κανένας µπροστά στην πραγµατικό-
τητα που λέει ότι υπάρχουν και µεγεθύνονται και σήµερα οι τα-
ξικοί φραγµοί στη µόρφωση. Ποιανών παιδιά µπορούν να
αποκτήσουν δύο, τρία, τέσσερα µεταπτυχιακά; Για ποιους εν
τέλει διευκολύνεται η είσοδός τους στο δηµόσιο και για ποιους
πέφτουν οι σιδεριές και οι µπάρες; Άρα, νοµίζω ότι και µε τα ζη-
τήµατα αυτά επιβεβαιώνεται ο χαρακτήρας και η κριτική µας.

Θεραπευτικές κοινότητες και οι υπάλληλοι του δηµοσίου οι
οποίοι ασχολούνται µε τα Κέντρα Ψυχικής Υγείας, µε τα ζητή-
µατα των ναρκωτικών, µε την ανάγκη για θεραπεία όλων αυτών
των συµπολιτών µας που αντιµετωπίζουν τέτοια προβλήµατα.
Επιµείναµε και στις συζητήσεις και στην επί της αρχής και στην
Επιτροπή κλπ. για τη στείρα άρνηση από την πλευρά της Κυ-
βέρνησης να διαµορφώσει συνθήκες όπως ζητάνε οι ίδιοι οι ερ-
γαζόµενοι και αυτοί οι οποίοι κατέχουν το αντικείµενο και πονούν
και δουλεύουν χρόνια µε µεράκι και µε µεγάλη διάθεση στο συ-
γκεκριµένο τοµέα.

Έρχοµαι στα ζητήµατα που σχετίζονται µε το Κέντρο Εξυπη-
ρέτησης Αλλοδαπών και τους εργαζόµενους συνολικότερα στην

Τοπική Αυτοδιοίκηση. Είναι σαράντα πέντε χιλιάδες συµβασιού-
χοι, ένας σηµαντικός αριθµός για τα Κέντρα Εξυπηρέτησης Αλ-
λοδαπών µε δεδοµένο τον αριθµό των οικονοµικών µεταναστών
στη χώρα, τα µεγάλα προβλήµατα, την ανάγκη και τις επαφές
που πρέπει να έχουν καθηµερινά για να λύνουν ζητήµατα πρα-
κτικά, απλής καθηµερινής επιβίωσης και να έρχονται σε επαφή
µε τους δήµους και µε τις διάφορες υπηρεσίες. Αποκλείεται αυτή
η δυνατότητα µε το ότι πάλι αυτοί οι άνθρωποι ουσιαστικά απο-
λύονται.

Σε σχέση µε τους διακριθέντες αθλητές έχουµε την εντύπωση
ότι κάπως περιορίζεται η κατάσταση που υπήρχε µέχρι τώρα. Σε
ό,τι αφορά τη θέση µας, υποστηρίζουµε ότι ο αθλητισµός θα
έπρεπε να είναι καθολικό δικαίωµα για όλο τον ελληνικό λαό. ∆εν
πρέπει µέσα από διαδικασίες να σπρώχνουν οι οικογένειες τα
παιδιά τους να γίνουν πρωταθλητές, για να εξασφαλίσουν δου-
λειά, γιατί η δουλειά, όπως είπαµε στην αρχή, θα έπρεπε να είναι
καθολικό δικαίωµα.

∆εν θα έπρεπε να υπάρχουν τα φαινόµενα αυτά που παρακο-
λουθούµε: Νέοι άνθρωποι την ώρα του αγώνα χάνουν τη ζωή
τους και πάρα πολλοί αθλητές σε όλα τα αθλήµατα –είτε στο πο-
δόσφαιρο είτε στο µπάσκετ- και σε πανελλήνιο, αλλά και σε πα-
γκόσµιο επίπεδο βλέπουµε ότι έχουν επιπτώσεις στη ζωή τους
από την προσπάθειά τους για «πρωταθλητισµό» και διάκριση.
Βλέπουµε αυτή η προσπάθεια πού οδηγεί. Θεωρούµε, λοιπόν,
ότι µε βάση όλα αυτά δεν αντιµετωπίζονται τα προβλήµατα.

Επίσης, σε σχέση µε τη ∆ΕΗ και τους εργαζόµενους στη ∆ΕΗ
υποστηρίζουµε ότι θα πρέπει να εφαρµοστούν οι ρυθµίσεις του
1994.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Επειδή εκφρά-
στηκε χθες εδώ από οµιλητή του ΠΑΣΟΚ ότι εµείς είµαστε υπέρ
της µονιµοποίησης των πάντων, όσων έστω για ένα δευτερόλε-
πτο ή για µια ώρα δούλεψαν στο δηµόσιο κ.λπ., τις προτάσεις
µας τις έχουµε καταθέσει µε σαφήνεια. Υποστηρίζουµε, λοιπόν,
ότι πρέπει όλα τα παιδιά της εργατικής τάξης και των λαϊκών
στρωµάτων, τα παιδιά της φτωχής αγροτιάς, των αυτοαπασχο-
λούµενων να έχουν δικαίωµα στη δουλειά, χωρίς προϋποθέσεις,
χωρίς όρους και χωρίς δικλείδες. Για το λόγο αυτό υποστηρί-
ζουµε ότι πρέπει να µονιµοποιηθούν οι συµβασιούχοι, χωρίς
όρους και προϋποθέσεις, προκειµένου, πραγµατικά, το στοιχει-
ώδες δικαίωµα της δουλειάς να γίνει κτήµα για τον καθένα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Μαυρίκο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι στις 17.12.2009 η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου και άλλες διατάξεις».

Ο κ. Αθανάσιος Πλεύρης, ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, έγινε µια εµπεριστατωµένη συζήτηση επί

της αρχής του νοµοσχεδίου, οπότε δεν κρίνω σκόπιµο να
µπούµε σε περαιτέρω διαξιφισµούς αναφορικά µε τα θέµατα τα
οποία ανέκυψαν.

Θα ξεκινήσω απευθείας από τα άρθρα, κύριε Υπουργέ.
Στο άρθρο 1 υπάρχει, κατά την άποψή µας, πρόβληµα αναφο-

ρικά και µε την Προεδρία της ∆ηµοκρατίας και µε τη Βουλή των
Ελλήνων. Ειδικά για τη Βουλή των Ελλήνων υπάρχει και η γνω-
µοδότηση του Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής, κύριε
Υπουργέ.

Εµείς θέσαµε και το θέµα της Εκκλησίας. Λέτε ότι η Εκκλησία
δεν έχει πρόβληµα, αλλά θεωρούµε ότι για κάποιες θέσεις που
συνδέονται στενά µε τα λειτουργικά καθήκοντα και δεν είναι ανα-
γκαστικά θέµατα που έχουν να κάνουν µε την ιεροσύνη θα πρέ-
πει οι διαγωνισµοί να είναι εκτός ΑΣΕΠ.

Ειδικά, όµως, για το θέµα της Προεδρίας της ∆ηµοκρατίας και
της Βουλής των Ελλήνων, υποχρεούµαστε να καταψηφίσουµε το
πρώτο άρθρο και ενώ συµφωνούµε σε όλα τα άλλα, δεν µπο-
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ρούµε να συνδράµουµε µε κάτι που αντίκειται στο Σύνταγµα και
στον Κανονισµό της Βουλής.

Το άρθρο 2, κύριε Υπουργέ, θα το υπερψηφίσουµε.
Το άρθρο 3, κύριοι συνάδελφοι, που έχει να κάνει µε τις ευαί-

σθητες κατηγορίες πολιτών και ήδη από την προηγούµενη θη-
τεία δείξαµε µε τον Αστέριο Ροντούλη έναν αγώνα προς αυτήν
την κατεύθυνση για τους τρίτεκνους και για τις πολύτεκνες οι-
κογένειες, θα το υπερψηφίσουµε. Όµως, επισηµαίνουµε για µια
ακόµη φορά ότι κακώς υπάρχει ποσόστωση αναφορικά µε τα
άτοµα που ανήκουν στη µουσουλµανική κοινότητα, διότι είναι η
µόνη ποσόστωση που υπάρχει µε βάση τη θρησκευτική πίστη και
δεν είναι δυνατόν αυτό να συνεχιστεί να υπάρχει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Για το άρθρο 4 έγινε εκτενής συζήτηση. Εµείς συµφωνούµε
ότι πρέπει να καταργηθεί αυτή η προσαύξηση που υπάρχει. Άρα,
το υπερψηφίζουµε.

Το άρθρο 5 που έχει να κάνει, κύριε Υπουργέ, µε τη συνέ-
ντευξη θα το υπερψηφίσουµε, γιατί ούτως ή άλλως ήταν και η
πρότασή µας, όπως διαµορφώνεται αυτή τη στιγµή το πλαίσιο.
Ήδη όταν έφερνε ο αξιότιµος πρώην Υπουργός Εσωτερικών κ.
Παυλόπουλος τη συνέντευξη, είχαµε κάνει τη συγκεκριµένη πρό-
ταση, την οποία έχετε υιοθετήσει.

Απλώς, κύριε Υπουργέ, κατά την άποψή µας, προκαλεί προ-
βληµατισµό το ότι αναφέρεται πως τα µέλη µπορεί να είναι λει-
τουργοί ή υπάλληλοι του δηµοσίου εν γένει τοµέα, εν ενεργεία ή
µη και ιδιώτες ειδικοί επιστήµονες. Γνωρίζω ότι αυτή είναι και η
θέση του ΑΣΕΠ. Μήπως, όµως, θα ήταν καλύτερο να µείνουµε
στους λειτουργούς ή υπαλλήλους του δηµοσίου εν γένει τοµέα,
εν ενεργεία, όµως, χωρίς να µπούµε περαιτέρω στους ειδικούς
επιστήµονες.

Το άρθρο 6, κύριε Υπουργέ, θα το ψηφίσουµε. Όµως, θα
ήθελα εδώ να αναφέρω κάτι. Προσπαθείτε να κάνετε έναν εξορ-
θολογισµό, κατά την άποψή µας, σωστά αυτών που έχουν εµπει-
ρία µε τους ανέργους. Πραγµατικά, τα ποσοστά της ανεργίας
ήταν πάρα πολύ ψηλά σε µοριοδότηση. Θεωρούµε ότι ακόµη και
η ρύθµιση για τα 800 µόρια µπορεί να εξορθολογιστεί ακόµη πα-
ραπάνω. Όταν έχουµε 420 µόρια για την πενταετή εµπειρία και
800 µόρια για την ανεργία, αυτοµάτως ουσιαστικά δυσκολεύ-
ουµε αυτούς που έχουν αποκτήσει εµπειρία να έχουν ίσους
όρους. Μπορεί, κατά την άποψή µας, να εξορθολογιστεί περισ-
σότερο. Είναι, όµως, καλύτερο από το προηγούµενο καθεστώς.
Γι’ αυτό το λόγο θα το υπερψηφίσουµε. Άλλωστε πάντα εµείς
ήµασταν υπέρ της αύξησης των µορίων, όταν έχει να κάνει µε δι-
δακτορικούς και µεταπτυχιακούς τίτλους, πράγµα το οποίο συµ-
βαίνει.

Το άρθρο 7 θα το καταψηφίσουµε, κύριε Υπουργέ. Θεωρούµε
ότι το 35%, ως είχε, ήταν καλύτερο καθεστώς.

Στο άρθρο 8 –σας το είχαµε πει ήδη από την επιτροπή- η δε-
καετία φαντάζει αρκετά µεγάλο χρονικό διάστηµα. Πιστεύουµε
ότι πρέπει να είναι σε ένα πλαίσιο των πέντε ετών. Όµως, σε κάθε
περίπτωση από το να µείνει στα τρία έτη µε ένα διαγωνισµό αυτό
είναι προτιµότερο. Θα το υπερψηφίσουµε, αλλά πιστεύουµε και
η θέση µας παραµένει ότι είναι πάρα πολύ µεγάλο χρονικό διά-
στηµα τα δέκα έτη.

Το άρθρο 9 θα το υπερψηφίσουµε.
Το άρθρο 10 έχει να κάνει µε τις συµβάσεις έργου. Είχε ειπω-

θεί, αν δεν κάνω λάθος, και από τον κ. Ζώη στην επιτροπή ότι
ίσως πρέπει οι διοικητικές ανάγκες και η γραµµατειακή εξυπη-
ρέτηση να εξειδικευτεί κατά κάποιο τρόπο. Σε κάθε περίπτωση
είναι σωστό άρθρο, διότι έχουµε εξορθολογισµό των συµβάσεων
έργου. Πραγµατικά, εάν τηρηθεί έστω και αυτός ο τύπος ως έχει,
δεν θα έχουµε το πρόβληµα ουσιαστικά να βαπτίζονται «συµβά-
σεις εξαρτηµένης εργασίας», «συµβάσεις έργου».

Το άρθρο 11, που έχει να κάνει µε το διορισµό των διακριθέ-
ντων αθλητών, το είχαµε υπερψηφίσει στην Επιτροπή. Θα περι-
µένω, όµως, να ακούσω τον πρώην Υφυπουργό Αθλητισµού,
διότι µας δηµιουργήθηκε και εµάς απορία για το τι ακριβώς έχει
γίνει.

Εµείς θέλουµε την κατεύθυνση του περιορισµού των προνο-
µίων. Αν, όµως, υπάρχει ένα καλύτερο καθεστώς προς αυτήν την

κατεύθυνση, θα αναγκαστούµε να το καταψηφίσουµε. Θα περι-
µένουµε, λοιπόν, για το άρθρο 11 να δούµε ακριβώς πώς είναι το
καθεστώς για να τοποθετηθούµε.

Το άρθρο 12, κύριε Υπουργέ, θα το υπερψηφίσουµε, αν και,
κατά την άποψή µας, το κράτος πρέπει να έχει συνέχεια.

Το άρθρο 13 είναι σηµαντικό να γίνει πράξη αυτό που ορίζεται,
δηλαδή να υπάρξει αυτή η επιτροπή και πραγµατικά να δούµε
ποιες είναι οι ανάγκες αυτού του µεγάλου δηµοσίου, του προ-
βληµατικού δηµοσίου και να ξέρουµε, τέλος πάντων, προς ποια
κατεύθυνση πρέπει να πάει όλο το καθεστώς των προσλήψεων.

Για το άρθρο 14, κύριε Υπουργέ, επιµένουµε σε αυτό που σας
είπαµε. Έχετε τη δυνατότητα να δώσετε την παράταση αντί-
στοιχα για 31.12.2010 και 31.12.2011 ως έχει, χωρίς να πάµε σε
οποιαδήποτε προκήρυξη µόνο και µόνο για την κάλυψη ενός µι-
κρού χρονικού διαστήµατος. Με αυτόν τον τρόπο επιµένουµε ότι
και όποιο θέµα κοινωνικής ευαισθησίας υπάρχει προς τους αν-
θρώπους, οι οποίοι αισθάνονται ότι αδικούνται αυτήν τη στιγµή
µε την κατάργηση της προσαύξησης, µπορείτε να το διορθώ-
σετε. Να υπάρξει δηλαδή ένα µεταβατικό πλαίσιο. Σας λέµε ότι
δεν βάζουµε όριο µεγαλύτερο απ’ αυτό που εσείς οι ίδιοι έχετε
προβλέψει. Είναι το αυτό χρονικό πλαίσιο. Συνεπώς πρέπει να
πάτε για 31.12.2010 και 31.12.2011 αντίστοιχα.

Επιµένουµε ότι υπάρχει πολύ µεγάλος προβληµατισµός σε
αυτό που λέτε για το 50%. Σας έφερα ως παράδειγµα τη Νο-
µαρχία Αθηνών.

Αν µιλήσετε και µε το Νοµάρχη που πρόσκειται σε εσάς, θα
δείτε ότι έχει πρόβληµα. Είναι περίπου τριακόσιοι πενήντα αυτοί
που βρίσκονται µε συµβάσεις έργου και δεν θα µπορούν να κα-
λυφθούν οι ανάγκες.

Θέλω να πω τώρα δύο λόγια για τις τροπολογίες, κύριε
Υπουργέ.

Όσον αφορά στην τροπολογία για τους ΟΤΑ θα την υπερψη-
φίσουµε. Αυτό µου θυµίζει λίγο την περαίωση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ λιγότερο ίσως από δύο λεπτά.
Κύριε Υπουργέ, κάποια στιγµή αυτό το καθεστώς πρέπει να

τελειώσει. Υποχρεωτικά! Κάθε φορά που θα έρχεται θα το υπερ-
ψηφίζουµε γιατί αντιλαµβανόµαστε τις διαδικασίες, αλλά θα
πούµε ως πότε θα συνεχιστεί αυτό το καθεστώς.

Πρέπει να ενσκύψετε στο θέµα της ∆ηµοτικής Τηλεόρασης
Θεσσαλονίκης. Απ’ όσο γνωρίζω και µε ενηµέρωσε ο συνάδελ-
φος κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης έχει τακτοποιηθεί το θέµα. Περι-
µένουµε να δούµε εάν υπάρχει κάποιο πρόβληµα.

Πρέπει επίσης, να δείτε και ένα άλλο θέµα που ετέθη. Πραγ-
µατικά, όπως είναι η διατύπωση αυτήν τη στιγµή υπάρχει ο προ-
βληµατισµός, κύριε Υπουργέ, εάν περιλαµβάνει και κοινωφελείς
δηµοτικές επιχειρήσεις, οι οποίες έχουν πτωχεύσει και έχει µε-
ταφερθεί το προσωπικό αλλού.

Πρέπει λοιπόν, µε µία τοποθέτησή σας εδώ, σαν ερµηνευτική
δήλωση να τελειώσει αυτό το θέµα, διότι οι νοµικοί κύκλοι λένε
ότι όπως έρχεται η διατύπωση αυτή τη στιγµή ενδεχοµένως, θα
έχει πρόβληµα.

Για την τροπολογία που έχει να κάνει µε τους ΕΠΟΠ, κύριε
Υπουργέ, εµείς θεωρούµε ότι το κράτος έχει συνέχεια. Αυτή τη
στιγµή έγινε διαγωνισµός που συµµετείχαν οι υποψήφιοι µε τη
συνέντευξη. Βλέπετε ότι εµείς είµαστε κατά και ψηφίζουµε τη
ρύθµιση σας για τη συνέντευξη, όµως, το κράτος έχει συνέχεια.
∆εν είναι δυνατόν σε ένα διαγωνισµό ο οποίος έχει ήδη γίνει -οι
υποψήφιοι που πήγαν ήξεραν ποιο είναι το καθεστώς- να έρχε-
σθε τώρα εσείς αναδροµικά και να λέτε ότι καταργείτε αυτό το
κριτήριο σε ανθρώπους που έδωσαν ήδη τη συνέντευξη και θα
προσµετράται. Θεωρούµε ότι είναι προς λανθασµένη κατεύ-
θυνση.

Τέλος, πρέπει να δείτε το θέµα της Γενικής Γραµµατείας Αθλη-
τισµού. Με έχει ενηµερώσει και ο συνάδελφος Γιώργος Ανατο-
λάκης που γνωρίζει πολύ καλύτερα από εµένα, για όλα αυτά τα
θέµατα. ∆εν ξέρω εάν χρειάζεται να πάει µέχρι το πλαίσιο το
οποίο λένε, αλλά µέσα στη διαδικασία των ανανεώσεων που λέµε
και µε δεδοµένο ότι θα παγώσουν οι προσλήψεις, πρέπει να κα-
λυφθούν αυτές οι ανάγκες, οπότε, φαντάζει το όλο αίτηµα ότι
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είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.
Κλείνοντας, κύριε Υπουργέ, θέλω να επανέλθω στη διαδικασία

της παράτασης. ∆είτε αυτό το θέµα. Υπάρχει αυτή η δυνατότητα
προκειµένου και να µη βρεθείτε σε µεγάλο πρόβληµα, να φέρετε
τροπολογίες εδώ πέρα, διότι δεν θα έχουν πληρωθεί οργανικές
θέσεις και θα πρέπει να λειτουργούν και οι Οργανισµοί Τοπικής
Αυτοδιοίκησης και το δηµόσιο εν γένει, αλλά παράλληλα θα αµ-
βλυνθεί η όποια ενδεχοµένως, κοινωνική αδικία υπάρχει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πλεύρη.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Νικόλαος
Τσούκαλης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από ένα διήµερο εξα-

ντλητικής αντιπαράθεσης επιχειρηµάτων, απόψεων, έχω την
εντύπωση ότι κάθε ένας µε τη θέση που πήρε µπορεί να πει «εί-
παµε και λαλήσαµε και αµαρτίαν ουκ έχουµε».

Εύχοµαι, κύριε Υπουργέ, πραγµατικά το νοµοσχέδιό σας να
πετύχει να λύσει τα διττά προβλήµατα και τα κοινωνικά αλλά και
τα οργανωτικά των δηµοσίων υπηρεσιών.

Επειδή συζητάµε επί των άρθρων, πρέπει να γίνει κατανοητό
και να το τονίσουµε για άλλη µία φορά ότι τρία είναι τα άρθρα επί
των οποίων διαφωνούµε επί της ουσίας και ένα βεβαίως είναι
αυτό µε το οποίο διαφωνούµε για τεχνικούς λόγους. Αυτά είναι
τα άρθρα 4, 10 και 14. Το άρθρο 4 που αναφέρεται στην προ-
σαύξηση της µοριοδότησης, το άρθρο 10 που αναφέρεται στους
συµβασιούχους έργου και το άρθρο 14 που αφορά τις µεταβα-
τικές διατάξεις. Και βέβαια είναι και το άρθρο 8 που αφορά τα
τεστ. Εµείς πιστεύουµε ότι η δεκαετία διατήρησης των αποτελε-
σµάτων, των δειγµάτων, είναι πολύ µεγάλος χρόνος.

Χθες κύριε Υπουργέ, στο τέλος της συζήτησης µας αποκαλύ-
ψατε ότι έχετε έτοιµη την εγκύκλιο την οποία θα την αποστείλετε
αµέσως. ∆εν ξέρω κατά πόσο η εγκύκλιος συντάχθηκε µετά από
την ανταλλαγή των επιχειρηµάτων και της κατάστασης που επι-
κρατεί. Γιατί δεν µπορώ να το υπονοήσω διαφορετικά, µε την έν-
νοια ότι θα έπρεπε να µας φέρει και την ανακοίνωση από την
αρχή. Εσείς καλά κάνατε και καλά λέει και το ΑΣΕΠ ότι προλα-
βαίνει µέχρι τέλος Απριλίου.

Το ερώτηµα είναι απλό: Αυτές τις υπηρεσίες, οι οποίες είναι
υποχρεωµένες να συντάξουν τους φακέλους, να ετοιµαστούν
ούτως ώστε µέχρι τέλος Ιανουαρίου να υποβάλουν αυτούς τους
φακέλους, τις ρωτήσατε; ‘Ολοι ζούµε σε αυτήν εδώ τη χώρα και
ξέρουµε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Γνωρίζετε πάρα πολύ καλά -ανα-
φέρθηκε και από τον εκπρόσωπο της ΚΕ∆ΚΕ στην Επιτροπή- ότι
υπάρχουν εγγενή προβλήµατα άµεσης ανταπόκρισης σε αυτήν
την εξέλιξη.

Ένα δεύτερο θέµα. Προηγουµένως, στη ∆ιαρκή Επιτροπή εί-
χαµε συζήτηση για προκαταρκτική εξέταση του νοµοσχεδίου για
την ηλεκτρονική διακυβέρνηση. Αναφερθήκατε στο σύστηµα σύ-
ζευξης. Σας το είπα και εχθές ότι σαράντα δύο συµβασιούχοι
αυτήν τη στιγµή κρατούν το σύστηµα σύζευξης. Είναι συµβασι-
ούχοι από το 2001, το 2002, το 2003, άκρως εξειδικευµένοι. Εάν
απολυθούν αυτοί ή δεν επαναπροσληφθούν -και θα οφείλεται σε
τυχαίο γεγονός η επαναπρόσληψη τους- το σύστηµα καταρρέει.
Αυτό που σας λέω είναι πληροφορία µέσα από το ίδιο το σύ-
στηµα σύζευξης.

Όσον αφορά τις διαχειριστικές αρχές των περιφερειών µε
συµβασιούχους έργου –άλλη προκλητική κατάσταση που επι-
κρατεί εκεί- είναι συµβασιούχοι έργου εξαετίας, επταετίας µε
κρίσιµα καθήκοντα, όπως να τρέξουν το ΕΣΠΑ, όλα τα προ-
γράµµατα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα περιφερειακά ταµεία
ανάπτυξης, το ΙΚΑ, τον ΟΑΕ∆ και µας ξεχωρίζετε µόνο τους Ορ-
γανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Αυτά τα πράγµατα η εκτί-
µησή µας είναι ότι θα τα βρείτε µπροστά σας. Ελπίζουµε να µην
έχετε προβλήµατα.

Θέλω να αναφερθώ σε ένα σοβαρό ζήτηµα. Να δω πώς θα
αντιµετωπίσετε το άρθρο 14, τις µεταβατικές διατάξεις. ∆ίνετε
τη δυνατότητα παράτασης, τη δυνατότητα υπογραφής συµβά-
σεων έργου µέχρι 31.12.2010 και µέχρι 31.12.2011, ανάλογα αν

είναι δηµόσιο ή ΟΤΑ.
Γνωρίζετε ότι αυτήν τη στιγµή υπάρχει τεράστιο πρόβληµα

στους διευθυντές, στο να χορηγήσουν βεβαιώσεις όσον αφορά
την κάλυψη, την προκήρυξη νέων διαγωνισµών σε αυτήν τη µε-
ταβατική περίοδο για τη σύναψη συµβάσεων έργου; Το ξέρετε
ότι αρνούνται διευθυντές να προβούν σε αυτή την ενέργεια; Και
αρνούνται για τον απλούστατο λόγο ότι τους καλείτε ουσιαστικά
να χορηγήσουν βεβαιώσεις για εργαζόµενους και για θέσεις που
είχαν αρνηθεί προηγουµένως. Οι εργαζόµενοι αυτοί, οι συµβα-
σιούχοι, είχαν ζητήσει επανειληµµένως από την υπηρεσία τους
να τους χορηγήσει βεβαιώσεις και δεν τους τις είχαν δώσει και
τώρα τους καλείτε να βεβαιώσουν ότι γι’ αυτές τις θέσεις που
είχαν αρνηθεί, υπάρχουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες, προκει-
µένου να προκηρυχθούν οι διαγωνισµοί.

Ξέρετε ότι πολλοί από τους συµβασιούχους αυτούς, οι οποίοι
δεν θα επιλεγούν µε το νέο διαγωνισµό, απειλούν ότι θα προ-
σφύγουν στη δικαιοσύνη µε µηνυτήριες αναφορές για παράβαση
καθήκοντος κατά των διευθυντών που θα χορηγήσουν τέτοιες
βεβαιώσεις; Αυτό το έχετε σκεφθεί; Σας πληροφορώ ότι µε
έχουν πάρει τρεις διευθυντές, τουλάχιστον απ’ όλη την Ελλάδα
και µου λένε αυτό το πράγµα.

Αυτή είναι η αντίφαση της µεταβατικής ρύθµισης την οποία
έχετε περιγράψει στο άρθρο 14 και γι’ αυτό ακριβώς από την επι-
τροπή ήδη, σας είχαµε πει το παρά µα πάρα πολύ απλό: Με µια
απλή µεταβατική διάταξη, δηλαδή, της παράτασης µε τη νοµο-
θετική οδό, όλων των συµβάσεων µέχρι το τέλος του 2011, αµέ-
σως αντιµετωπίζετε και τα δύο µεγάλα ζητήµατα και το
κοινωνικό, δίνοντας την ευκαιρία και τη δυνατότητα σε όλους αυ-
τούς τους εργαζόµενους να προετοιµαστούν και να συµµετά-
σχουν σε διαγωνισµούς και αφ’ ετέρου δεν διαταράσσετε την
εύρυθµη λειτουργία των υπηρεσιών.

Χθες ο κ. Ντόλιος µας κατηγόρησε ότι είναι λάθος αυτό που
αναφέραµε, πως φέρνετε αυτό το νοµοσχέδιο και η κεντρική ιδέα
του είναι η δηµοσιονοµική τακτοποίηση και διευκόλυνση εν όψει
των επερχόµενων µέτρων που πρόκειται να λάβει η Κυβέρνηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η άποψή µας εξακολουθεί να
είναι η ίδια, ότι έρχεται για δηµοσιονοµικούς λόγους. Γιατί πώς
αλλιώς να το υπονοήσει ο πλέον καλόπιστος, όταν είναι γνωστό
ότι το 2010 δεν πρόκειται να γίνει καµµία πρόσληψη και ότι από
το 2011 θα γίνεται µια πρόσληψη ανά πέντε συνταξιοδοτηθέντες,
αποχωρούντες. Και έρχεται κι αυτό το νοµοσχέδιο. Είναι λογικό
να πιστέψει ο καθένας ότι αυτό το νοµοσχέδιο εντάσσεται σε
αυτήν τη λογική;

Η εκτίµησή µας είναι πως οι ρυθµίσεις αυτές, οι οποίες έρχο-
νται σε αυτό το νοµοσχέδιο, θα αντιµετωπίσουν σοβαρότατα
προβλήµατα. Την πρότασή µας την έχουµε επαναλάβει και για
τα Πρακτικά λέµε το εξής:

Συµφωνούµε µε τα άρθρα 1, 2, 3, 5, 6, 7, 9, 11, 12 και 13 όπως
επίσης και µε τις δυο τροπολογίες. ∆ιαφωνούµε µε τα άρθρα 4,
8, 10 και 14.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Τσούκαλη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στον κατάλογο

των οµιλητών. Οι οµιλητές θα λάβουν το λόγο και επί των άρ-
θρων και επί των τροπολογιών για οκτώ λεπτά.

Ο κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας, Βουλευτής Κορινθίας της Νέας
∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συ-
ζητούµε σήµερα ένα νοµοσχέδιο που επιχειρεί να απαντήσει στο
αίτηµα της κοινωνίας να υπάρξει διαφάνεια, να υπάρξει αξιο-
κρατία στο δηµόσιο τοµέα. Όµως, στο Κοινοβούλιο δεν ψηφί-
ζουµε προθέσεις.

Η πρόθεση της Κυβέρνησης για την αναµόρφωση του συστή-
µατος προσλήψεων, θα µπορούσε να µας βρει σύµφωνους εάν
δεν υπήρχαν δυο επιµέρους πλην όµως κεφαλαιώδη ζητήµατα,
που δεν έχουν απαντηθεί. Και αυτά είναι η θεσµική θωράκιση του
ΑΣΕΠ και η τύχη των συµβασιούχων.

Θα περιοριστώ σε µερικά µόνο άρθρα στα οποία έχουµε σο-
βαρές ενστάσεις.

Το άρθρο 1 προβλέπει την επέκταση της δικαιοδοσίας του
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ΑΣΕΠ σε ολόκληρο το δηµόσιο τοµέα, πλην όµως πουθενά δεν
κατοχυρώνεται το θεσµικό πλαίσιο που θα καταστήσει το ΑΣΕΠ
αποτελεσµατικό ώστε να µην υπονοµευθεί στο µέλλον αυτός ο
σηµαντικός θεσµός. Γιατί πέρα από τη διαφάνεια, υπάρχει ανά-
γκη και για ταχύτητα και άµεση ανταπόκριση σε όλες τις υπηρε-
σιακές ανάγκες.

Είναι γνωστές οι περιπτώσεις διαγωνισµών που χρειάστηκαν
µήνες και χρόνια για να δώσουν αποτελέσµατα. Οι θέσεις ιδιαί-
τερα σε νευραλγικά πόστα, δεν µπορούν να µένουν κενές επ’ αό-
ριστον.

Και ερωτούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: Θα µπορέσει το
ΑΣΕΠ να ανταποκριθεί στην ανάγκη των διαρκώς αυξανοµένων
προκηρύξεων; Ή θα έχουµε την ίδια κατάληξη µε το νόµο του
1994; Τους ίδιους στόχους υποτίθεται ότι υπηρετούσε και εκεί-
νος ο νόµος µε τον οποίο συστήθηκε το ΑΣΕΠ. Όµως, το ΠΑΣΟΚ
τότε µε πρόσχηµα τις πιεστικές υπηρεσιακές ανάγκες, κατα-
στρατήγησε το θεσµό. Άνοιξε παραθυράκια για εξαιρέσεις, πα-
γίωσε την πρακτική των συµβάσεων έργου της µαθητείας και των
«STAGE», καταλήγοντας να δηµιουργήσει µια στρατιά χιλιάδων
συµβασιούχων. ∆ιακόσιες πενήντα χιλιάδες συµβασιούχοι υπήρ-
χαν το 2004. Και ενώ µε το άρθρο 10 ανοίγει παραθυράκι για
νέες εκπτώσεις στο µέλλον, µε τα άρθρα 4 και 7 κλείνει τις πόρ-
τες στους σηµερινούς συµβασιούχους.

Με το άρθρο 4 προβλέπεται η κατάργηση της προσαύξησης
των µορίων λόγω εµπειρίας. Το άρθρο 7 µειώνει το ποσοστό των
προκηρυσσόµενων θέσεων, όπου η προϋπηρεσία είναι απαραί-
τητη. Πως θα συµβιβαστεί η εξυπηρέτηση υπηρεσιακών αναγκών
µε την απόλυση χιλιάδων συµβασιούχων και το πάγωµα των προ-
σλήψεων; Μα, µε την απόλυση των σηµερινών, κατ’ εσάς, «γα-
λάζιων» υποτίθεται συµβασιούχων και την αντικατάστασή τους
µε «πράσινους».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην περιφέρεια Πελοποννή-
σου, στην οποία υπάγεται η Κορινθία, έχουµε εκατοντάδες χι-
λιάδες εργαζόµενους που αγωνιούν. Έχοντας τους
συµβασιούχους των «STAGE» ως δείγµα, βλέπουν ότι έρχεται η
σειρά τους να βρεθούν στο δρόµο.

Πρόκειται για ανθρώπους που εργάζονται επί χρόνια σε υπη-
ρεσίες µε βεβαρηµένο φόρτο, µε συγκεκριµένο αντικείµενο.
Έχουν αποκτήσει πολύτιµη εµπειρία και εξειδίκευση. Καλύπτουν
πάγιες και διαρκείς ανάγκες, αφού συνιστούν την πλειοψηφία
του υπαλληλικού δυναµικού. Κάποιοι από αυτούς εργάζονται
από το 1995, άλλοι από το 2002. Όλοι τους εργάζονται µε ανα-
νεούµενες συµβάσεις επί χρόνια. Είναι περισσότεροι από το 50%
του προσωπικού. Και βεβαίως, η απόλυσή τους θα δηµιουργή-
σει ζήτηµα λειτουργικότητας στην υπηρεσία τους, εφόσον αυτές
οι υπηρεσίες αποστερηθούν των υπηρεσιών τους. Είναι προφα-
νές ότι µετά την απόλυση των συµβασιούχων, δεν θα λειτουρ-
γήσουν.

Επειδή πολύ λόγος γίνεται για πελατοκρατία και οµηρία, θέλω
να επισηµάνω ότι τα τµήµατα αυτά συστήθηκαν από το ΠΑΣΟΚ
το 2000 χωρίς µόνιµο προσωπικό, χωρίς να προβλέπονται οργα-
νικές θέσεις. Οι συµβασιούχοι που κάλυψαν τις θέσεις, ανήκουν
και αυτοί στην στρατιά των οµήρων συµβασιούχων που µας πα-
ρέδωσε το ΠΑΣΟΚ το 2004. Η διαφορά µας, όµως, είναι ότι η
Νέα ∆ηµοκρατία έδειξε ευαισθησία, έδειξε το ανθρώπινο πρό-
σωπό της. Μερικούς από αυτούς που κάλυπταν πάγιες ανάγκες,
τους τακτοποίησε και άλλοι εξακολουθούν να εργάζονται σή-
µερα µε συµβάσεις.

Ήθελα να ρωτήσω: Είναι δίκαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι ηθικό, όλοι αυτοί οι άνθρωποι να βρεθούν στο δρόµο;

Σαν άνθρωπος, κυρία Υφυπουργέ, θέλω να σας ρωτήσω: Αυτοί
που εργάζονται στη καθαριότητα πέντε και δέκα χρόνια, κάτω
από αυτές τις συνθήκες, µε 450 ευρώ το µήνα χωρίς ασφάλεια,
δεν πρέπει να τους αναγνωριστεί µια επιπρόσθετη µοριοδότηση
λόγω των υπηρεσιών που προσφέρουν;

Στο ιστολόγιο των συµβασιούχων, στις διευθύνσεις αλλοδα-
πών, υπάρχει µια πολύ πετυχηµένη φράση: «δεν πολεµάς την
οµηρία σκοτώνοντας τους οµήρους». Αυτή είναι η ωµή πραγµα-
τικότητα, ότι τους εξοντώνετε αφαιρώντας το δικαίωµα για ερ-
γασία.

Μην προφασίζεστε ότι προσφέρετε υπηρεσία στους εργαζό-

µενους απαλλάσσοντας τους δήθεν από κάποια οµηρία. Υπό κα-
νονικές συνθήκες δεν θα συζητούσαµε τίποτα λιγότερο από αυτό
που πράξαµε ως Κυβέρνηση το 2004 όταν µονιµοποιήσαµε δε-
κάδες χιλιάδες συµβασιούχους που άφησε εκτεθειµένους το
ΠΑΣΟΚ. Με δεδοµένο, όµως, ότι η σηµερινή Κυβέρνηση δεν επι-
δεικνύει καµµία ευαισθησία, καµµία διαλλακτικότητα, ζητούµε να
αποσυρθεί το άρθρο για την κατάργηση της προσαύξησης των
µορίων. Να δεσµευτεί η Κυβέρνηση ότι θα ανανεώσει όλες τις
συµβάσεις για όσο διάστηµα δεν προκηρύσσονται θέσεις τακτι-
κού προσωπικού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αξιοπιστία της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης δεν µετριέται µόνο από την πολιτική της, δεν µε-
τριέται από την πολεµική της. Μετριέται από την ικανότητά της
να ξεπερνά τις αγκυλώσεις και να στηρίζει πρωτοβουλίες υπέρ
του δηµοσίου συµφέροντος.

Όµως, η καταδίκη χιλιάδων συνταξιούχων, κύριε Υφυπουργέ,
στην ανεργία δεν υπηρετεί το δηµόσιο συµφέρον. Τα νέα παρα-
θυράκια που ανοίγετε δεν υπηρετούν το δηµόσιο συµφέρον,
υπηρετούν και πάλι τις µικροκοµµατικές σκοπιµότητες του
ΠΑΣΟΚ.

Η Νέα ∆ηµοκρατία διεκδικεί ένα σύστηµα προσλήψεων που θα
υπηρετεί το στόχο της διαφάνειας και της αξιοκρατίας, της απο-
τελεσµατικότητας στην πράξη, που θα καλύπτει τις υπηρεσιακές
ανάγκες, αλλά που πάνω απ’ όλα θα φανεί αντάξιο των αναγκών
εκατοντάδων χιλιάδων συµπολιτών µας που χρειάζονται δουλειά
και εργασιακή ασφάλεια.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κόλλια.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν αναφερθώ στα άρθρα 4, 5

και 8, θα κάνω µία απαραίτητη εισαγωγή, έστω και αν το έχουµε
τονίσει κατά κόρον σε αυτήν την Αίθουσα.

Υποτίθεται ότι αυτό το νοµοσχέδιο έρχεται να λύσει το πρό-
βληµα της διαφάνειας και της οµηρίας των συµβασιούχων. Το
αντίθετο κάνει. Επικαλείται µάλιστα σαν προηγούµενο το ν.
2190/94. Μα, κύριοι συνάδελφοι, εσείς του ΠΑΣΟΚ το επικαλεί-
στε, πέραν του ότι ξεχνάτε –σας έχω πει τις δύο όψεις- ότι µετά
το άρθρο 25, ήταν το αίσχος της δηµοκρατίας, κατά τη δήλωση
του Επιστηµονικού Συµβουλίου της Βουλής.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Έτσι!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: ∆έκα χρόνια που κυβερνάγατε

µέχρι το 2004 και ενώ είχε µεσολαβήσει και η Οδηγία του 1999,
εσείς που θεσπίσατε το ν. 2190/94, γιατί δηµιουργήσατε την οµη-
ρία των συµβασιούχων; ∆εν είναι απότοκο της τακτικής σας ότι
η οµηρία των συµβασιούχων δηµιουργήθηκε µεταξύ 1994 έως
2004; ∆εν είµασταν υπόλογοι απέναντι στην Ευρωπαϊκή Ένωση
όταν αναλάβαµε εµείς τα καθήκοντά µας; ∆εν είναι γνωστό ότι εί-
χαµε παραπεµφθεί; ∆εν είναι γνωστό ότι η απόφαση της 4ης Ιου-
λίου του 2006 στο σκεπτικό 101 λέει ρητά ότι προ του 2004 ούτε
ένα µέτρο προσαρµογής δεν είχε ληφθεί; Εσείς δηµιουργήσατε
την οµηρία των συµβασιούχων.

Έρχεται η Κυβέρνηση Καραµανλή και κάνει το θεσµικό πλαίσιο
της επίλυσης. Έχει µεσολαβήσει η αναθεώρηση του 2001, η ανα-
θεώρηση του Συντάγµατος, η οποία απαγόρευε πλέον τη µετα-
τροπή των συµβάσεων αυτοµάτως –που κατά κόρον είχατε κάνει
προηγουµένως εσείς σε πολλούς χώρους και ιδίως στους στα-
ζιέρ που τους µονιµοποιήσατε και από πάνω, γιατί εσείς το θε-
σµοθετήσατε- σε αορίστου χρόνου.

Έδωσα µία µάχη µε το Συµβούλιο Επικρατείας, για να θεω-
ρηθεί µεταβατική περίοδος µέχρι το 2004, ακριβώς λόγω της
προσαρµογής, το δέχτηκε το Συµβούλιο της Επικρατείας οριακά
και τρεις Ολοµέλειες δικαστηρίων, Συµβουλίου Επικρατείας,
Αρείου Πάγου και Ελεγκτικού Συνεδρίου και η απόφαση της 4ης
Ιουλίου του 2006 του δικαστηρίου Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων,
είπαν ότι η Ελλάδα προσαρµόστηκε στο κοινοτικό κεκτηµένο ως
εξής: Όσοι µπορούσαν να γίνουν µόνιµοι µε το προεδρικό διά-
ταγµα, τριάντα τρεις χιλιάδες πεντακόσιοι –που εσείς δεν είχατε
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κάνει κανέναν- έγιναν µόνιµοι. Άλλοι δεν µπορούσαν να γίνουν,
ούτε µε νοµοθετική ρύθµιση, ούτε αλλιώς. Και λέω από αυτό το
Βήµα ότι όσοι υπόσχονταν στους συµβασιούχους µετά το 2004,
από όποια παράταξη και αν ήταν, είτε στους κανονικούς συµβα-
σιούχους, είτε στους «σταζιέρ», ότι υπάρχει η δυνατότητα µονι-
µοποίησης, έκαναν ένα φθηνό εµπόριο ελπίδων. Είναι το
λιγότερο που µπορώ να πω.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Ήταν δικοί σας, όπως και ο ∆ιοικητής
του ΟΑΕ∆.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μη µου το λέτε αυτό, κύριε
Αµοιρίδη, οι δικοί σας νυν Υπουργοί σε συνέντευξη το Μάιο λέ-
γανε ότι αυτό γίνεται. Ο κ. Καστανίδης και ο κ. Ρόβλιας έλεγαν
ότι αυτό γίνεται, όταν ξέρανε ότι δεν γίνεται. Και αν υπάρχουν
και από τη δική µου παράταξη «παραγοντίσκοι» που το έλεγαν,
καταδικάστηκαν στη συνείδηση του ελληνικού λαού και αυτό
είναι γνωστό. Αλλά εσείς που κάνετε τους διαπρύσιους κήρυκες
της διαφάνειας αυτήν τη στιγµή, µε τον κ. Καστανίδη και τον κ.
Ρόβλια, λέγατε σε αυτούς τους ανθρώπους ότι µπορεί να γίνουν
αορίστου χρόνου µε τη µετατροπή των συµβάσεών τους. Κάντε
την αν µπορείτε. Κάντε την τώρα που είστε Κυβέρνηση. Τα ίδια
δεν λέγατε στους εποχικούς δασοπυροσβέστες; Εγώ τους είπα
πάντα την αλήθεια, άσχετα αν υπήρχαν φωνές από εδώ και από
εκεί και δυστυχώς και κάποιες νοµικές φωνές που παραπλανού-
σαν τους ανθρώπους. Αυτό λοιπόν ήταν το ένα.

Η µονιµότητα σε ό,τι αφορά τη δυνατότητα να γίνουν ορισµέ-
νοι µόνιµοι, όσοι µπορούσαν να γίνουν: Το υπόλοιπο κοµµάτι
αφορούσε τη µοριοδότηση. Και έρχοµαι πλέον στο άρθρο 4. Κύ-
ριοι συνάδελφοι, ως προς την µοριοδότηση που τη λέτε άδικη
και αντισυνταγµατική, µην ξεχνάτε ένα πράγµα. Ήταν το αντί-
βαρο. Γιατί η Ευρωπαϊκή Ένωση σου λέει ότι έχεις το Σύνταγµά
σου αλλά εγώ δεν καταλαβαίνω, πρέπει να βρεις µέτρα προστα-
σίας όσο έχεις συµβασιούχους, οι οποίοι καλύπτουν πάγιες και
διαρκείς ανάγκες. Έτσι θεσµοθετήσαµε τη µοριοδότηση, ως κοι-
νοτική υποχρέωση στην οποία εµείς προσαρµοστήκαµε. Και επα-
ναφέρω τα σκεπτικά 100, 101 και 102 της απόφασης της 4ης
Ιουλίου του 2006 που το λέει ρητά: Καταργώντας τη µοριοδό-
τηση αυτήν τη στιγµή δεν είναι µόνο ότι διαπράττεται µια κατά-
φωρη αδικία, δεν είναι µόνο ότι τώρα είναι αντισυνταγµατικό το
µέτρο το οποίο παίρνετε, είναι ότι ανοίγουµε πάλι το ζήτηµα της
προσαρµογής στην Κοινοτική Οδηγία του 1999, οδηγώντας τους
ανθρώπους πάλι, δυστυχώς, στα δικαστήρια για να βρουν το
δίκιο τους. Εκεί που είχαν γλιτώσει από το να τρέχουν από δι-
καστήριο σε δικαστήριο –εκτός από εκείνους που είχαν πέσει θύ-
µατα όσων τους παραπλανούσαν- τώρα τους οδηγεί κανείς εκεί.
Θα µε θυµηθείτε τι θα συµβεί από πλευράς Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Γιατί είναι βέβαιο ότι για να µπορέσετε να µην έχετε πρό-
βληµα, θα έπρεπε να καλύψετε τις θέσεις µε συµβάσεις
αορίστου χρόνου, αλλά µε µοριοδότηση.

Το ξέρετε πολύ καλά ότι αυτός ήταν ο σκοπός µου όταν θε-
σπίστηκε το διάταγµα. ∆υστυχώς, η παγκόσµια κρίση δεν επέ-
τρεψε λόγω ελλείµµατος να προκηρύξουµε όσες θέσεις
αορίστου χρόνου, θα έπρεπε, για να µοριοδοτηθούν οι άνθρωποι
αυτοί και να λήξει το ζήτηµα. Το καταφέραµε εν µέρει τουλάχι-
στον σε ορισµένους τοµείς, όπως ήταν τα ΚΕΠ, όπως ήταν η µε-
τανάστευση κ.λπ.. Σε άλλους, λόγω δηµοσιονοµικών
προβληµάτων, δεν κατέστη δυνατό.

Ξέρετε ποια είναι η δηµοσιονοµική κατάσταση της Χώρας, ξέ-
ρετε ότι δεν µπορείτε να προκηρύξετε θέσεις αορίστου χρόνου,
γιατί θα τις κόψει το Γενικό Λογιστήριο. Τι θα γίνει µε όλες αυτές
τις υπηρεσίες; Πέραν του ότι βρίσκονται αυτοί οι άνθρωποι στο
δρόµο, πέραν του ότι αυτοί οι άνθρωποι δεν µοριοδοτούνται
πλέον και αυτό είναι κοινωνικά άδικο, αντισυνταγµατικό και επι-
πλέον είναι αντίθετο µε την Κοινοτική Οδηγία, δεν το ξέρετε ότι
ολόκληρες υπηρεσίες θα διαλυθούν; Γι’ αυτό είπα και το επανα-
λαµβάνω από αυτό το Βήµα, µέσα στο πρώτο τρίµηνο -ήδη η
πρώτη εγκύκλιος βρήκε- του επόµενου έτους θα έχετε φέρει του-
λάχιστον δύο µε τρεις τροπολογίες αυτού του καθεστώτος, το
οποίο τώρα πάτε να κάνετε, για το λόγο ότι δεν θα µπορούν να
λειτουργήσουν οι υπηρεσίες, πέρα βεβαίως από την κοινωνική
αδικία, η οποία διαπράττεται. Αυτή είναι η αλήθεια.

Το δεύτερο, το οποίο θέλω να τονίσω, είναι το ζήτηµα της συ-

νέντευξης. Θα το λέω πάντα σε αυτήν την Αίθουσα. Η απαξίωση
της συνέντευξης που ήλθε από την παραπληροφόρηση από την
πλευρά του ΠΑΣΟΚ, σταµατάει και θα σταµατήσει. Η συνέντευξη
που εγώ θεσµοθέτησα ως Υπουργός, ήταν συνέντευξη που την
ενέκρινε το ΑΣΕΠ. Αν ήθελε το ΑΣΕΠ γινόταν και γινόταν µόνο
από το ΑΣΕΠ. Και παίρνετε παραδείγµατα άλλων συνεντεύξεων,
που στο κάτω-κάτω στις µέρες σας είχαν θεσµοθετηθεί, όπως
για ΕΠΟΠ και άλλα πράγµατα, που δεν είχαν σχέση µε τη συνέ-
ντευξη, την οποία εγώ εισήγαγα, για να λέει το ΠΑΣΟΚ για τη συ-
νέντευξη. Όχι µόνο δεν απαξιώθηκε, αλλά µόνο όπου ήθελε το
ΑΣΕΠ, σε ελάχιστες περιπτώσεις, την έκανε και γινόταν µόνο υπό
την αιγίδα του ΑΣΕΠ και δεν υπήρξε κανένα απολύτως πρό-
βληµα. Αυτή είναι η συνέντευξη την οποία εγώ θεσµοθέτησα. Τι
κάνετε εσείς τώρα; Καταργείτε, λέτε, αυτήν τη συνέντευξη, αλλά
βάζετε συνέντευξη για εκείνους οι οποίοι πλέον είναι στον πίνακα
επιτυχόντων. Και ακούστε τι θα συµβεί. Στη συνέντευξη, την
οποία είχα εισαγάγει εγώ, που γινόταν όποτε επέτρεπε το ΑΣΕΠ
και γινόταν από το ΑΣΕΠ, η συνέντευξη ήταν ένα ποσοστό, σε
ό,τι αφορά την επιτυχία. Εσείς ξέρετε τι κάνετε; Επαναφέρετε το
100% της συνέντευξης για να κόψετε ανθρώπους. Να η κερκό-
πορτα για την οποία µιλάµε, γιατί εσείς λέτε: Από τον πίνακα επι-
τυχόντων, όπου και θα υπάρχει και πίνακας επιλαχόντων, µε τη
συνέντευξη µπορεί να κόβεται ο καθένας µε τη µία, πράγµα το
οποίο δεν επιτρεπόταν µε τη συνέντευξη την οποία εγώ είχα ει-
σαγάγει. Είτε το θέλετε είτε όχι, η αλήθεια φαίνεται. Η συνέ-
ντευξη την οποία είχαµε εµείς θεσµοθετήσει, ήταν συνέντευξη
αξιοκρατίας. Αυτό το οποίο ανοίγετε τώρα, είναι µία κερκόπορτα
πραγµατικά για να γίνεται πίσω «το έλα να δεις». Εκτός εάν αντι-
σταθεί το ΑΣΕΠ, γιατί πρέπει να γίνεται υπό την αιγίδα του ΑΣΕΠ,
που τουλάχιστον είναι µία ασφαλιστική δικλίδα. Πάντως, η συνέ-
ντευξη την οποία είχαµε εµείς εισαγάγει, ήταν απείρως πιο απο-
τελεσµατική, δίκαιη και διαφανής, ό,τι και αν λέει η δική σας
παραπληροφόρηση. Έφτασαν στο σηµείο οι Βουλευτές σας και
ο εισηγητής σας να µπερδεύουν τη συνέντευξη, που εγώ θε-
σµοθέτησα, µε τη συνέντευξη που αφορά την Πυροσβεστική και
τους ΕΠΟΠ!

Και ένα τελευταίο. Είµαστε υπέρ του τεστ δεξιοτήτων. Σας
είπα όµως και είναι κάτι πολύ σοβαρό και σκεφτείτε το: Πίνακας
αναµονής δεκαετίας για το τεστ δεξιοτήτων είναι πολύ µεγάλος
χρόνος. Γιατί σε δέκα χρόνια η προσωπικότητα ενός ανθρώπου
και οι δεξιότητές του µπορεί να έχουν αλλοιωθεί σηµαντικά και
να παίρνετε στοιχεία µιας δεκαετίας, για να διορισθεί τελικά ένας
άνθρωπος, ο οποίος µπορεί να είναι παντελώς ακατάλληλος.
Εγώ θεωρώ ότι µία πενταετία είναι το µάξιµουµ που µπορούµε να
σταθούµε. Είναι πολύ σωστό σαν µέτρο, αλλά µε όριο την πε-
νταετία. ∆είτε το, γιατί είναι εξαιρετικά επικίνδυνο, το τονίζω,
ένας τόσο µεγάλος χρόνος αναµονής, µε όλες τις παρενέργειες
που µπορεί να έχει. Εύχοµαι αυτές οι παρατηρήσεις, έστω και
τελευταία στιγµή, να οδηγήσουν στην τροποποίηση συγκεκριµέ-
νων διατάξεων, διατάξεων που πλήττουν έναν κόσµο ο οποίος
εργάζεται αξιοκρατικά, έναν κόσµο ο οποίος προσφέρει, έναν
κόσµο ο οποίος αν δεν υπάρξει, πέρα από το πρόβληµα το οποίο
θα έχει στην καθηµερινή ζωή του, θα δηµιουργεί τεράστιο πρό-
βληµα στο σύνολο, περίπου, ιδίως του στενού δηµόσιου τοµέα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, τον κ.

Παυλόπουλο.
Ο κ. Αϊβαλιώτης έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι γεγονός ότι έχει διαµορφωθεί στην κοινωνία ένα βαρύ

κλίµα, αφού έχει προηγηθεί η γνωστή απόφαση του ΠΑΣΟΚ για
διώξιµο όσων εργάζονταν µε «STAGE». Από τις πρώτες αν όχι η
πρώτη απόφαση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ ήταν το διώξιµο
αυτών των ανθρώπων που δούλευαν µε «STAGE» και τώρα
έχουµε ένα νοµοσχέδιο για τις προσλήψεις.

Φυσικά το ΠΑΣΟΚ παραδοσιακά ασχολείται µε τις προσλή-
ψεις, αν θυµηθούµε την δεκαετία του ’80, όπου όποιος ήθελε
έµπαινε από το παράθυρο στο δηµόσιο αρκεί να ήταν πράσινος.
Τώρα βλέπουµε ότι πάλι µε τις προσλήψεις ασχολείται το
ΠΑΣΟΚ.
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Μια και µιλάµε για «STAGE», θα καταθέσω αυτά τα έγγραφα,
τα οποία µου έδωσε ο κ. Λοβέρδος, ο Υπουργός Εργασίας, απα-
ντώντας σε επίκαιρη ερώτησή µου στη Βουλή. Είναι έγγραφα τα
οποία αναφέρουν ότι µέχρι το καλοκαίρι δεκατρείς χιλιάδες εξα-
κόσιοι έξι άνθρωποι που δουλεύουν µε «STAGE» θα απολυθούν
και η απώλεια των χρηµάτων από την Ευρωπαϊκή Ένωση –προ-
σέξτε, έχουµε θέσει τη διάσταση της απώλειας πόρων από την
Ευρωπαϊκή Ένωση επειδή καταργούνται τα «STAGE» στο δηµό-
σιο- θα είναι 100.000.000 ευρώ.

Καταθέτω τα έγγραφα του κ. Λοβέρδου στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-

γερµού κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης καταθέτει για τα Πρακτικά
τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Εκατό εκατοµµύρια ευρώ εισέρευσαν στα ταµεία του κράτους
από το 2007 έως το 2009 επειδή υπήρχαν τα «STAGE» στο δη-
µόσιο και αυτά τα πολύτιµα κονδύλια τώρα σε περίοδο κρίσεως
τα χάνουµε.

Είναι χαρακτηριστικό ότι κανένας παράγοντας της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, παρότι πολλοί πετάγονται κατά καιρούς και διατυ-
πώνουν σοβαρές ή και «µπουρδολογικές» απόψεις περί της
ελληνικής οικονοµίας –και µιιλάω για τους παράγοντες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, δηλώσεις Αλµούνια και όλων των υπολοίπων-
δεν είπε το παραµικρό για τα «STAGE». ∆εν θα βρείτε δήλωση
κανενός παράγοντα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ο οποίος να λέει
ότι ήταν παράνοµη η όλη ρύθµιση µε τα «STAGE» όσο και αν ψά-
ξετε. Επαναλαµβάνω ότι για την παραµικρή λεπτοµέρεια στην
Ευρωπαϊκή Ένωση είµαστε στο στόχαστρο και συνεχώς διατυ-
πώνουν απόψεις αρνητικές για την Ελλάδα.

Στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο εµφανίζεται το ΑΣΕΠ σχεδόν
ως ένας σωτήρας, µια πανάκεια, µια αγιοποιηµένη ανεξάρτητη
αρχή, η οποία εγγυάται το αδιάβλητο και δεν βαρύνεται µε χο-
ντρά λάθη ή παραλήψεις και κοµµατισµό.

Ρωτώ: Γνωρίζετε σε ποια πολιτική παράταξη ανήκει η πλειο-
ψηφία των στελεχών του ΑΣΕΠ; Είναι µήπως ΛΑΟΣ, είναι µήπως
Νέα ∆ηµοκρατία τα στελέχη του ΑΣΕΠ, είναι ΚΚΕ, είναι ΣΥΡΙΖΑ;
Το ξέρουν και οι πέτρες στο δρόµο, αν βγεις και ρωτήσεις, ότι
ανήκουν στην συντριπτική τους πλειοψηφία στο ΠΑΣΟΚ! Άρα,
λοιπόν, ποια αντικειµενικότητα και αδιάβλητο να διασφαλίσει το
ΑΣΕΠ και πώς έγινε το θαύµα να κυριαρχεί κι εκεί το ΠΑΣΟΚ;

Να πάω ακόµη πιο πέρα. Αποτελεί άλλωστε και σταθερή πε-
ποίθησή µου -την έχω καταθέσει πολλές φορές στη Βουλή- ότι οι
Ανεξάρτητες Αρχές µε τον τρόπο που λειτουργούν σήµερα δεν
προάγουν τους σκοπούς για τους οποίους έχουν συσταθεί. Τις
πληρώνει πολλαπλά ο τόπος.

Ρωτάω: Έχουµε ανεξάρτητη αρχή για να κάνουµε πανελλήνιες
εξετάσεις για την εισαγωγή φοιτητών στην τριτοβάθµια εκπαί-
δευση; Όχι. Γίνονται κανονικά οι πανελλήνιες εξετάσεις και ου-
δείς λέει οτιδήποτε, είναι αδιάβλητες και κανένας δεν
διαµαρτύρεται. Γιατί θέλουµε ανεξάρτητη αρχή για τις προσλή-
ψεις; Γιατί δεν κάνουµε προσλήψεις στο δηµόσιο µε τον τρόπο
τον αδιάβλητο, τον αντικειµενικό για τον οποίο δεν έχει ακουστεί
ποτέ τίποτα που κάνουµε εξετάσεις για να µπουν οι φοιτητές
στην τριτοβάθµια εκπαίδευση; Γιατί πρέπει να πληρώνουµε διοι-
κητικές δοµές, χλιδάτα κτήρια, προέδρους διοικητικών συµβου-
λίων, προέδρους ΑΣΕΠ κ.λπ. και δεν κάνουµε αυτό που γίνεται
και µε τις εξετάσεις στα ΑΕΙ;

Είδα στην Έκθεση του ΑΣΕΠ για το 2009 ότι καταγγέλλεται η
τότε κυβέρνηση για αναξιοκρατία. Αξιοκρατία υπάρχει άραγε
στο ΑΣΕΠ; Τι είναι το ΑΣΕΠ και κατηγορεί τους υπόλοιπους για
αναξιοκρατία όταν πέφτουν βροχή οι καταγγελίες στην Ευρω-
παϊκή Ένωση για το ΑΣΕΠ; Σας παραπέµπω στις πολλές ερωτή-
σεις που έχουν γίνει στην Ευρωβουλή για το ΑΣΕΠ και στις
επίσηµες αναφορές, καταγγελίες-προσφυγές στην Επιτροπή
Αναφορών του ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Αυτό είναι το ΑΣΕΠ.
Εκεί προσφεύγουν οι Έλληνες πολίτες καταγγέλλοντας το
ΑΣΕΠ. Και αυτό έχει γίνει κατ’ επανάληψη στις Βρυξέλλες.

Είδατε κανέναν ευαίσθητο πρόεδρο του ΑΣΕΠ ή κάποιον που
ανήκει στα όργανά του να παραιτείται για λόγους ευθιξίας όταν
γινόταν αυτό το όργιο των προσλήψεων, αυτήν την δεκαπενταε-

τία που λειτουργεί το ΑΣΕΠ και έπρεπε να πάντα να γίνονται
µέσα στα πλαίσιά του; Κανέναν. Γίνονταν όσα καταγγέλλει το
ΑΣΕΠ, αλλά οι κεφαλές του ΑΣΕΠ έµεναν στη θέση τους, κανείς
δεν διαµαρτυρήθηκε. ∆ιπλό λοιπόν το παιχνίδι, το ΑΣΕΠ από τη
µία κάνει το θύµα και από την άλλη αποτελεί τον «φερετζέ» -να
µου επιτραπεί η έκφραση- των δύο παλιών κοµµάτων εξουσίας,
οι οποίοι λένε «δεν φταίµε εµείς, φταίνε οι ανεξάρτητες αρχές».
Κι έχει γίνει αυτό µε την ιστορία µε τις ταυτότητες, άλλη ανε-
ξάρτητη αρχή προστασίας προσωπικών δεδοµένων, όπου κρυ-
βόταν πίσω από την ανεξάρτητη αρχή η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας όσες φορές έκανε ερώτηση για την προαιρετική
αναγραφή του θρησκεύµατος και έλεγε «δεν µας αφήνουν οι
ανεξάρτητες αρχές».

∆ιερωτώµαι: Ο ελληνικός λαός όταν ψηφίζει στις εκλογές, ψη-
φίζει τον κ. ∆αφέρµο ή τον κ. Βέη για να κυβερνήσουν την Ελ-
λάδα; Τι ψηφίζει ο ελληνικός λαός; ∆εν ψηφίζει κυβερνήσεις;
Γιατί δεν κυβερνούν οι κυβερνήσεις; Γιατί µας παραπέµπουν στις
ανεξάρτητες αρχές;

∆εκαπέντε χρόνια, λοιπόν ΑΣΕΠ και ξανασυζητούµε τα ίδια θέ-
µατα λες και είµαστε στο 1994. Στην Επιτροπή είδατε ότι η Νέα
∆ηµοκρατία ήταν ένθερµος υποστηρικτής υπαγωγής κάθε πρό-
σληψης στο ΑΣΕΠ. Βέβαια διερωτώµαι γιατί δεν το έκανε όταν
ήταν Κυβέρνηση τα πεντέµισι χρόνια. Άκουσα και για τη συνέ-
ντευξη πολλά, λες και δεν ξέρουµε ότι εκεί γίνεται το µεγάλο µα-
γείρεµα.

Κι επειδή γίνεται η παραποµπή στην «αντικειµενική» συνέ-
ντευξη που υπάρχει στους διεθνείς οργανισµούς και συγκεκρι-
µένα στα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης κι επειδή ορισµένοι
από µας έχουµε µετάσχει σε διαγωνισµούς οργάνων της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, πρέπει να ξέρουµε ότι εκεί επικρατούν ανεκ-
διήγητα χάλια. Αυτή είναι η αλήθεια. Στους διαγωνισµούς της
Ευρωπαϊκής Ένωσης που κάποιοι θεοποιούν υπάρχουν απί-
στευτα και απερίγραπτα χάλια. Έχουν γίνει µάλιστα ανέκδοτο
στα ευρωπαϊκά µέσα µαζικής ενηµέρωσης. Μάλιστα, υπάρχουν
και προσφυγές στο ∆ικαστήριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων στο
Λουξεµβούργο από ανθρώπους που αδικήθηκαν στην συνέ-
ντευξη για τους διαγωνισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης και Έλ-
ληνες µάλιστα, οι οποίοι έχασαν θέσεις ενώ τις δικαιούντο και
ενώ είχαν ένα «φορτηγό» πτυχία, για να πάρουν τις θέσεις τους,
∆ανοί, Γερµανοί, Ολλανδοί. Όσοι είναι Ευρωβουλευτές ή όσοι
από τους παρισταµένους κυρίους ή κυρίες Βουλευτές έχουν
δουλέψει σε διεθνείς οργανισµούς ξέρουν για τι συνεντεύξεις µι-
λάµε στα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Μιλάµε, λοιπόν, για ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, για τη κατάστασή της
και την στελέχωση του δηµοσίου και πρέπει να πούµε εδώ ότι
έχει και το ΑΣΕΠ το µερίδιο ευθύνης του για αυτήν τη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση και γι’ αυτήν τη γραφειοκρατία που αποτελεί το χειρό-
φρενο της ανάπτυξης της Ελλάδος, γιατί αυτή είναι η αλήθεια.

Οµολογεί το ΑΣΕΠ ότι έχει µεγάλες καθυστερήσεις, ενώ µέσα
στην Επιτροπή διατυπώθηκε και η ανησυχία αν θα ετοιµάσει τις
απαιτούµενες προκηρύξεις µέσα στον Ιανουάριο για τους οργα-
νισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ώστε να µην υπάρχει δυσλει-
τουργία. Αυτό αναδεικνύεται εξάλλου και στο άρθρο 2 που λέει
ότι χρειάζεται υποδοµές, χρειάζεται χρήµατα και τα τεχνικά προ-
βλήµατα πρέπει να λυθούν.

Για τα υπόλοιπα, ο εισηγητής µας εξέφρασε µε πληρότητα την
άποψη του ΛΑΟΣ σχετικά µε τη Βουλή των Ελλήνων και την Προ-
εδρία της ∆ηµοκρατίας. Με την εκκλησία, όµως, θα ήταν ακραίο
να ζητούµε από τον εκάστοτε Αρχιεπίσκοπο να µην επιλέγει ως
προσωπική του γραµµατεία ανθρώπους της εµπιστοσύνης του
και να περιµένει το ΑΣΕΠ. ∆ηλαδή, φανταστείτε να φτάσουµε σε
αυτό το κωµικοτραγικό σηµείο ο προσωπικός Γραµµατέας του
Αρχιεπισκόπου να µην είναι ούτε καν της εµπιστοσύνης του Αρ-
χιεπισκόπου, ούτε καν Χριστιανός Ορθόδοξος, αλλά να έχει επι-
λεγεί µε το ΑΣΕΠ, οπότε θα πρέπει σώνει και καλά ο
Αρχιεπίσκοπος, ο προκαθήµενος της Ελληνικής Εκκλησίας ή
προκαθήµενοι άλλων εκκλησιών στην Ελλάδα, να δεχθούν αν-
θρώπους που δεν είναι της εµπιστοσύνης τους. Αυτά είναι πράγ-
µατα που νοµίζω ότι δεν συνάδουν µε την απλή λογική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
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Θα ολοκληρώσω, κύριε Πρόεδρε.
Όσο για την ειδική µεταχείριση και το «αβαντάρισµα» που ζη-

τούν κάποιοι για τη µουσουλµανική µειονότητα ως προς τη στε-
λέχωση του δηµοσίου, είναι σαφώς αντιδηµοκρατικό και
αποτελεί διάκριση για όλους τους υπόλοιπους Έλληνες. ∆εν
µπορείς να ζητάς τέτοια πράγµατα στη Βουλή και να ζητάς ει-
δική µεταχείριση για µια ειδική κατηγορία Ελλήνων και µάλιστα
το επιβεβαίωσε και ο Πρόεδρος του ΑΣΕΠ µέσα στη Βουλή ότι
αποτελεί διάκριση.

Εντύπωση προκαλεί, ενώ κάποιοι ζητούν το «αβαντάρισµα» της
µουσουλµανικής µειονότητας, ότι Έλληνας ωροµίσθιος καθη-
γητής που διδάσκει τα παιδάκια της µουσουλµανικής µειονότη-
τας, ο οποίος πλέον εµπλέκεται στη διαδικασία του ΑΣΕΠ,
ταξιδεύοντας καθηµερινά από Αλεξανδρούπολη στην Κοµοτηνή
αµείβεται –κρατηθείτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι- µε µηνιαίο
µισθό 260 ευρώ. Αυτός ήταν ο µισθός ωροµίσθιου καθηγητή, ο
οποίος διδάσκει παιδάκια της µουσουλµανικής µειονότητας και
ο οποίος έγραψε επιστολή στον κ. Παπανδρέου και την κ. ∆ια-
µαντοπούλου.

Περιµένω να δω την απάντηση του Πρωθυπουργού και της
Υπουργού Παιδείας γι’ αυτό το αίσχος των 260 ευρώ!

Αυτά τα λεφτά παίρνει αυτός ο ωροµίσθιος καθηγητής, ο
οποίος τώρα θα πρέπει να απευθυνθεί στο ΑΣΕΠ για να γίνει µό-
νιµος, χωρίς να αναγνωριστούν τα επτά χρόνια που διδάσκει σε
παιδιά της µουσουλµανικής µειονότηταςπροσπαθώντας να τα εν-
σωµατώσει στον ελληνικό εθνικό κορµό και να τα τραβήξει από
τον φασιστικό εναγκαλισµό του Τουρκικού Προξενείου της Κο-
µοτηνής.

Αυτός είναι, λοιπόν, ο µισθός ενός ωροµίσθιου καθηγητή, 260
ευρώ, όσο δηλαδή κάνουν δύο πούρα ενός golden boy που τα
καπνίζει στο Κολωνάκι καθήµενος µακριά από τις εξελίξεις.

Απόµακρο, λοιπόν, το ΑΣΕΠ, δαιδαλώδεις η διατάξεις, αντι-
παλότητα των δύο παλιών κοµµάτων εξουσίας για το ποιος έκανε
τα περισσότερα ρουσφέτια, απελπισµένοι άνθρωποι που βλέ-
πουν ότι ούτε καν όσοι καταθέτουν πλαστά πιστοποιητικά στο
ΑΣΕΠ δεν τιµωρούνται. ∆εν εντοπίζονται όσοι καταθέτουν πλα-
στά πιστοποιητικά στο ΑΣΕΠ κι έχει γίνει αυτό κατ’ επανάληψη.

Πλαστά πιστοποιητικά, επίπλαστη αισιοδοξία ότι τώρα όλα θα
λυθούν µε το ΑΣΕΠ. Με τα ίδια πρόσωπα και τη δοµή στο ΑΣΕΠ
ούτε αυγά βάφονται, ούτε αυγά σπάνε, ούτε οµελέτα φτιάχνεται
και αυτή η νεολαία της Ελλάδος απλώς προορίζεται να ξανα-
γευτεί αυτήν την άνοστη δικοµµατική σούπα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Αϊ-

βαλιώτη.
Το λόγο έχει ο κ. Νικητιάδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα µπο-

ρούσα ερχόµενος στο Βήµα να µη σχολιάσω τον πριν από λίγο
προλαλήσαντα πρώην Υπουργό κ. Παυλόπουλο ο οποίος µάλλον
αδιάβαστος συνελήφθη αφού δήλωσε εδώ ότι σκοπός του νο-
µοσχεδίου και της Κυβέρνησης µε το συζητούµενο νοµοσχέδιο
είναι να επιλυθεί το πρόβληµα των συµβασιούχων. Αν διαβάσετε
την αιτιολογική έκθεση θα δείτε ότι ουδόλως υπάρχει τέτοια αιτία
για την οποία κατατίθεται το νοµοσχέδιο εδώ.

Το νοµοσχέδιο σκοπεύει αλλού, σκοπεύει στην αποκατάσταση
του κύρους του συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο, σ’ ένα
αντικειµενικό σύστηµα προσλήψεων στο δηµόσιο. Προφανώς
άλλοι είναι αυτοί που νοιάζονταν για την αποκατάσταση των συµ-
βασιούχων δήθεν -και τώρα ισχύει το «δήθεν»- όταν ο κ. Καρα-
µανλής είχε δηλώσει προεκλογικώς στις προηγούµενες εκλογές
ότι θα αποκαθιστούσε διακόσιες πενήντα χιλιάδες συµβασιού-
χους τους οποίους θα µονιµοποιούσε.

Ο κ. Παυλόπουλος µε πόνο ψυχής αναφέρθηκε και στη συνέ-
ντευξη –δικό του «παιδί» άλλωστε ήταν- επιδιώκοντας να απο-
δώσει ευθύνες στο ΑΣΕΠ που δήθεν αυτό συναινούσε για τη
συνέντευξη.

Για να αποκαταστήσουµε την τάξη πρέπει εδώ να πούµε ότι το
ΑΣΕΠ είχε εκφράσει δηµοσίως τις αντιρρήσεις του για τη συνέ-
ντευξη. Πρέπει επίσης να πούµε ξεκάθαρα ότι το περιεχόµενο
των συνεντεύξεων ουδέποτε περνούσε από το ΑΣΕΠ. Ουδέποτε

το ΑΣΕΠ θα δεχόταν ερωτήσεις του ποιοι ήταν οι Αρχάγγελοι σε
υποψήφιο για το δηµόσιο. Πρέπει λοιπόν να βάλουµε τα πράγ-
µατα στη θέση τους.

Πρέπει να σκεφτούµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι στο
ΠΑΣΟΚ εµείς, οι Βουλευτές -όπως κι εσείς- έχουµε δεχθεί πολ-
λές πιέσεις από πολύ κόσµο γιατί έτσι µάθαµε τον κόσµο. Να κα-
ταργήσουµε το ΑΣΕΠ γιατί βολεύει προφανώς πολλούς να
καταργηθεί το ΑΣΕΠ, αλλά σίγουρα δεν βολεύει την πατρίδα
µας, σίγουρα δεν βολεύει τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, σίγουρα δεν βο-
λεύει το ελληνικό δηµόσιο. Εµείς µε συνέπεια φέρνουµε τα νο-
µοσχέδια που υποσχεθήκαµε το ένα µετά το άλλο. Σ’ ό,τι αφορά
το αντικειµενικό σύστηµα προσλήψεων στο δηµόσιο δεν κάνουµε
τίποτα παραπάνω ή παρακάτω απ’ ό,τι διατυπώσαµε στον προ-
γραµµατικό µας λόγο.

Σήµερα λοιπόν έρχεται εδώ ένα νοµοσχέδιο που επιδιώκει να
αποκαταστήσει το αντικειµενικό σύστηµα προσλήψεων στο δη-
µόσιο. Οφείλω δηµοσίως να συγχαρώ τους συντάκτες του κει-
µένου -που πληροφορήθηκα ότι ήταν υπηρεσιακοί παράγοντες-
για τη σαφήνεια του νοµοθετήµατος, για την απλότητα του νο-
µοθετήµατος, για το γεγονός ότι είναι ένα νοµοθέτηµα απολύ-
τως κατανοητό.

Ας δούµε όµως κατάµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τι συ-
ζητάµε σήµερα, αν αφήσουµε λίγο τις ενοχές µας, αυτές που δυ-
στυχώς όλοι πρέπει να έχουµε, ο καθένας ανάλογα µε το µερίδιο
της δικής του ευθύνης για τους χιλιάδες συµβασιούχους όπου
έρχεται ο καθένας εδώ και ρίχνει το δικό του κλάµα και αυτό είναι
ντροπή. Επαναλαµβάνω ότι πρέπει να αισθανόµαστε ενοχή γι’
αυτήν την ντροπή. Αν αφήσουµε κατά µέρος αυτές τις ενοχές,
σήµερα συζητάµε για το µεγάλο «ασθενή» της χώρας που είναι
η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Το νοµοθέτηµα που συζητάµε σήµερα έρ-
χεται να προσθέσει στην αποκατάσταση του κύρους σε διορθω-
τικές κινήσεις σ’ ό,τι αφορά τη λειτουργία της ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης της χώρας µας.

Υποθέτω ότι δεν υπάρχει κανένας συνάδελφος από οποιαδή-
ποτε πτέρυγα που να ισχυρίζεται ότι έχουµε µία ∆ηµόσια ∆ιοί-
κηση που λειτουργεί µε άριστο τρόπο. Απεναντίας όλοι
συνοµολογούµε ότι πάσχει η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση της χώρας µας.
Αντιλαµβάνεστε ότι κάποτε θα πρέπει να γίνει αποδεκτό ότι δεν
µπορεί το δηµόσιο να απασχολεί όσους και όποιους χρειάζονται.
Το δηµόσιο πρέπει να απασχολεί όσους και όποιους χρειάζεται
το ίδιο για να λειτουργήσει. ∆εν µπορεί το δηµόσιο να παραµεί-
νει ο µεγάλος φιλάνθρωπος εργοδότης αυτής της χώρας. Όλοι
ταξιδεύετε, όλοι βλέπετε τι γίνεται στο εξωτερικό, όλοι επικαλεί-
στε τι γίνεται στο εξωτερικό. Βρείτε µου µία χώρα που να έχει
έναν τόσο µεγάλο φιλάνθρωπο εργοδότη όσο έχει η Ελλάδα το
ελληνικό δηµόσιο.

Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ να µεταφέρετε ότι αυτό το νο-
µοθέτηµα δεν αρκεί και όσες συµπληρώσεις έλθουν δεν αρκούν
διότι αύριο-µεθαύριο, σε τέσσερα, σε οκτώ, σε δώδεκα χρόνια
θα έλθει ξανά κάποιος κ. Παυλόπουλος και µε µία διάταξη θα τα
αλλάξει όλα. Απαιτείται συνταγµατική κατοχύρωση του αντικει-
µενικού συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο για να µην µπο-
ρεί κάθε κυβέρνηση κάθε φορά να έρχεται να το αλλάζει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απευθυνόµενος σ’ όλες τις πτέ-
ρυγες θα πω ότι αν θέλουµε να είµαστε έντιµοι απέναντι στον
εαυτό µας, πρώτα απ’ όλα οφείλουµε να καθίσουµε κάτω και να
βάλει ο καθένας το δικό του «πετραδάκι» για να τελειώσει αυτή
η τόσο «αµαρτωλή» ιστορία µε το αντικειµενικό σύστηµα προ-
σλήψεων στο δηµόσιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 1982 για πρώτη φορά επι-
διώχθηκε από το ελληνικό κράτος η οριοθέτηση του δηµόσιου
τοµέα. Μέχρι τότε δεν υπήρχε νοµοθέτηµα που να προβλέπει τι
αποτελεί το δηµόσιο τοµέα, στενότερο και ευρύτερο. Έγινε λοι-
πόν ο ν. 1256 -είπαµε ότι αυτό είναι το ελληνικό δηµόσιο- και τι
ακολούθησε; Πάνω από πενήντα αλλαγές που κάθε φορά προ-
σέθεταν και αφαιρούσαν –κυρίως αφαιρούσαν- από το ελληνικό
δηµόσιο. Ξέρετε γιατί; ∆ιότι το ελληνικό δηµόσιο επιβάλλει κά-
ποιες υποχρεώσεις σε όσους είναι ενταγµένοι σ’ αυτό. Αντιλαµ-
βάνεστε πολύ καλά ότι δεν µπορούµε στις υποχρεώσεις όλοι, όχι
µόνο η Νέα ∆ηµοκρατία. Όλες οι πτέρυγες, όλα τα κόµµατα δυ-
στυχώς ακολουθούσαµε την ίδια πολιτική. Πιάσαµε λοιπόν το δη-
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µόσιο τοµέα και τον ρηµάξαµε και έρχεται σήµερα ξανά ένα νο-
µοθέτηµα για να αποκαταστήσει αυτή την τάξη.

Το 1994 ο µεγάλος Αναστάσιος Πεπονής –και αυτό δεν θα πρέ-
πει να το ξεχνάµε- ήλθε για πρώτη φορά νοµοθετικώς να φέρει
σ’ αυτή τη χώρα ένα αντικειµενικό σύστηµα προσλήψεων στο δη-
µόσιο µε τα ελαττώµατά του, µε τα προβλήµατά του, µε τη µε-
γάλη ένταση στα κοινωνικά χαρακτηριστικά. Καλώς ή κακώς
αυτή ήταν η κατάσταση τότε, όµως επιτέλους ήλθε ένα αντικει-
µενικό σύστηµα προσλήψεων. Λειτούργησε για ένα διάστηµα µε
τα παράπονα, µε τη µουρµούρα, µε τις διαµαρτυρίες όχι µόνο
από τη Νέα ∆ηµοκρατία αλλά και από τον κόσµο του ΠΑΣΟΚ. Ο
καθένας ήθελε δυστυχώς «τα δικά του παιδιά» και κανένας δεν
έκατσε ποτέ να σκεφθεί και να πει «όχι, όλα είναι δικά µας παι-
διά». Κανένας δεν έκατσε όχι να το διατυπώσει δηµοσίως, αλλά
να το εφαρµόσει στην πράξη, να το νοµοθετήσει στην πράξη.

Θέλω να πιστεύω ότι το σηµερινό νοµοθέτηµα είναι µία καλή
αρχή. Θέλω να πιστεύω ότι δεν θα υπάρξουν υπαναχωρήσεις,
ότι θα συµπληρωθεί αυτό το νοµοθέτηµα µε άλλα έτσι ώστε να
παγιωθεί στο δηµόσιο για να παγιωθεί και ως αντίληψη στην κοι-
νωνία. Η κοινωνία πρέπει επιτέλους να εµπεδώσει ότι έχουµε ένα
αντικειµενικό σύστηµα, ότι δεν µπορεί ο κάθε Βουλευτής να απο-
τελεί γραφείο ευρέσεως εργασίας. Το ξέρουµε όλοι µας πολύ
καλά και όλοι µας πονάµε. ∆εν ευτελίζεται µόνο ο κόσµος, δεν
κρατάµε µόνο σε οµηρία τις χιλιάδες των νέων. Ήδη ευτελιζό-
µαστε, άρα κάποτε πρέπει επιτέλους να µπει ένα τέρµα σ’ αυτήν
την ιστορία.

Εγώ θα προσθέσω ότι σήµερα µε την οριοθέτηση του δηµο-
σίου τοµέα που γίνεται ξεκινάµε από ένα σηµαντικό σηµείο. Ας
φροντίσουµε να κατοχυρώσουµε, να δώσουµε «ασπίδες» σ’
αυτήν την οριοθέτηση, να µην επιτρέψουµε την παραβίαση του
τι σηµαίνει δηµόσιος τοµέας.

Παράλληλα πιστεύω ότι µε την καταργούµενη στο άρθρο 4 µο-
ριοδότηση του 50% γίνεται επίσης ένα σηµαντικό βήµα διότι όλοι
αντιλαµβάνεστε ότι 50% µοριοδότηση στην εµπειρία δεν ήταν λο-
γικό.

Όσο για την περίφηµη συνέντευξη, όσο πόνο και αν έβγαλε ο
κ. Παυλόπουλος που µίλησε προηγουµένως, όλοι ξέρουµε πώς
λειτούργησε, ακόµα και αν οι προθέσεις ήταν αγνές. Ας µην αµ-
φισβητήσουµε τις προθέσεις.

Να µην αµφισβητήσουµε το ερώτηµα «ποιοι ήταν οι Αρχάγγε-
λοι;», ερώτηµα προς υποψήφιο, και τόσα άλλα; Να µην αµφι-
σβητήσουµε το ερώτηµα «ποια είναι η πρωτεύουσα της
Ελλάδας;» και τόσα άλλα σε υποψήφιο;

Άρα, ακόµα και αν αγνές είναι οι προθέσεις, όταν το νοµοθέ-
τηµα στην πράξη αποτυγχάνει, οφείλουµε να το αποσύρουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω τίποτα άλλο να προ-
σθέσω. Θα επαναλάβω για άλλη µια φορά, κύριε Υπουργέ, ότι
οφείλετε, ακόµη και αν έρθουν νέα νοµοθετήµατα, µε συνταγ-
µατικό τρόπο, µε την πρώτη ευκαιρία, καλώντας ∆ιακοµµατική
Επιτροπή, να κατοχυρώσετε το αντικειµενικό σύστηµα προσλή-
ψεων, που είναι µόνο το πρώτο βήµα, διότι από εκεί και πέρα η
∆ηµόσια ∆ιοίκηση χρειάζεται διαφάνεια, στόχους και αποτελέ-
σµατα, δείκτες αποδοτικότητας, χρειάζεται όλα αυτά που έχει
κάθε σύγχρονη χώρα και που εµείς ακόµη τα αναζητάµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑ.ΣΟ.Κ.)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ. Νι-
κητιάδη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό
∆ράµας κ. Μαργαρίτης Τζίµας.

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε που µόλις κατεβήκατε από το Βήµα, σας

εκτιµώ βαθύτατα. Συµφωνώ µαζί σας ότι όντως οριοθετήσατε το
δηµόσιο τοµέα στο µέγιστο βαθµό. Όµως, µπορείτε να µας εξη-
γήσετε πώς αφήσατε τις επιχειρήσεις εκτός δηµόσιου τοµέα,
στις οποίες διορίζατε κατά χιλιάδες τους ανέργους της Ελλάδας,
όπως η Ολυµπιακή Αεροπορία, µε αποτέλεσµα επί είκοσι ολό-
κληρα χρόνια να πληρώνει ο ελληνικός λαός 360.000.000 ευρώ
για τα χρέη της Ολυµπιακής Αεροπορίας;

Κύριε Υπουργέ, αυτό το νοµοσχέδιο που εισάγετε στη Βουλή
είναι ένα νοµοσχέδιο που είναι η αποθέωση της υποκρισίας της

Κυβέρνησης και του ΠΑΣΟΚ, διότι δεν λέτε όλη την αλήθεια στον
ελληνικό λαό. Τι είστε τελικά, υπέρ ή κατά της συνέντευξης; ∆ιότι
ένα κόµµα, µια Κυβέρνηση που θέλει να καταργήσει κάτι σάπιο
και κακό, το καταργεί τελείως. Εσείς, λοιπόν, καταργείτε µερι-
κώς τη συνέντευξη και την κρατάτε αορίστως εκεί που σας βο-
λεύει.

Πρέπει να πούµε µια µεγάλη αλήθεια. ∆εν είναι δυνατόν να
ακούγονται στην Αίθουσα αυτή τοποθετήσεις συναδέλφων οι
οποίοι µπερδεύουν τη συνέντευξη στους ΕΠΟΠ και στην Πυρο-
σβεστική µε τη συνέντευξη για το δηµόσιο τοµέα.

Η δεύτερη µεγάλη αλήθεια, για την οποία εµείς υπερηφανευ-
όµαστε, γιατί την κάναµε πράξη στα χρόνια που ήµασταν Κυ-
βέρνηση, είναι ότι η συνέντευξη για προσλήψεις στο δηµόσιο
γινόταν, εφόσον συµφωνούσε το ΑΣΕΠ. ∆εν µπορείτε να το πα-
ραγνωρίζετε αυτό. Εγώ, εάν ήµουν στη θέση σας, κύριε
Υπουργέ, θα ερχόµουν τώρα µε µία λίστα και θα έλεγα ότι στα έξι
χρόνια που ήταν κυβέρνηση, η Νέα ∆ηµοκρατία έκανε πέντε χι-
λιάδες προκηρύξεις. Από τις πέντε χιλιάδες προκηρύξεις, πόσες
είχαν συνέντευξη, κύριε Υπουργέ; Έχετε χρόνο µέχρι το από-
γευµα που ολοκληρώνεται η συζήτηση, για να µας πείτε. Από το
σύνολο των προκηρύξεων για το δηµόσιο τοµέα που έκανε η Νέα
∆ηµοκρατία, πόσες είχαν συνέντευξη;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
∆εν ξεπερνούν τις δέκα, κύριε Υπουργέ. Ποιον κοροϊδεύετε,

εποµένως;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Πόσος µόνιµος κόσµος προσλή-

φθηκε;
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Εγώ µιλώ συγκεκριµένα. Έχετε χρόνο,

για να µας φέρετε τα στοιχεία. Αφήστε το λαϊκισµό και την πα-
ραπλάνηση του ελληνικού λαού.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Εξήντα χιλιάδες «STAGE».
ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Έχετε παρελθόν. Να µας πείτε εδώ

για πρόσληψη µονίµου προσωπικού στο δηµόσιο, πόσες προκη-
ρύξεις της Νέας ∆ηµοκρατίας είχαν συνέντευξη; Σας πειράζουν;
Θα τα ακούτε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Εξήντα χιλιάδες «STAGE». Θέλετε πα-
ραπάνω;

ΜΑΡΓΑΡΙΤΗΣ ΤΖΙΜΑΣ: Σας πειράζουν; Θα τα ακούτε.
∆εύτερον, γνωρίζετε καλά, κύριε Υπουργέ, ότι εάν ένας δηµό-

σιος φορέας προκήρυσσε εκατό θέσεις, µόνο οι εκατόν είκοσι
είχαν δικαίωµα να προσέλθουν στη συνέντευξη; Αυτός ήταν ο
δικός µας νόµος. Μόνο εκατόν είκοσι, οι οποίοι έµπαιναν στον
πίνακα των επιτυχόντων µε βάση τα αντικειµενικά κριτήρια του
ν.2190. Αυτά, όµως, τα κρύβετε από τον ελληνικό λαό και λέτε ότι
είστε υπέρµαχοι της αξιοκρατίας, εσείς που καλέσατε δέκα χι-
λιάδες επιστήµονες να υποβάλουν τα βιογραφικά τους, µε την
ελπίδα ότι θα στελεχώσουν τον κρατικό µηχανισµό και επιλέξατε
τελικώς κοµµατικά σας στελέχη. ∆ικαίωµά σας. Όµως, µην κο-
ροϊδεύετε το επιστηµονικό δυναµικό της χώρας να σας φέρει τα
βιογραφικά, αφού διαλέξατε δέκα τρεις περιφερειάρχες προ-
χθές που όλοι ήταν υποψήφιοι Βουλευτές του κόµµατός σας.
Αυτή είναι η αξιοκρατία;

Χθες βράδυ, τηλεοπτικό κανάλι της Αθήνας, το «EXTRA 3», πα-
ρουσίασε δυο προκηρύξεις του Υπουργείου Πολιτισµού, χωρίς
τη µέθοδο του ΑΣΕΠ, για πρόσληψη εποχικού και ωροµίσθιου
προσωπικού. Η µια προκήρυξη, µάλιστα, έλεγε στο τέλος ότι
αυτή η προκήρυξη δεν θα δηµοσιευτεί στην Εφηµερίδα της Κυ-
βερνήσεως, αλλά θα τοιχοκολληθεί στην αντίστοιχη υπηρεσία
του Υπουργείου Πολιτισµού. Αυτήν την αξιοκρατία θέλετε; Αυτή
είναι η διαφάνεια, δια χειρός να περιφέρετε προκηρύξεις;

Εν πάση περιπτώσει, είναι φανερό στον ελληνικό λαό ότι στή-
νετε ένα καθαρό, κοµµατικό, πράσινο κράτος, αντίθετα µε όσα
λέγατε προεκλογικά. Άλλα είπατε στους πολίτες. ∆εν είπατε ότι
θα απολύσετε τους χιλιάδες εργαζοµένους στα «STAGE». ∆εν
τους είπατε ότι εµείς θα σας διώξουµε από τη δουλειά σας, ανα-
τρέποντας τον οικογενειακό σας προγραµµατισµό. ∆εν τους εί-
πατε –διότι άλλα έλεγαν ορισµένοι Υπουργοί σας- ότι θα
καταργήσετε το 50% της µοριοδότησης. Έχετε ένα έτοιµο στε-
λεχιακό δυναµικό στη χώρα σήµερα και στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.
Το διώχνετε, για να πάρετε καινούργιους υπαλλήλους, για τους
οποίους µετά θα πληρώσετε εκατοµµύρια ευρώ για να τους εκ-
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παιδεύσετε µε σεµινάρια. Αυτό είναι ο περιορισµός του σπάτα-
λου κράτους;

Τι θα περίµενα εγώ και ο ελληνικός λαός; Κάτι που δεν µπο-
ρέσαµε να το κάνουµε εµείς, αλλά έχετε την ευκαιρία να το κά-
νετε και µπορούσατε µε το νοµοσχέδιο αυτό να το κάνετε. ∆υο
συστήµατα προσλήψεων, µόνο δυο κατηγορίες προσλήψεων
στην Ελλάδα. Ξέρετε πόσες έχουµε σήµερα; Μόνιµο προσωπικό.
Άλλοι προσλαµβάνονται αορίστου χρόνου, άλλοι µε συµβάσεις
έργου, άλλοι µε συµβάσεις εργασίας, άλλοι µε δίµηνα, άλλοι
ωροµίσθιοι, άλλοι µε µερική απασχόληση. Όλα αυτά τα κρατάτε.
Ποιο είναι, λοιπόν, το καινούργιο, ποιο είναι το οραµατικό που
περιέχει αυτό το νοµοσχέδιο; Ξέρετε ότι σήµερα οι δήµαρχοι και
οι νοµάρχες µπορούν να προσλάβουν για δυο µήνες, κατά πα-
ρέκκλιση του ΑΣΕΠ, προσωπικό; Το αφήνετε απ’ έξω;

Άρα, λοιπόν, εδώ µιλάτε µε δυο γλώσσες στην ελληνική κοι-
νωνία. Μία είναι η γλώσσα της Κυβέρνησης και µία η γλώσσα στα
χρόνια που ήσασταν Αντιπολίτευση.

Έρχοµαι, λοιπόν, να δώσω µια σύντοµη απάντηση στη µηδε-
νιστική πολιτική που ακολουθεί το ΠΑΣΟΚ και ως Αντιπολίτευση,
αλλά κυρίως τώρα ως Κυβέρνηση, ότι εµείς δεν κάναµε προ-
σπάθεια να επανιδρύσουµε το κράτος.

Κύριε Υπουργέ, κατοικείτε σ’ αυτήν τη χώρα. Είναι δυνατόν να
λέγονται και να ακούγονται τέτοια πράγµατα; Ξέρετε πόσα προϊ-
όντα, πόσες υπηρεσίες έδιναν τα ΚΕΠ µέχρι το 2004; Μόνο δια-
κόσιες εξυπηρετήσεις έδιναν τα ΚΕΠ, όταν εµείς γίναµε
κυβέρνηση και σας παραδώσαµε µε προϋπολογισµούς και ορ-
γανωµένα τα Κέντρα Εξυπηρέτησης Πολιτών µε χίλια διακόσια
πενήντα προϊόντα, ελαφρύνοντας έτσι τον Έλληνα πολίτη και δη-
µιουργώντας ένα κράτος φιλικό προς τον πολίτη.

∆εύτερον, µας µιλάτε για διαφάνεια και για αναρτήσεις στο
διαδίκτυο. Εµείς περάσαµε το νόµο και για την ηλεκτρονική δια-
βούλευση και για την ανάρτηση των αποφάσεων στην ιστοσελίδα
του Εθνικού Τυπογραφείου. Από το 2004 και µετά, όλες οι χρη-
µατοδοτήσεις του Υπουργείου Εσωτερικών έβγαιναν στο διαδί-
κτυο. Ακόµη και τώρα αν ανατρέξετε στο αρχείο, θα δείτε τα
προγράµµατα του «ΘΗΣΕΑ». Τα εκατοµµύρια ευρώ που πήραν οι
δήµαρχοι και οι νοµάρχες ήταν αναρτηµένα στο διαδίκτυο και
ερχόµαστε τώρα να ακούµε κριτική ότι η Νέα ∆ηµοκρατία δεν
έκανε πολιτική για τη µείωση του σπάταλου, του πελατειακού
κράτους, ότι δεν εκσυγχρόνισε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση; Ποιος κα-
θιέρωσε τον προληπτικό έλεγχο την Τοπική Αυτοδιοίκηση, κύριε
Υπουργέ; Η Νέα ∆ηµοκρατία τον καθιέρωσε. Ποιος είπε ότι κάθε
δήµος πάνω από πέντε χιλιάδες κατοίκους θα έχει προληπτικό
έλεγχο; Τι σηµαίνει αυτό, για να το καταλαβαίνει και ο κόσµος;
Σηµαίνει ότι κάθε ένταλµα θα εγκρίνεται προηγουµένως από το
Ελεγκτικό Συνέδριο. ∆ικό µας έργο.

Ποιος ενέκρινε –και είναι σε ισχύ εδώ και δύο χρόνια- το νέο
Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτήτων, που είναι το ευαγγέλιο της Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης; Ποιος ενέκρινε το ∆ηµοσιοϋπαλληλικό Κώ-
δικα της χώρας; Εν πάση περιπτώσει, ποιος απάλλαξε από τις
πλάτες του ελληνικού λαού τα δυσβάσταχτα χρέη της Ολυµπια-
κής Αεροπορίας, που κάθε µέρα πλήρωνε ο Έλληνας πολίτης
1.000.000 ευρώ για τα χρέη που εσείς µας κληροδοτήσατε; Με
άλλα λόγια, 1.000.000 ευρώ σηµαίνει ένας παιδικός σταθµός την
ηµέρα. Αξιοποιήστε, λοιπόν, αυτό το µεγάλο πλεονέκτηµα.

Όταν εµείς ψηφίζαµε νόµο εδώ για την εξυγίανση του ασφα-
λιστικού και του κράτους και φέραµε τα εκατόν πενήντα ταµεία
µόλις δεκατρία, εσείς αποχωρούσατε από τη Βουλή. Και τώρα,
λέτε, θα τα κάνετε τρία. Αυτή είναι η διγλωσσία σας και ο ελλη-
νικός λαός σας ξέρει.

Άρα, λοιπόν, µε το νοµοσχέδιο, και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε,
δεν κλείνετε ούτε έµµεσους, ούτε άµεσους δρόµους. Απλώς πε-
τάτε στην ανεργία χιλιάδες εργαζόµενους, κλείνετε την πόρτα
σε ένα σύνολο εργαζοµένων στην Ελλάδα, είτε µέσω των προ-
γραµµάτων της Αυτοδιοίκησης, είτε το ωροµίσθιο προσωπικό,
είτε των συµβάσεων έργου, είτε τα προγράµµατα «STAGE». Και
φυσικά, γι’ αυτό θα αξιολογηθείτε από την ελληνική κοινωνία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το δελτίο επίκαιρων

ερωτήσεων της Παρασκευής 18 ∆εκεµβρίου 2009:
Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-

γραφος 2 και 3, 130 παράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 254/15-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ
Μπεντενιώτη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τη νοµική στήριξη των
δηµοσίων υπαλλήλων για αδικήµατα στο πλαίσιο της εκτέλεσης
των καθηκόντων τους κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 242/15-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προκόπη Παυλόπουλου προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης, σχετικά µε την εκπλήρωση των οικονοµικών υπο-
χρεώσεων του ∆ηµοσίου προς τους Οργανισµούς Τοπικής
Αυτοδιοίκησης Τοπικής Αυτοδιοίκησης α’ και β’ βαθµού κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 249/15-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος
Χαλβατζή προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε τη στάση της κρατικής τηλεόρασης στο εργατικό – λαϊκό κί-
νηµα κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 241/16/15-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-’Αδωνι
Γεωργιάδη προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις δηµόσιες το-
ποθετήσεις της Κυβέρνησης για την κατάσταση της ελληνικής
οικονοµίας κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 253/15-12-2009 επίκαιρη ερώτηση Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Φωτίου Κουβέλη
προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την παιδική φτώ-
χεια και την παιδική εργασία κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 248/15-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παντελή Οι-
κονόµου προς τους Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις συνέπειες στο περιβάλλον,
την οικονοµική και κοινωνική ζωή της πρωτεύουσας από τη δια-
χείριση των απορριµµάτων κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 245/15-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μάριου Σαλµά προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επί-
λυση των προβληµάτων στον τοµέα της Υγείας στο Νοµό Αιτω-
λοακαρνανίας κ.λπ.

3. Η µε αριθµό 250/15-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μω-
ραϊτη προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων
και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη διακοπή
εργασιών και την απόλυση όλων των εργαζοµένων στο έργο του
Φράγµατος Άχυρων του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 255/15-12-2009 Επίκαιρη Ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρου Χρυ-
σανθακόπουλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την εκµετάλλευση ανηλίκων που εξω-
θούνται στη ζητιανιά κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 252/15-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την κατάσταση του Κά-
στρου των Αιγοσθένων στο Πόρτο Γερµενό κ.λπ..

Το λόγο τώρα έχει ο Βουλευτής Πιερίας κ. Ιωάννης Αµοιρίδης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΟΙΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι,

άκουσα τον καθ’ όλα αξιόλογο συνάδελφο και στην Αυτοδιοί-
κηση, αλλά και στο Κοινοβούλιο, και αναρωτιέµαι. Όταν πέρσι
δεκαπέντε χιλιάδες απολύθηκαν και τριάντα χιλιάδες προσλή-
φθηκαν, αυτοί ήταν όλοι µε ΑΣΕΠ; Αυτά είναι στοιχεία επίσηµα.
Πενήντα, εξήντα χιλιάδες «STAGE» που είναι έξω είναι µε ΑΣΕΠ;
Οι χιλιάδες συµβάσεις έργου- µόνο επτακόσιες, οκτακόσιες κάθε
χρόνο στο ∆ήµο της Αθήνας- είναι µε ΑΣΕΠ; Ρωτάω, γιατί λέτε
πόσος είναι ο αριθµός.
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Ο κ. Αβραµόπουλος, δεν δήλωνε ότι θα πάρει νοσηλεύτριες
λόγω έκτακτων αναγκών, χιλιάδες νοσηλεύτριες, εκτός ΑΣΕΠ;
∆εν τα πρότεινε κάποτε;

Τώρα όσον αφορά τα ΚΕΠ που είπατε. Θυµόσαστε ότι ο κ. Αν-
δρεουλάκος είπε να καταργηθούν τα ΚΕΠ και ότι ο θεσµός αυτός
δεν χρειάζεται στη χώρα. Εσείς δεν τα είπατε; ∆ικά σας στελέχη
δεν τα έλεγαν; Τα ξεχάσατε;

Αν εσείς θέλετε πραγµατικά να κάνετε πολιτική θα σας πω ότι
το 2004 µε το ν. 164 προσλήφθηκαν κάποια άτοµα, τα οποία
είχαν χρόνια συµβάσεις µε το δηµόσιο. Όντως, το Β’ Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης επέτρεπε σε όλους τους φορείς να παίρνουν
χωρίς ΑΣΕΠ άτοµα για τα ευρωπαϊκά προγράµµατα. Τακτοποιή-
θηκαν κάποιοι το 2004 -παρ’ ότι είχαν προσληφθεί διακόσιες πε-
νήντα χιλιάδες- γύρω στις τριάντα, τριάντα έξι χιλιάδες, είτε αυτά
ήταν κοινωνικής πολιτικής, είτε ήταν ΑΜΕΑ, αλλά ήταν άτοµα πά-
ντως που εργαζόταν µέσα από προγράµµατα. Επεκτάθηκε το
µέτρο αυτό µέχρι το 2007 δίκαια, γιατί κάποιοι είχαν αρχίσει και
από το Γ’ ΚΠΣ το 2002, είχαν µπει βέβαια µε ΑΣΕΠ –προσέξτε-
και είπαµε ότι µέχρι το 2007 θα έχουν τη µοριοδότηση στο 50%.
Γιατί το 2007 το επεκτείνατε µέχρι το 2010; Τι είχατε στο µυαλό
σας; Είχατε να κρατήσετε και άλλους όµηρους τους οποίους θα
βάζατε µέσω των «STAGE», ώστε να τους δώσετε το όνειρο ότι
θα έχουν το 50% µπροστά τους; Έπρεπε να είχε τελειώσει το
2007, αν πραγµατικά υπήρχε µία αντικειµενική θεώρηση. Είχαν
το 2007, είχαν και από το 2002, έτσι θα συµπλήρωναν πέντε χρό-
νια. Ήδη δηλαδή είχαν το 50%. Γιατί δεν κάνατε, λοιπόν, προκη-
ρύξεις µόνιµων θέσεων και συνεχίσατε την ίδια τακτική; Αυτό
σηµαίνει ότι κάτι άλλο είχατε στο πίσω µέρος του µυαλού. Νο-
µίζω ότι ο κάθε ένας πολίτης το αντιλαµβάνεται, γιατί όταν κάνεις
ένα νοµοσχέδιο, όπως αυτό που σήµερα προτάθηκε, σίγουρα πι-
θανόν να υπάρχουν και κάποια κενά, γι’ αυτό έγινε και η διαβού-
λευση. Αύριο θα παρουσιαστούν και άλλα. ∆εν υπάρχει τέλειο
νοµοσχέδιο. Υπάρχει, όµως, τέλεια κατεύθυνση, αυτή που υπη-
ρετεί τη διαφάνεια, την αξιοπιστία, την αξιοπρέπεια κυρίως των
νέων ανθρώπων. Αυτούς θέλουµε να κερδίσουµε σήµερα σαν πο-
λιτικοί και να ξανακερδίσει και η πολιτική την εµπιστοσύνη και
την αξιοπιστία της, γιατί αν συνεχίσουµε µε τον ίδιο τρόπο θα
την χάσουµε τελείως και δεν µπορεί αυτό να επανέλθει. Θα είναι
µία ατελέσφορη προσπάθεια αν δεν έχουµε αυτή τη διαφάνεια.

Να πω και για το συνάδελφο από το ΛΑΟΣ, ο οποίος φοβάται
µην χαθούν τα χρήµατα από τον ΟΑΕ∆. Όχι, αγαπητέ συνά-
δελφε, δεν χάνονται τα χρήµατα από τον ΟΑΕ∆, το πρόγραµµα
συνεχίζεται µέχρι το 2013, τα χρήµατα υπάρχουν, απλά θα πάνε
σε προγράµµατα τα οποία θα στηρίξουν άνεργους νέους που θα
πάνε στον ιδιωτικό τοµέα. ∆εν χάνονται τα 100.000.000, µην στε-
ναχωριέστε, απλά τα µοίραζαν κάποιοι µε χαρτάκια πριν τις εκλο-
γές, άλλοι τρεις χιλιάδες, άλλοι πέντε χιλιάδες και
συµπληρώνουν τα ονόµατα για να βοηθηθούν πριν τις εκλογές.
Βέβαια, καλώς ή κακώς οι πολίτες δεν τους εξέλεξαν παρ’ όλες
αυτές τις τακτικές.

Όσο για το Υπουργείο Πολιτισµού, σας λέω ότι όλοι οι φορείς
παίρνουν µία παράταση µέχρι 30 Απριλίου για να λειτουργήσουν.
Το Υπουργείο Πολιτισµού και κυρίως οι αρχαιολογικές υπηρε-
σίες, που είναι και στην περιοχή µου, για ένα µήνα, δύο µήνες,
κάνουν κάποιες συµβάσεις για να λειτουργήσουν αυτήν την
εποχή και δίνεται ο χρόνος και το περιθώριο µετά τον Απρίλη να
υπάρχουν πραγµατικά προκηρύξεις ορισµένου χρόνου, µόνιµου
προσωπικού, αλλά πάντα µέσω ΑΣΕΠ. Και αυτό, γιατί ξέρετε
τώρα, ότι και αυτοί που είναι µε συµβάσεις έργου, όταν θα πάνε
στον ΑΣΕΠ να κάνουν τα χαρτιά τους για τις συµβάσεις έργου
µέσω ΑΣΕΠ, επειδή ο νόµος που ψηφίσατε και ισχύει, ώστε πάνω
από είκοσι τέσσερις µήνες δεν µπορεί κανένας να κάνει άλλη
σύµβαση έργου, µόλις θα κάνουν τα χαρτιά τους αυτοί που είναι
στην καθαριότητα του ∆ήµου της Αθήνας, ένας να κάνει καταγ-
γελία, θα χτυπήσει στον ΑΣΕΠ κόκκινο, ότι έχει δύο συµβάσεις τα
προηγούµενα χρόνια, είκοσι τέσσερις µήνες, άρα, δεν θα µπο-
ρεί να µπει. Θα δείτε πως θα προκύψει το πρόβληµα µέσα από το
δικό σας νοµοσχέδιο που ψηφίσατε, ότι κάποιος δεν µπορεί να
κάνει πάνω από είκοσι τέσσερις µήνες σύµβαση στο ίδιο αντικεί-
µενο, στον ίδιο φορέα. Οι πρώτοι που θα κάνουν την αίτηση και
οι πρώτοι που θα την πληρώσουν θα είναι αυτοί οι εργαζόµενοι

στο ∆ήµο της Αθήνας και να το θυµόσαστε. Γιατί οπωσδήποτε
κάποιος θα κάνει καταγγελία ότι έχουν ήδη είκοσι τέσσερις
µήνες στο παρελθόν.

Κύριε Υπουργέ, τώρα κάποιες προτάσεις. Πρέπει να προφυ-
λάξουµε οπωσδήποτε τη λειτουργία των υπηρεσιών της περιφέ-
ρειας. Άρα, πρέπει να δώσουµε τη δυνατότητα στους φορείς
αυτούς, στο προσωπικό που ζητούν να προσλάβουν να µένει για
ένα αρκετό χρονικό διάστηµα, να µπορούν να υποστηριχθούν
αυτοί οι φορείς. Και εάν είναι δυνατόν, η µοριοδότηση της εντο-
πιότητας που αφορά την Τοπική Αυτοδιοίκηση στα διακόσια
µόρια σε µία περιοχή, να είναι και παραπάνω, για να µένουν στον
ίδιο τόπο. Τα προβλήµατα τα γνωρίζετε, τα υπηρετήσατε, τα υπη-
ρετήσαµε όλοι. ∆εν θα µπορούσαµε να πάρουµε εργαζόµενο
διότι -αν ήταν κυρίως γυναίκα τα πράγµατα ήταν πιο δύσκολα,
κανένας δεν κατηγορεί την εγκυµοσύνη- όταν περνάνε τα δύο
χρόνια ζητάνε να πάρουν µετάθεση, να φύγουν για να πάνε στον
τόπο τους. Άρα, πρέπει να ενισχύσουµε τον τοπικό πληθυσµό,
όσον αφορά τουλάχιστον τους φορείς της Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης και να αυξήσουµε και το χρονικό διάστηµα, ώστε να το κά-
νουµε αποτρεπτικό, και όχι να λέει κάποιος θα πάω δύο χρόνια
και θα φύγω!

Κύριε Υπουργέ, γίνονται περίπου τετρακόσιοι µε πεντακόσιοι
διαγωνισµοί το χρόνο. Άλλες τόσες συνεδριάσεις απαιτούνται
από το Συµβούλιο του ΑΣΕΠ για να βγάλει τα αποτελέσµατα. Τε-
τρακόσιες, πεντακόσιες συνεδριάσεις µπορούν να γίνουν σε
πόσο χρονικό διάστηµα; Άρα, τι συζητάµε; Θα πρέπει να υπάρ-
ξει, λοιπόν, µία δοµική αλλαγή και ενσωµάτωση των διαγωνι-
σµών, τουλάχιστον ανά περιφέρεια.

Να µπορεί λοιπόν να γίνει σε µία ενιαία περιφέρεια για παρά-
δειγµα της Κεντρικής Μακεδονίας - είναι περίπου ενενήντα οκτώ
δήµοι, πλην της Θεσσαλονίκης- ένας διαγωνισµός. ∆εν µπορεί
να γίνουν τετρακόσιοι, πεντακόσιοι διαγωνισµοί και να κάνουν
τετρακόσιες, πεντακόσιες συνεδριάσεις, για να βγουν αποτελέ-
σµατα. ∆εν θα βγουν ποτέ τα αποτελέσµατα. Και εάν βάλετε
µέσα και τις ενστάσεις, δεν τελειώνουµε ποτέ.

Άρα, χρειάζεται αυτή η δοµική αλλαγή και βέβαια, χρειάζεται
ενίσχυση του ΑΣΕΠ, κυρίως των ανθρώπων που ασχολούνται µε
το διαδίκτυο.

Σήµερα, που πήγα στον ΑΣΕΠ ασχολούνται τρία άτοµα µε το
διαδίκτυο, για τα αποτελέσµατα. Στη νέα τεχνολογία ασχολού-
νται τρία άτοµα. Θα προλάβουν όλον αυτόν τον όγκο; Άρα, θέλει
και µία αναδιάρθρωση το ΑΣΕΠ και ενίσχυση του προσωπικού µε
εξειδικευµένες γνώσεις.

Ένα άλλο βασικό είναι η αποκέντρωση του ΑΣΕΠ. ∆εν µπο-
ρούµε να µιλάµε για αποκέντρωση σε όλη τη χώρα, σε όλες τις
υπηρεσίες και να µην αποκεντρώνουµε τον ΑΣΕΠ. Πρέπει να
αποκεντρωθεί ο ΑΣΕΠ είτε κατά περιφέρεια, είτε κατά νοµό.
Εκτιµώ ότι µπορεί να γίνει, µπορεί να γίνει και στο πλαίσιο της
αναδιάρθρωσης του κράτους. Να µπει µε εκείνο το νοµοσχέδιο,
ώστε η υπηρεσία που είναι πάρα πολύ σηµαντική να εξυπηρετή-
σει κατά περιφέρεια τους πολίτες.

Να καταθέσω στο σηµείο αυτό ένα αίτηµα του ∆ηµάρχου
Αχαρνών. Εκτιµώ ότι είναι δίκαιο, κύριε Υπουργέ, να µπορεί όταν
πτωχεύει µία κοινωφελής επιχείρηση, το προσωπικό να πάει στην
άλλη κοινωφελή επιχείρηση, αφού έχει περίπου το ίδιο αντικεί-
µενο, είτε αυτές ακόµη έχουν συγχωνευτεί, είτε όχι. Και να
ισχύει, απ’ ό,τι ζητάει ο δήµαρχος, αναδροµικά, ώστε το προσω-
πικό το οποίο από την πτώχευση της επιχείρησης έχει απολυθεί
και είναι στο δρόµο σήµερα και δεν µπορεί να προσληφθεί, να
µπορεί να προσληφθεί σε άλλη κοινωφελή επιχείρηση του
δήµου.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Αµοιρίδης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το σχετικό έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πρέπει να ακούσουµε, λοιπόν, τους τοπικούς φορείς µέσα από
την εµπειρία και τη γνώση που έχουν, αλλά πάντα µε γνώµονα
την αξιοπιστία και τη διαφάνεια µπορούµε να κερδίσουµε το στοί-
χηµα.

Ακούστηκαν πολλές φωνές για τις Ανεξάρτητες Αρχές.
Άκουσα και το ΛΑΟΣ προηγούµενα που έλεγε ότι δεν πιστεύουµε
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σε Ανεξάρτητες Αρχές, τι τις θέλουµε τόσες Ανεξάρτητες Αρχές.
Βέβαια, χθες ψήφισαν και υπερθεµάτισαν υπέρ της ανεξαρτη-
σίας της Στατιστικής Υπηρεσίας. Σήµερα αλλάξανε λίγο, αλλά
υπάρχει δηµοκρατία χωρίς Ανεξάρτητες Αρχές; Όλα πρέπει να
τα κατευθύνουν οι πολιτικοί; Σε όλα πρέπει να υπάρχει µία κα-
χυποψία ή ένα κράτος που πρέπει να λειτουργεί µε διαφάνεια;
Χρειαζόµαστε και άλλες Ανεξάρτητες Αρχές. Οι πολιτικοί δίνουν
την κατεύθυνση, τη λειτουργία, όµως, την κάνουν οι φορείς, οι
φορείς που υπηρετούν τη διαφάνεια, υπηρετούν τον πολίτη και
αποκτούν, δίνουν πραγµατικά εκείνη τη διάσταση στο κράτος
που υπηρετεί τον πολίτη και τη διαφάνεια και την αξιοκρατία.
Πρέπει να τους στηρίξουµε τους θεσµούς. ∆εν υπάρχει δηµο-
κρατία στον κόσµο που δεν έχει Ανεξάρτητες Αρχές. Ακόµη και
οι Ευρωπαίοι αυτό µας ζήτησαν. Στοιχεία από Ανεξάρτητες
Αρχές.

Κατά τα άλλα, εκτιµώ, ότι είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο δεί-
χνει το πρώτο µεγάλο βήµα που κάνει η Κυβέρνηση στη µεγάλη
αλλαγή, µεγάλη αλλαγή προς τη διαφάνεια, µεγάλη αλλαγή προς
την ανάπτυξη µε τη συµµετοχή όλων των κοινωνικών οµάδων,
ένα νοµοσχέδιο που συνδυάζει την κοινωνική ευαισθησία, τις κοι-
νωνικές ανάγκες, όπως είναι οι πολύτεκνοι, όπως είναι τα ΑΜΕΑ,
όπως είναι οι άνεργοι. Συνδυάζει και αυτούς που έχουν τη γνώση,
συνδυάζει και αυτούς που έχουν την εµπειρία, πάντα µέσα από
οριοθετηµένη ποσόστωση για κάθε τοµέα κοινωνικού επιπέδου.

Νοµίζω ότι οι κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και
των άλλων κοµµάτων εκτιµούν ότι είναι ένα µεγάλο βήµα. Απλά,
προσπαθώντας να στηρίξουν µία διαφορετική γραµµή εγκλωβί-
ζονται στο παρελθόν.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αµοιρίδη.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ανδρέας Λυκουρέντζος.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κατ’ αρχάς, αισθάνοµαι την ανάγκη να διευκρινίσω σε ορι-

σµένους συναδέλφους οι οποίοι τοποθετούνται, ότι είναι διαφο-
ρετική υπόθεση η πρόσληψη στο δηµόσιο από την υπόθεση των
«STAGE». Είναι διαφορετικό πράγµα η συνέντευξη για πρόσληψη
από τη συνέντευξη για οπλίτες ΕΠΟΠ, τις οποίες συνεντεύξεις
έκαναν οι υπηρεσίες του συγκεκριµένου Υπουργείου και όχι βε-
βαίως το Υπουργείο Εσωτερικών και ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Και µε την ευκαιρία, κύριε Υπουργέ, µήπως έχετε να µας κα-
ταθέσετε µία περίπτωση –έστω µία- υπαλλήλου ο οποίος προ-
σελήφθη επί ηµερών Νέας ∆ηµοκρατίας εκτός νοµίµων
διαδικασιών; ∆ιότι όλα αυτά τα οποία κατασκευάσατε, τους µύ-
θους ότι οι πελατειακές σχέσεις, οι άνθρωποι που στρατιές προ-
σελήφθησαν στο δηµόσιο, έχετε µία περίπτωση…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: ΕΑΒ, κύριε Λυκουρέντζο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Μία περίπτωση εκτός ΑΣΕΠ,

κύριε συνάδελφε. Ξέρω πολύ καλά τι λέω. ∆εν υπάρχει. ∆ιότι σε
κάθε άλλη περίπτωση δεν υπηρετείτε την αλήθεια, αλλά την ωµή
προπαγάνδα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Υπάρχουν αποφάσεις δικαστη-
ρίων, κύριε Λυκουρέντζο, ακυρώθηκαν προσλήψεις. ∆εν τα ξέ-
ρετε καλά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Τα ξέρω πάρα πολύ καλά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην διακόπτετε, παρα-

καλώ!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: ∆ιότι επανειληµµένως είχα ζη-

τήσει στη Βουλή, να µας καταθέσετε µία περίπτωση υπαλλήλου
µονίµου στο δηµόσιο, ο οποίος παραβίασε τις διαδικασίες του
ΑΣΕΠ.

Αλλά βλέπουµε τους δύο µήνες ποια είναι η πρακτική σας. Έρ-
χεστε σε όλα τα µέτωπα, είτε αυτό αφορά την παιδεία, είτε τη
∆ηµόσια ∆ιοίκηση, καταθέτετε για λόγους εντυπωσιασµού της
κοινής γνώµης νοµοσχέδια ή προτάσεις, όπου λέτε όλα αυτά και
σπιλώνετε την προηγούµενη πολιτική ηγεσία ως συνήθως για πε-
λατειακές σχέσεις, για µεροληπτικές συµπεριφορές και την ίδια
ώρα δεν µπαίνετε στον κόπο -µία Κυβέρνηση µε αυτή την ισχυρή
Πλειοψηφία- να µας καταθέσετε την οραµατική σας πρόταση.

Αυτό είναι το όραµά σας για την ελληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, ότι
καταργείτε τη µοριοδότηση; Αυτό είναι µε το οποίο θα πολεµή-
σετε τα δεινά της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης;

Αντί, όµως, να πολεµήσετε τη συντεχνιακή λογική, αντί να πο-
λεµήσετε τις αρρυθµίες της διοίκησης, έρχεστε και κάνετε αυτά
τα νοµοθετήµατα. Και ξέρετε γιατί δεν µπορείτε να πολεµήσετε
τα δεινά της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης; ∆ιότι είναι η δεξαµενή των ψη-
φοφόρων σας οι συντεχνίες. Σ’ αυτούς στηρίζεστε. Αυτοί είναι
που έχουν κατά πλειοψηφία τη διοίκηση σε όλα τα Υπουργεία.
Σε όλες τις εκλογικές διαδικασίες που γίνονται στη ∆ηµόσια ∆ι-
οίκηση, η συνδικαλιστική σας παράταξη κερδίζει από 60% και
πάνω.

Και ποιους έρχεστε, σήµερα, να πολεµήσετε; Αυτούς οι οποίοι,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είχαν θέση στον ήλιο. Μια ελ-
πίδα είχαν, την ελπίδα της µοριοδότησης. Πολέµιοι της ελπίδας
είσαστε σήµερα. ∆εν διορίστηκε κανένας από αυτούς, δεν εξα-
σφάλισε µόνιµη θέση στο δηµόσιο. Μια ελπίδα είχε: Αυτή την
πρακτική εµπειρία την οποία αποκτά, προσφέροντας υπηρεσίες
στο δηµόσιο, είτε στο «STAGE», είτε ως συµβασιούχος έργου,
να την αναγνωρίσει η ελληνική πολιτεία, αυτή την προσφορά.
Εχθροί της ελπίδας είσαστε. Πολέµιοι της ευκαιρίας είσαστε,
αυτών των ανθρώπων οι οποίοι προσέφεραν για 400 και 500
ευρώ στο ελληνικό δηµόσιο.

Και έρχεστε να µας δείξετε το πιο αποκρουστικό πρόσωπο του
κράτους. Έρχεστε µε αλαζονεία, µε υπεροψία, έρχεστε ως δήθεν
γνωρίζοντες. Ποιοι είστε άραγε; Καινούργιοι ιεροεξεταστές;

Έρχεστε, λοιπόν, µ’ αυτό το ύφος και λέτε «σας βγάζουµε
εκτός διαδικασίας». Γιατί; Είναι µία πρακτική την οποία και στο
παρελθόν ακολουθήσατε! Όταν αντιθέτως η κυβέρνηση Καρα-
µανλή απέναντι σε αυτούς τους οποίους είχατε προσλάβει, -
όπως και στους δήµους, αγαπητέ κύριε συνάδελφε,
προερχόµενε εκ της Τοπικής Αυτοδιοικήσεως, προσλαµβάνατε
µε διαδικασίες τις οποίες εσείς σήµερα χρεώνετε σε µας ότι δεν
τηρήσαµε διαφανείς και αξιοκρατικές- ήρθε και είπε ότι εδώ
υπάρχουν άνθρωποι που καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανά-
γκες. Εµείς σεβόµαστε την προσφορά τους. Και µονιµοποιήθη-
καν µε το π.δ. 164 του κ. Παυλόπουλου. ∆εν φαντάζοµαι ότι αυτοί
οι τριάντα τρεις χιλιάδες ή τριάντα πέντε χιλιάδες ήταν της Νέας
∆ηµοκρατίας, όταν για δέκα ολόκληρα χρόνια ήµασταν εκτός
εξουσίας.

Τι υπηρετείτε µε αυτήν τη λογική; Υπηρετείτε τον κρατισµό,
υπηρετείτε τον κεντρικό έλεγχο, υπηρετείτε τελικά την υποταγή
της κοινωνίας σ’ αυτήν τη λογική του ελέγχου. ∆ηλαδή τι κάνετε;
Αντί να φιλελευθεροποιείτε τις διαδικασίες στη ∆ηµόσια ∆ιοί-
κηση, αντί να θέλετε να υπάρχουν ευέλικτες σχέσεις, έρχεστε
και λέτε ότι υπάρχει το κεντρικό πανίσχυρο κράτος, στο οποίο
πρέπει να υποταχτείτε.

Και εκεί ισχύει, αγαπητές κυρίες και αγαπητοί κύριοι συνά-
δελφοι, η λογική «τα δικά µας παιδιά». ∆ιότι δίνετε ως µόνη προ-
οπτική την πρόσβαση στην κεντρική διοίκηση. Ποια πρόσβαση;
Πρόσβαση µε τον τρόπο που καθιερώσατε στο παρελθόν, των
µειωµένων προσόντων, τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση σήµερα της οποίας
οι περισσότεροι υπάλληλοι δεν γνωρίζουν πληροφορική, δεν
γνωρίζουν ξένη γλώσσα.

Θυµάστε τις πρακτικές σας της δεκαετίας του ’80 και εντεύ-
θεν; Μην µας λέτε ότι κάνουµε βουτιές στο παρελθόν, γιατί αυτό
το κράτος που δηµιουργήσατε τότε, είναι αυτό το κράτος που
και σήµερα λειτουργεί µε τα δικά του µειονεκτήµατα, τα οποία
προέρχονται από τις δικές σας λογικές. Αυτή είναι, λοιπόν, η πα-
ράδοση ΠΑΣΟΚ, αυτή είναι η πολιτική κουλτούρα ΠΑΣΟΚ για τη
∆ηµόσια ∆ιοίκηση. ∆εν είναι άλλη.

Σήµερα, λοιπόν, έχετε µία ευκαιρία -γιατί επιζητείτε και τη συ-
ναίνεσή µας- να µας αποδείξετε ότι είσαστε έτοιµοι για τοµές,
για µεταρρυθµίσεις, για αλλαγές. Ποιες, όµως, είναι αυτές οι αλ-
λαγές; Η σπίλωση της προηγούµενης πολιτικής ηγεσίας και τα µι-
κροµέτρα τα οποία παίρνετε; Καταργείτε δήθεν τη συνέντευξη
και την επιβάλλετε µε καθολικό, µε αποκλειστικό τρόπο σε άλλη
περίπτωση;

Ποια είναι η πρακτική την οποία ακολουθείτε; Ότι στερείτε την
ελπίδα στα παιδιά των «STAGE» και των συµβασιούχων; Αυτές
είναι οι αλλαγές;
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Πείτε µας για τη νέα δοµή του κράτους, µιλήστε µας για την
περιφερειακή οργάνωση. Όσο και αν διαφωνώ µε τον εκλεκτό
συνάδελφο κ. Αµοιρίδη, δέχοµαι την ιδέα που κατέθεσε, περί πε-
ριφερειακών ΑΣΕΠ, όπου θα αποκτηθεί ευελιξία για την πρό-
σληψη µε διαφάνεια, µε αξιοκρατία υπαλλήλων, αγαπητέ
συνάδελφε. Όλα στο κεντρικό κράτος; Τι είµαστε; Κοµµουνι-
στική χώρα είµαστε; Είναι δυνατόν να έχουµε εναποθέσει τις ελ-
πίδες µας σε µηχανισµούς τους οποίους δεν έχουµε και υπό τον
απόλυτο έλεγχο του Κοινοβουλίου;

Κύριε Υπουργέ, σας προτείνω να έρθει εδώ η διοίκηση του
ΑΣΕΠ στην Επιτροπή της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, να υποβάλλουµε
ερωτήµατα. Να δούµε, γιατί και πότε απαντούν στις ενστάσεις.
Να δούµε, γιατί και πώς µοριοδοτούνται πτυχία; Να δούµε πώς
και γιατί υπάρχουν περιπτώσεις, όπου άλλοι πήραν µόρια για το
πτυχίο τους ή άλλοι δεν πήραν για ένα πτυχίο πληροφορικής ή
οτιδήποτε άλλο. Αλλά όλα αυτά δεν σας απασχολούν. Σας απα-
σχολούν οι εντυπώσεις, αλλά µε εντυπώσεις δεν γίνεται πολιτική
και δεν οικοδοµείται το µέλλον της Χώρας. ∆εν θα εµπιστευθεί η
νέα γενιά όλους -όλο το πολιτικό σύστηµα- µε τέτοιες πρακτικές.
∆ιότι αυτό το οποίο χρειάζεται η νέα γενιά της πατρίδος είναι
αξιοπιστία, ευκαιρίες, ευελιξία, δυνατότητες να εργαστεί και να
πραγµατοποιήσει τα όνειρά της.

Με αυτές τις πρακτικές δεν υπηρετείται το µέλλον της νέας
γενιάς. Περιµένουµε να δούµε αν και πότε θα µας καταθέσετε
ένα νόµο-πλαίσιο για την ελληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Να δούµε
αν έχετε το πολιτικό κουράγιο να κάνετε αλλαγές και εκεί θα
έχετε τη δική µας συναίνεση. ∆εν θα την έχετε στις επιστροφές
στο χθες, στις µικροκοµµατικές λογικές.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, ξέρουµε κάτι: Επειδή δεν θα τολµή-
σετε, να ξέρετε ότι εκεί θα βρίσκετε την πιο σκληρή και µαχητική
δική µας αντιπολίτευση. Αντιπολίτευση που αφορά το µέλλον της
Χώρας.

Θα τολµήσετε τοµές και µεταρρυθµίσεις; Θα είµαστε µαζί σας.
Στην επιστροφή στο χθες δεν θα είµαστε µαζί σας. Συµµέτοχοι
στην αποτυχία δεν θα γίνουµε. Αυτή είναι η µεγάλη πρόκληση
την οποία έχετε ως Κυβέρνηση και αυτή είναι η στρατηγική της
Νέας ∆ηµοκρατίας: Υπευθυνότητα, αξιοπιστία, αγώνας για την
Ελλάδα της ελπίδας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Λυκουρέντζο.

Και τώρα, παρακαλείται η κ. Σοφία Σακοράφα να λάβει το
λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέρα από όσες αµφισβητήσεις,

επιµέρους διαφωνίες και διαφοροποιήσεις, είναι κοινή παραδοχή
ότι το νοµοσχέδιο αυτό εκφράζει µια καθολική απαίτηση για κα-
θαρή, έντιµη και αξιοκρατική σχέση του πολίτη µε το κράτος-ερ-
γοδότη.

Αργήσαµε πάρα πολλά χρόνια, κύριοι συνάδελφοι, και όλα
αυτά τα χρόνια η πολιτική και οι πολιτικοί εξέθρεψαν αυτό το φαι-
νόµενο, µε αποτέλεσµα σήµερα να ερχόµαστε απολογούµενοι
απέναντι σε όλους αυτούς τους εργαζόµενους, που ανεξάρτητα
της προσωπικής ευθύνης που έχει ένας έκαστος, δεν παύει να
είναι µέρος του προβλήµατος που εµείς δηµιουργήσαµε και που
µε το παρόν νοµοσχέδιο προσπαθούµε να λύσουµε, µια για
πάντα.

Και επειδή δεν µασάω τα λόγια µου θέλω να πω ότι µεγάλο
µέρος της ευθύνης έχει και ο δικός µου πολιτικός χώρος. Την
ίδια στιγµή όµως είµαι αρκετά περήφανη που αυτός ο πολιτικός
χώρος είναι που αναλαµβάνει και πάλι πρωτοβουλία όπως και µε
το νόµο Πεπονή να διορθώσει –θέλω να ελπίζω- µια για πάντα
όλες αυτές τις στρεβλώσεις και τα κακώς πεπραγµένα. Και είµαι
ακόµα πιο περήφανη που το σηµερινό νοµοσχέδιο αντανακλά
πλήρως την προεκλογική µας δέσµευση. ∆εσµευθήκαµε για την
υλοποίησή τους και αποδεικνύουµε τη συνέπειά µας µε έργα.

Και ακριβώς επειδή θέλω να συµβάλω µε όσες γνώσεις έχω
σε πιθανές στρεβλώσεις ή προβλήµατα µπορεί να προκύψουν
στο µέλλον από την εφαρµογή του θα ήθελα να σταθώ σε δυο
σηµεία, κύριε Υπουργέ:

Πρώτον, όσον αφορά ογδόντα περίπου εργαζόµενους στη Γε-
νική Γραµµατεία Αθλητισµού, υπαλλήλους αποσπασµένους από
τον ΟΠΑΠ στη Γενική Γραµµατεία εκ των οποίων οι µισοί από το
2000, οι υπόλοιποι από το 2004 που εργάστηκαν για τους Ολυ-
µπιακούς Αγώνες, καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες της
υπηρεσίας και έχουν αποκτήσει εξαιρετική και µοναδική εµπει-
ρία συµµετέχοντας και εργαζόµενοι σε διεθνή συνέδρια, σε πολύ
µεγάλους αγώνες µε τελευταία διοργάνωση τους Ολυµπιακούς
Αγώνες του 2004, η σύµβασή τους λήγει στις 31.12.2009. Σηµει-
ωτέον ότι το κράτος για πάρα πολλά χρόνια δεν τους καλύπτει
ασφαλιστικά.

Θέλω να σας θυµίσω ότι το ΠΑΣΟΚ κατά τη συζήτηση που είχε
γίνει και στα δύο τελευταία νοµοσχέδια του κ. Ιωαννίδη, είχε προ-
τείνει τόσο µέσω εµού που ήµουν εισηγήτρια όσο και µέσω του
κ. Λοβέρδου που ήταν Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος την πα-
ράταση των συµβάσεων αυτών ως το 2013 δεδοµένου ότι έχουµε
πολύ µεγάλες διοργανώσεις µπροστά µας όπως είναι οι Ολυ-
µπιακοί Αγώνες των κωφών, οι Μεσογειακοί Αγώνες το 2013, οι
Special Olympics. Αυτοί οι άνθρωποι όπως σας είπα προηγου-
µένως έχουν πάρα πολύ µεγάλη εµπειρία.

Και το ζητήσαµε αυτό τότε λόγω της εµπειρίας που σας είπα,
της άµεσης ανταπόκρισης στις ανάγκες αυτών των τεσσάρων µε-
γάλων αγώνων αλλά και γιατί δεν δηµιουργεί αυτή η παράταση
προϋποθέσεις παραπέρα διεκδικήσεων. Επειδή είχαµε επισηµά-
νει από τότε ότι είχε χαθεί πολύτιµος χρόνος στη διοργάνωση
όλων των γεγονότων, θέλω να ισχυροποιήσω την τότε τοποθέ-
τησή µας επισηµαίνοντας ότι οι τρεις παραπάνω παράγοντες
είναι δεδοµένο ότι θα λειτουργήσουν υποστηρικτικά στο στόχο
οικονοµίας και τήρησης αν όχι µείωσης των προϋπολογισµών.

∆εύτερον, θα ήθελα να αναφερθώ σε ένα ειδικό τελείως εξει-
δικευµένο προσωπικό. Γι’ αυτό θα µου επιτρέψετε να επικαλε-
σθώ την άµεση, προσωπική µου µακρόχρονη γνώση.
Αναφέροµαι σε όλα εκείνα τα παιδιά εκπαιδευτές που εργάζο-
νται στα στεγνά προγράµµατα απεξάρτησης του ΚΕΘΕΑ, του «18
άνω» κ.λπ.. Αφορά σε έναν µικρό αριθµό εργαζοµένων τους οποί-
ους θα µου επιτρέψετε να µην τους αποκαλώ εργαζόµενους µε
την περιοριστική έννοια της λέξης µια και ουσιαστικά –όσοι συ-
νάδελφοι γνωρίζουν, το ξέρουν πάρα πολύ καλά- δεν έχουν ούτε
ωράρια αλλά και πολλές φορές προσωπική ζωή λόγω της ιδιαι-
τερότητας που παρουσιάζεται να παραµένουν πολλές ώρες
στους ξενώνες για να παρακολουθήσουν τα παιδιά και για πα-
ραπέρα υποστήριξη. Ας µου επιτραπεί, κύριε Υπουργέ, να τους
θεωρώ λειτουργούς.

Θα ήθελα λοιπόν να µεταφέρω σε όλους τους συναδέλφους
τον προβληµατισµό µου αλλά και σε εσάς, κύριε Υπουργέ. Εδώ
δεν µπορούµε να βάλουµε αντικειµενικά κριτήρια ώστε να πούµε
ότι εν πάση περιπτώσει η επιστηµονική επάρκεια προοιωνίζεται
και αντίστοιχη εργασιακή συµπεριφορά και απόδοση. Εδώ
έχουµε να κάνουµε απολύτως µε ξεχωριστές µία-µία προσωπι-
κότητες. Ο καλύτερος ψυχολόγος –λέω ένα παράδειγµα- µπορεί
να φανεί αδαής και να καταστεί και επικίνδυνος σε σχέση µε έναν
πρώην τοξικοµανή ο οποίος αφού απεξαρτήθηκε µέσα στην κοι-
νότητα έχει αφιερώσει τη ζωή του στην υπηρεσία, στην κυριολε-
ξία της λέξης, αυτών που ακολουθούν το πρόγραµµα. Και αυτό
όχι µόνο επειδή το θέλει, το πιστεύει και το υπηρετεί αλλά και αν
επιπροσθέτως «περάσει» από τη σκληρή δοκιµασία αρκετά µα-
κροχρόνιας «συνέντευξης» αξιολογείται αυτός ο άνθρωπος κάθε
µέρα.

Είναι αδύνατο λοιπόν όσο λεπτοµερώς και αν το αναλύσουµε,
να µπορέσουµε να διαµορφώσουµε έναν πίνακα αξιολόγησης
βάσει αντικειµενικών κριτηρίων. Ουσιαστικά όλοι τους είναι µια
τεράστια οικογένεια που λειτουργεί επειδή βρίσκει τη χηµεία της.
Και αυτή τη χηµεία η οποία αποδεδειγµένα έχει αποτελέσµατα,
δεν τη διαπραγµατεύεται µε κανένα όσα πτυχία ή άλλα χαρί-
σµατα και αν έχει.

Ενισχυτικά –απλώς για να καταλάβετε το πνεύµα- θέλω να επι-
σηµάνω ότι παρ’ όλη την πολλές φορές προσβλητική συµπερι-
φορά της πολιτείας απέναντι σ’ αυτά τα παιδιά που κάνει
αρκετούς µήνες να τους πληρώσει, δεν έχουν κάνει καµµιά διεκ-
δικητική ενέργεια, πόσω µάλλον απεργία. Και αυτό όχι γιατί δεν
είναι συνειδητοποιηµένοι εργαζόµενοι αλλά απλά γιατί ξέρουν
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ότι δεν χωρά ούτε ένα λεπτό απουσίας µακριά από τα παιδιά που
αποφάσισαν να ακολουθήσουν το στεγνό δρόµο της απεξάρτη-
σης.

Θα ήθελα να παρακαλέσω κύριε Υπουργέ αυτή η οικογένεια
να εξαιρεθεί από τις διαδικασίες του ΑΣΕΠ. Επειδή δεν θέλω
ούτε οι ίδιοι θέλουν να τους θεωρήσουν κάποιοι οφεληµένους,
επειδή τους γνωρίζω πάρα πολύ καλά, επειδή και η προσπάθεια
που γίνεται µε αυτόν το νόµο δεν πρέπει να αφήνει υπόνοιες για
παραθυράκια έστω και αν αυτό δεν ισχύει στην προκειµένη πε-
ρίπτωση, επειδή κυρίως όπως ανέφερα προηγουµένως η µη λει-
τουργία έστω και για µια ώρα και η απουσία οποιουδήποτε έστω
και για ένα λεπτό, µπορεί να σηµάνει το οριστικό χάσιµο ενός
παιδιού, θα παρακαλέσω να κάνετε δεκτή την πρότασή µου ώστε
να µη διαταραχθεί έστω και κατ’ ολίγον η λειτουργία του ΚΕΘΕΑ,
του 18 άνω και των τµηµάτων απεξάρτησης που λειτουργούν στα
ψυχιατρικά νοσοκοµεία και στις φυλακές της χώρας. Έχω τη
βαθιά πεποίθηση ότι αυτή η εξαίρεση θα επικροτηθεί απ’ όλους
τους συναδέλφους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Σακοράφα και ιδιαιτέρως για τις δύο ενδιαφέρους παρατηρήσεις
της.

Έχει ζητήσει το λόγο ο κύριος Υπουργός για µια σύντοµη πα-
ρέµβαση.

Πόσο χρόνο χρειάζσστε, κύριε Υπουργέ;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν νοµίζω πάνω
από τρία λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριοι συνάδελ-
φοι, νοµίζω ότι αν είχε κανείς παρακολουθήσει το σύνολο των
συνεδριάσεων της αρµόδιας Επιτροπής και στο στάδιο το προ-
παρασκευαστικό αλλά και στο στάδιο που συζητήθηκε το σχέδιο
νόµου καθώς επίσης και τις δύο πρώτες µέρες που το υπό συ-
ζήτηση και ψήφιση νοµοσχέδιο τέθηκε υπ’ όψιν της Ολοµέλειας
του Κοινοβουλίου θα διαπίστωνε ότι υπάρχει µια τεράστια δια-
φορά όλων των προηγουµένων συζητήσεων µε τη σηµερινή
όπως τουλάχιστον αυτή προκύπτει από ορισµένες τοποθετήσεις
συναδέλφων του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ή
καλύτερα µελών της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης που µάλιστα
είχαν και συµµετοχή στις Κυβερνήσεις της χώρας τα τελευταία
πεντέµισι χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Το δεύτερο που θα παρατηρούσε κάποιος αν είχε παρακο-
λουθήσει όλην αυτήν την πορεία είναι –γιατί είναι επιλογή της
Κυβέρνησης αλλά και της Συµπολίτευσης στο σύνολό της- ότι
δεν είχαµε στραµµένη την προσοχή µας συζητώντας γι’ αυτό το
νοµοσχέδιο στο παρελθόν. ∆ιότι αυτό που µας ενδιαφέρει είναι
το σήµερα και πολύ περισσότερο το αύριο, είναι το µέλλον του
τόπου, το µέλλον των νέων παιδιών, είναι επίσης η γνώση και η
επίγνωση µιας µεγάλης αλήθειας ότι ο ελληνικός λαός γι’ αυτό
το παρελθόν οµίλησε πάρα πολύ πρόσφατα, µίλησε µε πολύ πο-
λιτικά καταδικαστικό δυστυχώς για την πρώην Κυβέρνηση τρόπο.
Άρα, λοιπόν, εµείς θεωρούµε ότι αυτό ήταν ένας παραπάνω
λόγος για να µην είµαστε εκεί προσανατολισµένοι.

Όµως, από εκεί µέχρι να δεχόµαστε καταιγισµό προκλήσεων
για να επιβεβαιώσουµε αυτά που ξέρει ο ελληνικός λαός και µά-
λιστα σε ένα νοµοσχέδιο που ξαναλέω ότι το προσεγγίζουµε µε
τη µατιά στραµµένη στο µέλλον υπάρχει µια µεγάλη απόσταση η
οποία µε υποχρεώνει για την αποκατάσταση της αλήθειας να πω
ορισµένα πράγµατα τα οποία ζήτησαν οι αγαπητοί συνάδελφοι
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Πρώτον, για τη συνέντευξη. Πράγµατι το ΑΣΕΠ αρνήθηκε σε
πολλές περιπτώσεις τη διενέργεια συνέντευξης όταν ζητήθηκε
από φορείς του δηµοσίου τοµέα. Αυτό όµως ήταν το θέµα; Βε-
βαίως και δεν ήταν αυτό και το ξέρει πολύ καλά ο πρώην Υπουρ-
γός . Το θέµα, αγαπητοί συνάδελφοι –και περισσότερο αυτά τα
λέω για τους υπόλοιπους συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντι-

πολίτευσης που θα πάρουν το λόγο, για τους ίδιους και ειλικρινά
θέλω να το πιστέψετε αυτό- είναι ότι η απόφαση της προηγού-
µενης κυβέρνησης ήταν σε άλλη κατεύθυνση. Ποια ήταν η κα-
τεύθυνση; Αφού λοιπόν το ΑΣΕΠ δεν µας αφήνει να κάνουµε
συνέντευξη, να αποβάλουµε από τις διαδικασίες του ΑΣΕΠ τις
∆ΕΚΟ καθώς επίσης και µια σειρά από φορείς, από Υπουργεία,
από υπηρεσίες του στενού δηµοσίου τοµέα.

Αναφέρω λοιπόν τα εξής: ν.3444 Α46 του 2006, Εθνικό Οπτι-
κοακουστικό Αρχείο εκτός ΑΣΕΠ, ν.3342 Α131/2005, Γενική
Γραµµατεία Ολυµπιακής Αξιοποίησης του Υπουργείου Πολιτι-
σµού, ν.347/ Α135/ 2006, Κατάστηµα Κράτησης Φυλακών,
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, ν.3712 Α225/2008, Υπουργείο Εξωτερι-
κών, ν.3472 Α135/2006, Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, ν.3492/2006,
Υπουργείο Οικονοµικών, Γενική ∆ιεύθυνση ∆ηµοσιονοµικών
Ελέγχων, ν.3202/2003 και 2004, Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, Ελε-
γκτικό Συνέδριο…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Να µας λέτε αν έχουν προσλά-
βει…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Λυκουρέ-
ντζο, επειδή …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Λυκουρέντζο,
παρακαλώ, µη διακόπτετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Λυκουρέ-
ντζο, επειδή έχετε το βάρος της συµµετοχής στις κυβερνήσεις,
σας λέω …

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Να µας πείτε…
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Στοιχεία παραθέτει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θα καταθέσω στα
Πρακτικά µαζί µ’ αυτά τα στοιχεία που τώρα δίνω, αφού τα ζή-
τησαν πρώην µέλη της Κυβέρνησης, τρεις ενδεικτικές αποφά-
σεις του ΑΣΕΠ για προσλήψεις οι οποίες πραγµατοποιήθηκαν σε
διάφορους φορείς του στενού δηµόσιου τοµέα.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Τα στοιχεία να µας δώσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ακούστε από-
φαση του Ανωτάτου Συµβουλίου Επιλογής Προσωπικού: «Όµως
η προαναφερόµενη αιτιολογία -αναφέρεται σε πακέτο προσλή-
ψεων- είναι παντελώς αόριστη και ανεπαρκής». Σε άλλο σηµείο:
«Η αρµόδια Επιτροπή ∆ιαγωνισµού ούτε στα Πρακτικά ούτε
στους οικείους πίνακες παραθέτει στοιχεία από τα οποία, σύµ-
φωνα µε τα προαναφερόµενα κριτήρια να προκύπτει η εξατοµι-
κευµένη αξιολογικά ή βαθµολογικά κρίση αυτής για κάθε
υποψήφιο …

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ποιους αφορά, κύριε Υπουργέ;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, µη διακό-

πτετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Το 2009 υπήρξε
προκήρυξη µε αύξοντα αριθµό 2 του 2008 του Υπουργού ∆ικαι-
οσύνης που δηµοσιεύτηκε στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως,
απορριπτική απόφαση του ΑΣΕΠ. Επειδή ζητήσατε µία, σας κα-
ταθέτουµε τρεις.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Τι αφορούσε αυτό;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Επίσης, σας πα-
ρακαλώ να λάβετε υπ’ όψιν σας πως σε ό,τι αφορά τις ∆ΕΚΟ, οι
∆ΕΚΟ, οι οποίες µε το σηµερινό νοµοσχέδιο υπάγονται στην επί-
βλεψη και στα κριτήρια του ν.2190, εξαιρέθηκαν µε το
ν.3429/2005 όπου έγινε πρόβλεψη –παρακαλώ!- για τον νεοπρο-
σλαµβανόµενο προσωπικό συνολικά στις ∆ΕΚΟ. Οι δηµόσιες επι-
χειρήσεις µπορούν στο εξής για λόγους γενικού συµφέροντος
που συνδέονται µε τη λειτουργία τους κατά παρέκκλιση …

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Ένα λεπτό θα χρειαστώ, κύριε Πρόεδρε.
…των διατάξεων των εσωτερικών κανονισµών ή οργανισµών

τους, που έχουν ισχύ νόµου ή ισχύ κανονιστική ή οποιαδήποτε
άλλη ισχύ, να προσλαµβάνουν το πάσης φύσεως προσωπικό
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τους µε σύµβαση εξαρτηµένης εργασίας για δοκιµαστική πε-
ρίοδο διάρκειας επτά µηνών, ύστερα από προκήρυξη στην οποία
καθορίζονται από την ίδια τη δηµόσια επιχείρηση τα κριτήρια
πρόσληψης.

Έξω από τον ν.2190 από το 2005 οι ∆ΕΚΟ. Με κοινή υπουργική
απόφαση καθορίζονταν τα κριτήρια και το ΑΣΕΠ είχε την ευθύνη
–αγαπητοί συνάδελφοι, καλοπροαίρετα εξετάστε τα όλα αυτά,
τα οποία θα κατατεθούν στα Πρακτικά- και τη δυνατότητα να κρί-
νει αν τα κριτήρια εκτός ΑΣΕΠ που θέσπισαν οι κοινές υπουργι-
κές αποφάσεις τηρήθηκαν κατά τη διαδικασία πρόσληψης.
∆ηλαδή βγάζουµε τις ∆ΕΚΟ από το ΑΣΕΠ, θεσπίζουµε µε κοινές
υπουργικές αποφάσεις τα κριτήρια µέσα στα οποία σε πάρα πολ-
λές ∆ΕΚΟ. περιλαµβανόταν και η συνέντευξη, αλλά και όποια
άλλα κριτήρια ήθελαν οι Υπουργοί και βάζαµε το ΑΣΕΠ να διαπι-
στώσει αν τα εκτός ΑΣΕΠ κριτήρια, που θεσπίστηκαν από την
κοινή υπουργική απόφαση, τηρήθηκαν.

(Θόρυβος, διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµο-
κρατίας)

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Να µας πείτε αριθµούς …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αυτή είναι η αλή-
θεια.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννης Ραγκούσης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Το λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Ρήγας, Βουλευτής Κυκλάδων

του ΠΑΣΟΚ, για οκτώ λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακού-

γοντας τους αγορητές της Νέας ∆ηµοκρατίας καταλήγουµε σ’
ένα συµπέρασµα. ∆εν έχετε σωτηρία, κύριοι συνάδελφοι, πραγ-
µατικά! Και βέβαια σωτηρία πολιτική δεν έχετε, για τη σωτηρία
της ψυχής σας δεν ενδιαφέρεστε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Είναι µεγάλο πράγµα για τη σωτηρία της ψυχής σας να ζητή-

σετε συγγνώµη από τις δεκάδες χιλιάδες των νέων ανθρώπων,
για τους οποίους ως έµποροι ελπίδας τολµάτε και έρχεστε εδώ
να ζητήσετε και τα ρέστα. ∆έκα µέρες πριν τις εκλογές προ-
σλαµβάνετε …

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κοίτα ποιος µιλάει! Μιλάει το ΠΑ.ΣΟ.Κ., µα-
ζευτείτε τώρα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρία Πιπιλή, σας πα-
ρακαλώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Σας µάζεψε ο κόσµος στις 4 Οκτω-
βρίου, κυρία Πιπιλή.

Προσλαµβάνετε, λοιπόν, δέκα µέρες πριν τις εκλογές νέους
ανθρώπους στις νοσηλευτικές µονάδες της χώρας. ∆έκα µέρες
πριν τις εκλογές! Και η µόνη εµπειρία που απέκτησαν ήταν να
παραστούν στις συγκεντρώσεις του Αρχηγού του κόµµατος όταν
ήρθε στις Κυκλάδες και η δεύτερη εµπειρία τους ήταν να πάνε
εκλογικοί αντιπρόσωποι της Νέας ∆ηµοκρατίας στις εκλογές.
Αυτή ήταν η εργασιακή τους εµπειρία. Με αυτήν την συµπερι-
φορά σας έχετε το θράσος σήµερα να εγκαλείτε την Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ γιατί αποκαθιστά τη νοµιµότητα.

ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ανασχηµατισµό θα κάνετε,
κύριε Ρήγα;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Το θράσος σας περισσεύει.
Ακούστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αυτήν τη στιγµή έχετε

ήδη, µε τη στάση σας στη συζήτηση επί της αρχής, δώσει κα-
θαρά την απάντηση στον ελληνικό λαό. Είστε υπέρ της διαιώνι-
σης του πελατειακού συστήµατος, είστε υπέρ της
ρουσφετολογίας, είστε υπέρ της αδιαφάνειας, είστε υπέρ του
καθεστώτος να µην αλλάξει τίποτε σ’ αυτόν τον τόπο. Γι’ αυτό
και σας λέω ότι δεν µπορείτε να συµβάλετε στο ελάχιστο στον
εκσυγχρονισµό του πολιτικού συστήµατος της χώρας. ∆εν έχετε
δυνατότητα να συµβάλετε σ’ αυτή την εθνική προσπάθεια που
έχει ξεκινήσει και έχει ένα στόχο …

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να µιλάει στο νοµο-
σχέδιο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: …να µας ξαναεµπιστευτούν οι πολίτες.
Άρα, λοιπόν…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Να µιλάει για το νοµοσχέδιο. ∆εν µι-
λάµε όπως θέλουµε εδώ πέρα.

Κύριε Πρόεδρε, έχουµε νοµοσχέδιο …
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: ∆εν θα µου υποδείξετε, κύριε Ιωαννίδη,

τι θα πω. Αν δεν σας αρέσει, περάστε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Ιωαννίδη, σας

παρακαλώ, µη διακόπτετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούσαµε πολλά προκλητικά και δεν µπορούµε να µην απα-

ντήσουµε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Για το νοµοσχέδιο να µιλάτε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Επί των άρθρων µίλησε ο κ. Λυκουρέ-

ντζος ή δεν ήσασταν εδώ; ∆εν κατάλαβα, δεν θα µου υποδείξετε
πώς θα µιλήσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ µη
διακόπτετε, δεν είναι ωραίο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Η συνέντευξη …
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Αυτή η προσπάθεια που γίνεται µε τη

νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης αποκαθιστά τη νοµι-
µότητα, την αντικειµενικότητα, τη δικαιοσύνη και την αξιοκρατία
και αυτό είναι απόλυτα καθαρό και σαφές. ∆εν αφήνει τίποτε σε
όλο τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα εκτός ελέγχου ΑΣΕΠ. ∆εν
υπάρχει ούτε παραθυράκι, ούτε κερκόπορτα ούτε δυνατότητα
για κανέναν, µα κανέναν, και κυρίως γι’ αυτούς που έχουν σή-
µερα την εξουσία και την Κυβέρνηση, δηλαδή την Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ, να κάνουν αυτά που έγιναν κατά το παρελθόν.

Ναι, κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι και εµείς κάναµε σφάλµατα.
Κάναµε όµως την αυτοκριτική µας. Έχουµε πάρει την απόφαση
να µην επαναληφθούν αυτά τα σφάλµατα που και το ΠΑΣΟΚ,
όταν ήταν κυβέρνηση κάποτε, έκανε.

Πρέπει, όµως, να γίνει µια νέα αρχή. Πρέπει επιτέλους να κά-
νουµε ένα καινούργιο ξεκίνηµα και σ’ αυτό σας καλούµε να συµ-
φωνήσουµε όλοι. Πρέπει επιτέλους όλοι εµείς, που ασκήσαµε
την εξουσία στο παρελθόν, να ξεκόψουµε απ’ αυτό το κακό µας
παρελθόν, απ’ αυτές τις κακές µας πρακτικές. Οφείλουµε, λοι-
πόν, όλοι να κάνουµε ένα καινούργιο ξεκίνηµα και γίνεται µε αυτό
το νοµοσχέδιο. Άρα, λοιπόν, η υπαγωγή όλου του δηµόσιου
τοµέα στον έλεγχο του ΑΣΕΠ είναι πράγµατι µια σηµαντική κα-
τάκτηση.

∆εύτερον, οι προκηρύξεις από τον ΑΣΕΠ, όπως ορίζεται µέσα
τις διατάξεις του νοµοσχεδίου, είναι και αυτή µία ουσιαστική κα-
τάκτηση, γιατί θα υπάρξει τέλος στις φωτογραφικές προκηρύ-
ξεις, τέλος στις προκηρύξεις που γίνονταν από τους φορείς και
του δηµοσίου και της αυτοδιοίκησης, όπου µε τρόπο προκλητικό
µοριοδοτούσαν όχι µόνο την εµπειρία, αλλά και τον τοµέα που
πρέπει να έχει αποκτηθεί η εµπειρία, έτσι ώστε να µην υπάρχει πι-
θανότητα το άτοµο που φωτογραφιζόταν να µην προσληφθεί.
Όλα αυτά τελειώνουν µε την ανάληψη της ευθύνης από πλευράς
του ΑΣΕΠ.

Το ζήτηµα της µοριοδότησης έχει εξαντληθεί. Είπαµε και πάλι
ότι δεν είναι δυνατόν να υπάρχει ευνοϊκή µεταχείριση απέναντι
σε κάποιους νέους οι οποίοι προφανώς ήθελαν δουλειά, προ-
φανώς είχαν ανάγκη από δουλειά όµως ήδη ευνοήθηκαν. Πα-
ράλληλα, θα πρέπει να υπάρξει µια ισότιµη µεταχείριση µε τις
εκατοντάδες χιλιάδες των άλλων νέων που και αυτοί επεδίωκαν
την είσοδό τους στο δηµόσιο. Άρα, λοιπόν, ναι στη µοριοδότηση
για την εµπειρία, αλλά όχι προσαυξηµένη µοριοδότηση της
τάξης του 50%.

Όσον αφορά τη συνέντευξη, εδώ εξακολουθείτε να µην κατα-
νοείτε ότι είναι άλλο η συνέντευξη και η µοριοδότηση της συνέ-
ντευξης για την πρόσληψη στο δηµόσιο, δηλαδή ο επηρεασµός
της βαθµολόγησης και της πρόσληψης από τη συνέντευξη, και
άλλο θέµα είναι, αφού έχει καταρτιστεί ο πίνακας των επιτυχό-
ντων, για λόγους πολύ συγκεκριµένους που έχουν αναλυθεί και
µε τους οποίους κανείς δεν διαφωνεί, να υπάρχει η συνέντευξη,
η οποία δεν επηρεάζει αρχικά την πρόσληψη. Αυτό είναι απόλυτα
λογικό. Αφού έχει καταρτιστεί ο πίνακας δεν είναι δυνατόν για
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ορισµένες υπηρεσίες του δηµοσίου να µην ελέγξεις και την ψυ-
χική ισορροπία, τη δυνατότητα, την αρτιµέλεια κάποιων ανθρώ-
πων που θα πρέπει να υπηρετήσουν σε ειδικές Υπηρεσίες. Αυτό
το κάνεις εκ των υστέρων, όταν έχει βέβαια καταρτιστεί ο πίνα-
κας των εισακτέων. ∆εν το κάνεις για να επηρεάσεις την πρό-
σληψη µε τη συνέντευξη, όπως εσείς κάνατε.

Και για να τελειώνουµε µε την περίφηµη «συνέντευξη», είπαµε
και στην επιτροπή ότι και αυτήν τη διαδικασία, η οποία ισχύει πα-
ντού στον κόσµο, φροντίσατε να την ενοχοποιήσετε, φροντίσατε
να την ευτελίσετε. Γι’ αυτό λοιπόν η συνέντευξη σήµερα φεύγει,
όχι γιατί σαν µέσο επιλογής δεν είναι διεθνώς αναγνωρισµένο,
αλλά γιατί δεν θα µας πίστευε κανένας εάν σήµερα λέγαµε ότι
χρησιµοποιούµε τη συνέντευξη για να προσλάβουµε στο δηµό-
σιο, γιατί η έννοια αυτή δυστυχώς µε τη δική σας πρακτική έχει
ενοχοποιηθεί και έχει ευτελιστεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι σήµερα παίρνουµε
µια ιστορική απόφαση κάνοντας ένα βήµα, το πρώτο βήµα για
την εξυγίανση του πολιτικού µας συστήµατος.

Στην Επιτροπή συζητήσαµε το δεύτερο βήµα, που αφορά την
ανάρτηση στο διαδίκτυο των αποφάσεων των διοικητικών οργά-
νων. Έρχονται και άλλες νοµοθετικές πρωτοβουλίες, σαν κι
αυτές που ζήτησε ο συνάδελφος κ. Λυκουρέντζος, δηλαδή για
µία αλλαγή στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, για τον τρόπο µε τον
οποίο διαρθρώνεται το δηµόσιο, γίνονται οι µετατάξεις, γίνεται η
ανέλιξη στην ιεραρχία. Όλα αυτά έρχονται. Είναι αποφάσεις,
έχουν ανακοινωθεί από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και πιστεύω
ότι θα αποτελέσουν τη «λυδία λίθο» του κατά πόσον ως πολιτικό
σύστηµα αντέχουµε να προχωρήσουµε κάνοντας τοµές και ρή-
ξεις µε το παρελθόν µας.

Είναι λοιπόν ένα νοµοσχέδιο, θα έλεγα, ιδιαίτερα προοδευτικό,
ένα νοµοσχέδιο-«σταθµός», γι’ αυτό και θα πρέπει να στηριχθεί
από το σύνολο των συναδέλφων σ’ αυτή τη Βουλή, για να πά-
ρουµε µια ιστορική απόφαση για το µέλλον της χώρας, για το
µέλλον του πολιτικού µας συστήµατος, για το µέλλον των νέων
ανθρώπων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε
Ρήγα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Αττικής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Γεώργιος Βλάχος.

Θα µιλήσετε από τη θέση σας;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Έχετε το λόγο για

οκτώ λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ζήτησα το λόγο για να τοποθετηθώ για ένα επιµέρους θέµα

που αφορά το ∆ήµο Αχαρνών και ταιριάζει µε τη συζήτηση που
γίνεται για τα άρθρα, όµως ακούγοντας νωρίτερα τον κύριο
Υπουργό και το συνάδελφο που ήταν προ ολίγου στο Βήµα δεν
µπορεί κανείς να µην σχολιάσει όσα ελέχθησαν, να µην παρατη-
ρήσει, για παράδειγµα, ότι ο κύριος Υπουργός είπε τη µισή αλή-
θεια παρουσιάζοντας κάποια στοιχεία. Και µας προέτρεψε να
πάµε στα Πρακτικά για να δούµε τα υπόλοιπα. Όµως όταν κα-
νείς λέει τη µισή αλήθεια πολλές φορές αυτή η µισή αλήθεια οδη-
γεί σε παραποίηση της αλήθειας, δηλαδή σ’ ένα µεγάλο ψέµα.

Ο κύριος συνάδελφος ο οποίος ακολούθησε στο Βήµα, δεν
ξέρω, ίσως εποφθαλµιά τη θέση του κ. Ρόβλια -και πρέπει να δί-
νουν εξετάσεις οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, αλλά αυτό είναι δικό
τους θέµα- όµως σαν Νοµάρχης Κυκλάδων σήµερα αποκάλυψε
όλες τις «κερκόπορτες» που αξιοποίησε, προκειµένου να έχει
στρατιά συµβασιούχων, συµβασιούχους τους οποίους τακτοποί-
ησε, µονιµοποίησε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, µη διακό-

πτετε, κύριοι συνάδελφοι!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Αυτή είναι η πραγµατικότητα και αυτό

βεβαίως ενοχλεί. Και επειδή γνωρίζουν τι έπραξαν µέχρι το 2004
νοµίζουν ότι όλοι πολιτευθήκαµε µε τη δικιά τους πολιτική και µε
το δικό τους τρόπο. Με αναγκάζουν να τους θυµίσω ότι στη Γε-
νική Γραµµατεία Νέας Γενιάς δεν υπάρχει ούτε ένας υπάλληλος,

στην κυριολεξία, που να µην ψηφίζει ΠΑΣΚΕ. Ούτε ένας! Αν µας
πείσετε ότι οι υπάλληλοι στη Γενική Γραµµατεία Νέας Γενιάς
προσελήφθησαν µέσω ΑΣΕΠ και αξιοκρατικά και τυχαία ψηφί-
ζουν όλοι ΠΑΣΚΕ κι ούτε ένας δεν ψηφίζει Νέα ∆ηµοκρατία θα
σας πιστέψουµε. Όµως αυτό δεν το πιστεύει κανένας άνθρωπος
που διαθέτει τον κοινό νου και κυρίως -δεν έχει σηµασία τι πι-
στεύουµε εµείς- δεν το πιστεύουν οι πολίτες. Κι όταν δεν το πι-
στεύουν οι πολίτες δεν µας εµπιστεύονται οι πολίτες γι’ αυτό που
πάµε να κάνουµε.

Γιατί εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν διαφωνήσαµε
και δεν θα διαφωνήσουµε ποτέ για την αξιοκρατία. Πώς θωρακί-
ζουµε όµως αυτήν την αξιοκρατία, κύριε Υπουργέ; ∆εν έχετε
ακούσει εσείς στο παρελθόν, επί των ηµερών σας, ότι χάνονταν
δικαιολογητικά υποψηφίων για θέσεις µέσω της διαδικασίας του
ΑΣΕΠ; ∆εν ξέρετε ότι δεν µπορούσαν να βρουν το δίκιο τους µε
τις περίφηµες «ενστάσεις»; ∆ιότι, στο τέλος –τέλος, κάποιος µπο-
ρεί να υπολογίσει περίπου, όχι επακριβώς, τα µόρια τα οποία θα
πάρει. Όµως κανείς δεν µπορεί να γνωρίζει τα µόρια κάποιου
άλλου. Όταν λοιπόν το ΑΣΕΠ λειτουργεί ανεξέλεγκτα, χωρίς να
δίνει αναφορά σε κανέναν -και εγώ πιστεύω ότι πρέπει να δίνει
αναφορά στη Βουλή, στην Επιτροπή ∆ιαφάνειας της Βουλής, ή
όπου πούµε εµείς, διότι δεν µπορεί να λειτουργεί έτσι, χωρίς να
δίνει λογαριασµό, να παραπέµπει τους πάντες σε µια ένσταση,
την οποία απαντάει γραπτώς και όπως θέλει- δεν µπορεί να πεί-
σει για το αδιάβλητο της διαδικασίας και κυρίως να πείσει τα νέα
παιδιά. Όπως σήµερα κανείς δεν αµφισβητεί τη διαδικασία εισα-
γωγής στα πανεπιστήµια, γιατί όλοι µας έχουµε θωρακίσει και
νοµοθετικά αλλά και µε την εν γένει πολιτική µας αυτή τη διαδι-
κασία, το ίδιο πρέπει να γίνει και σ’ αυτό που σήµερα συζητάµε.
Και θεωρώ ότι αυτό δεν γίνεται.

Θέλετε να πιστέψουµε ότι δεν υπάρχει σκοπιµότητα σ’ αυτό; Η
εµπειρία την οποία έχουµε από προηγούµενες πολιτικές σας, τα
διαστήµατα που κυβερνήσατε, δεν µας πείθει γι’ αυτό. Μόνο σκο-
πιµότητα έχετε σ’ ό,τι κάνετε. Μας έχετε πείσει ότι το ΠΑΣΟΚ,
είτε «βαθύ» είτε ρηχό, έχει πάντα την ίδια αντίληψη για τους διο-
ρισµούς και για τα ρουσφέτια. Έχετε κατακλύσει τη δηµόσια µη-
χανή. ∆εν έχετε περάσει από Υπουργεία;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Ευτυχώς αυτή την τετραετία περάσαµε από Υπουργεία και

έχουµε γνώση του στελεχικού δυναµικού των Υπουργείων. Όλα
αυτά πιστεύετε ότι έγιναν µε διαδικασία ΑΣΕΠ; Να µας το πείτε.
∆εν σας πιστεύει κανένας και δεν θα σας πιστέψουµε ούτε κι
εµείς. Θα είµαστε µαζί σας σε όποια πρωτοβουλία πάρετε για τη
θωράκιση του αδιάβλητου της διαδικασίας στελέχωσης της κρα-
τικής µηχανής -σ’ αυτό δεν θα διαφωνήσουµε- αλλά µην έρχε-
στε σήµερα εδώ, µε µεσοβέζικα µέτρα, λέγοντας τη µισή αλήθεια
να προσπαθείτε να µας πείσετε για τις καλές σας προθέσεις.
Έχετε βεβαρηµένο παρελθόν. Θα δυσκολευτούµε να σας πιστέ-
ψουµε και κυρίως δεν θα σας πιστεύουµε όσο δεν φέρνετε πει-
στικά επιχειρήµατα.

Έρχοµαι στο δεύτερο µέρος, κύριε Πρόεδρε, που αφορά το
∆ήµο Αχαρνών. Συγκεκριµένα θέλω να πω ότι έχει προκύψει ένα
θέµα στην κοινωφελή επιχείρηση του ∆ήµου Αχαρνών, που θέλω
να πω ότι είναι ο έκτος σε πληθυσµό δήµος της πατρίδας µας, µε
πληθυσµό πάνω από εκατόν πενήντα χιλιάδες, ένα θέµα το οποίο
έχει να κάνει µε την επιχείρηση πολιτισµού και κοινωνικής πολι-
τικής του δήµου, που διαχειρίζεται πολλούς τοµείς αλλά και
δοµές, όπως τα κοινωνικά προγράµµατα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Η επιχείρηση αυτή επιτελεί σαφέστατα ένα κοινωνικό και
πολιτιστικό ρόλο και έργο και αποτελεί τη µοναδική επιχείρηση
του δήµου που εξυπηρετεί αποκλειστικά τους σκοπούς της.

Η κοινωφελής επιχείρηση του δήµου, λοιπόν, πτώχευσε και η
πτώχευση αυτή δεν είναι θέµα που αγγίζει µόνο τις εκατόν εβδο-
µήντα οικογένειες των εργαζοµένων που απασχολούνται σ’ αυτή
την επιχείρηση. Από τα στοιχεία που έχουν περιέλθει στους αρ-
µόδιους φορείς προκύπτει ότι οι λόγοι της πτώχευσης δεν αφο-
ρούν τη λειτουργία της, την οικονοµική της διαχείριση, ούτε τον
προγραµµατισµό της, που προκύπτει αυστηρά από το διετές
πρόγραµµα που προβλέπεται µε βάση το νέο Κώδικα ∆ήµων και
Κοινοτήτων. Η πτώχευση αυτή προήλθε από υποχρεώσεις που
είχαν αναληφθεί κατά το παρελθόν και οδήγησαν την επιχείρηση

1378 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



σε αδιέξοδο.
Οι εργαζόµενοι της επιχείρησης, λοιπόν, απασχολούνται απο-

κλειστικά µε συµβάσεις αορίστου χρόνου και είναι αντιµέτωποι µ’
αυτό το αδιέξοδο. Η παρέµβαση αυτή, λοιπόν, δεν αφορά µόνο
το σύνολο των εργαζοµένων που παράγει έργο στη συγκεκρι-
µένη επιχείρηση, αλλά όλους τους δηµότες Αχαρνών που επω-
φελούνται από το έργο και τη λειτουργία αυτής της επιχείρησης.

Ο νέος Κώδικας ∆ήµων και Κοινοτήτων στο άρθρο 258 παρά-
γραφος 3 κάνει αναφορά µόνο για απόσπαση προσωπικού και
θεωρώ ότι αφήνει ένα κενό, εφόσον δεν διευκρινίζεται ότι θα
πρέπει να υπάρχει και δυνατότητα µεταφοράς από µία κοινω-
φελή επιχείρηση σε µία άλλη.

Ως εκ τούτου, εδώ και τρεις µήνες οι εκατόν εβδοµήντα εργα-
ζόµενοι και οι οικογένειές τους παραµένουν απλήρωτοι, καθώς
απορρίπτονται διαδοχικά εντάλµατα πληρωµών τους.

Γι’ αυτό θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να προτείνω να προστε-
θούν στο άρθρο 17 παράγραφος 2γ του νόµου που ψηφίζεται
σήµερα τα κάτωθι:

«Στο άρθρο 258 παράγραφος 3 του ν. 3463/2006 υπάγεται και
η περίπτωση µεταφοράς προσωπικού κοινωφελούς επιχείρησης
που έχει πτωχεύσει σε άλλη κοινωφελή επιχείρηση του οικείου
ΟΤΑ µε απόφαση του δηµοτικού συµβουλίου».

Είναι κάτι το οποίο δεν δηµιουργεί καµµία οικονοµική επιβά-
ρυνση, δίνει λύση στην προκειµένη περίπτωση στο ∆ήµο Αχαρ-
νών, πιθανόν να δίνει και σε κάποιον άλλο δήµο της πατρίδος µας
και δεν βλέπουµε το λόγο να µην µπορεί να γίνει αυτή η ρύθµιση,
αυτή η τακτοποίηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Βλάχο.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ροντούλης.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι πρέπει να συνοµολογήσετε και

εσείς, όπως και όλοι εδώ στην Αίθουσα, πως, όταν το ελληνικό
δηµόσιο προσλαµβάνει κάποιον άνθρωπο, ζητάει τρία πράγµατα
από αυτόν:

Πρώτο κριτήριο, ζητάει γνωσιολογική επάρκεια. Να έχει γνώ-
σεις δηλαδή, για να µπορέσει να αντεπεξέλθει στα καθήκοντά
του. ∆εύτερο κριτήριο, συµπεριφορική ικανότητα, να µπορεί δη-
λαδή να επικοινωνεί µε τους άλλους. Και ένα τρίτο κριτήριο, η
αναλυτική του ικανότητα. Να µπορεί δηλαδή να αντεπεξέρχεται
σε καταστάσεις κρίσεως, να το πω έτσι, που µπορούν να πα-
ρουσιαστούν µπροστά του.

Σας ερωτώ, λοιπόν και θέλω µία απάντηση. Το ΑΣΕΠ πράγµατι
καλύπτει το πρώτο κριτήριο, δηλαδή τη γνωσιολογική επάρκεια
κάποιου. Γίνονται διαγωνισµοί, µετράµε τις γνώσεις κάποιου.
Πείτε µου τώρα πώς καλύπτει τα άλλα δύο κριτήρια, δηλαδή τη
συµπεριφορική του ικανότητα και την αναλυτική του ικανότητα,
την ικανότητα αντίδρασης που έχει σε καταστάσεις κρίσιµες.
Γιατί σας το λέω αυτό; ∆ιότι το ΑΣΕΠ προφανώς αυτά τα δύο
κριτήρια δεν τα καλύπτει.

Επίτηδες ανέπτυξα τον προβληµατισµό αυτό, για να σας πω
ότι εδώ µπαίνει το ζήτηµα της συνέντευξης για το οποίο έγινε
τόσος λόγος. Τι θέλω να πω; Εγώ σας δίνω δίκιο ότι υπήρξε µια
κατάχρηση του κριτηρίου της συνέντευξης που ευτέλισε τη συ-
νέντευξη. Σωστό. Αλλά ας κάνουµε όλοι µαζί την εξής απλοϊκή
σκέψη: Αν κάποιος θέλει να προσλάβει κάποιον για την επιχεί-
ρησή του, δεν θα τον δει τι άνθρωπος είναι, πώς συµπεριφέρε-
ται, πώς σκέφτεται, τι ικανότητα επικοινωνίας έχει µε τους
άλλους; Βεβαίως. Στο δηµόσιο, λοιπόν, όταν πάµε να προσλά-
βουµε κάποιον, γιατί να µη βλέπουµε ποιος είναι αυτός ο άν-
θρωπος; Βεβαίως, µπορούµε το περιεχόµενο της συνεντεύξεως
να το αλλάξουµε. Μπορούµε τη βαρύτητα να τη µειώσουµε κατά
πολύ. Αλλά να την περιορίσουµε µόνο σε ζητήµατα που έχουν
σχέση µε την προστασία της ζωής του πολίτη, νοµίζω ότι το πα-
ρατραβάµε λίγο. Γιατί εγώ θα σας κάνω και το εξής απλοϊκό ερώ-
τηµα: Ποιος είναι αυτός που καθορίζει αν τίθεται ζήτηµα
προστασίας της ζωής για να εφαρµόσω ή µη τη συνέντευξη;

Θέλω να πω λοιπόν ότι η συνέντευξη µπορούσε να είναι ένα
χρήσιµο εργαλείο. Μπορεί να απαξιώθηκε, αλλά και εσείς µπο-
ρείτε να της δώσετε το ουσιαστικό της περιεχόµενο.

Έρχοµαι τώρα σε ένα άλλο ζήτηµα. Όλο το κέντρο βάρους
του νοµοθετήµατος αυτού, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι το ΑΣΕΠ
και µάλιστα έχει δεσµευτεί εδώ στη Βουλή ο αξιότιµος Υπουρ-
γός ότι θα έλθει ειδικό νοµοσχέδιο για την επανίδρυση, να το πω
έτσι, του ΑΣΕΠ. Ωραιότατα. Συµφωνούµε απολύτως. Όµως,
υπάρχουν και σκελετοί στο ντουλάπι του ΑΣΕΠ µε τους οποίους
πρέπει να τελειώνουµε, κύριε Υπουργέ. Ένας τέτοιος σκελετός
που µας ταλαιπωρεί χρόνια τώρα –ως πολιτικό σύστηµα εννοώ-
είναι οι επιτυχόντες του διαγωνισµού ΑΣΕΠ του 1998, ενός πα-
νελλήνιου διαγωνισµού, ο οποίος όµως µόνο πανελλήνιος δεν
ήταν, διότι οι άνθρωποι αυτοί, οι επιτυχόντες αλλά µη διοριστέοι,
ενώ πέρασαν από τη δοκιµασία του ΑΣΕΠ -αξιοκρατικά δηλαδή-
δεν µπόρεσαν να διοριστούν, διότι δεν τους δόθηκε η δυνατό-
τητα να απευθυνθούν σε όλους τους φορείς της χώρας, παρά
µονάχα σε τοπικό περιορισµένο επίπεδο.

Έτσι, παρατηρήθηκε το φαινόµενο άνθρωποι, οι οποίοι είχαν
κατορθώσει να συλλέξουν πολύ περισσότερα µόρια µέσω του
διαγωνισµού αυτού του 1998, να µείνουν απ’έξω και άλλοι µε µι-
κρότερα µόρια να διοριστούν. Μία µεγάλη αδικία. Άρα, πού είναι
εδώ η αξιοκρατία; Πού είναι η ισονοµία και η ισοπολιτεία; Άρα
πρέπει να τελειώνουµε µε το σκελετό αυτόν. Πρέπει οι άνθρωποι
αυτοί να µπουν σε ειδικούς πίνακες και από εκεί να γίνεται ο διο-
ρισµός τους σε µόνιµες θέσεις, σε οργανικές θέσεις του δηµο-
σίου.

Ένα άλλο ζήτηµα που πρέπει να θίξω, αγαπητοί συνάδελφοι,
είναι το ζήτηµα των πεντέµισι χιλιάδων εποχικών πυροσβεστών.
Θα πρέπει να σας πω ότι εδώ, επίσης, είναι µία άλλη αµαρτία του
πολιτικού µας συστήµατος. Μία ντροπή, να το πω έτσι. Οι άν-
θρωποι αυτοί επί έξι χρόνια και περισσότερο έδωσαν µέχρι και τη
ζωή τους, διότι πράγµατι υπήρξε απώλεια ζωής κατά την κατά-
σβεση πυρκαγιών σε αυτό το Σώµα, να το πω έτσι, των εποχικών
πυροσβεστών. Έχουµε και δηλώσεις προεκλογικά του κ. Πα-
πανδρέου που συνοµολογούσε και αυτός ότι πράγµατι υπάρχει
ένα ζήτηµα εκεί και οι άνθρωποι αυτοί θα πρέπει να µονιµοποιη-
θούν στο Πυροσβεστικό Σώµα.

Γιατί δεν τακτοποιείτε το θέµα αυτό; Γιατί δεν το τακτοποιείτε
τώρα µε το νοµοσχέδιο αυτό, ούτως ώστε οι άνθρωποι αυτοί να
πάψουν να αισθάνονται πολίτες δεύτερης κατηγορίας, τη στιγµή
που έχουν δώσει τα πάντα στο Πυροσβεστικό Σώµα;

Για να µην υπάρχουν διάφορες φήµες ότι, ναι, οσονούπω θα
τους τακτοποιήσουµε αυτούς τους ανθρώπους, ακούω Βουλευ-
τές του ΠΑΣΟΚ, ακούω διαφόρους κ.λπ., έκανα το εξής, αγαπη-
τοί συνάδελφοι: Πήγα και έψαξα τον προϋπολογισµό που σε
λίγες ηµέρες θα ψηφίσουµε. Ακούστε τώρα για να πέσουν τα ψέ-
µατα.

Πυροσβεστικό Σώµα. Αµοιβές προσωπικού µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου –από τον προϋπολογισµό
παίρνω τα στοιχεία- συµπεριλαµβάνεται και το εποχικό προσω-
πικό για το οποίο µιλάµε τώρα: Για το έτος 2009 δαπάνη για το
προσωπικό 50.500.000 ευρώ και 51.000.000 ευρώ για το έτος
2010. ∆ηλαδή υπάρχει µία αύξηση των 500.000 ευρώ. Με την αύ-
ξηση αυτή στον προϋπολογισµό του 2010 των 500.000 ευρώ θα
µπορέσει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να µονιµοποιήσει πεντέµισι
χιλιάδες ανθρώπους; Άρα άλλα είναι τα σχέδια. Να µας τα πει ο
Υπουργός ποια είναι τα σχέδια. Αλλά οι άνθρωποι αυτοί, οι πε-
ντέµισι χιλιάδες εποχικοί πυροσβέστες περιµένουν οι προεκλο-
γικές υποσχέσεις του Πρωθυπουργού να γίνουν πράξη.

Έρχοµαι επίσης σε ένα άλλο ζήτηµα –και τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε- που είναι το εξής: Πολύ σωστά δεν υπήρξαν αλλαγές στο
καθεστώς διορισµού πολυτέκνων και τριτέκνων. ∆ιατηρήθηκαν
οι ποσοστώσεις και αυτό είναι πάρα πολύ σωστό, κύριε Υπουργέ.
Όµως, βλέπω ότι ο Πρόεδρος του ΑΣΕΠ –και θέλουµε να του
στείλουµε ένα µήνυµα τώρα του κυρίου Προέδρου- κάνει διαρ-
κώς προτάσεις να καταργηθούν τα ποσοστά αυτά για τους πο-
λυτέκνους και τους τριτέκνους, το 20% δηλαδή για τους
πολυτέκνους και το 10% για τους τριτέκνους και να αντικατα-
σταθεί µε ένα σύστηµα µοριοδότησης ανά τέκνο.

Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι ουδέποτε θα προχωρήσετε σε µία
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τέτοια ρύθµιση. Ασχέτως τι λέει ο κ. Βέης πρέπει να ξέρει ότι το
δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας είναι οξύτατο και αυτό είναι
το ουσιαστικά ελάχιστο που µπορεί να δώσει η ελληνική πολι-
τεία. Άλλωστε, υπάρχει και το άρθρο 21 του Συντάγµατος, είναι
συνταγµατική επιταγή δηλαδή, η µέριµνα και η πρόνοια για την
πολύτεκνη οικογένεια, διότι αναγνωρίζει το Σύνταγµα το οξύτατο
δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας και ότι οι πολύτεκνοι και οι
τρίτεκνοι είναι στις ευπαθείς κοινωνικές κατηγορίες.

Άρα µην τολµήσει κανένας να βάλει χέρι στις ποσοστώσεις
των τριτέκνων και των πολυτέκνων! Θα βρει χιλιάδες οικογενειών
απέναντί του.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστώ, κύριε Ρο-

ντούλη.
Το λόγο τώρα έχει ο κ. Κουρουµπλής, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ

στην Αιτωλοακαρνανία.
Κύριε Κουρουµπλή, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, «ο γέρος της

∆ηµοκρατίας» έλεγε ότι στην πολιτική θα πρέπει να υπάρχει γεν-
ναιότητα. Πολιτική χωρίς τη γενναιότητα είναι αφυδατωµένη πο-
λιτική.

Είναι νωπή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εντολή του ελλη-
νικού λαού και νοµίζω ότι χρειάζεται ένα µέτρο και, αν θέλετε,
αναγνώριση των λαθών που έγιναν, για να στείλει ο ελληνικός
λαός την τότε κυβέρνηση στην Αντιπολίτευση, όπως άλλωστε το
κάνει κάθε φορά ο ελληνικός λαός. Γιατί ο ελληνικός λαός δεν
είναι σοφός, όταν µας ψηφίζει και χάνει τη σοφία του, όταν δεν
µας ψηφίζει και µας στέλνει στην αντιπολίτευση. Γι’ αυτό, λοι-
πόν, χρειάζεται γενναιότητα στο να αναγνωρίζουµε τα λάθη µας.

Είναι πραγµατικά πολύ σηµαντικό, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, και δείχνει πολιτικό ήθος –δεν το λέω µε υπερβολή- το ότι η
σηµερινή Κυβέρνηση, λαµβάνοντας υπ’όψιν και τα λάθη των
δικών µας διακυβερνήσεων πάνω σε αυτά τα ζητήµατα –υπήρ-
ξαν και τέτοια λάθη- φέρνει ως πρώτο ουσιαστικό νοµοσχέδιο
της νέας διακυβέρνησης ένα νοµοσχέδιο που έρχεται, αν θέλετε,
σε αντίθεση και µε πιέσεις που υφιστάµεθα και εµείς από το δικό
µας χώρο. Γιατί έτσι µάθαµε όλοι, έτσι έµαθε επί αιώνες το πο-
λιτικό σύστηµα τον ελληνικό λαό. Και το ότι έχει το πολιτικό κου-
ράγιο να φέρνει ως πρώτο ουσιαστικά νοµοσχέδιο ένα τέτοιο
νόµο και ένα τέτοιο θεσµικό πλαίσιο, τουλάχιστον, οφείλετε να το
αναγνωρίσετε. Αν το έκανε στο τέλος της τετραετίας, τι θα λέ-
γατε; Θα λέγατε τα όσα! Και έρχεστε σήµερα και εγκαλείτε την
Κυβέρνηση, γιατί είχε το κουράγιο απέναντι και στο δικό της
κόσµο να πει «όχι»;

Επιτέλους, πρέπει να πει ένα µεγάλο «όχι» σε αυτές τις κατα-
στάσεις που πραγµατικά απαξιώνουν όλους µας, απαξιώνουν το
πολιτικό σύστηµα, συντηρούν τροφοδοτούν και πυροδοτούν ένα
µεγάλο «ασθενή», που είναι η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Επιτέλους,
αυτός ο «ασθενής» δεν θα πρέπει να εξυγιανθεί και να γίνει ένα
εργαλείο αναπτυξιακό;

Κύριε Υπουργέ, σε ό,τι αφορά τις διατάξεις που αφορούν τη
Βουλή και την Προεδρία της ∆ηµοκρατίας, θέλω να σας παρα-
καλέσω να δείτε ξανά το ζήτηµα της Βουλής. Η Βουλή είναι η νο-
µοθετική εξουσία, µια από τις τρεις εξουσίες και έχει το δικό της
τρόπο, µέσα από τον Κανονισµό της Βουλής, να λύσει αυτά τα
ζητήµατα για τα οποία έχει δεσµευτεί και ο σηµερινός Πρόεδρος.
Νοµίζω ότι η παρέµβαση της εκτελεστικής εξουσίας σε αυτόν το
χώρο δεν είναι η καλύτερη. Εξετάστε το, αφού και η Επιστηµο-
νική Επιτροπή της Βουλής έχει σαφή θέση σε αυτό το ζήτηµα.
Πρέπει να το δούµε.

Αναφορικά µε το άρθρο 3, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
πράγµατι η Κυβέρνηση το οφείλει –δεν κάνει χάρη- απέναντι σε
κοινωνικές οµάδες που απειλούνται από το απεχθές βλέµµα του
κοινωνικού αποκλεισµού, απέναντι σε ανθρώπους που απειλού-
νται να βρεθούν στο σκληρό πυρήνα της φτώχειας και της νέας
φτώχειας, απέναντι σε ανθρώπους που η λεγόµενη «φυσιολο-
γική» κοινωνία τους εκσφενδονίζει πολλές φορές έξω από τα φυ-
σιολογικά της τείχη, στο χώρο της απελπισίας και της
εξαθλίωσης. Οφείλει κάθε φορά να επιδεικνύει όχι απλώς ευαι-
σθησία, αλλά την κοινωνική της συνευθύνη.

Οι διατάξεις αυτές αφορούν τα πρόσωπα µε ειδικές ανάγκες,

αφορούν τις πολύτεκνες και µονογονεϊκές οικογένειες, αφορούν
όλον αυτόν τον κόσµο, που πραγµατικά δικαιούται µια θέση αξιο-
πρέπειας στον ήλιο της κοινωνικής δικαιοσύνης, στον ήλιο της
αξιοπρέπειας της Ελλάδας. Η πολιτεία οφείλει κάθε φορά µε γεν-
ναιότητα και αποφασιστικότητα να αντιµετωπίζει αυτά τα ζητή-
µατα.

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει να δείτε µε µεγαλύτερη
κατανόηση τις περιπτώσεις των µονάδων απεξάρτησης, γιατί
πραγµατικά αυτές οι µονάδες πρέπει να στηρίξουν µε τη µεγα-
λύτερη δυνατή λειτουργικότητα και στελέχωση αυτά τα προ-
γράµµατα, που είναι ανάχωµα στην επίθεση που γίνεται από
σκοτεινές δυνάµεις, που διακινούν τα ναρκωτικά εις βάρος, ιδι-
αίτερα, της νεολαίας µας.

Όσον αφορά το κριτήριο της συνέντευξης, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πρέπει να έχουµε το κουράγιο να αναγνωρίζουµε
τα λάθη που έχουν γίνει. Μπορεί να υπήρχαν οι καλύτερες προ-
θέσεις. Όµως, στην πράξη ήταν διαφορετικά. Άλλωστε η ίδια η
ζωή είναι ο ψευδής ή ο αψευδής µάρτυρας των καταστάσεων.
Γι’ αυτό θεωρώ ότι η συνέντευξη είναι ένα χρήσιµο εργαλείο.
Πρέπει να έχουµε το κουράγιο να την αναβαθµίσουµε στον ύψι-
στο βαθµό. Για παράδειγµα δεν είναι δυνατόν να δίνουµε την ευ-
καιρία σε ανθρώπους που έχουν µεν ένα γνωσιολογικό
υπόβαθρο να διδάσκουν τα παιδιά µας, αν δεν έχουν σωστή συ-
µπεριφορά, δεν είναι ικανοί να αντιµετωπίζουν σοβαρές κατα-
στάσεις όταν βρίσκονται σε ευαίσθητους χώρους, όπως είναι οι
παιδικοί σταθµοί και µια σειρά ιδιαίτερων χώρων. Πραγµατικά
οφείλουµε να επιδείξουµε µεγαλύτερη διεισδυτικότητα στο να
δίνουµε ουσιαστικές απαντήσεις στη λειτουργία αυτών των φο-
ρέων.

Σχετικά µε το άρθρο 17. Κύριε Υπουργέ, αναφέρθηκε το θέµα
που υπάρχει στο ∆ήµο Αχαρνών. Είναι εκατόν εβδοµήντα οικο-
γένειες που δεν θα κάνουν Χριστούγεννα και επειδή πιστεύω ότι
είναι στην πρόθεσή σας να λύσετε αυτό το ζήτηµα, εξετάστε την
περίπτωση έστω και αυτήν τη στιγµή. Άλλωστε ο αείµνηστος
Ηλίας Ηλιού έλεγε «Έστω και τη δωδεκάτη και πέντε µπορεί να
δώσει κανείς λύσεις.» Νοµίζω, λοιπόν, ότι πρέπει να το αντιµε-
τωπίσετε. Άλλωστε η ισχύουσα νοµοθεσία µιλάει για αποσπά-
σεις. Θα βάλετε έναν όρο: «µεταφορά από έναν οργανισµό σε
έναν άλλο του ίδιου δήµου µόνιµου προσωπικού ή προσωπικού
µε σύµβαση αορίστου χρόνου, που δεν ευθύνεται το ίδιο, αν µια
δικαστική απόφαση οδήγησε εκεί.»

Βεβαίως, πρέπει να εξεταστεί η περίπτωση των διαχειριστικών
αρχών, που υλοποιούν σηµαντικά ευρωπαϊκά προγράµµατα και
λήγουν οι συµβάσεις αυτών των ανθρώπων. Γιατί όλοι όσοι ερ-
γάζονται σε αυτούς τους χώρους είναι συµβασιούχοι.

Επίσης, πρέπει να οµολογήσουµε ότι πρέπει να δούµε πώς θα
αντιµετωπίσουµε το ζήτηµα των συµβασιούχων πυροσβεστών.
Είναι µια πραγµατικότητα. Είναι άνθρωποι που πραγµατικά προ-
σφέρουν σε αυτόν τον πολύ σηµαντικό τοµέα και αποτελούν το
ανάχωµα στην καταστροφή που έχει ζήσει η Ελλάδα τα τελευ-
ταία χρόνια. Είναι ένα ζήτηµα που πρέπει να το δούµε τόσο µε
κοινωνική ευαισθησία όσο και µε κοινωνική συνευθύνη, που νο-
µίζω ότι διαθέτει η Κυβέρνηση, ώστε πραγµατικά να δώσει µια
απάντηση και σε αυτό το πρόβληµα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Κουρουµπλή και για την αυστηρή τήρηση του χρό-
νου.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Γρηγόριος Αποστολάκος, Βουλευτής
της Νέας ∆ηµοκρατίας στη Λακωνία.

Ορίστε, κύριε Αποστολάκο, έχετε το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα χρησιµοποιήσω το έδρανό µου και θα προσπαθήσω να επι-

χειρηµατολογήσω πολιτικά και κοινοβουλευτικά, µόνο πάνω στο
άρθρο 4, γιατί έχει καταστεί πια θεσµός µέσα σε αυτήν την Αί-
θουσα να έχουµε παράλληλους κοινοβουλευτικούς µονολόγους
και να µη δίδονται απαντήσεις, είτε πολιτικές είτε κυβερνητικές.
Αναφέροµαι είτε στο κόµµα της Συµπολίτευσης αυτή τη στιγµή
είτε στην Κυβέρνηση. Όµως, κάποια στιγµή πρέπει να δοθούν
κάποιες απαντήσεις. Η όποια µου επιχειρηµατολογία, κύριε Πρό-
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εδρε, εδράζεται πάνω στην αντίδραση της Νέας ∆ηµοκρατίας σε
ό,τι αφορά τη ρύθµιση του άρθρου 4. Θαρρώ ότι πετάει την
µπάλα στην εξέδρα οποιαδήποτε επιχειρηµατολογία του κυρίου
Υπουργού µιλάει για το ΑΣΕΠ ή οποιαδήποτε άλλη ρύθµιση.

Η βασική µας πολιτική αντίθεση –και µιλάω στα άρθρα αυτή
τη στιγµή- είναι στο άρθρο 4. Παρά τις προτάσεις που κάναµε,
παρά την πολύ καλή διάθεση που είχαµε να συνεργαστούµε µαζί
σας, µας κόψατε κάθε δυνατότητα να µπορέσουµε να συµβά-
λουµε σε ένα νοµοσχέδιο, που και εµείς συµφωνούµε στη θεω-
ρητική του βάση, ότι θα πρέπει να επεκταθεί. Ήταν λάθος η
επιχειρηµατολογία πάρα πολλών συναδέλφων µέσα στην Αί-
θουσα αυτή, που προσπάθησαν να συνδέσουν τις θέσεις της
Νέας ∆ηµοκρατίας και των Βουλευτών της µε δήθεν άρνηση
στον τρόπο λειτουργίας του ΑΣΕΠ. Ουδέν ψευδέστερον αυτού!

Κυρία Υφυπουργέ, περιµένω από σας να µεταφέρετε τα ερω-
τήµατά µου στον κύριο Υπουργό που θα τα ακούσει και θα τα
µάθει, ώστε να µας δώσει κάποιες απαντήσεις. Χθες ο κ. Ευθυ-
µίου ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κατά τη διάρ-
κεια της οµιλίας του είπε κάτι συγκεκριµένο: Πείτε µια ενέργεια,
πείτε µια δήλωση στελέχους του ΠΑΣΟΚ που να είναι αντίθετη µε
το παρόν νοµοσχέδιο. Το είπατε εσείς, κύριε Κοινοβουλευτικέ
Εκπρόσωπε, και είµαι βέβαιος ότι δεν θα το αρνηθείτε.

∆ύο τινά συµβαίνουν αυτήν τη στιγµή. Ή δεν ακούσατε τον ει-
σηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας και πολλούς άλλους οµιλητές
από τη Νέα ∆ηµοκρατία, όπως τον κ. Ζώη, ο οποίος κατέθεσε
επώνυµες δηλώσεις του κ. Ρόβλια και του κ. Καστανίδη, που είναι
ακριβώς αντίθετες µε αυτό που είπατε εσείς. Να σας τις θυµίσω
παρ’ ό,τι είναι κατατεθειµένες στα Πρακτικά, για να µας δώσετε
µια απάντηση;

Ο κ. Ρόβλιας είχε πει ότι όσοι καλύπτουν πάγιες και διαρκείς
ανάγκες µε την έννοια του Ευρωπαϊκού ∆ικαίου, οι συµβάσεις
αυτές προφανώς µετατρέπονται αυτοδικαίως σε αορίστου χρό-
νου. Είναι ή δεν είναι αντίθετες αυτές οι δηλώσεις; Και εδώ υπάρ-
χει µια φηµολογία, κύριε εκπρόσωπε. Ότι υπήρχε αντίδραση του
κ. Ρόβλια στο παρόν νοµοσχέδιο, µε βάση τη δήλωση την οποία
είχε κάνει το Μάιο του 2009 και γι’ αυτό παραιτήθηκε ή µάλλον
τον αποπέµψατε. Οφείλετε να δώσετε µια απάντηση γι’ αυτό. Και
δεν µπορούµε να δεχθούµε ότι αποπέµφθη µόνο για το γεγονός
ότι έκανε ενέργειες πελατειακού συστήµατος. Ποιος µπορεί να
το δεχθεί λογικά αυτό το πράγµα; Ή να δεχθούµε κάτι άλλο, ότι
πήγε ο κ. Ρόβλιας στο Μαξίµου και διαµαρτυρήθηκε στον κ. Πα-
µπούκη – να µας απαντήσετε γι’ αυτό- ότι ο κ. Ραγκούσης δεν
του έδινε τις αρµοδιότητες που εδικαιούτο ως Υφυπουργός;

Άρα, κύριε Ευθυµίου, υπάρχει ένα πολιτικό θέµα εδώ, εάν και
κατά πόσο ο κ. Ρόβλιας παραιτήθηκε επειδή αντέδρασε στη ρύθ-
µιση την οποία φέρατε σήµερα στη Βουλή και οφείλετε να δώ-
σετε µια απάντηση σε αυτό. Και δεν πρέπει να δώσετε απάντηση
µόνο εσείς, αλλά πρέπει να δώσει απάντηση και ο Υπουργός ∆ι-
καιοσύνης για το ίδιο θέµα -είναι µείζον πολιτικό θέµα για µας
και για σας και για την πολιτική σας τιµή και για τη συνέπεια
λόγων και έργων σας- ο οποίος στην ίδια συνέντευξη όντας αρ-
µόδιος πολιτικά µαζί µε τον κ. Ρόβλια, ισχυρίζετο ότι είναι δικαί-
ωµα των συµβασιούχων έργου η προσαύξηση στη µοριοδότηση.
∆ώστε µια απάντηση επιτέλους, είτε εσείς σε πολιτικό επίπεδο
και κοινοβουλευτικό είτε ο κ. Ραγκούσης, πάνω στο θέµα αυτό.
Υπήρχε διάσταση; Τον ρώτησα χθες και δεν απήντησε. ∆εν µπο-
ρείτε να τα περνάτε έτσι αυτά, αβρόχοις ποσί. Θα πρέπει να δώ-
σετε απαντήσεις πάνω στα θέµατα αυτά.

Εµείς πιστεύουµε ότι υπήρχε διάσταση απόψεων κυβερνητική
γι’ αυτό παραιτήθηκε ο κ. Ρόβλιας. Υπήρχε και πολιτική διά-
σταση. Υπάρχει, λοιπόν, θέµα ηθικής τάξεως. Η πολιτική ευθιξία
επιβάλλει και στον κ. Καστανίδη να δώσει µια απάντηση. Το πί-
στευε ή δεν το πίστευε τότε; Εκπροσωπούσε ή δεν εκπροσω-
πούσε τον αρµόδιο τοµέα του ΠΑΣΟΚ τότε;

Να θέσω ένα δεύτερο ερώτηµα τώρα για τον κ. Ραγκούση και
θα πρέπει να µας δώσει απάντηση. Ουδεµία αναφορά έκανε
τρεις µέρες τώρα, είτε στην κοινοβουλευτική διαβούλευση είτε
στην επιτροπή είτε εδώ, εάν και κατά πόσο το συγκεκριµένο νο-
µοθέτηµα είναι συµβατό και εναρµονισµένο µε την κοινοτική νο-
µοθεσία, την οποία οφείλουµε να υπακούµε. ∆εν έχει δώσει
καµµία απάντηση. Οφείλει να δώσει απάντηση.

∆εν έχει δώσει καµµία απάντηση και το αποφεύγει επιµελώς,
εάν και κατά πόσο είναι ή δεν είναι εναρµονισµένο το παρόν νο-
µοθέτηµα µε την πάγια νοµολογία του ∆ΕΚ. Και αναφέροµαι στην
τελευταία απόφαση του Αυγούστου του 2006 για του συµβασι-
ούχους του ∆ικαστηρίου Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων. Καµµία απά-
ντηση δεν δίνει. Θα υποχρεωθεί να τη δώσει την απάντηση. Από
τις πρωτοβουλίες της Νέας ∆ηµοκρατίας θα τη δώσει, από τις
πρωτοβουλίες των δύστυχων συµβασιούχων που τους αναγκά-
ζετε, κυρία Υφυπουργέ, να τρέχουν στα δικηγορικά γραφεία να
βρουν το δίκιο τους. Θα το βρουν το δίκιο τους και θα έχουν από
εµάς αµέριστη στήριξη και βοήθεια. Όµως, εσείς απαντήσεις
πρέπει να δώσετε. ∆εν µπορεί να περάσει έτσι αυτό το πράγµα.

Βέβαια, σε κάθε περίπτωση αποδεχόµαστε και τη ρήση του
αξιότιµου Υπουργού, του κ. Ραγκούση, ο οποίος ούτε λίγο, ούτε
πολύ µας είπε χθες ότι έχουµε πολιτική και ιδεολογική διαφορά.
Βεβαίως και έχουµε, γιατί εµείς λειτουργούσαµε µε βάση το κρά-
τος δικαίου, την ισονοµία και την ισοπολιτεία. Βρήκαµε χιλιάδες
συµβασιούχους που εσείς διορίσατε και µε το διάταγµα Παυλό-
πουλου κάναµε την αναγκαία προσαρµογή, όπως λέει η κοινο-
τική νοµοθεσία και τους βάλαµε µέσα. Και καλύψαµε την
προσαρµογή αυτή µε τη µοριοδότηση, µε το νόµο περί της προ-
σαύξησης της µοριοδότησης.

Εσείς ούτε το ένα κάνετε ούτε το άλλο κάνετε. ∆ηλαδή, τι προ-
σπαθείτε να µας πείσετε τώρα; Ότι είναι ισονοµία και ισοπολιτεία
αυτό το πράγµα, ένα νοµοθέτηµα όπου στην ουσία του -όλα
αυτά τα µεγαλόστοµα που ακούµε- δεν λέει τίποτα; ∆ιότι το
άρθρο 13 –σας το λέω για δεύτερη φορά µέσα σε αυτήν την Αί-
θουσα- στην ουσία παραπέµπει στις καλένδες, την ανάγκη να
φτιάξουµε ένα σύστηµα προσλήψεων τέτοιας µορφής και τέ-
τοιας ποιότητας που να καλύπτει το κράτος δικαίου. Κανείς δεν
διαφωνεί.

Σας είπαµε και χθες εδώ από την Αίθουσα αυτή, να κάνετε πα-
νελλήνιο διαγωνισµό. Γιατί δεν το κάνετε; Προσπαθείτε να µας
πείσετε τώρα αυτήν την στιγµή ότι µε τις διατάξεις αυτού του
ΑΣΕΠ, µπορείτε να λύσετε το θέµα της ευνοµίας, της ισονοµίας
και της ισοπολιτείας για να έχουν εµπιστοσύνη οι συµβασιούχοι
έξω; ∆εν θα το κάνετε αυτό, δεν µπορεί να το κάνει το ΑΣΕΠ.

Όλα τα άλλα καλύπτουν µια επικοινωνιακή σας πολιτική, η
οποία σε κάθε περίπτωση έχει δύο επακόλουθα: Το ένα είναι η
ανεργία, την οποία επιφέρετε σε χιλιάδες ανθρώπους. Φωνάζουν
εδώ απ’ έξω αυτή τη στιγµή, κύριε Πρόεδρε, ότι δεν θα περάσει.
Κάποιοι µας ακούν από εδώ πάνω. Αµ, θα περάσει! Γιατί δείχνει
ένα πολιτικά ανάλγητο πρόσωπο αυτή η Κυβέρνηση αυτή τη
στιγµή, ένα πρόσωπο ρεβανσιστικό και από την άλλη µεριά, θα
διαλύσετε τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, τους ΟΤΑ που υπερα-
σπίζονται κάποιοι συνάδελφοι εδώ µέσα, όπου δεν θα µπορούν
να λειτουργήσουν.

Σε τελική ανάλυση πιστεύουµε ότι αποτελεί µια τεράστια πο-
λιτική υποκρισία το νοµοσχέδιο αυτό, που ήλθε µόνο να καλύψει
επικοινωνιακές ανάγκες της Κυβέρνησης, µια Κυβέρνηση η οποία
κρύβεται µέσα από τη ρύθµιση ότι υπαγάγει όλον τον ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα στον ΑΣΕΠ, όµως από κει και πέρα το µόνο που
έχει να κάνει είναι να εκδικείται τους συµβασιούχους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτά ήθελα να σας πω και όσο είναι καιρός ακόµα, κυρία Τζά-
κρη, αποσύρετε το. ∆ιότι σε λίγο αφού σπείρατε ανέµους, θα θε-
ρίσετε πάρα πολλές θύελλες. Σας το λέω εγώ αλλά ακούστε και
τις φρόνιµες φωνές έµπειρων ανθρώπων µέσα στο Κοινοβούλιο,
όπως ο κ. Κουβέλης, που σας είπε –και θυµηθείτε ότι θα το κά-
νετε- ότι πάρα πολύ σύντοµα θα αναγκαστείτε να φέρετε και-
νούργια νοµοθετική ρύθµιση, γιατί θα σας αναγκάσει σε αυτό,
το αδιέξοδο στο οποίο οδηγείτε τον τρόπο λειτουργίας αυτού
του κράτους. Όσο είναι καιρός ακόµα αποσύρετε τη διάταξη του
άρθρου 4.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, τον κ.

Αποστολάκο.
Το λόγο τώρα έχει ο κ. Ιωαννίδης, Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης

της Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Συζητάµε σήµερα το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εσωτερικών
που αφορά τις προσλήψεις στο δηµόσιο τοµέα και ειδικά, τον
τρόπο που θα γίνονται αυτές. Ήδη αυτό φάνηκε από τη συζή-
τηση που έγινε στην επιτροπή και το λέω γιατί ανέτρεξα στα
Πρακτικά- ότι η Νέα ∆ηµοκρατία είναι αποφασισµένη να το κάνει
πράξη, να ασκεί υπεύθυνη, ουσιαστική και χρήσιµη αντιπολί-
τευση.

Εµείς, δυστυχώς, όταν ήµασταν στην κυβέρνηση δεν είχαµε
το προνόµιο να έχουµε απέναντί µας µια αντιπολίτευση µε διά-
θεση γόνιµης κριτικής. Αντίθετα, αντιµετωπίζαµε ένα συνεχές
«όχι» και µια σταθερή άρνηση. Αν θυµάστε τις περισσότερες
φορές στις ψηφοφορίες, τα έδρανα αυτά ήταν αδειανά. Εν πάση
περιπτώσει, εγώ ανήκω σε αυτούς που πιστεύουν ότι οφείλουµε
να κάνουµε µια νέα αρχή και να απαλλαγούµε από τους κακούς
µας εαυτούς όπως είπαν οι προλαλήσαντες συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ έχοντας ένα και µοναδικό πράγµα στο µυαλό µας, το
καλό του τόπου. Είναι δύσκολοι οι καιροί αυτοί που διανύουµε
και οφείλουµε όλοι µας να έρθουµε στο ύψος των περιστάσεων.
Αυτό όµως το οποίο έχει συµβεί µέχρι τώρα είναι γνωστό από
τους συνδικαλιστές στην ΕΡΤ είναι 95% ΠΑΣΟΚ και 5% Νέα ∆η-
µοκρατία- σε όλες τις δηµόσιες επιχειρήσεις η ΠΑΣΚΕ έχει πάντα
πάνω από τα 2/3 πλειοψηφία. Εποµένως, όταν ήρθαµε στην κυ-
βέρνηση το 2004, τότε έγιναν αορίστου χρόνου τριάντα πέντε χι-
λιάδες όµηροι -που τους είχατε οµήρους χρόνια ολόκληρα- και
οι υπόλοιποι πήραν τα µόρια, ώστε µέσω ΑΣΕΠ να έχουν την
προτεραιότητα, να µπορέσουν να µπουν, να γίνουν αορίστου
χρόνου και να έχουν εξασφαλισµένη τη ζωή τους. Πάντα η γνώση
είναι προσθετική, γιατί µιλάµε για τη γνώση. Και µια γενιά και-
νούργια, είναι καλύτερη από την προηγούµενη γενιά, γιατί βρί-
σκει έτοιµα αυτά που έχει δώσει η προηγούµενη γενιά και βάζει
και τα δικά της. Αυτό όµως το οποίο δεν θα µπορέσει ποτέ να
έχει, όσα πανεπιστήµια και να έχει τελειώσει, είναι η εµπειρία. Γι’
αυτόν το λόγο, άλλο µυαλό έχουµε στα είκοσι, στα τριάντα, στα
σαράντα, στα πενήντα κ.ο.κ..

Μέχρι τώρα, λοιπόν, το πρώτο που υπήρχε ήταν η εµπειρία και
µε αυτήν την εµπειρία µπόρεσαν και µπήκαν όλα τα παιδιά, τα
οποία είχατε εσείς σε οµηρία χρόνια ολόκληρα. Καλά έκαναν και
µπήκαν και είναι αορίστου χρόνου και λύθηκε το πρόβληµα της
ζωής τους µε τον ΑΣΕΠ.

Όταν, λοιπόν, ένας έχει το µπόνους του 50%, ο οποίος έχει
χάσει άλλα πράγµατα από τη ζωή του για να πάει και να γίνει
συµβασιούχος, έχοντας στο µυαλό του ότι αυτό το κέρδος θα το
έχει, τα µόρια αυτά -εγώ δεν καταλαβαίνω πώς δεν υπάρχει η συ-
νέχεια της πολιτείας, του κράτους- ερχόµαστε τώρα ξαφνικά και
ζητούµε να κάνουµε µια καινούργια αρχή και να γίνεται πιστευτό
ότι θέλετε αυτό το πράγµα, δίνοντας µόρια στον µακροχρόνια
άνεργο πολύ περισσότερο από ό,τι σε αυτόν ο οποίος έχει την
εµπειρία. Μα, αν τυχόν δίνατε σε αυτούς το δικαίωµα των µορίων
της εµπειρίας τους, τότε θα σας πίστευα και θα προχωρούσαµε
όλοι µαζί, θα κάναµε µια καινούργια αρχή.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Παίρνουν µόρια.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Ναι, αλλά ποια µόρια παίρνουν; Το

50%. Για την προσαύξηση µιλάµε, δεν µιλάµε µόνο για µόρια, κα-
ταλαβαίνετε τι λέµε.

Εάν όµως θέλουµε πάλι να βάλουµε ανθρώπους για τον άλφα
ή βήτα λόγο µε διαδικασίες που δεν είναι τόσο καλές, δεν µπο-
ρούµε να αλλάξουµε αυτόν τον τόπο. Και δεν µπορούµε να τον
αλλάξουµε γιατί όποτε χάνετε την εξουσία, δεν σας ενδιαφέρει
αν η χώρα θα πηγαίνει µπροστά.

Κάνετε νόµο εκλογικό, ο οποίος θα δηµιουργεί πρόβληµα στην
κυβέρνηση που θα βγει. Το ξέρετε αυτό. Λέτε –υπάρχουν λόγια
γραµµένα- ότι θα τους κάνουµε να µην µπορούν να συνέλθουν
ούτε σε δέκα χρόνια. Μα, εµείς να συνέλθουµε; Το θέµα είναι η
χώρα να πηγαίνει µπροστά.

Στη χώρα αυτή υπάρχει καινούργια γενιά, στην καινούργια
γενιά τα δικά σας παιδιά, τα εγγόνια, τα δικά µας κ.ο.κ.. Εγώ δεν
µπορώ να καταλάβω πώς αγαπάµε τα παιδιά µας όταν τους στε-
ρούµε το οτιδήποτε πρέπει να έχουν στο µέλλον. Και κατά τα
άλλα είµαστε όλο αγάπη για τα παιδιά.

Όσον αφορά το άρθρο 16, δεν µπορούµε αναδροµικά να στε-
ρούµε στους ανθρώπους αυτά που έχουν κερδίσει µε τις συνε-

ντεύξεις, όταν ο ίδιος ο Υπουργός έχει πει ότι έχει απόκλιση στο
4,5%. ∆ηλαδή, κατά 9,5% είναι όλα άψογα για τους ΕΠΟΠ.

Όσον αφορά το άρθρο 17 πρέπει να λύσουµε το θέµα, όπως
είπε ο συνάδελφος κ. Βλάχος, ενός δήµου που είναι ο έκτος στη
χώρα. ∆εν είναι θέµα της Νέας ∆ηµοκρατίας, είναι θέµα της πο-
λιτείας.

Οι πυροσβέστες έχασαν τη ζωή τους. Έχουν καλοκαίρια που
δεν µπόρεσαν να πάνε στα σπίτια τους. Κάποτε πρέπει να λύ-
σουµε το πρόβληµα όλων αυτών που τους έχουµε αιχµαλώτους.

Όσον αφορά τη συνέντευξη, δεν µπορώ να καταλάβω αν κά-
ποιος εδώ µέσα έχει πάρει άνθρωπο στο γραφείο του χωρίς να
τον δει, να µιλήσει µαζί του. Συµφωνώ ότι µπορεί να µην έχουν
γίνει σωστά ορισµένα πράγµατα. ∆εν προχωράµε, όµως, µαζί για
να βρούµε ποιος είναι ο σωστός τρόπος της συνέντευξης, τι πρέ-
πει να κάνουµε, ώστε να έχουµε και τη συνέντευξη µέσα στα κρι-
τήρια. Είναι απαραίτητο να δούµε κάποιον άνθρωπο. Υπάρχει για
παράδειγµα ο καθηγητής που κάνει µάθηµα στα παιδιά µας και
έχει ψυχολογικά κ.λπ., δεν είναι σωστός. Μα, δεν µπορούµε να
τον διορίσουµε αν πρώτα δεν έχουµε µιλήσει µαζί του. Θα
έχουµε τα δικά µας παιδιά µε έναν άνθρωπο ο οποίος µπορεί να
µην έχει σώας τας φρένας; Επειδή έχει χαρτιά σηµαίνει ότι όλα
είναι καλά; ∆εν είναι µόνο τα χαρτιά στη ζωή.

Όσον αφορά το άρθρο 11, ο εισηγητής µας ανέφερε ότι από
τη στιγµή που µειώνονται τα προνόµια στον αθλητισµό, θα µειώ-
νονται οι άνθρωποι που θα µπαίνουν στο δηµόσιο από τον αθλη-
τισµό, τότε η Νέα ∆ηµοκρατία συµφωνεί. ∆εν είναι όµως µείωση,
είναι αύξηση. Γιατί ο ν.3708/2008, τον οποίον φέραµε εµείς, ανα-
φέρει ότι στο δηµόσιο µπορεί να µπει αθλητής, ο οποίος έχει
αποκτήσει πρώτη, δεύτερη και τρίτη ολυµπιακή νίκη και µόνο και
ο διαχρονικός αθλητής, ο οποίος πρέπει να έχει πέντε νίκες από
το 2004 µέχρι το 2008 και από µία µέχρι έξι νίκες σε Πανευρω-
παϊκούς και Παγκόσµιους Αγώνες. Αυτό για να καταλάβετε και
να ενηµερωθεί ο κύριος Υπουργός. ∆εν φταίει ο κύριος Υπουρ-
γός, γιατί δεν είχε ιδέα επ’ αυτού. Στους υπαλλήλους αναφέρο-
µαι. Και αυτό χρειάζεται δέκα χρόνια.

Έχουµε έναν αθλητή, ο οποίος είναι τέταρτος και του λέµε να
έρθεις τρίτος, ώστε να έχεις αυτήν τη διάκριση, αλλά ότι µε την
τέταρτη νίκη θα συνεχίσεις και αν είσαι πράγµατι ένας σταθερά
καλός αθλητής και όταν θα κάνεις αυτές τις πέντε νίκες, τότε
µόνο θα µπορέσεις να µπεις στο δηµόσιο. Πρέπει να διαγραφεί
τα εδάφια β’ και γ’. Είναι απαράδεκτο σε ένα χρόνο προνόµια τα
οποία έχουν κοπεί, να τα δίνετε, όταν είναι κρίσιµη εποχή…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Έχω να αναφερθώ και στην τρο-
πολογία. Ξέρετε εσείς από γραµµατεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε, όµως,
σας παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Σε ένα λεπτό.
Φέρεστε σκληρά σε αυτά τα παιδιά, στους συµβασιούχους και

λέτε ξαφνικά ότι αυξάνετε και δίνετε από την πρώτη µέχρι την
τρίτη νίκη σε πανευρωπαϊκούς και παγκόσµιους αγώνες.

Όσον αφορά τους εβδοµήντα δυο ανθρώπους οι οποίοι είναι
στη Γενική Γραµµατεία µε σύµβαση µιας µέρας από τον ΟΠΑΠ,
είναι από το 2001 και ορισµένοι από το 2004.

Εγώ το 2007 που µπήκα δεν έβαλα κανέναν, αλλά βρήκα και
ανθρώπους που ήταν ανασφάλιστοι. Έβαζαν πέντε φορές την
εβδοµάδα την κάρτα, ενώ ο ΟΠΑΠ είχε µόνο για τρεις µέρες.
Ήταν τεράστιο πρόβληµα. Τους λύσαµε το ασφαλιστικό. Τους
δώσαµε παράταση να είναι µέχρι τέλος του 2007, µετά τους δώ-
σαµε µέχρι το τέλος του 2008 και φέτος τους έδωσα µέχρι το
τέλος του 2009.

Έχω δεχθεί εκατόν τρεις ερωτήσεις από συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ επί του θέµατος αυτού. Είναι εκατόν τρεις ερωτήσεις.
∆εν µπορεί στην αντιπολίτευση να λέµε άλλα και όταν είµαστε
κυβέρνηση να τους έχουµε οµήρους.

Έχουµε πάρα πολλούς αγώνες, έχουµε τους Μεσογειακούς
Αγώνες το 2013 και το ζήτηµα ήταν όλοι αυτοί να µονιµοποιη-
θούν.

Λοιπόν, είστε υποχρεωµένοι, βάσει αυτών που ζητούσατε –και
θα καταθέσω αργότερα τα σχετικά έγγραφα- ότι αυτοί οι άν-
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θρωποι θα είναι εξασφαλισµένοι τουλάχιστον µέχρι το 2013 και
θα έχουν την ανάλογη εµπειρία, να λύσετε αυτό το πρόβληµα.

Εποµένως τα εδάφια β’ και γ’ όσον αφορά τα προνόµια, πρέ-
πει να διαγραφούν. Οι συµβασιούχοι θα πρέπει να εξασφαλι-
στούν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Ιωαννίδη, πα-
ρακαλώ τελειώνετε. Είναι ακόµη πολλοί εγγεγραµµένοι οµιλητές.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Καταθέ-
σαµε όµως και µια τροπολογία και µας βάζετε να τη συζητή-
σουµε µαζί µε τα άρθρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σύµφωνοι, αλλά µέσα
στο χρόνο σας. Αν γίνει αυτό µε όλους τους οµιλητές, καταλα-
βαίνετε ότι θα φτάσουµε το βράδυ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Ναι, αλλά εγώ ήµουν υπεύθυνος γι’
αυτούς τους ανθρώπους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ναι, αλλά αφήστε το
Μενίδι και πιάστε τα συγκεκριµένα θέµατα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Εγώ τους είχα αυτούς τους ανθρώ-
πους. Ο Βουλευτής ο άλλος δεν τους είχε. Εγώ έζησα µαζί τους
δυο χρόνια. Γι’ αυτό ακριβώς µιλώ παραπάνω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ήδη, όµως, ξεπερά-
σατε το χρόνο σας κατά δυόµισι λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Αυτή την τροπολογία το ΠΑΣΟΚ πρέ-
πει να την αποδεχτεί µε αίσθηµα ευθύνης και ψυχής. ∆εν µπο-
ρούµε να λέµε σήµερα άλλα και αύριο άλλα. Είναι δεσµευµένοι
και πρέπει να το δεχτούν.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και µε συγχωρείτε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει η κ. Κεφαλίδου, Βουλευτής ∆ράµας από το
ΠΑΣΟΚ, για οκτώ λεπτά αυστηρώς.

ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ: Θα προσπαθήσω, κύριε Πρόεδρε,
είµαι νέα συνάδελφος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνεχίζουµε σήµερα τη συζή-
τηση ενός νοµοσχεδίου, το οποίο δεν αποτελεί µόνο µια προε-
κλογική δέσµευση της Κυβέρνησης, αλλά είναι και µια
απαραίτητη ηθική και κοινωνική ανατροπή. Είναι ένα καθαρό νο-
µοσχέδιο. Βάζει τέλος σε νοσηρές νοοτροπίες του παρελθόντος
που ταλαιπώρησαν και εκµαύλισαν πολίτες σχεδόν από τη σύ-
σταση του κράτους.

Είναι γνωστό ότι το ΠΑΣΟΚ ήταν η παράταξη που ίδρυσε το
ΑΣΕΠ το 1994. Ποιος ήταν ο στόχος; Να έχουµε ένα θεσµικό όρ-
γανο που να περιφρουρεί την αξιοκρατία µε κανόνες διαφάνειας
και αντικειµενικά κριτήρια για το σύστηµα προσλήψεων στο δη-
µόσιο τοµέα. Και όπως είναι φυσικό, στην πράξη κρίνεται κάθε
νόµος και έτσι, λοιπόν, υπήρξαν και παραλείψεις και λάθη. Μια
βασική παράλειψη αφορούσε την ελλιπή θωράκιση του ίδιου του
θεσµού.

Αυτά, λοιπόν, τα κενά χρησιµοποιήθηκαν εκτενώς από την
προηγούµενη κυβέρνηση. Έτσι το ΑΣΕΠ άρχισε να παρακά-
µπτεται συστηµατικά και να καταστρατηγείται µέχρι που έφτασε
στην πλήρη απαξίωσή του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φτάσαµε στο σηµείο οι προ-
σλήψεις στο δηµόσιο τα τελευταία χρόνια να γίνονται βασικά από
το παράθυρο. Με βάση στοιχεία από το ίδιο το ΑΣΕΠ, το 2008
δεν έγινε µέσω ΑΣΕΠ ούτε το 10% των προσλήψεων στο δηµό-
σιο. Το υπόλοιπο 90% είναι προσλήψεις που διενεργήθηκαν
εκτός ΑΣΕΠ και εάν κανείς εκεί συνυπολογίσει και τις δεκάδες
χιλιάδες προσλήψεις των συµβασιούχων, το πραγµατικό ποσο-
στό των προσλήψεων που έγιναν στο δηµόσιο µέσω ΑΣΕΠ, είναι
πρακτικά µηδενικό.

Συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, δεν πιστέψατε ποτέ στο
ΑΣΕΠ και γι’ αυτό ποτέ δεν το αξιοποιήσατε. Σήµερα, φυσικά δεν
είναι δουλειά µας να καταλογίσουµε ευθύνες για το ποιος φταίει
που συρρικνώθηκε το ΑΣΕΠ ή ποιος επέβαλε αδιαφάνεια, ανα-
ξιοκρατία και όλο αυτό το πελατειακό καθεστώς που σήµερα
ζούµε. Οι ευθύνες αυτές αποδόθηκαν στις 4 Οκτώβρη από τον
ελληνικό λαό µε τη ψήφο του. Αξιολογούµε, όµως, τα αποτελέ-
σµατα αυτών των πολιτικών και προσπαθούµε να συµπληρώ-
σουµε τα κενά, να κάνουµε παρεµβάσεις και αλλαγές, να

θωρακίσουµε το θεσµό του ΑΣΕΠ από κάθε κοντόφθαλµη και µι-
κροπολιτική σκοπιµότητα. Μην ξεχνάτε ότι αυτές οι νοσηρές
πρακτικές του παρελθόντος στο σύστηµα προσλήψεων του δη-
µοσίου κατάντησαν να έχουµε ένα κράτος που είναι και υδροκέ-
φαλο και αναποτελεσµατικό. Και το χειρότερο, εκπαίδευσαν τους
πολίτες αυτής της χώρας στον αµοραλισµό, και το βόλεµα και
εκµαύλισαν τα όνειρα ζωής των νέων ανθρώπων. ∆εν υπάρχει τί-
ποτα χειρότερο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από το να έχουν
σαν µοναδικό όνειρο ζωής οι νέοι άνθρωποι αυτής της χώρας το
να κατακτήσουν µία θέση στο δηµόσιο µε κάθε µέσο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούω τους συναδέλφους της
Νέας ∆ηµοκρατίας σήµερα, να λένε ότι το νοµοσχέδιο αυτό πάει
να στήσει ξανά ένα κοµµατικό πράσινο κράτος. Εµείς, λοιπόν,
σας το ξεκαθαρίζουµε, θέλουµε ένα κράτος που να δηµιουργεί
τις προϋποθέσεις και θα εξασφαλίζει µε τις παρεµβάσεις του τα
µέσα, ώστε οι πολίτες να δραστηριοποιούνται, να αναπτύσσουν
την προσωπικότητά τους, να εργάζονται αξιοπρεπώς και να απο-
λαµβάνουν τα οφέλη της προσπάθειάς τους µέσα σε ένα περι-
βάλλον ασφάλειας, ισοτιµίας και διαφάνειας. Στόχος του
κράτους είναι, ή τουλάχιστον πρέπει να είναι, η εξασφάλιση ίσων
ευκαιριών για όλους τους πολίτες. Αυτή τη λογική και αυτό το αί-
τηµα των συµπολιτών µας θέλει να εξασφαλίσει το νοµοσχέδιο
που συζητούµε.

Η Νέα ∆ηµοκρατία αµφισβητεί τις προθέσεις της Κυβέρνησης
και γι’ αυτό παρακαλώ τους συναδέλφους να διαβάσουν µε
πολλή προσοχή το άρθρο 1 αυτού του νοµοσχεδίου. Εκεί, λοι-
πόν, βλέπετε την αλλαγή φιλοσοφίας, που προσπαθεί να πετύχει
αυτή η Κυβέρνηση. Ο Υπουργός Εσωτερικών είχε τη γενναιότητα
και την παρρησία να κάνει πράξη την υπαγωγή όλου του δηµό-
σιου τοµέα και των φορέων του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα,
χωρίς να εξαιρέσει ούτε τη Βουλή των Ελλήνων ούτε την Εκκλη-
σία της Ελλάδας αλλά, ούτε τις Ανεξάρτητες Αρχές, προκειµένου
να αποκατασταθεί η διαφάνεια, η αξιοκρατία και η αντικειµενι-
κότητα στις προσλήψεις. Με αυτόν τον τρόπο προστατεύεται η
αξιοπιστία του θεσµού, και απαλείφεται η δυνατότητα κατα-
στρατήγησής του διά της τεθλασµένης που τόσα χρόνια ταλαι-
πώρησε στον τόπο.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ πιστή στις αρχές και τις δεσµεύσεις
της, υλοποιεί το λαϊκό αίτηµα της αξιοκρατίας. Ταυτόχρονα ενι-
σχύει το κοινωνικό κράτος, ενισχύει τις κοινωνικές οµάδες που
έχουν µεγάλη ανάγκη. Αυτό φαίνεται πολύ ξεκάθαρα στο άρθρο
3, όπου διατηρούµε τις ειδικές ευεργετικές διατάξεις που αφο-
ρούν την προσλήψη ειδικών περιπτώσεων όπως ατόµων µε ανα-
πηρία, συγγενών θανόντων εν ώρα υπηρεσίας, πολυτέκνων. Εδώ,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται πράξη η έννοια του κρά-
τους δικαίου.

Πολύς λόγος, πολύ µελάνι έχει χυθεί για το άρθρο 4, που κα-
ταργεί τις προσαυξήσεις της µοριοδότησης. Θέλω να σας πω ότι
αυτό το άρθρο, µαζί µε το άρθρο 5 που καταργεί τη διαδικασία
της συνέντευξης και το άρθρο 10 που απαγορεύει τη σύναψη
συµβάσεων έργου για κάλυψη διοικητικών αναγκών, πιστεύω ότι
αποτελούν τις πιο σηµαντικές διατάξεις, στο υπό συζήτηση νο-
µοσχέδιο. Είναι γεγονός ότι η κατάργηση της προσαύξησης της
µοριοδότησης, λόγω εµπειρίας, είναι η πλέον επίµαχη διάταξη.
Και είναι φυσικό, γιατί στη θεωρία όλοι µπορεί να είµαστε υπέρ
της αξιοκρατίας, της δικαιοσύνης και της ισότητας των ευκαι-
ριών, αλλά όταν πρέπει να τα εφαρµόσουµε στην πράξη, αρνού-
µαστε σθεναρά να ξεβολευτούµε και να αποχωριστούµε τα
κεκτηµένα µας.

Θέλω να σας θυµίσω το ν. 3613/2007, άρθρο 11 παράγραφος
3, όπου ουσιαστικά έχουµε από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας µία διεύρυνση και επέκταση αυτής της δυνατότητας, φθά-
νοντας στο σηµείο η προσαύξηση της µοριοδότησης της
εµπειρίας να εφαρµόζεται και για την αξιολόγηση υποψηφίων
που θα συµµετάσχουν σε διαδικασίες πρόσληψης σε φορείς του
δηµοσίου βάσει προκηρύξεων που θα εκδοθούν έως το 2010. Με
αυτόν τον τρόπο η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας «εξασφά-
λιζε» τα παιδιά των ψηφοφόρων της, ακόµη και στο µέλλον, κύ-
ριοι συνάδελφοι. Αυτή ήταν για τη Νέα ∆ηµοκρατία η υλοποίηση
του κοινωνικού κράτους και του κράτους δικαίου.

Η κατάχρηση µιας διάταξης που είχε θεσπιστεί αρχικά για την
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προάσπιση και εξυπηρέτηση του δηµοσίου συµφέροντος, κατά-
ντησε τελικά να είναι ένα όπλο στα χέρια του κάθε πολιτικού για
την εξασφάλιση πρωτίστως της δικής του θέσης. Και σας ερωτώ:
Θέλετε να κρατάµε ισόβια οµήρους χιλιάδες νέους ανθρώπους,
καθιστώντας τους αναξιοπρεπείς και εξαρτηµένους; Θέλετε να
υποδουλώνουµε ελεύθερους πολίτες σε µικροκοµµατικές σκο-
πιµότητες;

Με τη διάταξη αυτή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρωτίστως
αποκαθίσταται η ηθική τάξη. Ας αντιληφθούµε ότι τόσα χρόνια
δίνουµε στους νέους µας µαθήµατα ανηθικότητας, αναξιοκρα-
τίας και κατάφωρης αδικίας. Αυτό ήρθε η στιγµή να τελειώσει.

Και θέλω να πω δύο λόγια για το άρθρο 5 που καταργεί την
πολύπαθη διαδικασία της συνέντευξης. ∆εν νοµίζω ότι κανένας
συνάδελφος σε αυτή την Αίθουσα, ή όποιος µας ακούει, έχει την
αίσθηση ότι η συνέντευξη είναι ένα εργαλείο το οποίο χρησιµο-
ποιήθηκε σωστά. Έχει γίνει πάρα πολύς λόγος και στην ειδική
επιτροπή που συζητήθηκε, για το πόσο σηµαντική είναι η συνέ-
ντευξη στη διαδικασία της πρόσληψης. Αλλά και όλοι αναγνωρί-
σαµε τη στρεβλή χρησιµοποίησή της µε σκοπό τη κατά συρροή
καταστρατήγηση της διαφάνειας, της αµεροληψίας και της αξιο-
κρατίας. Από εργαλείο ανάδειξης προσωπικότητας του υποψη-
φίου, έγινε ο σύντοµος δρόµος για την παράκαµψη
αξιολογότερων συνυποψηφίων και την εγκατάσταση των ευνο-
ουµένων στην πολυπόθητη θέση του δηµοσίου.

Θέλω να πω ότι µ’ αυτόν τον τρόπο στη συνείδηση των Ελλή-
νων η συνέντευξη είναι απόλυτα ταυτισµένη και µε την αναξιο-
κρατία και µε το κοµµατικό βόλεµα. ∆εν την καταργούµε, λοιπόν,
γιατί θεωρούµε ότι είναι ένα κακό πράγµα, την καταργούµε
επειδή η διαστροφική χρήση της πλήττει το θεσµό του ΑΣΕΠ,
υπονοµεύει µε το χειρότερο τρόπο όσα υποτίθεται ότι εξυπηρε-
τεί. ∆ιατηρείται µόνο σε ένα σηµείο, και νοµίζω ότι αυτό το κα-
ταλαβαίνετε όλοι, στις περιπτώσεις που έχουν να κάνουν µε την
ασφάλεια της ανθρώπινης ζωής και φυσικά, µόνο µετά την ολο-
κλήρωση της διαδικασίας του διαγωνισµού και την έκδοση των
αποτελεσµάτων. Σε αυτές τις περιπτώσεις, όταν η συνέντευξη
διεξάγεται από ειδικούς, νοµίζω ότι αποφεύγονται και οι κραυ-
γαλέες περιπτώσεις ακαταλληλότητας.

Θέλω να κάνω ένα µικρό σχόλιο εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μην κάνετε σχόλιο,

σας παρακαλώ. Έχει τελειώσει ο χρόνος σας.
ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ πάρα

πολύ, είναι η πρώτη φορά, δείξτε κατανόηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Πόσο χρόνο χρειάζε-

στε;
ΧΑΡΟΥΛΑ ΚΕΦΑΛΙ∆ΟΥ: Θα χρειαστώ µισό λεπτό.
Θεωρώ ότι είναι εξαιρετικά λυπηρό ότι δεν είµαστε έτοιµοι ως

κοινωνία να αξιοποιήσουµε ένα τόσο χρήσιµο εργαλείο, όπως
είναι η προσωπική συνέντευξη. Ζούµε τόσο πολύ καιρό µέσα στο
ρουσφέτι και την αναξιοκρατία, µακριά από κάθε έννοια δικαιο-
σύνης και ηθικής που είναι επόµενο να έχουµε πληγεί ανεπα-
νόρθωτα.

Αναµφίβολα κάποιοι είναι πολύ καλά βολεµένοι µέσα στην
απαράδεκτη αυτή κατάσταση. Η συντριπτική, όµως, πλειοψηφία
του λαού να ξέρετε ότι έχει αγανακτήσει. Εάν ζητώ απ’ όλους
σας και απ’ όλους µας να υποστηρίξουµε αυτό το νοµοσχέδιο,
είναι γιατί µ’ αυτόν τον τρόπο θωρακίζεται το ΑΣΕΠ, φράζονται
όλες οι πλάγιες οδοί, καταργούνται οι «αµαρτωλές» συνεντεύ-
ξεις, ώστε να µπορέσει να εµπεδωθεί στη σκέψη και στη συµπε-
ριφορά του κάθε Έλληνα πολίτη η πίστη σε ένα κράτος δικαίου,
η πίστη στην αξιοκρατία.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε.

Το λόγο έχει η κ. Βόζεµπεργκ, Βουλευτής Νέας ∆ηµοκρατίας
στην Α’ Αθηνών, για οκτώ λεπτά.

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρία Υφυπουργέ, «γλώττα λανθάνουσα τα αληθή λέγει» φα-
ντάζοµαι από την τελευταία αποστροφή του λόγου της αξιοτίµου
κυρίας συναδέλφου του κυβερνητικού στρατοπέδου, η οποία, αν

κατάλαβα καλά και νοµίζω καλά κατάλαβα, υποστήριξε το θεσµό
της συνέντευξης. Βέβαια, τον υποστήριξε µε τη διακριτική µετα-
χείριση που εισάγεται µε το σχέδιο νόµου.

Εγώ θα σας έλεγα ότι η άποψή µας ήταν ότι η συνέντευξη
είναι αναγκαίο συστατικό των προσλήψεων, υπό την προϋπό-
θεση, βέβαια, ότι διεξάγεται µε όρους και µε κανόνες, γιατί αναµ-
φισβήτητα εξατοµικεύει την προσωπικότητα του
προσλαµβανόµενου εργατικού δυναµικού, έτσι ώστε να µην
υπάρχει ισοπέδωση.

Αυτό σαν µία απλή παρατήρηση. Θα ξεκινήσω την τοποθέτησή
µου, αρχίζοντας, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
µε µία τροπολογία που είχα την τιµή να συνυπογράφω µε πρω-
τοβουλία του πρώην Υφυπουργού κ. Ιωαννίδη, του κ. Μπούρα
και άλλων συναδέλφων αναµφισβήτητα εµπειρότερων από εµένα
και αφορά σε εβδοµήντα τρεις συµβασιούχους που απασχολού-
νται στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού αποσπασµένοι από τον
ΟΠΑΠ. Το «αποσπασµένοι από τον ΟΠΑΠ» έχει ειδική σηµασία,
διότι αυτοί οι εργαζόµενοι δεν είναι ούτε µπλε ούτε πράσινοι
ούτε κίτρινοι ούτε κόκκινοι, είναι από νόµο που έχει εισαχθεί και
θεσπιστεί το 2001 και µάλιστα µε τη ρητή διατύπωση ότι η από-
σπαση γίνεται κατά παρέκκλιση από κάθε γενική ή ειδική διάταξη
µε απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού.

Η παρέκκλιση εξειδικεύει ακριβώς την αναγκαιότητα, διότι
αυτοί οι συγκεκριµένοι υπάλληλοι –υπάλληλοι κατά παρέκκλιση
θα έλεγα εγώ νοµικά του κράτους δικαίου- απέδειξαν ότι καλύ-
πτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες µε εθνικό προσανατολισµό.
Και λέω εθνικό προσανατολισµό, διότι γνωρίζετε ότι η απόσπασή
τους αφορούσε στη διοργάνωση των Ολυµπιακών Αγώνων του
2004, αλλά µε τέσσερις διαδοχικές νοµοθεσίες παρατάθηκε η
παραµονή τους εκεί γιατί ήταν δυσαναπλήρωτο για να µην πω
αναντικατάστατο το κενό.

Η δική µας τροπολογία, την οποία παρακαλούµε να σκεφθείτε
πολύ σοβαρά να την υιοθετήσετε, αφορά στη διάρκεια µέχρι το
2013. Γιατί; Εστιάζω τον εθνικό χαρακτήρα, γιατί ή θα δεχθούµε
ότι η Ελλάδα αναδεικνύεται µέσω του αθλητισµού µας σε εθνικό
επίπεδο ή δεν θα το δεχθούµε. Νοµίζω ότι κανείς σε αυτήν την Αί-
θουσα δεν µπορεί να αποµακρυνθεί από αυτήν την αντίληψη.

Σας ενηµερώνω, λοιπόν, κάτι το οποίο είναι γνωστό για την
ανάγκη των Πρακτικών, ότι το 2010 έχουµε Εθνικό Πρωτάθληµα
Καράτε, Ολυµπιακούς Αγώνες Νέων, το 2011 Παγκόσµιους Spe-
cial Olympics και Παγκόσµιο Πρωτάθληµα Χειροσφαίρισης, το
2013 Ολυµπιακούς Αγώνες Κωφών, το 2013 Μεσογειακούς Αγώ-
νες. Αυτούς τους αγώνες δεν υπάρχει το πολιτικό, το διοικητικό
δυναµικό να τους οργανώσει, διότι αυτοί οι συγκεκριµένοι εβδο-
µήντα τρεις άνθρωποι κάλυπταν και καλύπτουν πάγιες και διαρ-
κείς ανάγκες. Και βεβαίως, το γεγονός ότι υπήρχαν ηµερήσιες
συµβάσεις που ανανεώνονταν συνεχώς δεν τιµά κανέναν µας σε
αυτήν την Αίθουσα, ούτε και εκτός Αιθούσης. Είναι µία παθογέ-
νεια την οποία καλείται σήµερα η πολιτεία να την καλύψει γι’ αυ-
τούς τους συγκεκριµένους ανθρώπους.

Θα τοποθετηθώ τώρα εξειδικευµένα στο σχέδιο νόµου, διότι η
παράταξή µας εστίασε στο άρθρο 4 και στην προσαύξηση της
µοριοδότησης για έναν συγκεκριµένο λόγο: Όταν θέλουµε να ει-
σάγουµε σχέδιο νόµου και να υπερασπιζόµαστε τόσο τη συνέ-
χεια του κράτους όσο και το κράτος-δικαίου αλλά κυρίως την
Αρχή της Χρηστής ∆ιοίκησης, δεν µπορεί να έχουµε δύο µέτρα
και δύο σταθµά. ∆εν µπορεί να αναπτύσσουµε µία ρητορική όταν
είµαστε στην Αντιπολίτευση και µία αντίθετη ρητορική για το ίδιο
ακριβώς θέµα όταν είµαστε στην Κυβέρνηση. Η αύξηση της µο-
ριοδότησης ήταν ένα κίνητρο γι’ αυτούς τους νέους ανθρώπους
που προσέτρεξαν να συµµετάσχουν στην αγορά εργασίας µε αυ-
τούς τους όρους. ∆εν µπορεί σήµερα η πολιτεία να λέει, επειδή
άλλαξε η Κυβέρνηση, ότι δεν υπάρχει συνέχεια του κράτους για
κάτι στο οποίο δεν είχαν ευθύνη, στο οποίο επένδυσαν και µε το
κριτήριο αυτό εργάστηκαν. Έτσι λοιπόν θα πρέπει να καταργη-
θεί αυτή η διάταξη.

Όταν µιλάτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για κράτος δι-
καίου, δεν µπορεί να εισάγετε κατάργηση προκήρυξης συγκε-
κριµένης της 4ης Οκτωβρίου. Πάω σε µία άλλη διάταξη. Τι θα πει
κατάργηση προκήρυξης, όταν αµέσως αναγγέλλετε µία νέα προ-
κήρυξη; Η κατάργηση της προκήρυξης –αν θέλετε να είµαστε
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ακριβοδίκαιοι- γίνεται µόνο όταν το κενό έχει καλυφθεί µε άλλον
τρόπο, διαφορετικά δεν καταργείται µία προκήρυξη. Ούτε µπο-
ρείτε να εισάγετε την είσοδο της προσλήψεως του ΑΣΕΠ περι-
φρονώντας ύψιστους θεσµούς, όπως είναι παραδείγµατος χάριν
ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας, που δεν θα έχει το δικαίωµα της
επιλογής των άµεσων συνεργατών του. Αυτά τα πράγµατα δεν γί-
νονται µόνο για επικοινωνιακούς λόγους και µε το πρόσχηµα ότι
µέσω του ΑΣΕΠ -έτσι όπως το εισάγετε και όχι ολοκληρωµένα-
υποτίθεται ότι υποκαθίσταται η τάξη σε µία σωρεία εργαζόµενων
ανθρώπων, οι οποίοι προσλήφθηκαν µε µία παθογένεια.

Εγώ δεν συµµετείχα εκεί αλλά είµαι µέρος αυτού του Κοινο-
βουλίου και είµαι και µέρος της παράταξής µου που έχει ανα-
γνωρίσει τα λάθη της. Όµως, όταν µε το νόµο Παυλόπουλου
µονιµοποιήθηκαν τόσοι άνθρωποι που είχαν µε τους ίδιους θε-
σµούς προσληφθεί και εργάζονται και δικαιούνται να εργάζονται,
δεν δικαιούσθε να έρχεσθε σήµερα εσείς να καταργήσετε τις
διατάξεις, που τότε υποστηρίζατε µε µία διαφορετική εντελώς
ρητορική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα ήθελα να αναφερθώ σε
επί µέρους διατάξεις όπως το τεστ, παραδείγµατος χάριν, στο
άρθρο 8 που λέτε ότι θα ισχύει για δέκα χρόνια, λες και εισάγε-
ται µία ιδιότυπη επετηρίδα, όπως εκείνος ο οποίος διαγωνίζεται
µέσω µίας δοκιµασίας και καταθέτει τα προσόντα του και µπορεί
µε τα ίδια κριτήρια µετά από δέκα χρόνια να κριθεί και ο άνθρω-
πος αυτός να παραµένει άνεργος ή να έχει ένα προβάδισµα σε
µία νέα προκήρυξη.

Όλο το σχέδιο νόµου έτσι όπως το εισάγετε, όλη αυτή η φι-
λοσοφία πραγµατικά δεν είναι δίκαιη. Αδικεί µία πληθώρα αν-
θρώπων, αδικεί εσάς τους ίδιους όπως το εισάγετε.
Παρακαλούµε να δεχθείτε τη συγκεκριµένη τροπολογία µας και
όσα αναπτύχθηκαν από την Αντιπολίτευση. Σας έχουµε υποσχε-
θεί ότι θα είµαστε αρωγοί σε εκείνο το οποίο κατατείνει στο κρά-
τος δικαίου, αλλά θα µας βρίσκετε διαµετρικά αντίθετους σε
εκείνα τα οποία υποστηρίζατε τότε και τώρα τα αναιρείτε στην
πράξη για επικοινωνιακούς λόγους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι η Νέα ∆ηµοκρατία που
εισήγαγε «πράσινα» καφενεία. ∆εν είναι η Νέα ∆ηµοκρατία που
έκανε διάκριση σε χρώµατα στους εργαζόµενους, διότι µονιµο-
ποίησε ανθρώπους οι οποίοι είχαν συγκεκριµένο χρώµα. Αλλά
δεν το εξέτασε έτσι, το εξέτασε ανθρωπιστικά και για την ανάγκη
της αγοράς εργασίας, της εξυπηρέτησης συγκεκριµένων αν-
θρώπων που δεν είχαν άλλο τρόπο πρόσβασης στην εργασία και
σε κάθε περίπτωση αυτήν τη στιγµή παραµονές Χριστουγέννων
γκρεµίζετε οικογένειες που έχουν χτιστεί µε συγκεκριµένο καθε-
στώς που εσείς δηµιουργήσατε, κάποιοι το διαιώνισαν και σε
κάθε περίπτωση εκείνοι που συµµετέχουν σε αυτόν το θεσµό δεν
έχουν γι’ αυτό καµµία ευθύνη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ο κ. Μπούρας έχει το

λόγο για οκτώ λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μία µικρή παρατήρηση, αν και δεν είναι παρών ο συνάδελφος

από τις Κυκλάδες, ο κ. Ρήγας, ο οποίος πάνω σε ένα παραλή-
ρηµα κοµµατικού ενθουσιασµού εκστόµισε βαρύτατες λέξεις γι’
αυτούς τους ανθρώπους που σήµερα ήταν και πάλι έξω στους
δρόµους, τους χιλιάδες νέους των 450 ευρώ που δεν είναι ασφα-
λισµένοι. Μάλιστα, προσδιόρισε και τι δουλειά κάνουν. Εγώ δεν
θα πω τι είπε, γιατί ντρέποµαι και να το πω!

Αλλά πρέπει να πω, κυρία Υφυπουργέ -και θέλω να το ακούσει
και ο κύριος Υπουργός και το είπα και σε µία επερώτηση που το
κόµµα µας έκανε πριν λίγες ηµέρες- ότι µόνο µαθητεία δεν κά-
νουν! ∆ουλεύουν κανονικά. Και µάλιστα εγώ προκαλώ και προ-
σκαλώ εδώ τη Βουλή των Ελλήνων µε δική σας πρωτοβουλία,
της Κυβέρνησης πριν και πάνω από όλα, να ορίσει µία διακοµ-
µατική επιτροπή η οποία να έχει µέσα και επιστηµονικά στελέχη
-διαθέτει η Βουλή τέτοια στελέχη- για να δει τι ακριβώς κάνουν
όλοι αυτοί που σήµερα δεν κάνουν µαθητεία αλλά εργάζονται
µέσω των προγραµµάτων «STAGE» και καλύπτουν ένα ουσια-
στικό έργο σε όλο το δηµόσιο τοµέα και κυρίως σε τοµείς που
είναι αναγκαίοι για την κοινωνία. Αλίµονο, σε λίγες µέρες, µήνες,

εβδοµάδες, όταν λήγουν αυτές οι συµβάσεις, ακολουθούν τα
προβλήµατα τα οποία είναι πολύ µεγάλα.

Έκανα και µία ερώτηση χθες για ένα πρόβληµα το οποίο διά-
βασα σε µία τοπική εφηµερίδα στα Άνω Λιόσια, όπου σε λίγες
ηµέρες, τέλος του µηνός, δεν θα γίνεται αιµοληψία στο ΙΚΑ των
Άνω Λιοσίων. ∆εν είναι δικό σας θέµα, αναφέροµαι στην Υπουργό
Υγείας. ∆ιότι ο ένας και µοναδικός που κάνει αυτήν τη δουλειά
εκεί σε αυτόν τον τόπο, µε τα τόσα προβλήµατα, µε τόσους ερ-
γαζοµένους και µε µη δυνατότητα µετακίνησης σε άλλο ΙΚΑ δεν
θα µπορεί να εξυπηρετήσει τους ασθενείς για να κάνουν ούτε τις
βασικές εξετάσεις του.

Από κει και πέρα, κυρία Υφυπουργέ, κύριε Υπουργέ, αν δια-
βάσατε τα Πρακτικά, εγώ τουλάχιστον θα περίµενα από τον
πρώτο τη τάξει Υπουργό το πρώτο του νοµοσχέδιο να εκπέµπει
θετικό µήνυµα, να µην είναι αρνητικό για την κοινωνία και µάλι-
στα για χιλιάδες συµπολίτες µας.

Πρέπει να τονίσω κάτι που τώρα καταλαβαίνετε κι εσείς -γιατί
δεν το καταλαβαίνατε πριν από λίγο καιρό- ότι βιώνουµε τη µε-
γαλύτερη οικονοµική παγκόσµια κρίση και µάλιστα η χώρα µας
τη βιώνει έντονα τούτο τον καιρό εξαιτίας των χρόνιων προβλη-
µάτων της ελληνικής οικονοµίας και όχι αυτών τα οποία εσείς σή-
µερα επικαλείσθε προσπαθώντας να δηµιουργήσετε άλλοθι για
τις προεκλογικές σας υποσχέσεις που δεν είχαν όριο.

Πρέπει να πω ότι το µεγαλύτερο σύµπτωµα που συνεπάγεται
η οικονοµική κρίση και το οποίο επιφέρει τη χειρότερη δυνατό-
τητα στην ανάπτυξη µιας κοινωνίας είναι η ανεργία στην οποία
εσείς σήµερα µ’ αυτό το νοµοθέτηµα στέλνετε δεκάδες χιλιάδες
συµπολίτες µας που δεν είναι προνοµιούχοι –δεν είναι οι προνο-
µιούχοι, οι έχοντες και οι κατέχοντες που λέγατε παλιά- που έκα-
ναν έναν προγραµµατισµό για τη ζωή τους και που ήταν
«όµηροι». Προφανώς έχουµε κι εµείς ευθύνες και τις αναγνωρί-
ζουµε και µάλιστα ο ελληνικός λαός µας έκανε να το καταλά-
βουµε µε τον πιο τρανταχτό τρόπο. Έρχεστε σήµερα εδώ αλλά
δεν φέρνετε ένα νοµοσχέδιο για όλο αυτό το σηµαντικό θέµα των
προσλήψεων. Εδώ χρειάζεται πολύµηνος διάλογος, όχι στα θέ-
µατα της οικονοµίας που τα παραπέµπετε σε διάλογο. Εδώ η
«πληγή» µεγαλώνει. Εµείς βέβαια δεν λέµε σε όλα «όχι». Θα πω
ότι µέχρι και στην εγγύηση των καταθέσεων το κόµµα σας είπε
«όχι» σε όλα όταν ξέσπασε η κρίση. Ας µην πω τα υπόλοιπα.

∆εν θα πω τίποτα για το νοµοθέτηµα. Το ανέλυσαν µε πολύ
ωραίο τρόπο τόσο ο εισηγητής µας κ. Ζώης όσο και οι εκλεκτοί
συνάδελφοί µου από την πλευρά της Συµπολίτευσης αναλυτικά
µε παραδείγµατα και µε επιχειρήµατα. Θα πάω σε δύο άλλα θέ-
µατα. Ένα θέµα αναφέρθηκε και από τον κ. Βλάχο και από τον κ.
Ιωαννίδη και από την πλευρά της Πλειοψηφίας από τον κ. Κου-
ρουµπλή και θα αναφερθεί αναλυτικά και από τον εκλεκτό συνά-
δελφό µου κ. Βρεττό. Πιστεύω ότι και ο Προεδρεύων αυτή τη
στιγµή είναι γνώστης του προβλήµατος. Είναι το πρόβληµα που
δηµιουργείται σ’ έναν πάρα πολύ σηµαντικό δήµο, το ∆ήµο Αχαρ-
νών. Να µην πω κι εγώ για τη σηµαντικότητα του ∆ήµου Αχαρ-
νών. ∆εν θα αναφέρω το γεγονός ότι στο ∆ήµο Αχαρνών αυτή
τη στιγµή φιλοξενούνται εδώ και αρκετά χρόνια όχι µε ιδανικές
συνθήκες οι Έλληνες Πόντιοι από το εξωτερικό οι οποίοι περι-
µένουν να επιλυθούν τα προβλήµατά τους κι όχι να προστίθενται
και άλλα. Κυρία Υφυπουργέ, είναι πάρα πολύ εύκολο να γίνει
κάτι. ∆εν θέλει παρά µόνο µία µικρή συµπλήρωση, δηλαδή στο
άρθρο 17 στην παράγραφο 2 γ’ του νόµου που ψηφίζεται σή-
µερα να προστεθεί ότι στο άρθρο 258 παράγραφος 3 του ν.
3463/2006 υπάγεται και η περίπτωση µεταφοράς προσωπικού
κοινωφελούς επιχείρησης του ίδιου δήµου που έχει πτωχεύσει
σε άλλη κοινωφελή επιχείρηση του οικείου ΟΤΑ µε απόφαση ∆η-
µοτικού Συµβουλίου.

Πρέπει να ξέρετε ότι ο ∆ήµος Αχαρνών, ένας εκ των µεγαλύ-
τερων δήµων, ο έκτος δήµος της χώρας σε πληθυσµό –δεν λέω
σε προβλήµατα, πρώτος θα ήταν- διαθέτει µία σειρά δηµοτικών
επιχειρήσεων και λειτουργεί. Η µία πτώχευσε. Τι ζητείται δηλαδή
µ’ αυτήν τη διευκρίνιση; Συµπληρώνετε κάποιον ήδη υπάρχοντα
νόµο γι’ αυτό το προσωπικό. ∆εν φταίνε σε τίποτα οι άνθρωποι -
φτωχοί άνθρωποι, εργαζόµενοι άνθρωποι είναι- να βρεθούν στην
ανεργία όταν ο δήµος τους έχει ανάγκη σε µία άλλη δηµοτική
επιχείρηση και δεν δηµιουργείται και κανένα πρόβληµα από οι-
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κονοµική άποψη, ιδιαίτερα σε σας.
Θα έλθω στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 22 και ειδικό 13

την οποία καταθέσαµε αρκετοί συνάδελφοι, µεταξύ των οποίων
κι εγώ. Θα πω ότι εγώ ως Υφυπουργός για λίγο διάστηµα είχα
την τύχη δύο φορές να βρίσκοµαι στα έδρανα και να συνηγο-
ρήσω για την παράταση αυτών των συµβάσεων µιας ηµέρας
εβδοµήντα τριών ανθρώπων, οι οποίοι δεν έχουν καµµία σχέση µ’
αυτούς που κάνουν τη διαλογή για τα ΠΡΟΠΟ που παίζονται.
Είναι άνθρωποι µε ειδικά προσόντα και µε πολύ µεγάλη εµπει-
ρία, την οποία απέκτησαν από τη διενέργεια σηµαντικών αγώνων
όλα αυτά τα χρόνια. Αυτά τα είπαν ο κ. Ιωαννίδης και η κ. Βόζε-
µπεργκ αναλυτικά και δεν θα τα επαναλάβω.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε, ολοκληρώστε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Θα πω ότι έχουµε µπροστά µας ση-
µαντικούς αγώνες µέχρι το 2013. Θα πω ότι η κ. Σακοράφα –
προς τιµήν της- όπως έκανε προηγουµένως µε τη δική µας
κυβέρνηση και σήµερα υπερασπίζεται αυτό το γεγονός. Για να
µη µας κατηγορήσατε για το τι κάναµε, εγώ θα καταθέσω όλον
αυτόν το φάκελο, ο οποίος περιλαµβάνει µέσα και τη διαδικασία
γιατί, όπως καταλαβαίνετε, οι εκλογές έγιναν όταν δεν το περι-
µέναµε ούτε εµείς ούτε εσείς. Όλη η διαδικασία από την πλευρά
του κ. Ιωαννίδη και των υπηρεσιών είναι εδώ, αλλά και για τη
γνώση των συναδέλφων είναι εδώ και όλα τα Πρακτικά τα οποία
καλό είναι να τα διαβάζουµε καµµία φορά για να µη λέµε, κυρία
Υφυπουργέ, άλλα όταν ήµασταν στην αντιπολίτευση και άλλα
όταν καθόµαστε σ’ αυτό το έδρανο, για να έχουµε πάντα την ευ-
θύτητα των λόγων µας. Εγώ συγχαίρω την κ. Σακοράφα που τα
υπερασπίστηκε αυτά. Γι’ αυτό, λοιπόν, θα τα καταθέσω στα Πρα-
κτικά. Ζητώ να γίνει δεκτή αυτή η τροπολογία γιατί οι άνθρωποι
αυτοί θα βρεθούν στο δρόµο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Μπούρα, σας
παρακαλώ, δεν υπάρχει περιθώριο. Η ώρα είναι 15.30’ και υπάρ-
χουν ακόµα δέκα οµιλητές.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Κύριε Υπουργέ, σας ενδιαφέρει
αυτό. Εµείς φιλοξενούµε τους ανθρώπους αυτούς και σας λέµε
ότι δεν θα κάνουν Χριστούγεννα. Με το νοµοθέτηµά σας καταδι-
κάζετε όλη την κοινωνία σ’ έναν αποκλεισµό ο οποίος είναι πρω-
τοφανής.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Μπούρας κατα-

θέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα φάκελο, ο οποίος
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρ’ότι δεν θα ήθελα

να παρέµβω, επειδή αναφέρθηκα από τον κ. Μπούρα ως Προε-
δρεύων θα πω ότι ξέρουµε πως το πρόβληµα που υπάρχει στην
περιοχή της Αττικής, ιδιαίτερα της δυτικής Αττικής και στις πε-
ριοχές Μενιδίου, Άνω Λιοσίων, Ασπροπύργου είναι τραγικό και
ασφαλώς υπάρχουν τεράστιες ελλείψεις και σε υποδοµές και σε
προσωπικό και οι άνθρωποι αυτοί δεν φταίνε σε τίποτα να µεί-
νουν χριστουγεννιάτικα στο δρόµο. Πιστεύουµε ότι θα βρεθεί η
καλύτερη δυνατή λύση. Συνηγορώ κι εγώ σ’ αυτό το αίτηµα.

Ο κ. Γκιουλέκας, Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης της Νέας ∆η-
µοκρατίας, έχει το λόγο για οκτώ λεπτά. Παρακαλώ πολύ τους
συναδέλφους να τηρούν το χρόνο οµιλίας.

Ορίστε, κύριε Γκιουλέκα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω µε µία γενική παρατήρηση λαµβάνοντας υπ’όψιν

όσα ειπώθηκαν εδώ από τους προλαλήσαντες και κατά τη χθε-
σινή και κατά τη σηµερινή συνεδρίαση σχετικά µε τους εργαζό-
µενους.

Κύριοι συνάδελφοι, επειδή το κράτος πρέπει να έχει και συνέ-
χεια και συνέπεια θα έλεγα πως οτιδήποτε έχετε να προσάψετε
στην προηγούµενη κυβέρνηση µπορείτε να το κάνετε και βε-
βαίως αυτή είναι µία πολιτική συζήτηση που φυσικά πρέπει να γί-

νεται στο Κοινοβούλιο. Άλλο όµως είναι αυτό και άλλο το να έρ-
χεται σήµερα ένα κράτος το οποίο επιδεικνύει µία πρωτοφανή
σκληρότητα εναντίον εκείνων των ανθρώπων που εργάζονται για
τετρακόσια και πεντακόσια ευρώ. Θεωρώ ότι στο ελληνικό δη-
µόσιο, σ’ ένα σπάταλο ελληνικό κράτος ο προϋπολογισµός της
χώρας δεν κινδυνεύει από τους ανθρώπους αυτούς που δεν δου-
λεύουν από χόµπι αλλά από ανάγκη και ούτε µπορεί το κράτος
να τους οδηγεί στην ανεργία όταν αλλάζει η κυβέρνηση. Αυτή
είναι µία γενική παρατήρηση.

Και επειδή ακούστηκαν πάρα πολλά και για το θεσµό των
«STAGE» και για τους συµβασιούχους, θα ήθελα να πω ότι τα
«STAGE» εφαρµόζονται από το 1998 και η Νέα ∆ηµοκρατία έγινε
Κυβέρνηση το 2004.

∆εύτερον, θα ήθελα να πω ότι, ακριβώς επειδή το κράτος πρέ-
πει να έχει και συνέχεια, το 2004 µε το π.δ. 164 ετράπησαν οι
συµβάσεις ορισµένου χρόνου σε συµβάσεις αορίστου χρόνου
περίπου τριάντα τριών χιλιάδων πεντακοσίων συµβασιούχων,
που ήταν επιλογές προηγούµενων κυβερνήσεων. Ακριβώς γιατί
έτσι, πιστεύω, ότι πρέπει να συµπεριφέρεται η κάθε Κυβέρνηση,
άσχετα εάν πολιτικά έχει να προσάψει οτιδήποτε στους προη-
γούµενους που κυβέρνησαν, εν προκειµένω δηλαδή στην κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό είναι µία γενική
παρατήρηση, γιατί ακούστηκαν πάρα πολλά και θεωρώ ότι είναι
υποκρισία εδώ κάποιοι να ξεχνούν τι έγινε χθες και να θυµούνται
ξαφνικά το τι πρέπει να γίνει µόνον από εδώ και εµπρός.

Από εκεί και πέρα, κύριε Πρόεδρε, ζήτησα το λόγο –και χαί-
ροµαι που έχει έρθει ο κύριος Υπουργός και είναι και η κυρία
Υφυπουργός- για να µιλήσω για την τελευταία παράγραφο του
άρθρου 17 που αφορά στις δηµοτικές επιχειρήσεις και κυρίως
στις επιχειρήσεις ενηµέρωσης που λειτουργούν από τους Ορ-
γανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Είναι γνωστό ότι από την εποχή της έκρηξης της πολυφωνίας
των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης, δηλαδή από τα τέλη της δε-
καετίας του ’80, τα δηµοτικά Μέσα Ενηµέρωσης, κατ’αρχάς τα
δηµοτικά ραδιόφωνα, όπως είναι το ∆ηµοτικό Ραδιόφωνο Θεσ-
σαλονίκης, το «FM 100» ή ο «9,84» του ∆ήµου Αθηναίων, αλλά
κατόπιν και οι δηµοτικές τηλεοράσεις, όπως η «∆ηµοτική Τηλεό-
ραση Θεσσαλονίκης», η «TV 100», συνέβαλαν τα µέγιστα στην
ενηµέρωση των πολιτών, συνέβαλαν και διαµόρφωσαν, θα έλεγα,
το ραδιοτηλεοπτικό τοπίο και, βεβαίως, επιτέλεσαν και επιτελούν
και έναν ειδικό σκοπό, την ενηµέρωση των δηµοτών από τους
Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης που διατηρούν αυτά τα
µέσα. Και µιλάµε για µέσα τα οποία υπάρχουν σε ολόκληρη την
Ελλάδα.

Με την αλλαγή του νοµικού καθεστώτος, τα µέσα αυτά ουσια-
στικά οδηγούνταν σε κλείσιµο. Θα ήθελα, λοιπόν, να επισηµάνω
ότι είχαµε ξεκινήσει από την προηγούµενη κυβέρνηση –και ο οµι-
λών ως αρµόδιος τότε Υφυπουργός για θέµατα Μέσων Μαζικής
Ενηµέρωσης- µία µεγάλη προσπάθεια να προλάβουµε µέσα στην
προθεσµία που εκπνέει σε λίγες ηµέρες, την 31η ∆εκεµβρίου
2009, να αλλάξουµε το νοµικό καθεστώς το οποίο ισχύει, προ-
κειµένου αυτά τα µέσα να συνεχίσουν απρόσκοπτα τη λειτουργία
τους. Για το λόγο αυτόν, σηµειώνω κάποια πράγµατα, κύριε
Υπουργέ, κυρία Υφυπουργέ, από τα Πρακτικά ενός διαλόγου που
είχε ξεκινήσει τον Αύγουστο µόλις του 2009 µεταξύ των εκπρο-
σώπων όλων των Ενώσεων Συντακτών της πατρίδας µας, µεταξύ
των εκπροσώπων της ΚΕ∆ΚΕ, των εργαζοµένων στα ραδιοτηλε-
οπτικά µέσα και φυσικά της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου
Εσωτερικών και συγκεκριµένα µε εµένα ως Προεδρεύοντα τότε
σ’ αυτήν τη συνεδρίαση που έγινε στη Γενική Γραµµατεία Επι-
κοινωνίας και Γενική Γραµµατεία Ενηµέρωσης. Εκεί, επί λέξει ει-
πώθηκε ότι εµείς, από την πλευρά µας, θα κατευθυνθούµε µέσα
στην προθεσµία, έως τις 31/12/2009 -µια προθεσµία που, εάν θα
χρειαστεί, θα την παραβούµε και χρονικά, για να µην είναι η δα-
µόκλειος σπάθη- ούτως ώστε να γίνει οποιαδήποτε τροποποίηση
χρειαστεί, γιατί πρόθεση µας είναι να συνεχίσουν να λειτουργούν
αυτά τα µέσα, να διατηρηθούν οι θέσεις εργασίας, γιατί κρίνουµε
ότι -και αυτό είναι πανθοµολογούµενο- τα δηµοτικά µέσα ενηµέ-
ρωσης συνέβαλαν τα µέγιστα στο χώρο της ενηµέρωσης και
είναι απαραίτητο να συνεχίσουν αυτήν την πολύ σηµαντική απο-
στολή τους.
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Η προθεσµία αυτή λήγει. Ζητήσαµε και µε επίκαιρη ερώτηση
που είχαµε καταθέσει –είχαµε την απάντηση από τον παραιτη-
θέντα Υφυπουργό κ. Ρόβλια, πριν από τρεις εβδοµάδες που είχε
συζητηθεί αυτή η επίκαιρη ερώτηση- να δοθεί µία παράταση
κατ’αρχάς στην προθεσµία, η οποία λήγει στις 31/12/2009. Και
αυτή η παράταση δίδεται µε το παρόν νοµοσχέδιο. Αυτό είναι
πάρα πολύ σηµαντικό, όπως σηµειώνουµε ότι είναι πολύ σηµα-
ντικό το γεγονός ότι και ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Ραγκούσης,
αλλά και ο κ. Ρόβλιας τότε είχαν δεσµευθεί –νοµίζω ότι ήσασταν
και εσείς, κυρία Τζάκρη, παρούσα- ότι πρόθεση της σηµερινής
Κυβέρνησης είναι αυτά τα µέσα να συνεχίσουν απρόσκοπτα τη
λειτουργία τους, να µην οδηγηθούν σε κλείσιµο και να µη βρε-
θούν χιλιάδες εργαζόµενοι και οι οικογένειές τους στην ανεργία.

Από εκεί και πέρα, αυτό το οποίο ήθελα να σηµειώσω -και γι’
αυτό ζήτησα το λόγο και ήρθα στο Βήµα- είναι ότι θα πρέπει να
γίνουν κάποιες συγκεκριµένες ρυθµίσεις, προκειµένου να µη δη-
µιουργούνται προβλήµατα, όπως αυτό που δηµιουργήθηκε στη
∆ηµοτική Τηλεόραση Θεσσαλονίκης, όπου εκατοντάδες εργα-
ζόµενοι έµεναν απλήρωτοι, µόνο και µόνο διότι, το σχετικό π.δ.
25/1988 έκανε αναφορά στα δηµοτικά µέσα ενηµέρωσης, και
έκανε αναφορά τότε µόνο στα δηµοτικά ραδιόφωνα. Γιατί; ∆ιότι
δεν είχαν ξεκινήσει τη λειτουργία τους τότε οι δηµοτικές τηλεο-
ράσεις.

Έτσι, λοιπόν, το Ελεγκτικό Συνέδριο, εξ αφορµής αυτού του
γεγονότος, ότι δηλαδή στο σχετικό προεδρικό διάταγµα γίνεται
αναφορά µόνο στα δηµοτικά ραδιόφωνα, έκρινε κατ’ αρχήν ότι
δεν µπορούν να πληρώνονται οι εργαζόµενοι σε δηµοτικές τη-
λεοράσεις. Ζητήσαµε, λοιπόν, από την Κυβέρνηση να περιλάβει
σ’ αυτήν την τροπολογία, που τελικά την έκανε άρθρο του υπό
συζήτηση νοµοσχεδίου, εκεί ακριβώς στην περίπτωση 3, όπου
λέτε ότι οι προθεσµίες παρατείνονται από τη λήξη τους µέχρι την
31η ∆εκεµβρίου 2010, ότι «η ανωτέρω προθεσµία ισχύει και για
τις δηµοτικές επιχειρήσεις που διατηρούν ραδιόφωνα και τηλε-
οράσεις. Συγκεκριµένα, θα πρότεινα στην Κυβέρνηση –παρα-
καλώ πολύ να το µελετήσετε, µε την εκπνοή πλέον της
συζητήσεως- η ανωτέρω προθεσµία -θα µπορούσε να αναφερ-
θεί- να ισχύει και για τη µεταφορά του προσωπικού, σύµφωνα µε
την παράγραφο 10 του άρθρου 25 του ν.3613/2007.

Και, επίσης, θα µπορούσε να µπει άλλη µία παράγραφος στην
περίπτωση 3, που να λέει ότι υφιστάµενες δηµοτικές και κοινοτι-
κές επιχειρήσεις ραδιοφωνίας και τηλεόρασης παραµένουν ως
επιχειρήσεις των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης ειδικού
σκοπού και µετά την τροποποίηση και ότι επιτρέπεται χωρίς κα-
νέναν περιορισµό η χρηµατοδότηση των δηµοτικών ή κοινοτικών
ραδιοφωνικών ή τηλεοπτικών σταθµών από τους Οργανισµούς
Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Εάν αυτό γίνει, πράγµατι θα δώσει µία
διέξοδο σ’ ένα πρόβληµα που είναι υπαρκτό, όπως σας ανέφερα,
διότι ήδη παρουσιάστηκε στη ∆ηµοτική Τηλεόραση Θεσσαλονί-
κης.

Υπάρχουν πολλές δηµοτικές τηλεοράσεις. Όπως έλεγε και ο
Πρόεδρος της αρµόδιας κοινοβουλευτικής επιτροπής, ο κ. Σκαν-
δαλίδης, υπάρχει η ∆ηµοτική Τηλεόραση της Κω ή του Ροδολί-
βους και άλλες. Τέτοια προβλήµατα έχουν ήδη δηµιουργηθεί.
Περιλάβετε, λοιπόν, αυτού του είδους την αναφορά στην τρο-
ποποίηση που κάνετε και στο άρθρο 17 του παρόντος νοµοσχε-
δίου. Θα λύσετε οριστικά ένα µείζον πρόβληµα, ένα πρόβληµα το
οποίο παρουσιάστηκε κατά σύµπτωση και µέσα σε ηµέρες εορ-
τών, όπως είναι τα Χριστούγεννα. Καταλαβαίνετε τι θα σήµαινε
εκατοντάδες εργαζόµενοι και οι οικογένειές τους να µείνουν
απλήρωτοι, εξαιτίας της έλλειψης µιας τέτοιας ρύθµισης. Παρα-
καλώ πάρα πολύ, λοιπόν, να εξετάσετε αυτήν την περίπτωση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Γκιουλέκα.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Ευθυµίου για οκτώ λεπτά.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, είµαστε προς το τέλος
της τρίτης συνεδρίασης. Είχαµε ιδιαίτερα γόνιµες συνεδριάσεις
στην Ολοµέλεια µε δεκάδες οµιλητές. Σήµερα εµφανίστηκε και η
Νέα ∆ηµοκρατία να έχει περισσότερους οµιλητές µετά την

ασθενή εκπροσώπηση των δύο προηγούµενων ηµερών. Υπάρχει,
όµως, πάντα µία τεράστια εκκρεµότητα. Η εκκρεµότητα είναι ότι
η συζήτηση που διεξάγεται από όλες τις πτέρυγες της Βουλής
έχει το στοιχείο της ουσίας. ∆ηλαδή, υπάρχει νοµοθετική πρω-
τοβουλία της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ για τη θεµελιώδη αλλαγή
του συστήµατος προσλήψεων στη χώρα µας. Πάνω σ’ αυτό το
ζήτηµα έχουν τοποθετηθεί ουσιαστικά και το ΚΚΕ και ο ΣΥΡΙΖΑ
και ο ΛΑΟΣ. Ο µόνος πολιτικός χώρος που δεν έχει τοποθετηθεί
επί της ουσίας του ζητήµατος είναι το κόµµα της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Και θα είµαι ακόµα πιο σαφής. ∆εν υπάρχει ακόµα ρητή δια-
τύπωση, γιατί δεν ψηφίζεται το νοµοσχέδιο από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, έστω και επί της αρχής. Γιατί δεν ψηφίζεται; Οι
διατυπώσεις του εισηγητή κ. Ζώη είναι ότι, εάν υπήρχαν αλλα-
γές σε κάποια άρθρα, ενδεχοµένως θα σκέπτονταν τη θέση τους.
Μπορεί κανείς να διανοηθεί ότι σε τέτοιας κλίµακας νοµοθετική
πρωτοβουλία δεν υπάρχει καθαρή τοποθέτηση; Μπορεί για έναν
και µόνο λόγο και θα ζητούσα επισήµως από τη Νέα ∆ηµοκρατία
να τοποθετηθεί. Όταν σήµερα δεν εξηγεί γιατί δεν ψηφίζει, προ-
φανώς πρέπει να πει ωµά, ανοιχτά, καθαρά, στον ελληνικό λαό,
ότι προτίθεται, εάν ο λαός αποφάσιζε να τους φέρει στην εξου-
σία, και πάλι να µην εφαρµόσει αυτόν το νόµο, να ξαναγυρίσει
στα προηγούµενα.

Εφόσον, λοιπόν, η αρχή της δηµοκρατίας είναι οι διαυγείς και
καθαρές τοποθετήσεις, πρώτον, θα έπρεπε να εξηγηθεί γιατί δεν
ψηφίζεται αυτό το νοµοσχέδιο και δεύτερον και κυρίως πρέπει
ρητά η Νέα ∆ηµοκρατία να δηλώσει στον ελληνικό λαό ότι προ-
τίθεται, εφόσον ο ελληνικός λαός κρίνει ότι πρέπει να επανέλθει
κάποτε στην εξουσία, ότι ένας από τους κύριους στόχους της
Νέας ∆ηµοκρατίας είναι να επαναφέρει το καθεστώς που ίσχυε
ως τις 4 Οκτωβρίου, πριν δηλαδή τρεις σχεδόν µήνες.

Αλλά αυτό είναι το θέµα που απουσιάζει. Είναι απολύτως το
θέµα που απουσιάζει από τη συλλογιστική, από τα επιχειρήµατα,
από τις διατυπώσεις που ακούσαµε από το σύνολο των επισή-
µων εκφραστών, είτε του εισηγητή είτε του Κοινοβουλευτικού
Εκπροσώπου της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και νοµίζω ότι έγινε σε
όλους διαυγές -και θα ήταν ευχής έργο να υπάρχει µεγάλο ακρο-
ατήριο από την ελληνική κοινή γνώµη αυτών των συνεδριάσεων-
ότι πράγµατι εδώ συγκρούονται δύο αντιλήψεις, διαµορφώνο-
νται δύο ριζικά διαφορετικές προτάσεις, όχι µόνο για την υφή,
για τη φύση, για το χαρακτήρα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης στη
χώρα, όχι µόνο για τη συγκρότηση του ελληνικού κράτους, αλλά
κατ’ ουσίαν για την ίδια την ποιότητα της δηµοκρατίας και την
ίδια την ποιότητα των κοινωνικών σχέσεων. Και γι’ αυτό σήµερα
διαµορφώνεται ένα νέο πλαίσιο που περιλαµβάνει όλα όσα ως
τώρα έχουν αµφισβητηθεί. Για παράδειγµα, θα έπρεπε ανάµεσά
µας να υπήρχε περισσότερη εντιµότητα. Όταν αναφερόµαστε
στις θέσεις του ΠΑΣΟΚ, το κυβερνητικό πρόγραµµα του
ΠΑ.ΣΟ.Κ. που έχει κατατεθεί από το 2007, που είχε ως κύριους
φορείς στη σύνταξή του και τον κ. Καστανίδη και τον κ. Ρόβλια,
θα πρέπει να τονίσουµε ότι είχε εξαρχής τη θεµελιώδη αρχή ότι
εφόσον ο ελληνικός λαός προέκρινε την διακυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ ήξερε ο ελληνικός λαός ότι δέσµευσή µας ρητή και κα-
τηγορηµατική ήταν να εφαρµόσουµε αυτό το νοµοσχέδιο που
σήµερα καλούµαστε να ψηφίσουµε, ότι τελειώνει όλη αυτή η πο-
λυτυπία, η ζώνη της ανοµίας, η ζώνη της αδιαφάνειας, η ζώνη
της πελατειακής, της κοµµατικής χρήσης του δηµόσιου τοµέα
και περνάµε σ’ αυτό ακριβώς το καθεστώς που καλούµαστε όλοι
µαζί -και θα ήταν ευχής έργο όλες οι πτέρυγες της Βουλής να
ενέκριναν- ότι πια πρέπει να χαρακτηρίζει το ελληνικό κράτος,
το ελληνικό δηµόσιο. Και όταν αναφέρεστε στη συνέντευξη του
κ. Ρόβλια και του κ. Καστανίδη, καλό είναι να θυµάστε τη διευ-
κρίνιση ότι -επί λέξει αναφέρουν οι δύο συνάδελφοι- καλούσαν
τη Νέα ∆ηµοκρατία να εφαρµόσει τις ισχύουσες ως τότε διατά-
ξεις από την ίδια τη νοµοθεσία της. Και είναι αυτό ακριβώς που
εξήγησε ο κ. Ραγκούσης, γιατί δεν γινόντουσαν οι προκηρύξεις
µε βάση την ισχύουσα νοµοθεσία, πράγµα για το οποίο σας εγκα-
λούσαν ο κ. Καστανίδης και ο κ. Ρόβλιας.

Και, δεύτερον, και συγκεκριµένο. Επαναλαµβάνω, δεν υπάρ-
χει Έλληνας -γιατί ακριβώς ήταν για µας τόσο θεµελιώδες ώστε
η σύγκρουση, αν θέλετε των εκλογών, είχε τον ίδιο τον Πρωθυ-
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πουργό της χώρας, τον Γιώργο τον Παπανδρέου, επικεφαλής
αυτής της θεµελιώδους θέσης- δεν υπάρχει Έλληνας που να µην
έχει ακούσει από τον τότε Αρχηγό της αξιωµατικής αντιπολίτευ-
σης και σηµερινό Πρωθυπουργό, την ρητή, την κατηγορηµατική
δέσµευση ότι θεµέλιο της νέας µας πορείας είναι η εγκαθίδρυση
αυτού ακριβώς του πλαισίου που σήµερα καλούµαστε να ψηφί-
σουµε. Αυτή είναι η απόλυτη, διαυγής αλήθεια που περιβάλλει
το θέµα και για αυτό άλλωστε είναι απόλυτα φανερό ότι η ψήφος
που δόθηκε από τον ελληνικό λαό είναι ψήφος που επικυρώνει
αυτή την επιλογή εκ των προτέρων και τη δικαιώνει και στο µέλ-
λον. Απαίτηση της κοινωνίας, αγαπητοί συνάδελφοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, που ειλικρινά θα θέλαµε να είµαστε µαζί σ’ αυτό το
νοµοσχέδιο, είναι να κλείσει ένας ολόκληρος κύκλος, να τελειώ-
σει µια περίοδος, µια περίοδος που όσο βαθιά και αν σκάψετε,
πρέπει να αναγνωριστεί απ’ όλους ότι έχει ένα υπόβαθρο αυτής
της αλλαγής που σήµερα ολοκληρώνεται. Ήταν ο νόµος Πεπονή
το 1994, είναι τώρα ο σηµερινός νόµος που έρχεται να επανα-
φέρει αυτό που είχε καταστρατηγηθεί. Γι’ αυτό θα ήταν σκόπιµο
η Νέα ∆ηµοκρατία να τοποθετηθεί, όπως τα ίδια τα πράγµατα
απαιτούν, όπως η κοινή γνώµη επιτάσσει, όπως ένα νοµοσχέδιο
που αφορά το µέλλον προσδοκά να έχει την τοποθέτηση των πο-
λιτικών δυνάµεων, γιατί εδώ το παρελθόν είναι για να τελειώνει,
και αυτό που ψηφίζουµε είναι το µέλλον που θέλουµε να θεµε-
λιωθεί. Ας τοποθετηθεί λοιπόν ανοιχτά η Νέα ∆ηµοκρατία εφό-
σον δεν ψηφίζει το νοµοσχέδιο, ας τοποθετηθεί απέναντι στον
ελληνικό λαό και να πει ότι αναλαµβάνει τη δέσµευση αυτό το
νοµοσχέδιο να το ανατρέψει εάν και εφόσον έρθει στην εξουσία,
αλλιώς θα είναι βαθιά ακατανόητο γιατί δεν το ψηφίζει σήµερα.
Εφόσον δεν τοποθετείται πολύ καθαρά η Νέα ∆ηµοκρατία λέει
στον ελληνικό λαό εµείς επιµένουµε ότι όπως τα αφήσαµε θέ-
λουµε να µας ψηφίσετε για να επαναλάβουµε. Καθαρές κουβέ-
ντες, καθαρές τοποθετήσεις από κόµµατα που άσκησαν εξουσία
µόλις πριν λίγο και αυτό περιµένουµε από τους υπεύθυνους εκ-
προσώπους της Νέας ∆ηµοκρατίας σήµερα στη Βουλή .

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το λόγο έχει κ. Στρα-
τάκης Εµµανουήλ, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ του νοµού Ηρακλείου, για
οχτώ λεπτά.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκ-

πρόσωπε του ΠΑΣΟΚ, η αγωνία σας για να πάρει θέση η Νέα ∆η-
µοκρατία διαφορετική απ’ αυτή που είχε εκφράσει µέχρι σήµερα
δεν ευσταθεί, διότι αποδεικνύεται και από τις τοποθετήσεις των
στελεχών της Νέας ∆ηµοκρατίας –αυτό το διήµερο εδώ στην Αί-
θουσα- ότι η δεξιά στη χώρα µας, ανεξάρτητα από ονοµασία και
Αρχηγό, είναι πάντα η ίδια, έχει την ίδια αντίληψη των πραγµά-
των, τις ίδιες λαϊκίστικες απόψεις, και ασφαλώς αυτό την κάνει να
τίθεται στο περιθώριο του ελληνικού λαού, όπως ακριβώς τέθηκε
και µε τις πρόσφατες εκλογές. Και βέβαια διαπιστώνουµε ότι οι
συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας επιµένουν σε απόψεις που
τις εφάρµοσαν, κατά κάποιον τρόπο, και τις καταδίκασε ο ελλη-
νικός λαός, αλλά όχι µόνο τις καταδίκασε αλλά δηµιούργησαν
και τα αδιέξοδα τα οποία όλοι σήµερα βιώνουµε και που προ-
σπαθούµε µε κάθε τρόπο πραγµατικά να τα ξεπεράσουµε. Και
βέβαια ρίχνονται κροκοδείλια δάκρυα για το υποτιθέµενο δίκαιο,
ένα δίκαιο όµως που δεν το υπηρέτησαν και ένα δίκαιο που αντί
να το υπηρετήσουν προσπάθησαν µε κάθε τρόπο να διαµορφώ-
σουν πληθώρα αδικιών στο επίπεδο της ελληνικής κοινωνίας αδι-
κώντας ανθρώπους που είχαν δίκιο και δεν µπορούσαν να το
βρουν, γιατί όλα αυτά που γινόντουσαν τα περασµένα χρόνια
εκεί κατέτειναν, αυτή την κατάσταση διαµόρφωναν και δηµιουρ-
γούσαν.

Επειδή χθες τοποθετήθηκα επί της αρχής δεν θα ήθελα να πω
πολλές λεπτοµέρειες πάνω σε αυτά τα γενικά ζητήµατα, όµως
θα ήθελα να κάνω δύο παρατηρήσεις σε δύο συγκεκριµένα
άρθρα.

Κύριε Υπουργέ, επειδή εκτιµώ ότι η παράγραφος 2 του άρ-
θρου 1 και συγκεκριµένα το εδάφιο 2η’ δεν καλύπτει τις ανάγκες
που έχουν τα ερευνητικά ιδρύµατα και ιδιαίτερα το Ίδρυµα Τε-
χνολογίας Έρευνας που εδρεύει στο Ηράκλειο της Κρήτης, την

ιδιαίτερή µου εκλογική περιφέρεια, παρ’όλο που αναφέρεται ότι
«δεν υπάγονται στις διατάξεις των κεφ. Α, Β και Γ το επιστηµο-
νικό προσωπικό και τεχνίτες υψηλής εξειδίκευσης», θα ήθελα να
σας παρακαλέσω στο άρθρο 10, παράγραφος 4, να προστεθεί
µια διάταξη η οποία να δίνει τη δυνατότητα, όταν τα ερευνητικά
αυτά ιδρύµατα αξιοποιούν προγράµµατα ή κάνουν προγραµµα-
τικές συµβάσεις µε χρήµατα που προέρχονται από την Ευρω-
παϊκή Ένωση ή από ιδιώτες να έχουν τη δυνατότητα να
πραγµατοποιούν συµβάσεις έργου. Βεβαίως όχι όταν τα χρή-
µατα είναι του ελληνικού δηµοσίου, διότι αυτό θα τους δώσει τη
δυνατότητα πραγµατικά να µπορούν να κάνουν µε τον καλύτερο
δυνατό τρόπο τη δουλειά τους.

Θέλω να καταθέσω για τα Πρακτικά της Βουλής και για την
ακριβή διατύπωση αυτής της παραγράφου ένα σηµείωµα, ένα
γράµµα προς το Γενικό Γραµµατέα Έρευνας και Τεχνολογίας
από τον Αντιπρόεδρο του Ερευνητικού Ιδρύµατος, γιατί εκτιµώ
ότι πραγµατικά θα συµβάλει αποφασιστικά στο να µπορούν τα
ιδρύµατα αυτά να κάνουν µε το σωστό τρόπο τη δουλειά τους.
Λέει λοιπόν αυτή η διατύπωση ότι στις εξαιρέσεις του άρθρου
10, παράγραφος 4, πρέπει να προστεθεί και «το επιστηµονικό
προσωπικό, το τεχνικό προσωπικό υψηλής εξειδίκευσης και το
προσωπικό υποστήριξης στα πλαίσια ερευνητικών και αναπτυ-
ξιακών συµβολαίων χρηµατοδοτούµενων ή συγχρηµατοδοτού-
µενων από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και τρίτους εκτός του
δηµόσιου τοµέα».

Νοµίζω ότι αυτή η διατύπωση πράγµατι καλύπτει τις ανάγκες
ενός ερευνητικού ιδρύµατος που έχει αναδείξει τη χώρα στο
εξωτερικό, έχει αριστεία σε πάρα πολλούς τοµείς και θεωρώ ότι
δεν θα πρέπει να δυσκολέψουµε την προσπάθειά του να συνεχί-
ζει αυτήν την πορεία προς την κατεύθυνση που λέει ότι πρέπει
και στη χώρα µας η έρευνα και η τεχνολογία να αποκτήσει εκεί-
νες τις δυνάµεις και τις δυνατότητες που έχει ώστε να προσφέ-
ρει το µέγιστο δυνατόν.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Στρατάκης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Και έρχοµαι σε κάτι άλλο που αφορά το άρθρο 8. Θεωρώ ότι
εδώ µπαίνει µια διαδικασία που είναι προς τη σωστή κατεύθυνση.
∆εν θα σταµατήσω ούτε στα χρόνια της ισχύος των τεστ ούτε σε
τίποτε, γιατί θεωρώ ότι κινείται προς τη σωστή κατεύθυνση. Αν
στην πορεία διαπιστωθούν αρνητικά στοιχεία, νοµίζω ότι µπο-
ρούν να αξιολογηθούν και να τροποποιηθούν.

Όµως, κύριε Υπουργέ, ακριβώς στην ίδια λογική του άρθρου
8 και ιδιαίτερα στην τελευταία παράγραφο, στην παράγραφο 2,
που δίνεται η δυνατότητα αυτά τα τεστ να έχουν ισχύ για δέκα
χρόνια, πρέπει να δούµε –να δείτε, δηλαδή, εσείς- µε ποιον
τρόπο διαµορφώνεται ή, αν θέλετε, αποκαθιστάται µία αδικία
που δηµιουργήθηκε στο παρελθόν. Και η αδικία αυτή αφορά
τους επιτυχόντες στο διαγωνισµό του ΑΣΕΠ του 1998, που βέ-
βαια µετά από κάποια χρόνια και µετά από κάποιους δικαστικούς
αγώνες δικαιώθηκαν κιόλας. Και πρέπει να έλθει η πολιτεία να
αποκαταστήσει αυτήν την αδικία, από τη στιγµή µάλιστα που στη
νέα αυτή νοµοθετική ρύθµιση δέχεται ότι το τεστ ικανότητας
ισχύει για δέκα χρόνια. Οι άνθρωποι αυτοί είναι δέκα χρόνια
τώρα που πέτυχαν σε ένα διαγωνισµό, προσλήφθηκαν άλλοι που
έχουν µικρότερη βαθµολογία, η Νέα ∆ηµοκρατία όλα αυτά τα
χρόνια δεν έκανε τίποτε προς αυτήν την κατεύθυνση. Και εν τω
µεταξύ εκδόθηκε και δικαστική απόφαση που τους δικαίωνε και
νοµίζω ότι είναι δική µας η υποχρέωση –υποχρέωση της παρά-
ταξής µας- που οι άνθρωποι αυτοί µε αξιοκρατικό τρόπο πέτυχαν
εκεί που πέτυχαν, να δούµε αν µπορούµε και µε ποιον τρόπο, να
αποκαταστήσουµε αυτήν την αδικία που έχει δηµιουργηθεί.

Θεωρώ ότι µε αυτές τις παρατηρήσεις, κύριε Υπουργέ, το
σχέδιο είναι πράγµατι προς τη σωστή κατεύθυνση. Είµαστε σί-
γουροι ότι θα αποδώσει και κυρίως –εκείνο που είπα και χθες,
θεωρώ ότι είναι ίσως το σηµαντικότερο- ότι θα καταφέρουµε να
αλλάξουµε το κλίµα στην ελληνική κοινωνία και θα καταφέρουµε,
ακόµα συστηµατικότερα και πιο αποτελεσµατικά, όταν δεν
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έχουµε αφήσει αδικίες να διαµορφώνουν κατά περίπτωση αρνη-
τικό κλίµα.

Στο βαθµό, λοιπόν, που διορθώσουµε αδικίες ή επί µέρους ζη-
τήµατα, που πιθανόν να διαµορφώνουν αρνητικό κλίµα, είµαι σί-
γουρος ότι το αποτέλεσµα θα είναι θεαµατικότερο και θα
µπορούµε πράγµατι να περάσουµε αυτήν την αντίληψη, που είναι
προς το συµφέρον της κοινωνίας, που είναι προς το συµφέρον
της πολιτείας και τελικά προς το συµφέρον των επόµενων γε-
νεών, που θα παραλάβουν και θα µπορούν να αξιοποιήσουν αλλά
και να αξιοποιηθεί συνολικά καλύτερα µία ∆ηµόσια ∆ιοίκηση
προς το συµφέρον όλων.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει για οκτώ
λεπτά ο Βουλευτής Καστοριάς της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Τζηκα-
λάγιας Ζήσης.

ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, αν
και δεν είναι η πρώτη φορά που παίρνω το λόγο σ’ αυτήν την Αί-
θουσα, έχω ξαναµιλήσει από τα έδρανα του Κοινοβουλίου έχω
πάρει το λόγο σε κάποιες διαρκείς επιτροπές του Ελληνικού Κοι-
νοβουλίου, αλλά επειδή είναι η πρώτη φορά που απευθύνοµαι
στο Σώµα της Εθνικής Αντιπροσωπείας απ’ αυτό ακριβώς το
Βήµα, επιτρέψτε µου να εκφράσω την ιδιαίτερη τιµή και ευθύνη
την οποία αισθάνοµαι αυτή τη στιγµή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διάβασα µε προσοχή και το σχέ-
διο και την έκθεση της ∆ιαρκούς Επιτροπής για τη ∆ηµόσια ∆ι-
οίκηση και την εισηγητική έκθεση επί του νοµοσχεδίου και την
έκθεση της Επιστηµονικής Επιτροπής της Βουλής πάνω στο σχέ-
διο νόµου για τις προσλήψεις στο δηµόσιο τοµέα. άκουσα αρκε-
τούς από τους εισηγητές και Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους
και θα ήθελα να κάνω ορισµένες επισηµάνσεις τις οποίες θεωρώ
απαραίτητες.

Κατ’ αρχάς, σαν πρώτη επισήµανση, θα ήθελα να πω ότι όσον
αφορά τα κενά που υπάρχουν στο ιατρικό και νοσηλευτικό προ-
σωπκό, θα σας καλούσα να τα καλύψετε όσο γίνεται γρηγορό-
τερα. Το προβλέπει το νοµοσχέδιο, είναι µεγάλη ανάγκη και
πρέπει να προχωρήσουµε όσο γίνεται πιο γρήγορα. Και ευτυχώς
είδα τις τελευταίες ηµέρες, γίνεται κάποια προσπάθεια από την
ηγεσία του Υπουργείου Υγείας, να καλυφθούν κενά ιδιαίτερα σε
κλίνες, µονάδων εντατικής θεραπείας.

Θα ήθελα επίσης αυτή τη στιγµή να αναφερθώ στο ότι, απα-
ντώντας κατά κάποιον τρόπο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
κ. Πέτρο Ευθυµίου του ΠΑΣΟΚ, που µόλις πριν δήλωσε ότι η Νέα
∆ηµοκρατία δεν έχει θέση, να υπενθυµίσω ότι σαφώς και το
κόµµα µας, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, πήρε θέση για το ζή-
τηµα και µέσω του εισηγητή της και µέσω του Κοινοβουλευτικού
Εκπροσώπου και µέσω αρκετών συναδέλφων οι οποίοι εκφρά-
στηκαν.

Η θέση µας είναι ξεκάθαρη. Θα υποστηρίξουµε και µε πρωτο-
βουλίες µέσα στη Βουλή και έξω από τη Βουλή όλα τα δικαιώ-
µατα των συµβασιούχων. ∆εν κρυβόµαστε πίσω από το δάκτυλό
µας, σαφώς και έχουν δίκιο. Το ελληνικό κράτος, η ελληνική πο-
λιτεία πρέπει να έχει συνέχεια.

Επίσης, να υπενθυµίσω ότι είναι αληθινές οι δηλώσεις του κ.
Καστανίδη και του κ. Ρόβλια. Έγιναν πριν από επτά µήνες. Και
είπαν σε οργανωµένες συνεντεύξεις Τύπου, ξεκάθαρα, ότι θα σε-
βαστούν τα δικαιώµατα προσαύξησης της µοριοδότησης όλων
των συµβασιούχων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πω ότι δικαίωµα σας
είναι εφόσον είστε κυβερνητική Πλειοψηφία, να αποφασίζετε το
ποσοστό των θέσεων, µε εµπειρία από 65% να γίνεται 50%. Νο-
µίζω όµως ότι είναι κοινωνικά ανάλγητο, είναι πολιτικά όχι ηθικό,
είναι κοινωνικά άδικο.

Σας ζητώ, λοιπόν, να µην προβείτε σε αναδροµική κατάργηση
της συνέντευξης. ∆ηλαδή, στις αρχές της φετινής χρονιάς παι-
διά του ελληνικού λαού προσήλθαν να εξεταστούν στο διαγωνι-
σµό για τους ΕΠΟΠ, τους οπλίτες πενταετούς ή επταετούς
θητείας. Έδωσαν συνέντευξη, κατέβηκαν στην Αθήνα, ξοδεύτη-
καν. Είναι δυνατόν τώρα να καταργήσετε αυτόν το θεσµό; Με
ποιο ηθικό δικαίωµα;

Από την άλλη µεριά, νοµίζω ότι όλοι αυτοί οι συµβασιούχοι

είτε µερικής απασχόλησης, είτε µε συµβάσεις έργου είτε ακόµη
και µε «STAGE», είναι παιδιά όλου του ελληνικού λαού, διεκδί-
κησαν το αναφαίρετο δικαίωµα στην εργασία που προβλέπεται
από τον Καταστατικό Χάρτη των Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και
του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών. Άσχετα µε τον τρόπο που
απέκτησαν αυτή την εργασία -σήµερα όλοι µας λένε ότι δεν ήταν
ο καλύτερος δυνατός- αλλά να πούµε σε αυτά τα παιδιά τώρα
ότι µένουν έξω τελείως; ∆εν είναι ηθικό να διατηρήσουµε αυτήν
την προσαύξηση της µοριοδότησης; Έχετε δικαίωµα από την
ηµέρα που εκλεγήκατε, από την 4η Οκτωβρίου, να εφαρµόσετε
το πρόγραµµα σας. αλλά δεν είναι άδικο, αναδροµικά να καταρ-
γήσετε αυτό το δικαίωµα της προσαύξησης της µοριοδότησης;
Και µη νοµίζετε ότι αυτά τα παιδιά είναι όλα γαλάζια παιδιά. Ένα
παράδειγµα να σας πω από το κατάστηµα του ΟΑΕ∆ της περιο-
χής µου στην Καστοριά. Εργάζονται, νοµίζω, επτά άνθρωποι µε
«STAGE» τα οποία ανανεώνονται εδώ και πέντε έξι χρόνια, κα-
λύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες, εργάζονται από τις 7.30’ το
πρωί µέχρι τις 15.00’ το µεσηµέρι, βγάζουν την περισσότερη δου-
λειά του καταστήµατος του ΟΑΕ∆ -και έχει πολλή δουλειά το κα-
τάστηµα του ΟΑΕ∆ στην Καστοριά γιατί έχουµε πολλή ανεργία-
παίρνουν 436 ευρώ το µήνα, δεν έχουν ένσηµο σύνταξης, µόνο
ασφαλίζονται για την περίθαλψη.

Σε αυτά τα παιδιά που σας λέω -µπορείτε να το δείτε ότι σε
καµµιά περίπτωση δεν είναι παιδιά της Νέας ∆ηµοκρατίας, ανα-
λογικά είναι από όλα τα κόµµατα, αν µπορεί κανένας να ερµη-
νεύσει τη µυστική ψήφο τους- δεν θα δώσουµε δικαίωµα να
εξασφαλίσουν µια προσαύξηση στη µοριοδότηση, µια και ήλπι-
ζαν, µέσα από αυτό που ίσχυε, µέσα από την οργανωµένη ελλη-
νική κοινωνία; Και εσείς βγήκατε, λέγοντας το πρόγραµµα σας
στον ελληνικό λαό στις 4 Οκτωβρίου και εµείς από το Μάρτιο του
2004, λέγοντας το πρόγραµµα µας στον ελληνικό λαό, µας ψή-
φισε τότε ο ελληνικός λαός για πεντέµισι χρόνια.

Ένα άλλο ζήτηµα το οποίο θέλω να θέσω, είναι να γίνει δεκτή
η απόφαση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου Ακραιφνίας Βοιωτίας που
αφορά τη «ΛΑΡΚΟ». Και έχει πάρει αυτήν την απόφαση το ∆η-
µοτικό Συµβούλιο του εκεί δήµου και ζητάει να θεσπιστεί το κρι-
τήριο της εντοπιότητος. Γιατί; Υπάρχουν ορυχεία που δουλεύουν
για τη «ΛΑΡΚΟ» σε αρκετές περιοχές της πατρίδος µας, όπως
και στην περιοχή µου, της Κοινότητας Καστρακίου στο ∆ηµοτικό
∆ιαµέρισµα Ιεροπηγής, που είναι στα ελληνοαλβανικά σύνορα,
όπου από τη στιγµή που οι κάτοικοι εκεί της περιοχής δέχονται
όλη τη ρύπανση από τη σκόνη, που είναι και βλαπτική, από την
ηχορύπανση, τα βαρέα οχήµατα που κυκλοφορούν, λογικό είναι
να υπάρχει ένα κριτήριο µοριοδότησης µε βάση την εντοπιότητα.

Αλλιώς οι τοπικές κοινωνίες που δέχονται τις συνέπειες πώς
θα αγκαλιάσουν αυτές τις δράσεις αν δεν ξέρουν ότι και κάποιες
οικογένειες από εκεί εξασφαλίζουν την επιβίωσή τους;

Τέλος, θα ήθελα να κλείσω λέγοντας ότι συµπληρώνουµε τριά-
ντα πέντε χρόνια από τότε που απολαµβάνουµε την αληθινή δη-
µοκρατία στην Ελλάδα από το 1974. Το Σύνταγµά µας µιλάει για
ισονοµία, ισοπολιτεία, ίσες ευκαιρίες. Πρέπει όλοι από εδώ και
πέρα να εργαστούµε προς αυτήν την κατεύθυνση και δεν πρέ-
πει να συνεχίσουν οι πολίτες και ιδιαίτερα τα νέα παιδιά να συ-
νωστίζονται στα πολιτικά γραφεία προκειµένου να διεκδικήσουν
και να εξασφαλίσουν το αυτονόητο, το δικαίωµα στην εργασία
και στην αξιοπρεπή αµοιβή γι’ αυτή την εργασία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο πρώην Πρόεδρος της
Βουλής κ. Απόστολος Κακλαµάνης έχει ζητήσει το λόγο.

Κύριε Πρόεδρε, πόσο χρόνο χρειάζεστε;
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όσο το δυνατόν λιγότερο γιατί

βλέπω ότι είναι και άλλοι να µιλήσουν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Πρόεδρε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να εκ-

φράσω το βαθύ προβληµατισµό µου. Είµεθα στον 21ο αιώνα. ∆εν
είµαστε στην εποχή του «Τζουµπέ», δεν είµαστε στις απαρχές
ίδρυσης και λειτουργίας του νεοελληνικού κράτους. ∆εν είµαστε
καν στην εποχή του ’80, που ιδιαίτερα οι συνάδελφοι της Νέας
∆ηµοκρατίας θέλουν να θυµούνται, για αβελτηρίες –γιατί όχι;-
και αρνητικά φαινόµενα. Είµαστε στον 21ο αιώνα και η χώρα µας
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αντιµετωπίζει µια σοβαρή κρίση, όχι µόνο στην οικονοµία. Αντι-
µετωπίζει κρίση κοινωνική πάνω απ’ όλα.

Η ίδια η κοινωνία µας πάσχει και είναι τεράστιες οι ευθύνες και
για το παρελθόν αλλά και για το τώρα και για το µέλλον όσων φι-
λοδοξούµε σ’ αυτήν την Αίθουσα να παίζουµε ρόλο καθοδήγη-
σης της κάποιοι ή και πρωτοπορίας άλλοι. Πρέπει να
καταλάβουµε όλοι ότι η χώρα είναι στο στόχαστρο και µέσω της
χώρας µας είναι η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση, ιδιαίτερα όσοι πι-
στεύουµε ότι η χώρα µας έχει ρόλο µέσα σ’ αυτήν τη µεγάλη κοι-
νότητα. Γιατί είναι και άλλοι οι οποίοι λένε «να φύγουµε και από
την Ευρωπαϊκή Ένωση, να γίνουµε Αλβανία», να αποµονωθούµε
από ολόκληρο τον κόσµο. Αυτές οι µεγάλες εταιρείες που αξιο-
λογούν τις οικονοµίες των διαφόρων χωρών, θεωρούν ότι η Ελ-
λάδα και ιδιαίτερα η οικονοµία της, είναι το µαλακό υπογάστριο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Γι’ αυτό από την Ευρωπαϊκή Ένωση
παρά τις ασάφειες και κάποιες αρνητικές εντυπώσεις από διά-
φορες δηλώσεις παραγόντων της, έχουµε πλέον σαφή τη στή-
ριξη στην προσπάθεια που γίνεται για να βγει η οικονοµία µας
από το σηµείο στο οποίο κατέπεσε εξαιτίας της διαχείρισης, ιδι-
αίτερα της δηµοσιονοµικής, τα τελευταία χρόνια.

Εµείς, όµως, τι κάνουµε ώστε να πιστέψουν και οι διάφοροι
«Standard and Poor’s» και οι διάφοροι «Fitch» και διάφορα µε-
γαθήρια της χρηµατοπιστωτικής αγοράς ανά τον κόσµο ότι δεν
είµαστε εύκολη λεία; Για να ανταποκριθούµε, επίσης, στη δικαι-
ολογηµένη θα έλεγα αξίωση, των εταίρων µας, αξίωση και δική
µας, αν µια άλλη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης που χρησιµο-
ποιεί το ίδιο νόµισµα µε µας, οδηγούσε την οικονοµία της σ’
αυτήν την κατάσταση; Απέναντι στην αξίωση, λοιπόν, των εταί-
ρων µας να προχωρήσουµε τουλάχιστον από εδώ και πέρα µε
περισσότερη υπευθυνότητα, ποιο δείγµα δίνει η Βουλή των Ελ-
λήνων, κύριε Πρόεδρε, µε αφορµή αυτό το νοµοσχέδιο;

Λυπάµαι αλλά είµαι υποχρεωµένος να διαπιστώσω ότι έχουµε
τη Μείζονα Αντιπολίτευση, η οποία µε διάφορες περιστροφές ου-
σιαστικά δεν ψηφίζει αυτό το νοµοσχέδιο. Έχουµε και την Ελάσ-
σονα Αντιπολίτευση που επίσης δεν ψηφίζει ένα νοµοσχέδιο
τοµής για το δηµόσιο, τοµής για το διαλυµένο δηµόσιο, για το
οποίο κανένας µας δεν µπορεί να ισχυρίζεται ότι δεν έχει έστω
και µικρό ποσοστό ευθύνης.

Και µου θυµίζει η στάση αυτή ότι, όταν είχα φέρει εδώ το
ν.1264 για την αποκατάσταση των ελευθεριών των εργαζοµένων
και την οργάνωση του συνδικαλιστικού κινήµατος, ώστε να αντα-
ποκριθούµε και στις διαµαρτυρίες του ∆ιεθνούς Γραφείου Ερ-
γασίας -γιατί η Ελλάδα είχε ταυτιστεί µε τις χώρες της
υποσαχάριας Αφρικής σε ό,τι αφορά τα δικαιώµατα και τη µετα-
χείριση των εργαζοµένων- το Κοµµουνιστικό Κόµµα τότε κατα-
ψήφισε εκείνο το νόµο. ∆εν λέω για τη Νέα ∆ηµοκρατία, γιατί τα
καταψήφιζε όλα. Ο αείµνηστος Ευάγγελος Αβέρωφ τότε είχε επί-
σης σκληρή γραµµή.

Εν πάση περιπτώσει, τώρα βλέπω ότι το ΚΚΕ κηρύσσει και γε-
νική απεργία. Εγώ ξέρω ότι γενική απεργία µπορεί να κηρύξει
µόνο µια τριτοβάθµια οργάνωση, η ΓΣΣΕ. Για την κατοχύρωση
και την ανάκτηση δικαιωµάτων, τα οποία φυσικά έχουν φαλκι-
δευτεί. Και µ’ αυτήν την πληµµυρίδα που µας έρχεται από πα-
ντού, πρέπει να δούµε πώς το κόστος της σε βάρος των
ασθενέστερων οικονοµικά και κοινωνικά στρωµάτων θα περιορι-
στεί.

Αγαπητοί συνάδελφοι, της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι θεµιτό να
ευελπιστείτε ότι κάποτε ο ελληνικός λαός θα εκτιµήσει πρώτα
απ’ όλα το πολιτικό ήθος, το οποίο εκτιµώ και εγώ ιδιαίτερα, του
κ. Σαµαρά, αλλά δεν αρκεί ένας κούκος να φέρει την άνοιξη. Να
εξηγούµεθα. Ίσως ο ελληνικός λαός εκτιµήσει ότι έχετε άλλες
απόψεις για το µέλλον. Αλίµονο, ο δογµατισµός είναι εκείνος που
καθηλώνει τους πάντες στο ίδιο σηµείο. Αλλά αν επαναλαµβά-
νετε στις γειτονιές και στα χωριά της χώρας ότι «εµείς θα αγω-
νιστούµε, αυτός ο νόµος του ΠΑΣΟΚ…» όπως λέγατε για το
ν.2190 που επίσης δεν ψηφίσατε –ο νόµος Πεπονή καταψηφί-
στηκε από τη Νέα ∆ηµοκρατία- αν τα ίδια θα λέτε τώρα, στα παι-
διά που υπήρξαν θύµατα µιας µικροπολιτικής αντίληψης και
µέχρι την προτεραία των εκλογών διορίζονταν µε διοριστήρια εν
λευκώ, όπου συµπληρώνονταν τα ονόµατα στα διάφορα πολιτικά
γραφεία, νοµίζετε ότι θα πετύχετε κάτι; Ντροπή σε όσους το έκα-

ναν.
Ξέρουµε πολύ καλά τι συµβαίνει στις εκλογικές αναµετρήσεις,

όταν µέσα στο ίδιο κόµµα, κάποιοι χρησιµοποιούν σε βάρος των
άλλων, τις όποιες δυνατότητες που έχουν στο κράτος ή στηρί-
ζονται σε ισχυρές οικονοµικές χορηγίες. Έτσι σαπίζει- το πολι-
τικό σύστηµα. Και µέσα από τη λειτουργία των κοµµάτων, την
αντιδηµοκρατική λειτουργία, τον ατοµισµό και τον αρχηγισµό.

Κύριε Πρόεδρε, είναι λάθος των κοµµάτων που δεν δέχονται
να προχωρήσουµε µαζί σε αυτήν την τοµή. ∆εν λέω ότι αυτό είναι
το άριστο νοµοθέτηµα. Ασφαλώς υπάρχουν προβλήµατα, µε κα-
τηγορίες ανθρώπων όπως οι νέοι που ήταν αποσπασµένοι στη
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Ελπίζω, κύριε Υπουργέ, πως θα
βρείτε µε τον Υπουργό Πολιτισµού ένα modus vivendi γι’ αυτό
το θέµα, για το οποίο πράγµατι είχαµε στο παρελθόν επιµείνει.
∆ιότι από την εποχή των Ολυµπιακών Αγώνων αυτοί οι άνθρωποι
είναι εκεί και προσφέρουν έργο. Κάτι πρέπει να γίνει.

Επίσης, δεν νοµίζω ότι οι καθαρίστριες του Υπουργείου Οικο-
νοµικών είναι το µεγάλο πρόβληµα, ούτε αν βγουν στο δρόµο
αυτοί που εργάζονταν σε επιχειρήσεις των δήµων που επτώχευ-
σαν –αυτό που είπε ο κ. Βρεττός και άλλοι συνάδελφοι- επιχει-
ρήσεις που έχουν συγχωνευτεί µε άλλες και η συγχώνευση είναι
µία διαδικασία και στον ιδιωτικό και στο δηµόσιο τοµέα που εν-
δυναµώνει προφανώς µια επιχείρηση.

Αυτά θα σας παρακαλούσα και εγώ να τα δείτε µε ενδιαφέρον.
Βλέπουµε ότι παίρνετε και προσωπικά ένα κόστος δυσαρέσκειας
αδίκως, διότι αυτή είναι πολιτική την οποία εξήγγειλε το ΠΑΣΟΚ,
είναι πολιτική της Κυβέρνησης, του ίδιου του Γιώργου Παπαν-
δρέου, ο οποίος πάντοτε και ως απλός Βουλευτής εγώ θυµάµαι
ότι έλεγε «δεν κάνω καµµία προσωπική εξυπηρέτηση».

Είναι πολιτικό κόστος το οποίο ευχαρίστως αποδεχόµεθα όλοι
όσοι θα ψηφίσουµε το νόµο αυτόν. Γιατί; Γιατί δεν θέλουµε να
γίνει ό,τι έγινε µε το ν. 1320/83. Τότε, που µία απόφοιτος λυκείου
είχε περισσότερα προσόντα από µία κυρία, σύζυγο ιατρού µε
δύο παιδιά. ∆ιορίστηκε η σύζυγος του γιατρού και όχι η περισ-
σότερο προσοντούχος.

Μπλόκαρε έτσι ο ν. 1320, ο νόµος µε τα αντικειµενικά κριτήρια
και πήγαµε στο 1987 για να έλθει ο ν. 1735. Είχα την τιµή να ει-
σηγηθώ αυτόν το νόµο. Έγινε ο προγραµµατισµός και µε το νόµο
εκείνο καλύφθηκαν αξιοκρατικά τα τρία πανεπιστηµιακά νοσο-
κοµεία της χώρας και δυστυχώς ήταν λάθος της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ που ανέστειλε την ολοκλήρωση της εφαρµογής του.
Ήλθε η Νέα ∆ηµοκρατία και τον κατήργησε. Την ίδια τύχη είχε
και ο ν. 2190. Μας τα είπε ο Πρόεδρος του ΑΣΕΠ στην Επιτροπή
Θεσµών και ∆ιαφάνειας. Μόλις το 6% των διορισµών που έγιναν
το 2008 έγιναν µέσω ΑΣΕΠ.

Κατά συνέπεια πρέπει να στηρίξουµε αυτόν το νόµο στην
εφαρµογή του, χωρίς εξαιρέσεις, χωρίς παράθυρα, διότι και επί
ΠΑΣΟΚ είχαν έλθει για το ν. 2190 κάποια µικροανοίγµατα που
έδωσαν τη δυνατότητα µετά, στην επόµενη κυβέρνηση Καρα-
µανλή, να ανοίξει µπουκαπόρτα.

Πρέπει λοιπόν στο νόµο αυτό να σταθείτε συνεπείς, να σταθεί
συνεπής η Κυβέρνηση και όλοι µας, ελπίζοντας ότι θα δηµιουρ-
γήσουµε προϋποθέσεις, ώστε νέοι που µένουν τώρα έξω από τη
δικαίωση κατ’ αυτούς αλλά και κατά πολλούς από εµάς, να έχουν
τουλάχιστον την ελπίδα ότι δηµιουργείται µία Ελλάδα αξιοκρα-
τίας, µία Ελλάδα όπου δεν θα προσκυνούν «λερωµένες ποδιές»
για να απολαύσουν ένα δικαίωµα που κατοχυρώνει το ίδιο το Σύ-
νταγµα της χώρας.

Με αυτήν την έννοια, κύριε Πρόεδρε, εγώ εκθύµως, στηρίζω,
ψηφίζω το νοµοσχέδιο αυτό και παρακαλώ να σκεφτούν –του-
λάχιστον µετά την εφαρµογή του- όλα τα κόµµατα και οι συνά-
δελφοι, γιατί δεν υπάρχει χειρότερο πράγµα από αυτό που
βλέπουµε πριν από τις εκλογές, ένα κατάστιχο που γράφονται
ψηφοφόροι, γιατί θέλουν διορισµούς µετά τις εκλογές. Πώς να
µην απαξιωθεί το πολιτικό µας σύστηµα στα µάτια του λαού αν
µείνουµε –επαναλαµβάνω- στη νοοτροπία περασµένων εποχών,
αγνοώντας ότι είµαστε ήδη στον 21ο αιώνα;

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε
Πρόεδρε.
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Ο κ. Αναστασιάδης, Βουλευτής της Β’ Περιφέρειας Θεσσαλο-
νίκης της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επειδή είµαι λιγόλογος και ακριβής πάντα, θα φροντίσω να

είµαι σωστός και στο χρόνο µου και ίσως και σε λιγότερο χρόνο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε επί τρεις µέρες το νοµο-
σχέδιο για τη διαδικασία πρόσληψης υπαλλήλων στο δηµόσιο. Η
συζήτηση έγινε διεξοδικά, εξαντλήθηκε σε όλες τις πτυχές της,
µε όλες τις λεπτοµέρειές της. Εντοπίστηκαν τα σηµεία τριβής,
τα σηµεία διαφωνίας από την παράταξή µας και όλες τις παρα-
τάξεις και εµµέσως από τη δική σας παράταξη.

Όµως, παρ’ όλα αυτά σ’ όλη τη διαδικασία αυτής της συζήτη-
σης δεν είδαµε ένα βήµα καλής θέλησης, δεν είδαµε µία προ-
σπάθεια έτσι ώστε να επιτευχθεί συναίνεση µέσα σ’ αυτήν την
Αίθουσα, ώστε το νοµοσχέδιο αυτό να βγει οµόφωνα στην κοι-
νωνία, γιατί πιστεύω όλες οι παρατάξεις µέσα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα και η ελληνική κοινωνία σαφώς συµφωνούν πως ό,τι
γίνεται και αφορά το δηµόσιο, όλες οι διαδικασίες και οι προ-
σλήψεις να έχουν το στοιχείο της αξιοκρατίας.

Και γίνοµαι συγκεκριµένος στα άρθρα. Στο άρθρο 4 που
αφορά την προσαύξηση της µοριοδότησης στους συµβασιού-
χους, το οποίο βεβαίως έχετε ακούσει και έχουν επισηµάνει πάρα
πολλοί συνάδελφοι. Νοµίζω ότι η θέσπιση της αναδροµικής
ισχύος είναι άδικη, γιατί τα παιδιά αυτά δεν επιλέχτηκαν σ’ αυτή
τη θέση εκτός νόµου, αλλά στο πλαίσιο µίας νοµοθεσίας, που
ψηφίστηκε από το Ελληνικό Κοινοβούλιο, ίσχυε και ισχύει µέχρι
και σήµερα.

Άρα η αναδροµική ισχύς για την κατάργηση της προσαύξησης
της µοριοδότησης των παιδιών αυτών είναι άδικη. Έρχεστε και τι-
µωρείτε ουσιαστικά µία οµάδα νέων ανθρώπων που συνέδεσαν
το µέλλον τους, τη ζωή τους µ’ αυτές τις θέσεις εργασίας.
Θεωρώ ότι η θέση σας αυτή είναι άδικη, κινείται σε λάθος κα-
τεύθυνση και νοµίζω ότι πρέπει να το ξανασκεφθείτε.

Το ίδιο ισχύει βέβαια και για τα άτοµα που έχουν κριθεί, κύριε
Υπουργέ, ως ΕΠΟΠ, µε µια διαδικασία η οποία έχει σχεδόν κλεί-
σει. Έχουν γίνει όλες οι διαδικασίες και έρχεστε εκ των υστέρων
να καταργήσετε τη συνέντευξη. Στο άρθρο 5, που αφορά τη συ-
νέντευξη, το επιχείρηµα για την κατάργηση της –αυτό που ακού-
στηκε µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα και από εσάς και από άλλους
οµιλητές της Συµπολίτευσης- ήταν ότι η διαδικασία της συνέ-
ντευξης ήταν σαθρή, δεν ήταν σωστή. Από ορισµένους οµιλητές
της Συµπολίτευσης ακούστηκε µάλιστα ότι η συνέντευξη ως δια-
δικασία είναι σωστή, αλλά δεν λειτούργησε σωστά.

Είναι ένα επιχείρηµα, το οποίο κατά την άποψή µας δεν στέκει.
∆ηλαδή δηλώνετε αδυναµία να τηρήσετε µια διαδικασία, να ολο-
κληρώσετε ένα µέτρο; ∆ηλώνετε αδυναµία να λειτουργήσετε το
µέσο της συνέντευξης ως στοιχείο της αξιολόγησης ενός ατό-
µου, ενός υπαλλήλου;

Θεωρώ ότι το στοιχείο της συνέντευξης είναι συστατικό στοι-
χείο της αξιολόγησης ενός ατόµου στο δηµόσιο, είναι καταλυ-
τικό στοιχείο της αξιολόγησης, χρησιµοποιείται σ’ όλο τον κόσµο
και είναι λάθος να µη χρησιµοποιείται και στη χώρα µας. ∆ιότι
ξέρετε και ξέρουµε όλοι µέσα σ’ αυτή την Αίθουσα ότι υπάρχουν
άνθρωποι που υπηρετούν στο δηµόσιο, στον εκπαιδευτικό χώρο,
οι οποίοι δεν έχουν µπει ποτέ σε αίθουσα. Και δεν έχουν µπει
ποτέ σε αίθουσα διότι δεν τους µίλησε, δεν τους είδε, δεν τους
αξιολόγησε διά ζώσης, µε φυσική επαφή, κανείς όταν έγινε η
πρόσληψη. Κι αυτοί έχουν µια πάγια αντιµισθία από το ελληνικό
κράτος, δεν προσφέρουν κανένα έργο, καµµία παραγωγή, και
θεωρούµε ότι µ’ αυτήν τη διαδικασία πρέπει να γίνονται οι προ-
σλήψεις. Είναι λάθος.

Και βέβαια εξαιρείτε τη συνέντευξη από τις προσλήψεις που
σχετίζονται µε πλήρωση θέσεων που έχουν σχέση µε την ασφά-
λεια ζωής του πολίτη. Και ποιος θα ορίσει και πώς θα ορίσει
ποιες θέσεις έχουν σχέση µε την ασφάλεια της ζωής του πολίτη;

Να ρωτήσω κάτι εγώ. Η νοσηλεύτρια, ας πούµε, που δουλεύει
σ’ ένα νοσοκοµείο έχει σχέση µε την ασφάλεια ζωής του πολίτη;
Το ΑΣΕΠ θα αποφασίσει;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ποιος θα αποφα-
σίσει;

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Νοµίζω ότι είναι λάθος κι αυτό,
κύριε Υπουργέ. Είναι λάθος η διαδικασία αυτή. Η διαδικασία της
συνέντευξης επαναλαµβάνω ότι είναι συστατικό και καταλυτικό
στοιχείο της αξιολόγησης και πρέπει να κάνετε ένα βήµα, πρέ-
πει να µπει ως στοιχείο αξιολόγησης στην επιλογή προσώπων
στο δηµόσιο.

Και επειδή ακούσαµε και πολλές φωνές όλο αυτό το τριήµερο
-γιατί παρακολουθούσα τη συζήτηση- για το γεγονός ότι η πα-
ράταξή µας, η Νέα ∆ηµοκρατία, δεν θέλει να ψηφίσει το νόµο
γιατί έχει στο µυαλό της να αλώσει το δηµόσιο ή άλωσε το δη-
µόσιο ή ότι το δηµόσιο είναι «γαλάζιο», θέλω να σας υπενθυµίσω
κάτι. Να µην είµαστε υποκριτές και να µη στρουθοκαµηλίζουµε
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα. Ξέρετε όλοι και ξέρουµε πολύ καλά
τι έγινε τα προηγούµενα χρόνια. Το δηµόσιο σήµερα πληρώνεται
στο 85% από άτοµα που ανήκουν στο χώρο σας. Ο οµιλών δια-
τέλεσε Αντινοµάρχης Αγροτικής Ανάπτυξης στη Νοµαρχιακή Αυ-
τοδιοίκηση Θεσσαλονίκης. Στη ∆ιεύθυνση Αγροτικής Ανάπτυξης
που είχα εκατόν σαράντα έναν υπαλλήλους είχα εννιά ∆ΑΚίτες
και στη ∆ιεύθυνση Εγγείων Βελτιώσεων, κύριε Υπουργέ, που
αποτελούνταν από σαράντα τρεις υπαλλήλους είχαν έναν ∆Α-
Κίτη. Αν αυτό σηµαίνει άλωση του δηµοσίου από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία και από τα «γαλάζια» παιδιά τότε έχουµε χάσει την
αίσθησή µας εδώ µέσα! Αυτό ισχύει στο δηµόσιο και ας τα αφή-
σουµε αυτά, ας αφήσουµε τις κορόνες. Ας γίνουµε χρήσιµοι για
το µέλλον. Ας ξεκινήσουµε, όχι όµως θέτοντας µία γραµµή στο
χθες και κλείνοντας ό,τι έγινε χθες και ξεκινάµε από σήµερα,
γιατί έτσι µας βολεύει. Και η προσαύξηση της µοριοδότησης και
η συνέντευξη είναι δίκαια αιτήµατα και πρέπει να ισχύσουν. Αν
αυτά τα δεχθείτε εµείς επανεξετάζουµε τη θέση µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Πρόεδρε,
παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν θα ήθελα να
παρεµβληθώ στη διαδικασία παρά µόνο για να παρακαλέσω για
το εξής τον αγαπητό συνάδελφο που µόλις κατέβηκε από το
Βήµα, επειδή έκανε µία αναφορά σχετικά µε το αν και κατά
πόσον ως πολιτική ηγεσία υιοθετήσαµε προτάσεις κ.λπ.. Να θυ-
µίσω ότι είπατε πως δεν υιοθετήσαµε προτάσεις. Θα ήθελα σας
παρακαλώ πολύ, όχι τώρα, αλλά όταν έλθει η στιγµή να δευτε-
ρολογήσω αν µπορέσετε και είστε εδώ, καλώς, διαφορετικά να
ενηµερωθείτε από τα Πρακτικά, γιατί θα αναφέρω µία προς µία
τις προτάσεις που προήλθαν από Βουλευτές όλων των κοµµά-
των σ’ όλα τα στάδια διαβούλευσης, κατάρτισης αυτού του νο-
µοσχεδίου, για να αποδείξω ότι µεγάλος αριθµός των τελικών
διατάξεων έχει προέλθει ακριβώς από προτάσεις Βουλευτών, σε
αντίθεση µ’ αυτό που σας δηµιουργήθηκε εσάς -ενδεχοµένως δι-
καιολογηµένα- σαν εντύπωση, έχοντας όµως υπ’όψιν σας µόνο
τη σηµερινή µέρα. Όµως έχουν προηγηθεί πάρα πολλές συνε-
δριάσεις στο παρελθόν.

Θα ήθελα να κάνω και µία επισήµανση –µια που το είπατε τώρα
κι έχω και το λόγο- για τον αριθµό των υπαλλήλων, το πού ανή-
κουν κ.λπ.. Όσοι έχουν προσπαθήσει να επιχειρηµατολογήσουν
µε τον τρόπο που προηγουµένως αναπτύξατε, -µ’ έναν όµως,
οµολογώ, πολύ µετριοπαθή τρόπο- έχουν βρει τον εξής αντίλογο
απέναντί τους. Ο αντίλογος δεν ήταν στο επίπεδο του αν τελικά
ήταν οκτώ, δέκα ή δώδεκα αυτοί που ανήκουν, αλλά ότι κακώς
κανείς γνωρίζει τις πολιτικές πεποιθήσεις των υπαλλήλων του.
Εγώ, για παράδειγµα, σας λέω…

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Μέσα από τις συνδικαλιστικές πα-
ρατάξεις είναι γνωστά όλα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σας λέω λοιπόν
ότι στο Υπουργείο Εσωτερικών δεν µπορώ, αν µε ρωτήσετε, να
σας πω πόσοι υπάλληλοι ανήκουν σε ποιο κόµµα, διότι δεν ψά-
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ξαµε ποτέ να µάθουµε πού ανήκει ο καθένας. Κι αυτό νοµίζω ότι
είναι το πιο σωστό.

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Οι συνδικαλιστικές παρατάξεις σή-
µερα λειτουργούν µέσα στους χώρους και µέσα από εκεί φαίνο-
νται όλα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού προη-
γουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής, τριάντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί
συνοδοί τους από το Γυµνάσιο της ιστορικής ∆ηµητσάνας Αρ-
καδίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στην Α’ Αθή-
νας κυρία Φωτεινή Πιπιλή για οκτώ λεπτά.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Είχαν θερµό χειροκρότηµα τα παιδιά από
τη ∆ηµητσάνα, γιατί όλοι λατρεύουµε την Αρκαδία, είτε έχουµε
είτε δεν έχουµε καταγωγή από εκεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Είναι αυτό που λέµε «et
in Arcadia ego», ο πίνακας του Πουσέν κ.λπ..

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Ε, βέβαια! Η Αρκαδία έφθανε µέχρι την Κυ-
παρισσία παλιά.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρία Πιπιλή, αν µου επιτρέπετε, ο ∆η-
µήτρης Ρέππας λέει το εξής: «Είµαστε όλοι Αρκάδες. Απλώς δεν
το ξέρουµε».

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Πάντως όλοι ξέρουµε ότι ο κ.
Νιώτης είναι Αρκάς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Είµαι Αρκάς εξ αποδο-
χής, όχι εκ καταγωγής, διότι έκανα νοµάρχης εκεί και την υπε-
ραγαπώ ως δεύτερη πατρίδα µου.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Είδατε συζήτηση στη Βουλή για την Αρκα-
δία; Μεγάλη τιµή!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Τα όµορφα παιδιά από
όµορφα χωριά προέρχονται!

Συνεχίστε, κυρία Πιπιλή.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρό-

εδρε, κύριε Υπουργέ, όταν συζητήθηκε αρχικά στην επιτροπή το
νοµοσχέδιο είχα πει ότι στον τίτλο του νοµοσχεδίου θα έπρεπε
κανονικά να έχουµε προσθέσει κι έναν υπότιτλο. Ο τίτλος είναι:
«Αναµόρφωση του συστήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο». Ο
υπότιτλος λοιπόν, κατά τη γνώµη µου, θα έπρεπε να είναι «∆η-
µόσια συγγνώµη από το πολιτικό σύστηµα της χώρας γι’ αυτό το
«τέρας» που δηµιούργησε, διακοµµατικά, πολλές φορές µε συ-
ντεχνιακή, βουλευτική και πολιτική νοοτροπία». Και λυπάµαι που
όχι µόνο δεν ακούστηκε η δηµόσια συγγνώµη από τους παλαιό-
τερους ειδικά εδώ Βουλευτές και πολιτικούς, αλλά δεν ακούγε-
ται και µια δηµόσια συγγνώµη για όλα αυτά τα παιδιά, τους
συµβασιούχους, οι οποίοι βρίσκονται ξαφνικά µ’ αυτό το νοµο-
σχέδιο να είναι τα πρώτα θύµατα αυτού του σάπιου πολιτικού
συστήµατος, χωρίς κανείς µέχρι τώρα –µπορεί ο Υπουργός κι η
Κυβέρνηση να αναθεωρήσουν τις απόψεις τους- να τους δώσει
έστω το δικαίωµα ότι µε την αυξηµένη µοριοδότηση δίνουµε κι
εµείς ένα στίγµα ότι ντρεπόµαστε για λογαριασµό αυτού που,
επαναλαµβάνω, δηµιούργησε η τριακονταετής και πλέον πολι-
τική, σάπια νοοτροπία που µέσω των Βουλευτών και των Υπουρ-
γών βόλεψε πάρα πολύ κόσµο και τώρα ξαφνικά υπάρχουν,
ειδικά από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ συνάδελφοι οι οποίοι µας
σηκώνουν και το δαχτυλάκι, λες και δεν συνήργησαν ποτέ, µα
ποτέ µε τα πολιτικά τους γραφεία σ’ αυτή τη δηµιουργία του «τέ-
ρατος». Έχουµε τοποθετηθεί ότι αρχικά είναι µία θετική προ-
σπάθεια της Κυβέρνησης και εµείς απλώς τονίζουµε ότι
εµµένουµε, για να ψηφίσουµε, σε συγκεκριµένες πολιτικές που
στηρίζουµε.

Μπαίνω στο άρθρο 1. Υπενθυµίζω ότι στη διάταξη 2 νοµίζω,
εµπεριέχεται και η πρόσληψη των υπαλλήλων της Βουλής µέσω
ΑΣΕΠ. Μπορώ να πω ότι εγώ ήµουνα η µοναδική στους επί πολ-
λές φορές τριακόσιους της Βουλής που τόλµησα αιφνιδίως να
θέσω αυτό το θέµα αµέσως µετά την ορκωµοσία µου στις 5
Οκτωβρίου στον Πρωθυπουργό της χώρας κ. Παπανδρέου. Και
χαίροµαι ειλικρινά που, αντί εγώ να ζητάω συγγνώµη ως νέα Βου-

λευτής, συνήργησα –µε θετική έννοια- στο να ανοίξει το ΑΣΕΠ
και σ’ αυτού του είδους το άβατο που ήταν για την ιεραρχία της
Βουλής εδώ και τουλάχιστον δεκαπέντε, είκοσι χρόνια όπου πρό-
εδροι, αντιπρόεδροι της Βουλής και διάφοροι αξιωµατούχοι διό-
ριζαν τα παιδιά τους, τα ανίψια τους και τους συγγενείς τους.
Αυτά για τα γραφτούν στα Πρακτικά.

Κύριε Υπουργέ, είχα πει και στην επιτροπή –και σας το είχα
επισηµάνει- ότι η επέκταση στις δηµοτικές επιχειρήσεις αυτής
της νοµολογίας θα πρέπει να εξεταστεί, διότι µε τους τελευταί-
ους νόµους οι πιο υγιείς δηµοτικές επιχειρήσεις, οι περισσότε-
ρες σε όλη τη χώρα, έχουν από τη νοµοθεσία, από το ΦΕΚ
κερδοσκοπικό χαρακτήρα. Είναι επιχειρήσεις που φέρνουν
κέρδη στους δήµους και νοµίζω ότι θα πρέπει να τις διαχωρί-
σουµε, διότι για να είναι υγιής µια επιχείρηση δεν χρειάζεται το
καπέλο µονίµων υπαλλήλων µέσω ΑΣΕΠ. Πρέπει να έχει την ευ-
ελιξία, όπως ο ιδιωτικός τοµέας, να έχει συµβάσεις ad hoc για
συγκεκριµένα έργα που αναλαµβάνει.

Και κάτι άλλο που πρέπει να ειπωθεί, κύριε Υπουργέ, γιατί
άκουσα εδώ κάτι σχετικό από συναδέλφους. Είναι ντροπή από
Βουλευτές να αναφέρεται ότι οι Βουλευτές δεν έχουµε ιδέα για
τα ρουσφέτια στους εργάτες καθαριότητας, για παράδειγµα, στο
∆ήµο Αθηναίων ή στους µεγάλους δήµους.

Εγώ η ίδια –σας διαβεβαιώ µε την εικοσαετή µου εµπειρία στο
∆ήµο Αθηναίων- ενώ δεν έδωσα ποτέ δικαίωµα σε κανέναν να
τον προσλάβω γιατί δεν µε ενδιέφερε, ήξερα πώς γίνεται η µοι-
ρασιά µεταξύ όλων των συνδυασµών µέσα στο ∆ηµοτικό Συµ-
βούλιο –η πλειοψηφία θα προσλάβει τάδε, η µειοψηφία τάδε- και
όλα αυτά µε την αγαστή συνεργασία των συνδικαλιστών. Αυτό
να το έχουµε στα υπ’όψιν.

Είχα ζητήσει στο άρθρο 5 και επιµένω –η συνέντευξη να µην
αναλύσουµε τώρα γιατί επιµένουµε να παραµείνει- ότι είναι ανα-
γκαία η ένταξη υποχρεωτικών ψυχοµετρικών τεστ για κάποιες ει-
δικότητες που ήδη έχετε δεχθεί κάποιες εσείς και που έχουν να
κάνουν µε την ασφάλεια ζωής. Σας είπα ότι πρέπει να το επε-
κτείνουµε, διότι οι οδηγοί των σχολικών λεωφορείων, οι οδηγοί
της ΕΘΕΛ, οι οδηγοί του µετρό…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Το έχουµε βάλει.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Βάλατε ψυχοµετρικά τεστ;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Το βάλαµε. Ιδιώ-
τες ειδικοί επιστήµονες…

ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Να δείτε όµως, πριν την ψήφιση, πιο προ-
σεκτικά επ’ ακριβώς ποιες είναι οι κατηγορίες. Σας έφερα χαρα-
κτηριστικό παράδειγµα: Οι νηπιαγωγοί. Οι παιδικοί σταθµοί δεν
µπορεί να µην ελέγχουν αν είναι παιδεραστής –η καινούργια µά-
στιγα της σύγχρονης κοινωνίας- ένας, άνδρας ή γυναίκα, που θα
ασχοληθεί µε τα µωρά παιδιά. Απλώς θέλω να το διευρύνετε.

Επίσης, στο άρθρο 11 –και επιµένω, άκουσα και τον κ. Ιωαν-
νίδη πριν- δεν επιτρέπετε οι αθλητές που έγιναν Ολυµπιονίκες
και έχουν διοριστεί νοµίµως βέβαια, λόγω διακρίσεων στο δηµό-
σιο ή σε Σώµατα Ασφαλείας ή στο Στρατό να εξακολουθήσουν
να είναι οι προκλητικά αργόµισθοι, αργόσχολοι του ελληνικού
κράτους. Πρέπει, λοιπόν, να υπάρξει διάταξη ώστε όποιος διο-
ρίζεται αθλητής στο δηµόσιο, στο ∆ήµο Κηφισιάς ή για να υπη-
ρετήσει ως αξιωµατικός να χτυπάει κάρτα, κύριε Υπουργέ. Θα
είναι εξίσου εργαζόµενος, όπως και ο διπλανός του και ο παρα-
διπλανός του.

Τέλος, στο άρθρο 13 είχα επιχειρηµατολογήσει και θα επι-
µείνω εδώ που λέει «Σύσταση Επιτροπής Κατάρτισης Κώδικα
Προσλήψεων Προσωπικού» να προστεθεί, έστω στο µέλλον –και
να γίνει η νοµοθετική υπόσχεση από τη πλευρά σας και της Κυ-
βέρνησης- η σύσταση Επιτροπής Κατάρτισης Κώδικα Απολύ-
σεων διότι η µεγάλη µάστιγα στην Ελλάδα αφ’ενός είναι αυτό το
σαθρό δηµόσιο που δηµιούργησε ο πολιτικός κόσµος και αφ’ε-
τέρου η ατιµωρησία, τα δήθεν πειθαρχικά συµβούλια και όλη
αυτή η συντεχνία που εξοργίζει τον κόσµο γιατί έναν δηµόσιο
υπάλληλο δεν έχουµε δει να απολύεται.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Ελευθέριος Αυγε-
νάκης Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό Ηρακλείου
Κρήτης έχει το λόγο.

Ορίστε, έχετε το λόγο, για οκτώ λεπτά.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε αι-

σίως στην τρίτη ηµέρα συζήτησης του παρόντος νοµοσχεδίου.
∆υστυχώς διαπιστώνω, όπως και άλλοι συνάδελφοι ότι επί τρεις
µέρες ακούµε από όλους τους συναδέλφους της Πλειοψηφίας
ένα ευχολόγιο άνευ προηγουµένου ότι µε τις ρυθµίσεις για την
αναµόρφωση του συστήµατος προσλήψεων θα λύσετε όλα τα
προβλήµατα ως διά µαγείας.

Οµολογώ ότι ανέµενα στο πλαίσιο τόσων τοποθετήσεων που
έγιναν από κυβερνητικά στελέχη κάποια ρητή αναφορά, κάποια
σαφή δέσµευση από µέρους της Κυβέρνησης όσον αφορά την
τύχη, το µέλλον των συµβασιούχων στο δηµόσιο τοµέα.

Επιτρέψτε µου να ξεκαθαρίσω ότι δεν διαφωνεί κανένας ότι το
σύστηµα των προσλήψεων στο δηµόσιο πρέπει να είναι αξιο-
κρατικό, αντικειµενικό αλλά και διαφανές. ∆εν νοµίζω ότι υπάρ-
χει κανείς σε αυτήν την Αίθουσα που διαφωνεί. Ποιος είναι
αντίθετος µε κάθε απόπειρα να κλείσουν οι τρύπες που υπάρ-
χουν στο σύστηµα των προσλήψεων; Ποιος δεν τάσσεται υπέρ
της θωράκισης του συστήµατος των προσλήψεων;

Επειδή όµως σε αυτή την Αίθουσα και σε αυτή τη χώρα κυρίως
έχουµε µνήµη, επιτρέψτε µου να σας θυµίσω ότι τους ίδιους στό-
χους εξυπηρετούσε ο ν. 2190/1994 µε τη δηµιουργία του ΑΣΕΠ
και την υπαγωγή των προσλήψεων σε αυτό. Πάλι κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ είχαµε, πάλι τις ίδιες αιτιολογικές εκθέσεις είχαµε, τα
ίδια διλήµµατα όπως και σήµερα ακούσαµε και τις ίδιες επιλο-
γές µε ανάλογο περιεχόµενο είχαµε να κάνουµε.

Και όµως, δεκαπέντε χρόνια µετά, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, βρισκόµαστε εδώ για να συζητήσουµε πάλι για τα ίδια. Ερ-
χόµαστε να κλείσουµε τις τρύπες που προέκυψαν από το ν. 2190,
τις τρύπες που εσείς ανοίξατε, είτε για την παράκαµψη του
ΑΣΕΠ, είτε µε εξαιρέσεις από τις θεσµοθετηµένες διαδικασίες
είτε µε εφαρµογή ειδικών διατάξεων νόµων. Και σήµερα δεν
ακούµε από κανένα συνάδελφο του ΠΑΣΟΚ ούτε µια σχετική
αναφορά. ∆εν έχουµε ούτε µια δόση αυτοκριτικής.

Και το λέω αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι της Πλειοψηφίας και
κύριε Υπουργέ, γιατί είστε ένα κόµµα µε ιστορία, είστε ένα κόµµα
που κυβερνήσατε επί είκοσι συνεχόµενα χρόνια. Ε, δεν µπορεί,
λοιπόν, για τα δικά σας δηµιουργήµατα να µην υπάρχει ούτε
ίχνος αυτοκριτικής.

Επιτρέψτε µου να σας θυµίσω σε νοηµατική συνέχεια της επί
της αρχής τοποθέτησης του καλού φίλου και αγαπητού συνα-
δέλφου, αλλά και εισηγητή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης του
κ. Ζώη ότι το 2004 η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας βρήκε
δεκάδες χιλιάδες συµβασιούχους που η προηγουµένη κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ είχε θέσει σε οµηρία αδιαφορώντας πλήρως
για την κοινοτική οδηγία του 1999 µε την οποία η Ευρωπαϊκή
Ένωση ζητούσε να ενσωµατωθεί στην ελληνική έννοµη τάξη έως
τις 10-7-2001. Μόλις αναλάβαµε την ευθύνη της διακυβέρνησης
της χώρας το 2004 δείξαµε την απαιτούµενη ευαισθησία και το
ενδιαφέρον µας για τους συµβασιούχους εξαντλώντας και την
ελάχιστη νοµοθετική δυνατότητα που είχαµε. Με προεδρικό διά-
ταγµα το 2004 δώσαµε λύσεις που αφορούσαν δεκάδες χιλιάδες
ανθρώπους.

Σήµερα µε τις διατάξεις του παρόντος νοµοσχεδίου εσείς λέτε
σε όλους τους συµβασιούχους, που τόσο σηµαντικές υπηρεσίες
προσφέρουν στο δηµόσιο, ότι όλοι οι κόποι σας, όλες οι ατελεί-
ωτες ώρες που έχετε περάσει εξυπηρετώντας τους πολίτες,
όλες οι ώρες που έχετε προσφέρει στο κοινωνικό σύνολο, δεν
έχουν καµµία αξία, δεν έχουν καµµία σηµασία, δεν ισχύουν, δεν
µας αφορούν. Αυτά λέτε εσείς. Ούτε και σήµερα δεσµεύεστε για
την ανανέωση των συµβάσεων ή την επαγγελµατική τους απο-
κατάσταση.

Και τούτο, παρά το γεγονός ότι άλλα µας λέγατε πριν από λίγο
καιρό και άλλα µας λέτε σήµερα. Μάλιστα µας καλείτε να το
υπερψηφίσουµε. Αυτό είναι θράσος!

Υπενθυµίζω, λοιπόν, τα λεγόµενα του κ. Καστανίδη, τοµεάρχη

Εσωτερικών της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης στη σκιώδη κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ και του κυρίου Ρόβλια, Υφυπουργού Εσωτερικών µέχρι
προχθές, οι οποίοι υποστήριζαν την αυτοδίκαιη µετατροπή των
συµβάσεων που καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες σε αο-
ρίστου χρόνου. Πότε έγιναν αυτές οι δηλώσεις; Στις 14 Μαΐου
2009, µόλις επτά µήνες και εικοσιτέσσερις µέρες πριν από τη διε-
νέργεια των εκλογών. Σήµερα µας λέτε ακριβώς τα αντίθετα.

Επιτρέψτε µου ένα ακόµη παράδειγµα σχετικά µε τη ρύθµιση
του άρθρου 6 και τη µοριοδότηση των υποψηφίων.

Σηµειώνω, λοιπόν, ότι υποσχεθήκατε στους πολίτες πως θα σε-
βαστείτε και θα εφαρµόσετε την ενίσχυση της µοριοδότησης,
γιατί είναι δικαίωµα των συµβασιούχων. Ο κ. Ρόβλιας µάλιστα σε
συνέντευξη από τα γραφεία του ΠΑΣΟΚ στην οδό Ιπποκράτους
έλεγε: «Όσοι καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες µε την έν-
νοια του Ευρωπαϊκού ∆ικαίου και όχι του προεδρικού διατάγµα-
τος Παυλόπουλου οι συµβάσεις αυτών, προφανώς, µετατρέπο-
νται αυτοδικαίως σε αορίστου χρόνου.» Είναι λόγια του κ. Ρόβλια,
στελέχους σας και όχι κανενός Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, δίνοντας µια ακόµη ευρεία ερµηνεία του τι µπορεί να µετα-
τραπεί σε συµβάσεις αορίστου χρόνου.

Ή ακόµη και ο κ. Χάρης Καστανίδης, νυν Υπουργός ∆ικαιοσύ-
νης, δήλωνε ότι, µε βάση τις ισχύουσες διατάξεις, µπορεί –έλεγε
ο κ. Καστανίδης- να µοριοδοτούνται έως και 50% των µορίων
αυτοί που έχουν αποκτήσει εργασιακή προϋπηρεσία, υπηρετώ-
ντας σε συγκεκριµένες θέσεις.

Όλα αυτά µας τα λέγατε πριν από ελάχιστο καιρό, ενώ σήµερα
τα αγνοείτε. Τσιµουδιά! Το ίδιο κάνετε και µε τις ρυθµίσεις του
άρθρου 5 και την κατάργηση του κριτηρίου της συνεντεύξεως.

Μας είπατε δηλαδή πριν από λίγο καιρό για την πλήρη κατάρ-
γησή της. Μετά µας λέτε ότι η συνέντευξη θα ισχύει για προ-
σλήψεις του ειδικού επιστηµονικού προσωπικού, αλλά και σε
θέσεις που σχετίζονται µε την ασφάλεια της ζωής, χωρίς µάλιστα
να προσδιορίζετε µε µεγαλύτερη σαφήνεια τι εννοείται µε την
ευρύτερη αυτή έννοια, αφού και λίγο πριν προσθαφαιρείτε.

Ταυτόχρονα, µόλις την περασµένη εβδοµάδα, µαθαίνουµε ότι
το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης ενέκρινε την πραγµατοποίηση για την
πλήρωση ογδόντα έξι θέσεων εργασίας. Καµµία ξεκάθαρη θέση,
καµµία πολιτική συνέπεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου, πριν κλείσω, να
αναφερθώ σε µια σηµαντική, κατά τη γνώµη µου, τροπολογία, την
οποία και συνυπογράφω µαζί µε εξαίρετους συναδέλφους, που
αφορά τις ρυθµίσεις για θέµατα προσωπικού της Γενικής Γραµ-
µατείας Αθλητισµού. Καθώς η χώρα µας έχει αναλάβει την ευ-
θύνη διεξαγωγής και διενέργειας σηµαντικών αθλητικών διορ-
γανώσεων και συνεδρίων έως το 2013, κρίνουµε σηµαντικό να
παραταθεί η απόσπαση το προσωπικού, µε σύµβαση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου της ανωνύµου εταιρείας ΟΠΑΠ, που απασχο-
λείται ήδη στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, έως τις 31.12.
2013.

Ενδεικτικά σηµειώνω ότι η συγκεκριµένη ρύθµιση είναι σηµα-
ντική, καθώς η χώρα µας θα διοργανώσει το Ευρωπαϊκό Πρωτά-
θληµα Καράτε Ανδρών-Γυναικών το 2010, τους Ολυµπιακούς
Αγώνες Νέων την ίδια χρονιά, τους Παγκόσµιους Αγώνες SPE-
CIAL OLYMPICS το 2011, το Παγκόσµιο Πρωτάθληµα Χειρο-
σφαίρισης το 2011, επίσης, τους 22ους Ολυµπιακούς Αγώνες
Κωφών το 2013, αλλά και τους Μεσογειακούς Αγώνες στο Βόλο
το 2013, επίσης. Ως εκ τούτου και οι δεκαπέντε συνυπογράφο-
ντες Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας θεωρούµε σηµαντική την
ενσωµάτωση της συγκεκριµένης τροπολογίας, καθώς θα συµ-
βάλει στην αρτιότερη προετοιµασία της χώρας µας και την άρι-
στη διεξαγωγή των συγκεκριµένων αθλητικών διοργανώσεων.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-
δελφε.

Ο κ. Κωνσταντίνος Βρεττός Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό
Αττικής έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΡΕΤΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, τον τελευταίο καιρό δύο χώρες είναι αυτές

που βρίσκονται στο προσκήνιο της διαφθοράς, όπως εµφανίζο-
νται τουλάχιστον στα διεθνή µέσα ενηµέρωσης. Η µία χώρα είναι
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το Αφγανιστάν και η δεύτερη είναι η Ελλάδα, η χώρα µας, δυ-
στυχώς.

Πριν από µερικές µέρες έγινε στο Προεδρικό Μέγαρο συνά-
ντηση των Προέδρων των κοµµάτων, µια πολύ σωστή ενέργεια,
όπου όλοι παραδέχθηκαν ότι υπάρχει εκτεταµένη διαφθορά στη
χώρα και όλοι θέλησαν να βοηθήσουν, ώστε αυτό το φαινόµενο
να περιοριστεί µε τον τρόπο που ο καθένας µπορεί να προσφέ-
ρει σε αυτήν την υπόθεση.

Ο σηµαντικότερος τρόπος, για να µειώσουµε τη διαφθορά,
κύριε Πρόεδρε, είναι να προσέξουµε τι νοµοθετούµε, διότι εγώ
πιστεύω –και όλοι σας το καταλαβαίνετε- ότι η διαφθορά στη
χώρα µας, δυστυχώς, είναι σε ένα πολύ µεγάλο βαθµό νοµοθε-
τηµένη. Νοµοθετούµε, χωρίς να προσέχουµε ή νοµοθετούµε µε
σκοπιµότητες και κυρίως µε πολιτική σκοπιµότητα.

Έτσι, ανοίγουµε θύλακες διαφθοράς, αγαπητέ µου κύριε Πρό-
εδρε, επειδή δεν θέλουµε να χαλάσουµε το χατίρι σε ορισµένες
συντεχνίες, επειδή θέλουµε να υποστηρίξουµε κάποιους δικούς
µας ανθρώπους, επειδή θέλουµε να µην υποστούµε το πολιτικό
κόστος, µε την κακή του έννοια.

Αυτή είναι η τεράστια ευθύνη όλων µας, όλων των κυβερνή-
σεων και όλων των κοµµάτων, κύριε Πρόεδρε, γιατί όταν νοµο-
θετούµε και εξ αντιδιαστολής νοµοθετούµε µερικές φορές από
προτάσεις που προέρχονται και από τα κόµµατα της Αντιπολί-
τευσης, είτε είναι δεξιά είτε αριστερά.

Κύριε Πρόεδρε, στην τελευταία δεκαετία είχαµε πολλούς δια-
κεκριµένους πολιτικούς άνδρες. Ένας απ’ αυτούς –λυπάµαι που
είναι µπροστά, αλλά θα το έλεγα έτσι και αλλιώς- είναι ο πρώην
Πρόεδρος της Βουλής κ. Κακλαµάνης, άνδρας υψηλούς ήθους
και κύρους. Σε παράλληλο επίπεδο ένας απ’ αυτούς είναι και ο
Αναστάσης Πεπονής.

Ο Αναστάσης Πεπονής µε το νόµο που έφερε έκανε ρήξη στα
τότε δεδοµένα της χώρας. Ο ν. 2190 ήταν µια επανάσταση και το
ξέρουµε όλοι µας. Και δεν το λέω µόνο εγώ ούτε µόνο εσείς,
κύριε Πρόεδρε. Το λένε όλοι και οι Αρχηγοί των κοµµάτων της
Αντιπολίτευσης κατά καιρούς: Και ο κ. Μητσοτάκης το έχει πει
και ο κ. Καραµανλής το έχει πει, αλλά και κόµµατα της Αριστεράς
το έχουν οµολογήσει. Τότε έγινε η µεγάλη ρήξη, η µεγάλη επα-
νάσταση στα θέµατα των προσλήψεων του δηµόσιου τοµέα.

Βέβαια, οι κατοπινές κυβερνήσεις –είτε ήταν του ΠΑΣΟΚ είτε
της Νέας ∆ηµοκρατίας- το νόµο αυτόν τον διαστρέβλωσαν. ∆εν
είναι ώρα να πω ποιος περισσότερο από ποιον. Όµως, αυτός ο
νόµος διαστρεβλώθηκε.

Ευτυχώς, σήµερα έρχεται ένας άλλος Υπουργός, καινούργιος
Υπουργός, ο οποίος µάλιστα προέρχεται από την αυτοδιοίκηση,
να καλύψει αυτά τα κενά. Ο νόµος που έφερε ο κ. Ραγκούσης
είναι –πιστεύω- νόµος που αντιµετωπίζει στη βάση τα θέµατα της
πρόσληψης στο δηµόσιο τοµέα. Συγχαίρω τον κύριο Υπουργό
για τη δουλειά που έκανε. Τον συγχαίρω, γιατί µε αυτόν το νόµο
µπορούµε να αντιµετωπίσουµε σοβαρά και µεγάλα προβλήµατα
στη χώρα µας. Ο νόµος αυτός, κυρίως, κύριε Πρόεδρε, είναι δί-
καιος και όταν ο νόµος είναι δίκαιος, τότε είναι και σωστός.

Τι λένε οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας; Ότι έπρεπε να
ενισχύσουµε την εµπειρία των ατόµων που δούλεψαν στο δηµό-
σιο. Αυτό είναι άδικο, κύριε Πρόεδρε. Είναι άδικο, γιατί υπάρ-
χουν και άλλοι άνθρωποι, που δούλεψαν αλλού, ιδιαίτερα στον
ιδιωτικό τοµέα. Και µπορώ να πω εγώ –προσωπική µου άποψη-
ότι αυτοί που δούλεψαν στον ιδιωτικό τοµέα, επειδή και εγώ έχω
δουλέψει, δούλεψαν πολύ σκληρότερα και έχουν µεγαλύτερη
εµπειρία, κατά την άποψη τη δική µου, από εκείνους που δούλε-
ψαν στο δηµόσιο τοµέα. Όµως, εγώ δεν πάω εκεί. Όλοι να πά-
ρουν τα µόριά τους. Γιατί εκείνοι που δούλεψαν στο δηµόσιο να
πάρουν περισσότερα µόρια; Ήταν άδικο αυτό. Νοµίζω ότι αυτός
ο νόµος το αποκαθιστά. Αποκαθιστά αυτήν την αδικία.

Κύριε Πρόεδρε, εµείς πρέπει να λειτουργούµε πέρα από το
πολιτικό κόστος, για να µπορέσουµε να κάνουµε σωστή δουλειά.
Ήταν ελπιδοφόρο αυτό που είπε ο κ. Σαµαράς: «Εµείς θα βλέ-
πουµε ποια είναι σωστά από το ΠΑΣΟΚ, θα τα στηρίζουµε και
ποια δεν είναι σωστά και θα τα πολεµάµε.» Αυτό πρέπει να γίνει
και εδώ. Όµως, βλέπω ότι οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας,
δυστυχώς, δεν ενστερνίζονται τις απόψεις του νέου Προέδρου
τους µε αυτά που λένε. Κανονικά έπρεπε επί της αρχής να πουν:

«Ναι, το στηρίζουµε και, βεβαίως, υπάρχουν και οι λεπτοµέρειες
τις οποίες θα συζητήσουµε και θα αντιµετωπίσουµε.» Όµως, δυ-
στυχώς, φαίνεται ότι κάτι δεν πάει καλά µε τις απόψεις των συ-
ναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας.

∆εν έχει σηµασία, κύριε Πρόεδρε, ποιος έκανε τα περισσότερα
λάθη στο νόµο στο παρελθόν στις προσλήψεις του δηµοσίου.
Σκοπός είναι τι κάνουµε τώρα, από εδώ και στο εξής.

Εγώ πιστεύω ότι έχουµε ένα καλό νοµοσχέδιο και πρέπει, επι-
τέλους, να σταµατήσει η έννοια του πολιτικού κόστους. ∆υστυ-
χώς ξεκινά από εδώ και επεκτείνεται παντού. Θα σας φέρω δύο
παραδείγµατα, που ίσως σας φανούν παρατραβηγµένα. Όµως
είναι κάτι που προσωπικά µε ερέθισε. ∆εν είναι µόνο οι Βουλευ-
τές που κοιτάζουν το πολιτικό κόστος. Είναι και άλλες κατηγο-
ρίες ατόµων στη χώρα µας. Παραδείγµατος χάριν, ενώ διάφοροι
δηµοσιογράφοι, ακόµη και έγκριτοι δηµοσιογράφοι, λένε: «Να
πάρουµε αυστηρά µέτρα για την οικονοµία, να κάνουµε τούτο, να
κάνουµε το άλλο», δεν µιλάνε συγκεκριµένα. Γιατί; Γιατί φοβού-
νται το πολιτικό κόστος.

Πρυτάνεις και καθηγητές. ∆ίνεται η ευκαιρία να κάνουµε κάτι
διαφορετικό για το άσυλο των πανεπιστηµίων. Και αντί γι’ αυτό
βγαίνουν όλοι ενωµένοι και αγκαλιασµένοι, στο πλαίσιο του πο-
λιτικού κόστους των πρυτάνεων και των καθηγητών και λένε
αστειότητες.

Αυτό είναι το πολιτικό κόστος, που δυστυχώς εµείς δίνουµε το
παράδειγµα για να το ακολουθήσου κι άλλοι και θέλει πολύ µε-
γάλη προσοχή.

Να αναφερθώ σε µία βελτίωση του νόµου, την οποία είπα στην
αρχή και τη διατύπωσαν και άλλοι συνάδελφοι και αφορά ένα
πρόβληµα που έχει ο ∆ήµος Αχαρνών, ένας από τους µεγαλύτε-
ρους δήµους της χώρας µας και που πιστεύω ότι µπορεί να το
έχουν και άλλοι δήµοι.

Εκεί, λοιπόν, µια επιχείρηση πτώχευσε και ο νόµος δεν είναι
ευκρινής στο κατά πόσο αυτοί οι άνθρωποι που δουλεύουν στην
επιχείρηση αυτή και που έτσι κι αλλιώς πρέπει να δουλέψουν. Να
φανταστείτε ότι είναι άνθρωποι που δουλεύουν εδώ τριάντα και
τριάντα πέντε χρόνια -εγώ τότε ως δήµαρχος του βρήκα εκεί να
φανταστείτε- και δεν µπορούν να πληρωθούν τώρα. Έτσι κι αλ-
λιώς πρέπει να δουλέψουν γιατί κάνουν πολύ σοβαρή δουλειά
σε διάφορους τοµείς.

Αυτό δεν διευκρινίζεται από το νόµο αν µπορούν να µεταφερ-
θούν σε µια άλλη επιχείρηση ή όχι. Αν µπορεί ο Υπουργός να µας
δώσει διευκρινίσει ότι πράγµατι µπορεί να γίνει, αν αυτό µπορεί
να αντιµετωπιστεί στο γράµµα του νόµου, έχει καλώς. Αν όχι,
τότε θα παρακαλούσα πολύ, κύριε Πρόεδρε, να γίνει η διατύ-
πωση ότι στο άρθρο 258 παράγραφος 3 του ν. 3463/2006 υπά-
γεται και η περίπτωση µεταφοράς προσωπικού κοινωφελούς
επιχείρησης, που έχει πτωχεύσει, σε άλλη κοινωφελή επιχείρηση
του οικείου ΟΤΑ µε απόφαση του διοικητικού συµβουλίου. Είναι
κάτι που δεν χρειάζεται πολύ να το σκεφτεί κανείς ότι πρέπει να
γίνει, που µπορεί ο νόµος ήδη να το καλύπτει. Κι αν το καλύπτει,
παρακαλώ να µας το πει ο κύριος Υπουργός. Αλλά αν δεν το κα-
λύπτει, παρακαλώ τον κύριο Υπουργό να το δεχτεί τώρα. ∆ιότι
δεν έχει καµµία σχέση και µε το Ελεγκτικό Συνέδριο, δεν χρειά-
ζεται τίποτα διαφορετικό. Χρειάζεται πολιτική βούληση γι’ αυτό.

Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ πολύ που µου δώσατε δεκαε-
πτά δευτερόλεπτα παραπάνω από το χρόνο µου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Ο κ. Αλέκος Χρυσανθακόπουλος, Βουλευτής του ΛΑΟΣ στο

Νοµό Αχαΐας, έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, πριν πρωτοεφευρεθεί το σύστηµα αυτό της µερικής
απασχόλησης και έρθει προς νοµοθέτηση, υπήρχε ένα άλλο σύ-
στηµα: Ο ΟΑΕ∆ είχε µια σειρά προτεραιότητας για να διευκολύ-
νει.

Θυµάµαι, παραµονές εκλογών, εκατοντάδες µέχρι και χιλιά-
δες άτοµα παρήχοντο αριθµητικά και ονοµατίζονταν από υπο-
ψήφιους Βουλευτές και Υπουργούς. Αυτό το σύστηµα µπορεί να
πει κανείς ότι ήταν περίτεχνο και εξελίχτηκε. Επίσης, επιβρα-
βεύτηκε από τις δύο κυβερνητικές παρατάξεις αλληλοδιαδόχως
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που ενόσω κυβερνούσε η µία, η άλλη το κατήγγελνε για εµπόριο
ελπίδας και εξαπάτηση των νέων και εφαρµόστηκε εν τω συνόλω
δηµιουργώντας αυτό το ζήτηµα.

Βέβαια υπήρχε και µια ευρωπαϊκή οδηγία, µια κατεύθυνση,
που θα µπορούσαµε να προσαρµοστούµε, για το θέµα της νοµι-
µοποίησής τους. ∆εν έγινε τίποτα µε µια ρύθµιση που είχε κάνει
ο κ. Σκανδαλίδης το 2000. ∆ηµιουργήθηκε τεράστιο κενό. Το πε-
λατειακό σύστηµα εξελίχτηκε εκσυγχρονιστικά ως νέο πελατει-
ακό. Είχαµε µια αντίληψη από τη µια πλευρά για τα δικά µας
παιδιά και από την άλλη πλευρά για τα άλλα δικά µας παιδιά.

Τελικά τα παιδιά των Ελλήνων δεν ανήκουν σ’ αυτή την πολι-
τεία, ανήκουν στις παρατάξεις τους, οι οποίες µπορούν να τους
απαιτούν την υποταγή µέσα από ψηφοθηρικούς σκοπούς. Αυτό
το σύστηµα και σήµερα ακόµη δεν ρυθµίζεται απ’ αυτό το νοµο-
σχέδιο. Είναι απλά η σφραγίδα µιας αποτυχίας, διότι ρυθµίζεται
το θέµα, ότι δεν θα γίνονται ανεξέλεγκτες οι επιλογές αυτών των
ατόµων, αλλά δεν βλέπουµε καµµία ρύθµιση που να δίνει τα χρή-
µατα που έχουν κλαπεί απ’ αυτά τα παιδιά για την παροχή υπη-
ρεσιών τους. Γιατί όταν εµφανίζονται να είναι στη µερική
απασχόληση των «STAGE», κάνουν εκπαίδευση και δεν παίρνουν
όλα τα χρήµατα, παίρνουν µόνο µια αποζηµιωσούλα εκπαιδευό-
µενου. ∆εν έχουν ένσηµα, δεν παίρνουν τον κανονικό µισθό, ενώ
έχουν δουλέψει οκτάωρο και το κενό θα το ρυθµίσει η ελληνική
δικαιοσύνη.

Κάθε φορά που η ελληνική δικαιοσύνη προσβάλλει το Ελλη-
νικό Κοινοβούλιο, προσβάλλει όλους µας, όλα τα κόµµατα, όλες
τις πτέρυγες και δηµιουργεί ένα ζήτηµα ότι εµείς δεν νοµοθε-
τούµε σωστά. ∆ιότι όταν έρχεται η ελληνική δικαιοσύνη να απο-
καταστήσει τη δική µας αθέτηση συνταγµατικών υποχρεώσεων
ισονοµίας των πολιτών, τότε αµέσως µετά το Κοινοβούλιο έρχε-
ται απλά να επικυρώσει το δεδικασµένο.

Η λογική του 2004 που προσπάθησε να περάσει από ένα νο-
µοσχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού για συνεντεύξεις, να τα-
κτοποιηθούν οι ταλαιπωρηµένοι για µια δεκαετία περίπου
εργαζόµενοι στο Υπουργείο Πολιτισµού, δεν πρόλαβε να νοµο-
θετηθεί. Κατατέθηκε ως σχέδιο νόµου από το ΠΑΣΟΚ τότε. Αλλά
την ιδέα την πήρε και τη θέριεψε η επόµενη κυβέρνηση, η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτό είχε ως αποτέλεσµα να
φτάσουµε σ’ αυτόν το φαύλο κύκλο που τώρα µε αυτό το νοµο-
σχέδιο γίνονται κάποιες ρυθµίσεις για τον αντικειµενικό τρόπο
προσλήψεων. Μόνο που δεν λέµε στη νέα γενιά: «Εντάξει, εµείς
ψηφίσαµε µεν, αλλά ξέρετε κάτι; Από τη νέα χρονιά έχουµε πά-
γωµα προσλήψεων µε µόρια ή χωρίς µόρια». Οπότε όλα αυτά,
δεν οδηγούν πουθενά. Βέβαια η κατάργηση της συνέντευξης
είναι απαραίτητη, γιατί δεν µπορείς να µοριοδοτείς τεχνηέντως.
Σε κάποιες ειδικές κατηγορίες είναι πάρα πολύ χρήσιµη. Εξαί-
ρεση έχει µείνει αυτό διαχρονικά σε κάποιο ειδικό εκπαιδευτικό
προσωπικό, όπου φτάσαµε στη Θεολογική Σχολή εδώ στην
Αθήνα, να είναι όλη η οικογένεια αξιολογητές των παιδιών της,
των γαµπρών και των συγγενών και να έχουµε επτά άτοµα σε ευ-
θεία γραµµή συγγένειας, να είναι πλέον πανεπιστηµιακοί.

Όλα έχουν αξία µε τον τρόπο που εφαρµόζονται. Εγώ αποδο-
κιµάζω κάθε νεοφιλελεύθερη αντίληψη που έχει ένα µίσος απέ-
ναντι στους εργαζόµενους, τους εχθρεύεται. Αλλά θεωρώ επίσης
ότι και οι προστάτες των εργαζοµένων, η εργατίστικη υπερβολή
εξιδανίκευσης, είναι εξίσου λαθεµένη όταν δεν λαµβάνει υπ’όψιν
της τις πραγµατικές συνθήκες. ∆ιότι θεωρείται η δηµόσια απα-
σχόληση βόλεµα και όχι υπηρεσία ή προσφορά ή έργο.

Επίσης, η µεγάλη οικονοµική κρίση στην οποία βρισκόµαστε
και την οποία θα διανύσουµε την επόµενη χρονιά, σίγουρα θα
µας οδηγήσει και σε εθνικές πολιτικές. Τι σηµαίνει αυτό; Εάν δεν
πάρει η πολιτεία πρωτοβουλίες για τη δηµιουργία θέσεων εργα-
σίας, αυτοί οι επτακόσιες πενήντα χιλιάδες άνεργοι που υπάρ-
χουν τώρα και δεν ανήκουν σε κανένα κόµµα, οικτίρουν το
πολιτικό σύστηµα εν συνόλω, δεν θα έχουν ελπίδα φωτός, δεν
θα έχουν προσδοκίες κάπου κι αυτοί να προσφέρουν εργασία
και να αµειφθούν.

Έτσι έχοντας δεδοµένη µια ύφεση -που εµείς είµαστε µια αδύ-
ναµη οικονοµία στον παγκόσµιο καταµερισµό ανεργίας και όχι
εργασίας πλέον- και την τεχνητή παγκόσµια λογιστική κρίση
υπερκέρδους του τραπεζικού και χρηµατιστικού συστήµατος,

εµείς εδώ έχουµε να πληρώσουµε πάρα πολύ µεγάλο κόστος.
Οπότε, ποιες είναι αυτές οι δραστικές πρωτοβουλίες, τις οποίες
θα λάβουµε ως κράτος, ως πολιτεία; Και είναι επαρκής η νοµο-
θετική πρωτοβουλία για να δώσει απάντηση στο ζήτηµα; Ή είναι
αυτό το πρόσχηµα ότι «κοιτάξτε, είµαστε µεν δίκαιοι, αλλά δεν
έχουµε να σας δώσουµε τίποτα για την αποκατάσταση αυτής της
αδικίας, την οποία αναγνωρίζουµε». Εν τοις πράγµασι κρίνονται
όλα.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι µετά την πτώση του πολιτικοκεντρικού συ-
στήµατος, το µόνο που ενισχύεται πλέον είναι το πρωθυπουργι-
κοκεντρικό σύστηµα, το οποίο όµως γίνεται πιο δυσκίνητο. Το
προηγούµενο σύστηµα είχε έµµεσες καµουφλαρισµένες πελα-
τειακές σχέσεις. Τώρα έχουµε περιβαλλοντικές σχέσεις, στο πε-
ριβάλλον σχέσεις, που διαρθρώνουν πολιτικές. Οι µόνοι ο οποίοι
προσλαµβάνονται τελευταία κι αυτοί µε καθυστέρηση, είναι κά-
ποιοι γενικοί γραµµατείς σε Υπουργεία και διορίζονται και κά-
ποιοι περιφερειάρχες, άντε να υπάρχει και µια στελέχωση. Οι
δέκα χιλιάδες σε αναµονή πραιτοριανοί της εξουσίας του εκά-
στοτε κόµµατος, του κυβερνητικού σήµερα, βρίσκονται πράγµατι
σε αναστάτωση, διότι δεν ακολουθείται µια διαδροµή, µε την
οποία θα υπήρχε κατ’ αυτούς εύρυθµη λειτουργία.

Αυτοί βρίσκονται σε µερική υποαπασχόληση αναµονής για την
κατάκτηση θέσης σε διοικητικό συµβούλιο οργανισµού αµειβό-
µενης επιτροπής. Είναι ο µεγάλος βραχνάς, είναι το µεγάλο πρό-
βληµα, είναι το κέντρο της διαφθοράς είναι όλοι αυτοί οι οποίοι
πλησιάζουν την εξουσία για να την παρακάµψουν, επιβάλλοντας
την ανοµία τους.

Αυτό το σύστηµα βιώνει η νέα γενιά και αισθάνεται ότι αυτό
που ψηφίσαµε σήµερα έχει ένα τεράστιο κενό. Για ποιες οργανι-
κές θέσεις ψηφίζεται η κατάργηση της συνέντευξης ή η τάδε µο-
ριοδότηση; Υπάρχει κανένα σχέδιο το οποίο θα δώσει σε αυτούς
τους διακόσιους χιλιάδες ανθρώπους που έχουν παγιδευτεί τα
τελευταία χρόνια, συγκεκριµένη ελπίδα και προοπτική; Σαφώς
δεν υπάρχει. Αντίθετα υπάρχει όπως προανήγγειλα το πάγωµα
των προσλήψεων και µόνο σε έκτακτες ανάγκες υπάρχει εξαί-
ρεση. Που στις έκτακτες ανάγκες –προσέξτε- το ρουσφέτι επα-
νέρχεται µε «έκτακτες» συνθήκες και «έκτακτα» ο Υπουργός
καλύπτει τις πελατειακές του υποχρεώσεις και υποσχέσεις.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει ολοκληρωθεί ο κατάλογος

των οµιλητών για τις πρωτολογίες.
Κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε της Νέας ∆ηµοκρατίας θέ-

λετε να πάρετε το λόγο τώρα;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆εν θα µιλήσει ο κύριος Υπουρ-

γός;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Υπουργός έχει

κάνει την παρέµβασή του επί επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Για τρία λεπτά µίλησε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μίλησε για επτά λεπτά

και τον έχετε ακούσει.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Εγώ θα µιλήσω µετά τον κύριο

Υπουργό. ∆εν τοποθετήθηκε στα άρθρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Υπουργός θε-

ωρεί ότι τοποθετήθηκε επί των άρθρων µε την επτάλεπτη πα-
ρέµβασή του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Μας είπε όµως προηγουµένως,
κύριε Πρόεδρε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν θα τον ανακρίνουµε
τον Υπουργό. Όποτε θέλει µετά µπορεί να πάρει το λόγο. Εσείς,
κύριε Τζαβάρα, πρέπει να ασκήσετε το δικαίωµά σας, να πρωτο-
λογήσετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Εάν µου επιτρέ-
πετε, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να αναφέρω κάποιες διορθώσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θέλετε να πάρετε το
λόγο τώρα;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ακριβώς γι’ αυτόν το λόγο θέ-
λαµε να προηγηθεί.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Να µιλήσουν οι
αγορητές, µετά να µιλήσω εγώ και µετά οι κοινοβουλευτικοί;
Κύριε Ευθυµίου, τι λέτε;

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Συµφωνούµε, κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Καµµία αντίρρηση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, θέλετε

τώρα να κάνετε κάποιες διορθώσεις επί των άρθρων;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Υπάρχουν, κύριε
Πρόεδρε και αγαπητοί συνάδελφοι, τα εξής:

Σε ό,τι αφορά το άρθρο πρώτο, υπάρχει ανάγκη να διαγραφεί
ο αριθµός 1, διότι δεν υπάρχει δεύτερη παράγραφος.

Τώρα εγώ δεν κάνω µια πλήρη τοποθέτηση, γιατί υπάρχουν
και κάποια άλλα θέµατα. Στο άρθρο 1 παράγραφος ι να διορθω-
θεί εκεί που λέει ν. 3801/2001 και να µπει ν. 3801/2009.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Υπάρχει δεύτερη παράγραφος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Μήπως µετά τις
διορθώσεις δεν υπάρχει δεύτερη παράγραφος;

Είναι στις διορθώσεις και δεν έχουν περαστεί, κύριοι συνά-
δελφοι, όπως µε ενηµερώνουν εδώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Στο άρθρο πρώτο
στη Θ’ παράγραφο εκεί που λέει «οι δηµόσιες επιχειρήσεις, ορ-
γανισµοί», πρέπει να προστεθεί «και ανώνυµες εταιρείες που
προβλέπονται στις διατάξεις του άρθρου 1 του ν. 3429» προκει-
µένου και αυτές να υπαχθούν. Πρέπει, δηλαδή, να συµπληρώ-
σουµε τις λέξεις «και ανώνυµες εταιρείες».

Τώρα από τις παρατηρήσεις πολλών συναδέλφων Βουλευτών
υπάρχει ανάγκη στην παράγραφο ΙΣΤ’ να δούµε κάποιες περι-
πτώσεις, εκεί που αναφερόµαστε στο ιατρικό νοσηλευτικό προ-
σωπικό του ΚΕΛΠΝΟ, καθώς και των κέντρων θεραπείας
εξαρτηµένων ατόµων. Εδώ υπάρχει ανάγκη κατά τη γνώµη πολ-
λών συναδέλφων Βουλευτών να εξαιρεθούν και οι περιπτώσεις
των πρώην τοξικοµανών που προσλαµβάνονται από αυτά τα κέ-
ντρα απεξάρτησης για να παρέχουν ένα συγκεκριµένο συµβου-
λευτικό έργο, ως θεραπευτές. Προσλαµβάνονται πρώην
τοξικοµανείς οι οποίοι προφανώς δεν µπορούν να υπαχθούν.

Τώρα υπάρχει µια παρατήρηση από την Τράπεζα της Ελλάδος
την οποία θα περιλάβουµε εάν συµφωνήσετε, που κατά τη γνώµη
µου δεν είναι απαραίτητη. Η Τράπεζα της Ελλάδος ισχυρίζεται
ότι…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επί ποίου άρθρου, κύριε
Υπουργέ;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Επί του ιδίου άρ-
θρου.

Η Τράπεζα της Ελλάδος ισχυρίζεται ότι το ειδικό επιστηµονικό
προσωπικό πρέπει να αναφέρεται ότι στην πραγµατικότητα δεν
υπάγεται στις διαδικασίες των κριτηρίων του ΑΣΕΠ, διότι αν δεν
αναφερθεί αυτό θα πρέπει να ενηµερώσει για την αλλαγή αυτή
την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Να ενηµερώσει ο κ. Προβό-
πουλος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Και εγώ αυτό πι-
στεύω, απλώς θέλω να σας ενηµερώσω.

Το γεγονός ότι το ειδικό επιστηµονικό προσωπικό και για την
Τράπεζα της Ελλάδος προσλαµβάνεται µε την συνέντευξη όπως
ορίζεται από το ν. 2190, νοµίζω ότι δεν διαφοροποιεί ουσιαστικά
τα πράγµατα. Άρα, σας το λέω, συµφωνούµε και δεν χρειάζεται
να µπει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Και για τη Βουλή;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κοιτάξτε τώρα για
τη Βουλή, -αυτό δεν ήθελα τώρα να το πάµε αποσπασµατικά-
εµείς από την πρώτη στιγµή όπως ξέρετε, κύριε Ζώη, το θέµα το
προσεγγίσαµε ακριβώς µετά από συνεννόηση µε τον Πρόεδρο
της Βουλής και αναφερόµενοι στον Κανονισµό της Βουλής. ∆εν
κάναµε κάτι χωρίς να συνεννοηθούµε µε την Βουλή και βασι-

σµένοι στην εκπεφρασµένη βούληση του Προέδρου της Βουλής
για τις αλλαγές που θα επέλθουν στον Κανονισµό.

Η αναφορά δε του επιστηµονικού συµβουλίου είναι τέτοια που
δεν νοµίζω ότι αυτήν τη στιγµή επιβάλλει να αλλάξουµε κάτι σε
αυτό. Νοµίζω ότι η αναφορά και µόνο ότι θα γίνονται οι προσλή-
ψεις όπως ο Κανονισµός της Βουλής προβλέπει, αυτό καλύπτει,
τουλάχιστον σύµφωνα µε τον Πρόεδρο της Βουλής.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Το Σύνταγµα λέει ότι η Βουλή
διά του Κανονισµού της ορίζει…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μια που επικαλούµαστε και το Προεδρείο,
δεδοµένου ότι η επιστηµονική επιτροπή, κύριε Υπουργέ, είναι
πολύ σαφής, δεν αφήνει κανένα παραθυράκι, έχω την εντύπωση
ότι και το Προεδρείο θα πρέπει να τοποθετηθεί, γιατί είπε κάτι ο
κύριος Υπουργός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επί ποίου να τοποθετη-
θούµε, κύριε συνάδελφε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Επειδή γίνεται αυτός ο διάλογος, ο κύριος
Υπουργός µπαίνει στην περιπτωσιολογία και έχει αφήσει, µια που
τελείωσε τις παρατηρήσεις του για το άρθρο 1, χωρίς καµµία αλ-
λαγή από ό,τι φαίνεται την περίπτωση Β του άρθρου 1 εδάφιο 1,
σχετικά µε το προσωπικό της Βουλής.

Η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής, κύριε Πρόεδρε, έχει
διανείµει σε όλους µας το πόνηµά της και είναι σαφής στη δια-
πίστωσή της. ∆εν νοµίζω ότι µπορούµε να το ξεπεράσουµε µε
µια συναίνεση εδώ µέσα, δεδοµένου ότι ορίζεται από το Σύ-
νταγµα το τι διέπει τη λειτουργία της Βουλής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Αυτό λέει και ο νόµος,
σύµφωνα µε τον Κανονισµό της. ∆εν υπάρχει πρόβληµα, κύριε
συνάδελφε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Εγώ άλλα καταλαβαίνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν ξέρω τι καταλαβαί-

νετε εσείς…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Γι’ αυτό ζήτησα και από εσάς µια τοποθέ-

τηση, ακριβώς για να υπάρχει στα Πρακτικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Νοµίζω ότι είναι συµ-

βατή µε τα όσα ορίζει το Σύνταγµα και αναφέρεται στον Κανονι-
σµό να τα καθορίσει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αν µου επιτρέ-
πετε, να διαβάσω ξανά πώς καταλήγει η συγκεκριµένη αναφορά
του Επιστηµονικού Συµβουλίου, κύριε Πρόεδρε.

Καταλήγει, λοιπόν, χωρίς να θέτει κανένα θέµα αντισυνταγµα-
τικότητας ιδιαίτερα, λέγοντας ότι από τα ανωτέρω προκύπτει ότι
ζητήµατα πρόσληψης και διορισµού προσωπικού της Βουλής,
ρυθµίζονται κατά αποκλειστικότητα από τον Κανονισµό και συ-
νεπώς, στερείται ρυθµιστικού περιεχοµένου η περίπτωση β.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ουσιαστικά αυτό δια-
τυπώνει το συγκεκριµένο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω
το λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Πρό-
εδρε, έχετε το λόγο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, κύριε
Υπουργέ, πολλές φορές δηµιουργείται σύγχυση για κάποια ζη-
τήµατα και διευκολύνεται και η δηµιουργία εντυπώσεων.

Το Σύνταγµα ορίζει ρητώς ότι η Βουλή δια του Κανονισµού της
ρυθµίζει τα της λειτουργίας της, την οργάνωση των υπηρεσιών
της και όλα όσα αφορούν το προσωπικό της. Και µάλιστα έχει
νοµολογηθεί από το Ελεγκτικό Συνέδριο ότι εκ του Κανονισµού
της ρυθµίζει και τα του πρώην προσωπικού της. Εδώ η Επιστη-
µονική Υπηρεσία µας λέει απλά ότι ο νόµος δεν µπορεί να επι-
βάλλει στη Βουλή κάτι. Και πράγµατι διάταξη στον Κανονισµό
της Βουλής –την οποία είχα την τιµή να εισηγηθώ προβλέπει για
όσες περιπτώσεις ο κοινός νοµοθέτης αναφέρεται στη Βουλή.
Για να µην τροποποιούµε κάθε φορά τον Κανονισµό, βάλαµε µια
διάταξη που λέει ότι σε αυτές τις περιπτώσεις η ∆ιάσκεψη των
Προέδρων αναθέτει το θέµα αντιστοίχως στα αρµόδια όργανα
της Βουλής. Εποµένως αυτό που βάζει εδώ ο Υπουργός κατά τη
γνώµη µου είναι ως εκ περισσού.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Όπως το λέτε, είναι εκ του περισσού.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ναι, αλλά δεν βλάπτει για να
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τελειώσει αυτή η φιλολογία περί τη Βουλή. Ήδη ο Κανονισµός
της αναφέρεται στο ν. 2190. Το ζήτηµα είναι ότι ταυτόχρονα προ-
βλέπει ότι µπορεί σε εξαιρετικές περιπτώσεις µε διαδικασίες
εσωτερικές… κ.λπ. να µην εφαρµόζεται. Το ότι πανηγυρικά πια
ψηφίζουµε αυτήν τη διάταξη, σηµαίνει ότι και µε τον Κανονισµό
–για όποιες αλλαγές κάνουµε και πρέπει να κάνουµε και άλλες
αλλαγές- θα είµαστε περισσότερο συνεπείς και σε αυτό το θέµα
που εδώ µε το νόµο οι πάντες δεχόµεθα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Πρόεδρε….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μετά τις διευκρινήσεις

που έδωσε ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής στις τοποθετήσεις
του κυρίου Υπουργού, δεν θα ανοίξουµε τη συζήτηση.

Το λόγο τώρα έχει ο κύριος Υπουργός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆ιαβάζω για τα
Πρακτικά ότι η συγκεκριµένη παράγραφος που έχει περιληφθεί
στο σχέδιο νόµου, αναφέρει στο άρθρο 1 στην παράγραφο β’ «Η
Βουλή των Ελλήνων ως προς το προσωπικό της, σύµφωνα µε τα
όσα ορίζει ο Κανονισµός της». Αυτό έχει τεθεί.

Τώρα, στο άρθρο 14 υπάρχει στην παράγραφο 2 η ανάγκη -
όπως θυµάστε στην αρχή προσθέσαµε µια φράση που αναφέ-
ρεται στις µεταβατικές διατάξεις και στις περιπτώσεις εκείνων
των συµβασιούχων έργου, γιατί έχουµε και αυτήν την υποκατη-
γορία οι οποίοι καλύπτουν ανάγκες της διεύθυνσης µεταναστών
στις περιφέρειες, αλλά τις συµβάσεις έργου δεν τις έχουν µε τις
περιφέρειες, τις έχουν µε την ΚΕ∆ΚΕ και µε την ΕΕΤΑ, έχουµε
και αυτήν τη φοβερή βεντάλια- να περιλαµβάνονται στη µετα-
βατική διάταξη, στην οποία παρέχεται, πραγµατικά, υπηρεσία ή
εκτελείται το έργο –το προσθέσαµε στην αρχή της συνεδρίασης,
προχθές- ανεξαρτήτως του φορέα, µε τον οποίο έχει καταρτιστεί
η σύµβαση, για να καλύψουµε περιπτώσεις ΕΕΤΑ και ΚΕ∆ΚΕ που
έχουν επισυνάψει µε αυτούς τους συµβασιούχους αυτές τις συµ-
βάσεις.

Και επίσης να αλλάξουµε δυο λέξεις, σας παρακαλώ. «Αφετη-
ριάζεται» η οποία υπάρχει δυο φορές και να γίνει «έναρξη».

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Καλό είναι να αποφύγετε αυτήν
τη λέξη και να την αντικαταστήσετε µε τη λέξη «αρχίζει».

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σωστό, έχετε
δίκιο, κύριε Τζαβάρα. Λοιπόν, είναι στο άρθρο 17 στην παρά-
γραφο 1β, αντί για «αφετηριάζεται» να βάλουµε τη λέξη «αρχί-
ζει», «η οποία αρχίζει από την ανασυγκρότησή της» και το ίδιο να
κάνουµε στο 2β, όπου πάλι υπάρχει η λέξη «αφετηριάζεται» και
να αντικατασταθεί µε τη λέξη «αρχίζει».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε
Υπουργέ, να κατατεθούν οι αλλαγές αυτές στα Πρακτικά και να
διανεµηθούν στους συναδέλφους.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Εκείνο που ήθελα,
κύριε Πρόεδρε, να διευκρινίσω είναι ότι υπάρχει µια διχογνωµία
όσον αφορά το διορισµό των διακριθέντων αθλητών. Σύµφωνα
µε τον τελευταίο νόµο του 2008 είχε θεσπιστεί η δυνατότητα για
κάποιους αθλητές οι οποίοι έχουν πολλαπλές νίκες, αλλά νίκες
που φτάνανε µέχρι την έκτη και όγδοη θέση, να µπορούν, εάν
αυτό είναι επαναλαµβανόµενο, να διορίζονται.

Εµείς εκτιµούµε ότι σε αυτές τις περιπτώσεις, στενεύοντας το
επίπεδο της νίκης και βάζοντας από µία έως τρίτη θέση στους
παγκόσµιους και µια έως τρίτη και στους πανευρωπαϊκούς, πε-
ριορίζουµε αυτό το εύρος. Υπάρχει η εκτίµηση ότι αυτό µπορεί
να µην ισχύει και στην πραγµατικότητα να µη στενεύει έτσι το
περιθώριο. ∆εν έχουµε, λοιπόν, καµµία αντίρρηση –αναφέροµαι
στην τοποθέτηση του κ. Ιωαννίδη- η περίπτωση β και γ του άρ-
θρου 11 να διαγραφεί και άρα να µην έχουν δικαίωµα διορισµού
στο δηµόσιο όσοι έχουν κατακτήσει πρώτη έως τρίτη νίκη σε πα-
γκόσµιου αγώνες και πρώτη έως τρίτη νίκη σε πανευρωπαϊκούς
αγώνες αντρών και γυναικών.

Και µια διευκρίνιση για το επιστηµονικό προσωπικό ερευνητι-
κών κέντρων. Στο άρθρο 10 στην παράγραφο 4 να επισηµανθεί
ότι αναφερόµαστε και σε επιστήµονες και ερευνητές στο πλαίσιο
ερευνητικών και αναπτυξιακών συµβολαίων συγχρηµατοδοτού-
µενων, από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και τρίτους, έργων. Είχαµε

εξαιρέσει αυτές τις κατηγορίες ακριβώς γιατί δεν επιβαρύνουν
τον κρατικό προϋπολογισµό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα προστεθεί αυτό,
κύριε Υπουργέ;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ναι, να προστε-
θεί και να διευκρινιστεί διότι υπάρχουν διάφορα ερευνητικά
κέντρα, τα οποία θεώρησαν ότι δεν υπάγονται σε αυτήν την δι-
ευκρίνιση.

Υπάρχει και µια σειρά από άλλες προτάσεις που έχουν γίνει –
απλώς ήθελα να αναφερθώ ολοκληρωµένα σε αυτές στη δευτε-
ροµιλία µου- και για την πτώχευση των δηµοτικών επιχειρήσεων.
Όλα αυτά θα τα µελετήσουµε και θα τα δούµε, είτε γιατί κάποιες
από αυτές πρέπει να είµαστε βέβαιοι ότι δεν συνεπάγονται δα-
πάνη, είτε γιατί πρέπει να είµαστε βέβαιοι και να µελετηθεί ότι
δεν ανοίγουν διάφορες περιπτώσεις, τις οποίες αυτήν τη στιγµή
δεν µπορούµε να υπολογίσουµε. Και υπό αυτήν την έννοια διά-
φορες τέτοιες προτάσεις για τροπολογίες κρατούνται. Έτσι κι
αλλιώς θέµατα ειδικά δήµων θα έχουµε τη δυνατότητα να τα
αντιµετωπίσουµε στο νοµοσχέδιο για τη νέα αρχιτεκτονική
δήµων και γενικότερα Αυτοδιοίκησης στο προσεχές διάστηµα.

Πάντως, όλες οι τροπολογίες τις οποίες έχουµε περιλάβει,
είναι τροπολογίες οι οποίες έχουν έρθει από την ΚΕ∆ΚΕ. Η δε
προτεινόµενη για την περίπτωση της ∆ηµοτικής Τηλεόρασης
Θεσσαλονίκης, απ’ ό,τι ενηµερωθήκαµε, δεν υφίσταται πλέον
σαν θέµα, διότι ήδη το Ελεγκτικό Συνέδριο αποδέχθηκε να πλη-
ρωθούν οι εργαζόµενοι της δηµοτικής τηλεόρασης –έχω έγ-
γραφο από την υπηρεσία- και άρα προς το παρόν πρέπει όλα
αυτά τα θέµατα να τα δούµε σε συνεννόηση µε την ΚΕ∆ΚΕ, εν
όψει της νέας αρχιτεκτονικής αυτοδιοίκησης.

Κρατώ αρκετά πράγµατα για δευτεροµιλία επί της ουσίας.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και

Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κ. Ιωάννης Ραγκούσης καταθέτει
στα Πρακτικά τις προαναφερθείσες αλλαγές-προσαρµογές, οι
οποίες έχουν ως εξής:

«Αλλαγές – προσαρµογές
Άρθρο 1
1. ∆ιαγράφεται ο αριθµός 1 δεδοµένου ότι δεν υπάρχει παρά-

γραφος 2 στο άρθρο αυτό.
2. Άρθρο 1 παράγραφος i
µετά το ν. 3801 προστίθεται το ορθόν έτος 2009 αντί του 2001

που γράφτηκε από παραδροµή.
Άρθρο 1
Η περίπτωση 162’ της παραγράφου 2 του άρθρου 14 του ν.

2190/1994, αντικαθίσταται ως ακολούθως:
ιστ’. Το ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό του κέντρου Ελέγ-

χου και Πρόληψης Νοσηµάτων (ΚΕ.ΕΛ.Π.ΝΟ.), του Κέντρου Θε-
ραπείας Εξαρτηµένων Ατόµων (ΚΕΘΕΑ), του Οργανισµού κατά
των Ναρκωτικών (ΟΚΑΝΑ), του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου Αττι-
κής (ΨΝΑ) και του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου Θεσσαλονίκης
(Ψ.Ν.Θ.) καθώς και θεραπευτές στους ίδιους φορείς, πρώην το-
ξικοµανείς, για τα προγράµµατα απεξάρτησης από τα ναρκω-
τικά.

6. Άρθρο 14 παράγραφος 2
µετά τη φράση «του τοµέα λειτουργίας, κλάδου ή ειδικότητας

του οικείου φορέα στον οποίο παρέχεται πραγµατικά η υπηρεσία
ή εκτελείται το έργο» ανεξάρτητα από το φορέα µε τον οποίον
έχει καταρτισθεί η σύµβαση.

7. Άρθρο 17 παράγραφος 1 περ. β
η λέξη «αφετηριάζεται» αντικαθίσταται µε τη λέξη «αρχίζει»
8. Άρθρο 17 παράγραφος 2 περ. β
η λέξη «αφετηριάζεται» αντικαθίσταται µε τη λέξη «αρχίζει»
9. Άρθρο 1 περ. θ’
µετά τη φράση «οι δηµόσιες επιχειρήσεις» διαγράφεται η λέξη

«και « τίθεται κόµµα, «οργανισµοί και Ανώνυµες Εταιρείες …»
Άρθρο 10 παράγραφος 4
Μετά την περίπτωση γ’ προστίθεται περίπτωση δ’ ως ακολού-

θως
δ. Επιστήµονες στα πλαίσια ερευνητικών και Αναπτυξιακών

συµβολαίων συγχρηµατοδοτουµένων, από την Ευρωπαϊκή Επι-
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τροπή και τρίτους, έργων
Άρθρο 11
οι περιπτώσεις β’ και γ’ της παραγράφου 1 διαγράφονται και

η περ. δ’ αριθµείται σε β’»)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Ο κ. Κωνσταντίνος Τζαβάρας, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Αγαπητές και αγαπητοί συνά-

δελφοι, σήµερα, πράγµατι, διεξήχθη στην κατ’ άρθρον συζήτηση
µια υψηλού επιπέδου διαδικασία, όπου όλοι οι συνάδελφοι που
παρήλασαν –και, τουλάχιστον, στην πλειοψηφία τους ήταν Βου-
λευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας- έδωσαν αυτό το οποίο πρέπει κά-
ποιος να λάβει υπ’ όψιν του, όταν νοµοθετεί στο πεδίο της
καθιέρωσης των αρχών της αξιοκρατίας και της διαφάνειας στη
∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

Το λέω αυτό, σεβαστέ, κύριε Πρόεδρε Κακλαµάνη, γιατί δηµι-
ουργείται εκ των λεγόµενών σας η εντύπωση ότι, πράγµατι,
ζούµε και νοµοθετούµε στον 21ο αιώνα, όµως πρέπει να παρα-
δεχτούµε όλοι ότι αυτός ο 21ος αιώνας δεν ξεκινά από το 2004.
Το λέω αυτό, γιατί δεν θέλω να πιστέψω ότι, τουλάχιστον, σ’ αυτό
το σηµείο υιοθετείτε την άποψη ενός µεγάλου σοφού που λέει,
ότι η συνείδηση έρχεται πάντα κατόπιν εορτής.

Εγώ θεωρώ ότι συνειδητά κι εσείς πριν από το 2004 ξέρατε τι
κάνατε και συνειδητά σήµερα µε το νοµοσχέδιο αυτό επιδιώκετε,
πράγµατι, µε την καθαρή διάθεση να δηµιουργήσετε τις προϋ-
ποθέσεις για τη νοµοθετική καθιέρωση της αξιοκρατίας και της
διαφάνειας στον τοµέα της πρόσληψης τακτικού και µόνιµου
προσωπικού της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να δώσω µία απάντηση στον εκλε-
κτό συνάδελφο, τον κ. Βρεττό, ο οποίος ήθελε, τουλάχιστον, εις
βάρος µας να δηµιουργήσει την εντύπωση ότι σήµερα αγωνιζό-
µαστε εδώ ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση για να καταδηλώσουµε
δήθεν ότι διαφωνούµε µε τον νεοεκλεγέντα Πρόεδρό µας.

∆εν ξέρω εάν µ’ αυτό, κύριε Βρεττέ, µε την ευπρέπεια που
σας διακρίνει και τη σοφία των λόγων σας θέλατε να δηµιουρ-
γήσετε ένα κλίµα θυµηδίας. Γιατί είναι δεδοµένο ότι η Νέα ∆η-
µοκρατία και ως κυβέρνηση ακόµα, είχε την ευκαιρία αυτές τις
αρχές για τις οποίες σήµερα αγωνιζόµαστε, δηλαδή τις αρχές
της διαφάνειας και της αξιοκρατίας, να τις νοµοθετήσει τον Ιού-
νιο του 2008, όταν µαζί µ’ εσάς ως αξιωµατική αντιπολίτευση
τότε είχαµε κυρώσει τη ∆ιεθνή Σύµβαση κατά της διαφθοράς και
µε τον ν. 3666/2008 τότε στη διάταξη του άρθρου 7 είχαµε απο-
δεχθεί την υποχρέωση της ελληνικής πολιτείας να παίρνει µέτρα
µέσω των οποίων καθιερώνεται αντικειµενικό σύστηµα προσλή-
ψεων στο δηµόσιο.

Κύριε Υπουργέ, βεβαίως, δεν έχουµε τίποτα µε το ΑΣΕΠ και,
βεβαίως, δεν είµαστε εµείς εκείνοι οι οποίοι, όπως µας καταλο-
γίσατε χθες, έχουµε δοµικές και ιδεολογικές αντιρρήσεις κατά
του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου. Όχι. Εµείς κάνουµε χρήση του
συνταγµατικού δικαιώµατός µας να ασκούµε υπεύθυνη κριτική
και να προσπαθούµε να διορθώσουµε τις αδικίες που χρησιµο-
ποιεί ή, τουλάχιστον, στις οποίες µπορεί να υποπέσει µία πρω-
τοβουλία νοµοθέτησης ακόµη και αν διαπνέεται από καθαρές και
τίµιες προθέσεις.

Μπορεί χθες, κύριε Υπουργέ, να είχαµε την ατυχία να δηµι-
ουργήσουµε µεταξύ µας µια αψιµαχία, θέλω, όµως, να σας δια-
βεβαιώσω για το εξής: Είναι βέβαιο ότι δεν ανήκει σ’ εµάς ως
ιδεολογική επιλογή ούτε η αδιαφάνεια, ούτε η πελατειακή δράση
όσον αφορά τη διαγωγή µας και τη συµπεριφορά µας στους χώ-
ρους της κοινωνίας. ∆εν µπορεί κανένας να το υποστηρίξει αυτό,
γιατί ακόµα και στα ζητήµατα που καθ’ όλη τη διάρκεια αυτής
της συζήτησης µεταξύ µας έγιναν και εµφανίστηκαν κάποιες τρι-
βές, σήµερα κατά πάσα περίπτωση από την πλειάδα των εκλε-
κτών συναδέλφων που παρέλασαν από το Βήµα της Βουλής
είχατε την ευκαιρία να διαπιστώσετε ότι αυτά τα οποία µας κα-
ταλογίσατε χθες στο πλαίσιο µιας προσπάθειας που κάνατε µαζί
µε άλλους εκλεκτούς συναδέλφους της Πλειοψηφίας να πλειο-
δοτήσετε σε πολιτική αγιότητα ή σε ιδεολογική καθαρότητα, νο-
µίζω ότι είστε υποχρεωµένος να απαντήσετε σε κάποια
ερωτήµατα και να πάρετε θέση.

Πρώτον, σας καλύπτει ή καλύπτετε εσείς µε τη δικιά σας θέση
τις δηλώσεις του κ. Καστανίδη και του µέχρι προ ολίγου Υφυ-
πουργού σας, του κ. Ρόβλια; Γιατί αυτές δεν µπορεί κανένας να
δεχθεί ότι ελέχθησαν ή ξεστοµίστηκαν, µόνο στο πλαίσιο µίας
ευκαιριακής ή επιπόλαιης αντιµετώπισης ενός συγκεκριµένου ζη-
τήµατος, όταν αυτή ήταν στη θέση της αξιωµατικής αντιπολί-
τευσης. Θεωρώ ότι γι’ αυτό το θέµα, τουλάχιστον, ή για τέτοιου
είδους συµπεριφορές, πρέπει να δηλώνετε ιδεολογικά αντίθε-
τος, γιατί ούτε ευκαιριακή θα πρέπει να είναι η λειτουργία ενός
Βουλευτού και µάλιστα κοµµατικού αξιωµατούχου σε αυτήν την
Αίθουσα, ούτε καιροσκοπική, ούτε τυχοδιωκτική. Εποµένως, λοι-
πόν, οφείλετε να πάρετε µία συγκεκριµένη θέση.

∆εύτερον, επίσης θα πρέπει να πάρετε µία θέση στο αν στη
διάταξη του άρθρου 5, όπου έχετε ως τίτλο την κατάργηση της
συνέντευξης ως κριτηρίου επιλογής, αποδέχεστε -ή τουλάχιστον
σας καλώ να εφαρµόσουµε- αυτά τα οποία είπατε χθες, ότι δη-
λαδή µας χωρίζει ιδεολογική και δοµική διαφορά αντιλήψεων.

Παράδειγµα: Γνωρίζετε –και το είπε και ο κ. Ζώης και άλλοι
εκλεκτοί συνάδελφοί µας- ότι επί Νέας ∆ηµοκρατίας αυτό το κρι-
τήριο της επιλογής λειτούργησε συµπληρωµατικά και τουλάχι-
στον για ένα ποσοστό των υποψηφίων της τάξεως του 30%, κατά
πάσα δε περίπτωση αυτό το κριτήριο ποτέ δεν είχε σαν αποτέ-
λεσµα να ακυρώνει την παρουσία κάποιου υποψηφίου στη δια-
δικασία του διαγωνισµού, αλλά είτε να τη βελτιώνει, είτε να την
αφήνει στα επίπεδα στα οποία την είχε καθορίσει η προηγούµενη
διαδικασία.

Εσείς, όµως, στις εξαιρετικές περιπτώσεις που προβλέπετε,
αυτό το κατά τα άλλα επιλήψιµο και αδιαφανές κριτήριο µας λέτε
ότι το χρησιµοποιείτε ως διαφανές και καθ’ όλα από κάθε άποψη
ανεπίληπτο. Παρ’ όλο που το χρησιµοποιείτε σαν απόλυτο κρι-
τήριο όχι απλώς επιλογής, αλλά κριτήριο µε βάση το οποίο η επι-
τροπή την οποία ορίζετε οδηγεί επιτυχόντες και διοριστέους στη
διαγραφή τους από τον πίνακα -δηλαδή ενώ κάποιος υποψήφιος
έχει υποστεί επιτυχώς τη δοκιµασία της επιλογής µε αντικειµε-
νικά κριτήρια και ενώ έχει συµπεριληφθεί στον πίνακα των διορι-
στέων, αυτών που πρέπει να διοριστούν, που πρέπει το κράτος
να τους διορίσει- αυτή η επιτροπή µε κριτήρια τα οποία προφα-
νώς και δεν αναφέρονται, άρα είναι αδιαφανή και σε καµµία πε-
ρίπτωση δεν µπορείτε να ισχυριστείτε ότι είναι αντικειµενικά, τον
διαγράφει.

Αυτό είναι ένα µέγιστο ζήτηµα, για το οποίο οφείλετε να απα-
ντήσετε.

Όπως επίσης θα πρέπει να µας δώσετε µία εξήγηση, εάν,
πράγµατι, µ’ αυτό το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο αναµορφώνεται
στο σύνολό του το αντικειµενικό σύστηµα για την επιλογή δηµο-
σίων υπαλλήλων. Προς τι αυτή η υποχρέωση που αναφέρετε
στην οικεία διάταξη αυτού του νοµοσχεδίου, ότι θα καταρτίσετε
επιτροπή για να συντάξετε κώδικα προσλήψεων στην οποία µά-
λιστα αναφέρετε συγκεκριµένα ότι θα αναθεωρήσετε και θα συ-
ντάξετε νέες διατάξεις; ∆ηλαδή, αυτό αποτελεί µία µεταβατική
φάση νοµοθέτησης; ∆εν ολοκληρώθηκε η καθολική ένταξη και
υπαγωγή στο ΑΣΕΠ αυτής της διαδικασίας της πρόσληψης
υπαλλήλων στο δηµόσιο µε αντικειµενικά κριτήρια;

Τέλος, επειδή, πράγµατι, προσωπικά τις προθέσεις σας δεν
τις αµφισβητώ ως προς την καθαρότητά τους, θέλω να σας πα-
ρακαλέσω την ύστατη αυτή στιγµή να ρίξετε ένα βλέµµα συµπά-
θειας και επιείκειας στις εκατοντάδες χιλιάδες των
συµβασιούχων, οι οποίοι εάν έφθασαν σε αυτήν την εργασιακή
ανασφάλεια από την οποία σήµερα υποφέρουν, δεν το οφείλουν
αποκλειστικά ούτε στη Νέα ∆ηµοκρατία, ούτε στο ΠΑΣΟΚ.

Το οφείλουν σ’ ένα πολιτικό σύστηµα που λειτούργησε, του-
λάχιστον, όπως ακριβώς περιέγραψε η εκλεκτή συνάδελφος κ.
Πιπιλή. Σ’ αυτούς, λοιπόν, οφείλουµε όλοι να ανταποκριθούµε
στα δίκαια αιτήµατά τους, χωρίς επ’ ουδενί µε αφορµή και ευ-
καιρία αυτά τα δεινά που σήµερα υφίστανται να µας δίνεται η δυ-
νατότητα να έχουµε αυτήν τη διελκυστίνδα και αυτό τον
ανταγωνισµό περί του ποιος είναι ο φορέας της πολιτικής αγιό-
τητας σε αυτόν τον τόπο.

Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για µία παρέµβαση.
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θα ήθελα να συ-
µπεριλάβω δύο σηµεία στη δευτερολογία µου, κύριε
Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε της Νέας ∆ηµοκρατίας, αλλά
επειδή τα θέσατε για πολλοστή φορά µ’ ένα ρητό και κατηγορη-
µατικό τρόπο υποχρεούµαι να το κάνω τώρα µε συντοµία. Απα-
ντώ σε δύο από τα ερωτήµατα τώρα. Μετά θα απαντήσω στα
υπόλοιπα.

Θα διαβάσω το άρθρο 3 αυτού του νοµοσχεδίου που δεν µπο-
ρούσε να µην είναι τέτοιο, διότι αυτό επιβάλλουν η κεντρική νο-
µοπαρασκευαστική επιτροπή, το Υπουργείο, τα στελέχη κ.λπ.
Λέει, λοιπόν, το άρθρο 3: «∆ιατηρούµενες διατάξεις. ∆ιατηρού-
νται σε ισχύ οι διατάξεις του πρώτου και δεύτερου εδαφίου της
παραγράφου 1 του άρθρου 15 του ν. 2920/2001 (ΦΕΚ 131 Α’)
όπως αντικαταστάθηκαν από το άρθρο 29 του ν. 3599/2007 (ΦΕΚ
176 Α’)». ∆εν µπορούµε να µη βάλουµε αυτό το άρθρο. ∆εν συ-
νεχίζω για να µην κουράζω, γιατί νοµοπαρασκευαστικά είµαστε
υποχρεωµένοι να εµφανίσουµε έτσι το άρθρο 3 του συγκεκριµέ-
νου νοµοσχεδίου.

Έχουµε ξεκαθαρίσει από την πρώτη στιγµή ότι αυτό που έχει
ανάγκη η χώρα –και το συνοµολογούν άπαντες που έχουν εµπλα-
κεί είτε µε τη νοµοθέτηση διατάξεων που ορίζουν διαδικασίες
προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα, είτε άνθρωποι οι οποίοι µε τον
ένα ή τον άλλο ρόλο και τρόπο έχουν έλθει σε επαφή στην προ-
σπάθεια υλοποίησης τέτοιων διατάξεων- ότι η χώρα χρειάζεται
ένα κώδικα προσλήψεων, τον πρώτο κώδικα προσλήψεων ο
οποίος θα είναι µία απλοποιηµένη νοµοθετικά µορφή απολύτως
κατανοητή απ’ όλους τους πολίτες. Έχουµε ξεκαθαρίσει ότι αυτή
θα διέπεται από πλευράς ουσίας, αντίληψης, αρχών και κανόνων
απ’ αυτά που µέχρι τώρα εµείς, τουλάχιστον, έχουµε υιοθετήσει
είτε µε αυτόν το νόµο είτε από το ν. 2190 κιόλας, αλλά, βεβαίως,
όλα αυτά θα πάρουν µία τελική απλή και κατανοητή µορφή για
όλους τους Έλληνες.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆εν είπατε για κωδικοποίηση…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Προσέξτε. Όταν
θα φτιάξουµε τον κώδικα προσλήψεων θα υπάρχει µία επί της
ουσίας δυνατότητα αν κάτι απ’ όλα αυτά που µέχρι τώρα αλλά
στο πλαίσιο των ίδιων κανόνων, των ίδιων αντιλήψεων και των
ίδιων αρχών αντικειµενικότητας και απόλυτης αξιοκρατίας µπο-
ρούν να συµπληρωθούν, βεβαίως να συµπληρωθούν τότε. ∆εν
είµαστε αυτήν τη στιγµή σε θέση να πούµε ότι αποκλείεται να
υπάρξει µία πρόταση που θα κάνει το σύστηµα ακόµα πιο αξιο-
κρατικό, ακόµα πιο αντικειµενικό, αλλά πάντα µε αυτήν τη λο-
γική.

Για τη συνέντευξη ειλικρινά µε όλη την καλή διάθεση, αν µε
ρωτήσει κάποιος αν θα έβαζα το χέρι µου στη φωτιά για το αν το
θέµα της συνέντευξης το θέτετε γιατί, ειλικρινώς, νιώθετε την
ανάγκη ή δεν έχετε κατανοήσει το θέµα, δεν ξέρω. Με έχετε
µπερδέψει πραγµατικά γιατί θέτετε στο τέλος µιας µεγάλης δια-
δικασίας το θέµα της συνέντευξης σαν ένα κεντρικό θέµα. Ξέ-
ρετε πολύ καλά -και το εξήγησα και το πρωί και νοµίζω ότι
ήσασταν κι εσείς εδώ πέρα- ότι αυτό που κάνουµε εδώ –ως ρύθ-
µιση θα τη διαβάσω µετά για να µην υπάρχει παρανόηση τουλά-
χιστον σ’ αυτούς που µας ακούνε- προέκυψε από τη
διαβούλευση, δεν ήταν στην αρχική µορφή της νοµοθετικής πρω-
τοβουλίας, κύριε Τζαβάρα. Αυτό που υπήρχε και είχε θεσπιστεί
από τις δικές σας κυβερνήσεις ήταν η διαδικασία της συνέντευ-
ξης για την οποία θα αποφάσιζε το ΑΣΕΠ σε ορισµένους τοµείς
του δηµόσιου τοµέα, µια σειρά από ειδικές διατάξεις που εξαι-
ρούσαν ολόκληρους τοµείς και Υπουργεία του στενού δηµοσίου
τοµέα από το ΑΣΕΠ, άρα και από τη συνέντευξη και από οτιδή-
ποτε ήλεγχε το ΑΣΕΠ. Μπορούσαν όλοι αυτοί –διάβασα για
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, Υπουργείο Οικονοµικών- να προσλαµ-
βάνουν µε διαδικασίες και κριτήρια εκτός ΑΣΕΠ καθώς επίσης
και µε συνεντεύξεις που οι ίδιοι έκαναν. Επίσης υπήρχε η τερά-
στια «µαύρη» τρύπα που είχε δηµιουργηθεί µε βάση το νόµο του
2005 που ανέφερα το πρωί που αφορούσε τις ∆ΕΚΟ όπου οι
Υπουργοί µπορούσαν µε κοινές υπουργικές αποφάσεις να ορί-
σουν κριτήρια άλλα από το ν. 2190 µέσα στα οποία να εντάξουν
ή να µην εντάξουν τη συνέντευξη τα οποία κριτήρια ερχόταν

απλώς µετά να παρακολουθήσει το ΑΣΕΠ κάνοντας έλεγχο νο-
µιµότητας. Με συγχωρείτε πάρα πολύ, αλλά αυτό δεν έχει καµ-
µία απολύτως σηµασία και καµµία απολύτως σχέση και δεν
συγκρίνεται µ’ αυτό που κάνουµε εµείς σήµερα.

Εµείς τι κάνουµε; Λέµε µετά από πρόταση που ήλθε µέσα από
τη διαβούλευση ότι υπάρχει πλήρης αντικειµενικότητα στη δια-
δικασία των προσλήψεων. Λέει κάποιος να πάµε πιο κάτω τα
µόρια σε θέσεις που µπορεί να έχουν σχέση µε την ανθρώπινη
ζωή. Θα πω ένα παράδειγµα για να γίνω κατανοητός, αν και δεν
είναι απολύτως κατάλληλο. Ελεγκτές εναέριας κυκλοφορίας οι
οποίοι αποφασίζουν πότε προσγειώνονται και πότε απογειώνο-
νται τα αεροπλάνα. Λέει κάποιος: Βάζετε κάτω τα κριτήρια όπως
προβλέπονται από το ΑΣΕΠ και το ν. 2190 για να προσληφθεί κά-
ποιος για τον οποίο δεν προκύπτει από τα κριτήρια ότι έχει σώας
τας φρένας και τον βάζετε να αποφασίζει για την απογείωση και
την προσγείωση των αεροσκαφών. Ο κ. Πλεύρης κουνάει κατα-
φατικά το κεφάλι γιατί είναι και πρότασή του. Λέει, λοιπόν, κά-
ποιος: «Τι θα κάνετε σε αυτήν την περίπτωση;». Λέµε εµείς ότι
έχει απόλυτο δίκιο αυτός που το προτείνει. Ναι στην αξιοκρατία,
ναι στην αντικειµενικότητα, αλλά όταν πρόκειται για ανθρώπους
οι οποίοι θα αποφασίζουν και οι αποφάσεις τους θα παίζουν κα-
θοριστικό ρόλο για την επιβίωση ανθρώπων, να υπάρχει µόνο
στο ΑΣΕΠ –θα το διαβάσω για να µην υπάρχει κανένα περιθώριο
να νοµίζει κανείς το αντίθετο και µόνο εφόσον το ΑΣΕΠ αποφα-
σίσει και το κρίνει αυτό- η δυνατότητα αυτοί οι άνθρωποι να πε-
ράσουν από ψυχοµετρικά τεστ, όπως είπε η κ. Πιπιλή, να
περάσουν ό,τι κρίνει το ΑΣΕΠ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Πώς θα αποφύγουµε τις κατα-
χρήσεις είναι το θέµα…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Τζαβάρα,
εσείς λέγατε –και έχετε επιχειρηµατολογήσει γι’ αυτό- ότι είχατε
αναθέσει στο ΑΣΕΠ και το είχατε αφήσει να αποφασίζει για τις
συνεντεύξεις και ο κ. Παυλόπουλος κι εσείς παινευόσασταν ότι
αυτές οι προκηρύξεις που έγιναν µε συνεντεύξεις από το ΑΣΕΠ
ήταν ελάχιστες, δέκα, δεκαπέντε τον αριθµό γιατί το ΑΣΕΠ είχε
απορρίψει αρκετές άλλες που είχαν προταθεί, όπως είχα ενηµε-
ρωθεί. Ήταν συνεντεύξεις που δεν είχαν σχέση µε διασφάλιση
ανθρώπινης ζωής αλλά µε διοικητικό προσωπικό κ.λπ. Εµείς δεν
µιλάµε γι’ αυτό το πράγµα. Εµείς λέµε να πάρει κάποιος την κα-
τάσταση των δέκα που προκύπτουν από τα κριτήρια του ΑΣΕΠ
και να τους ελέγξει µην τυχόν και κάποιος απ’ αυτούς κάνει κάτι
κακό.

Μου ανέφεραν ένα παράδειγµα. Σε παιδική κατασκήνωση
πήγε ένας άνθρωπος ο οποίος παρενοχλούσε σεξουαλικά τα
µικρά παιδιά. Εγώ ως Υπουργός και εµείς όλοι ως πολιτική ηγε-
σία, ως Κυβέρνηση, ως Κοινοβουλευτική Οµάδα δεν θέλουµε να
βρεθούµε µια µέρα στη θέση να µας πει κάποιος «πολύ ωραίος
ο νόµος που κάνατε, κύριοι, αλλά µε αυτόν πήγε σε κατασκή-
νωση να δουλέψει ένας άνθρωπος που ήταν προβληµατική πε-
ρίπτωση απέναντι στα παιδιά».

Αυτό, λοιπόν, που θεσπίζουµε –και το διαβάζω, κύριε Τζαβάρα-
είναι το εξής: Σε περίπτωση πλήρωσης θέσεων προσωπικού κατ’
εφαρµογή του άρθρου 18 του ν. 2190 όπως ισχύει οι οποίες σχε-
τίζονται µε την ασφάλεια της ανθρώπινης ζωής επιτρέπεται η διε-
νέργεια συνέντευξης µόνο ύστερα από αίτηµα του φορέα και
απόφαση του ΑΣΕΠ, όχι απόφαση του Υπουργού µετά από
γνώµη του ΑΣΕΠ, αλλά από απόφαση του ΑΣΕΠ.

Συνεχίζουµε και λέµε το εξής: Η συνέντευξη διεξάγεται από
τριµελή επιτροπή τα µέλη της οποίας ορίζονται από το ΑΣΕΠ.
Καµµία ανάµειξη το Υπουργείο, η πολιτική ηγεσία, τα κόµµατα.
Αυτά τα άτοµα που ορίζονται από το ΑΣΕΠ διαθέτουν γνώσεις,
εµπειρία και ικανότητα να αξιολογήσουν την καταλληλότητα των
υποψηφίων για την άσκηση των καθηκόντων της συγκεκριµένης
θέσης που σχετίζεται µε την ασφάλεια ζωής. Κάντε νοµοθετική
πρόταση -δεν έχουµε αντίρρηση- αν φοβάστε ή φαντάζεστε κάτι
και θα τη βελτιώσουµε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆εν φοβάµαι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Τζαβάρα, µη δια-

κόπτετε. Κύριε Υπουργέ, ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
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ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ήταν απαραίτητο
να µιλήσω, κύριε Πρόεδρε. Έπρεπε να τα πούµε από το πρωί και
αν µη τι άλλο να καταγραφούν στα Πρακτικά. Τα µέλη µπορεί να
είναι λειτουργοί-υπάλληλοι του δηµοσίου εν γένει τοµέα εν ενερ-
γεία ή µη ή και ιδιώτες ειδικοί επιστήµονες. Η συνέντευξη διε-
νεργείται σε υποψηφίους που περιλαµβάνονται στον πίνακα
διοριστέων µε βάση τα κριτήρια του άρθρου 18, άρα απόλυτη
εφαρµογή ΑΣΕΠ και µε βάση αυτά κατάταξη για να κριθεί η κα-
ταλληλότητά τους. Έχουν δίκιο αυτοί που µας το πρότειναν, γι’
αυτό το υιοθετήσαµε. Κύριε Τζαβάρα, αυτό δεν έχει καµµία
σχέση µε τη συνέντευξη όπως προϋπήρχε και µέσα από την
οποία επιλέγονταν και διαµορφωνόταν η σειρά κατάταξης. Εδώ
κρίνεται µόνο η καταλληλότητα για να σώσουµε ανθρώπινες
ζωές αν –ο µη γένοιτο- κάτι συµβεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, αυτά
που διαβάσατε είναι ακριβώς αυτά που είναι στο άρθρο ή προ-
σθέσατε κάτι;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Είναι ακριβώς τα
ίδια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): ∆εν υπάρχει προσθήκη
λοιπόν.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Παφίλης έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Θα ήθελα να κάνω δύο πολιτικά σχό-
λια και να µιλήσω και πιο συγκεκριµένα τώρα που φθάνουµε στο
τέλος.

Τελικά, µετά από δύο ηµέρες «σκληρής» αντιπαράθεσης Νέας
∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ, ο κ. Τζαβάρας είπε ότι ούτε η Νέα ∆η-
µοκρατία φταίει ούτε το ΠΑΣΟΚ, το πολιτικό σύστηµα φταίει για
όλη αυτήν την κατάσταση. Εγώ θα του έλεγα να µην υποτιµά και
τη νοηµοσύνη µας σε τελευταία ανάλυση. Η Νέα ∆ηµοκρατία και
το ΠΑΣΟΚ δεν κυβερνούν τόσα χρόνια; Ποιος κυβερνά, το πολι-
τικό σύστηµα; Εκτός, βέβαια, και εάν είναι αντικαπιταλιστής
πλέον ο κ. Τζαβάρας. Λέω ότι και αυτήν τη στιγµή που γίνεται
όλη αυτή η συζήτηση, δεν αναλαµβάνετε στοιχειώδη πολιτική ευ-
θύνη και οι δύο για αυτό το αίσχος. ∆εν θέλω να επαναλάβω σκη-
νές που έχουµε δει όλα αυτά τα χρόνια, ανθρώπων να κλαίνε και
να σηκώνουν σηµαίες, για να βάλουν το παιδί τους στη δουλειά,
ούτε θέλω να επαναλάβω καταστάσεις που βιώνουµε όλο αυτόν
τον καιρό µε την οµηρία χιλιάδων ανθρώπων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Εµείς;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: ∆εν εννοώ µόνο εσάς, εννοώ και το

ΠΑΣΟΚ. Και αν θέλετε, πολλές φορές το ΠΑΣΟΚ σας ξεπέρναγε
και µετά επανερχόσασταν δριµύτεροι.

Άρα, λοιπόν, εµείς συµφωνούµε συνολικά ότι, πράγµατι, δεν
υπάρχουν σοβαρές ιδεολογικές διαφορές. Επί µέρους µπορεί να
υπάρχουν ανάµεσα στο ΠΑΣΟΚ και στη Νέα ∆ηµοκρατία, αυτό
είναι σωστό και γνωστό. Και το κεντρικό ζήτηµα που υπάρχει και
που κρίνεται, εκτός των άλλων, σε αυτόν τον τοµέα είναι το εξής:
∆ιαφωνείτε µε αυτές τις αισχρές –και το λέω έχοντας συναί-
σθηση- σχέσεις εργασίας που υπάρχουν, που υπάρχουν επτα-
κόσιες χιλιάδες άνθρωποι µε δίµηνες, τρίµηνες, τετράµηνες
συµβάσεις, µε µπλοκάκια, µε 460 ευρώ; Όχι, και οι δύο συµφω-
νείτε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Τα σταµατάµε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: ∆εν τα σταµατάτε καθόλου. Ποιος το

λέει ότι σταµατάτε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Τι λέτε; Σταµατούν συµβάσεις…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μα τι λέτε; Σταµατάτε εσείς τους επο-

χικούς; Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Γιατί οι εποχικοί είναι µε τρίµηνες;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μην το λέτε αυτό τώρα. ∆εν µου αρέ-

σει να κάνω οξυµένη αντιπαράθεση, αλλά…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Όχι, όµως και αυτή η ισοπέδωση.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πρέπει να είµαστε ειλικρινείς σε ένα

πράγµα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Ειλικρινείς είµαστε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ο καθένας να πάρει τις πολιτικές του

ευθύνες γι’ αυτό που υποστηρίζει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Όλοι να είµαστε ειλικρινείς.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Λέω ότι ο καθένας πρέπει να πάρει τις
πολιτικές του ευθύνες γι’ αυτό που υποστηρίζει. Εµείς τις παίρ-
νουµε και λέµε ότι το 2009 µπορεί όλοι οι άνθρωποι να δουλεύ-
ουν µε σταθερή εργασία. Υπάρχουν και ο πλούτος και η
τεχνολογική εξέλιξη και µπορούν να δουλεύουν όλοι σταθερά και
όχι να είναι «κρεµασµένοι» µε τέτοιες αισχρές -το ξαναλέω- σχέ-
σεις εργασίας, ειδικά οι νέοι άνθρωποι.

Η δική σας άποψη –αφού µε γαργαλάτε, θα το πω- και της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ που έχει εκφραστεί επανει-
ληµµένα και εδώ και στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο -µπορώ να σας
φέρω κείµενα- είναι ότι αυτές οι παραδοσιακές σχέσεις δεν αντα-
ποκρίνονται στις ανάγκες της αγοράς. Το δανέζικο µοντέλο, πα-
ραδείγµατος χάρη, που προβάλλεται σήµερα, ενώ παλαιότερα
προβάλατε όλοι µαζί -και ο Συνασπισµός- το ιρλανδικό –βλέ-
πουµε σήµερα το ιρλανδικό!- σαν την καλύτερη οικονοµία, σας
λέω ότι είναι 40% ελαστικές µορφές απασχόλησης…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆εν ισχύει αυτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: …και ότι είναι πρώτοι σε αυτοκτονίες

στην Ευρώπη. Και στην Ολλανδία συµβαίνει αυτό και σε µια
σειρά από άλλες ανεπτυγµένες οικονοµίες, όπου ο εργαζόµενος
δεν ξέρει τι θα του ξηµερώσει σε δύο και σε τρεις µήνες. Και
αυτό δεν λέµε εµείς ότι είναι θέµα ιδεοληψίας, είναι θέµα εξυ-
πηρέτησης συγκεκριµένων συµφερόντων. Σήµερα το κεφάλαιο
στον ανταγωνισµό του -και ιδιαίτερα το ευρωπαϊκό που ζορίζεται-
ζητά καταστάσεις δουλείας από τους εργαζόµενους, για να βγά-
λει όσο το δυνατόν περισσότερο λεφτά, να κερδίσει από την
ασφάλιση κ.λπ.. Αυτό γενικεύεται. Και σ’ αυτό το θέµα, επανα-
λαµβάνω, δεν έχετε καµµία διαφορά τα κόµµατα, κυρίως το
ΠΑΣΟΚ και η Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά και όσοι συνολικά τάσσο-
νται µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτή είναι η αλήθεια.

Η δεύτερη αλήθεια, που θα την επαναλάβω για χιλιοστή φορά,
αφορά το πώς θεωρούµε την εργασία. ∆ικαίωµα ή ευκαιρία; Και
οι δυο επαναλαµβάνετε ότι είναι ευκαιρία. Για εµάς, είναι ανα-
φαίρετο δικαίωµα και πρέπει να το έχει ο καθένας µόνιµα, στα-
θερά, µε αξιοπρεπή µισθό κ.λπ.. Αυτά τα έχουµε πει
επανειληµµένως. ∆εν θέλω να συνεχίσω.

Τρίτον, σε ό,τι αφορά το θέµα της αξιοκρατίας, θα ήθελα να
πω ότι χρειάζεται πολλή συζήτηση για το τι είναι αξιοκρατία,
ποιος είναι άξιος και ποιος δεν είναι. Ήδη, από τη συζήτηση και
τις τροπολογίες -και εγώ δεν είµαι αρνητικός σε ορισµένες διορ-
θώσεις που µπορεί να γίνουν- φαίνεται ότι δεν είναι αξιοκρατικό
και δεν µπορεί να είναι εύκολα αξιοκρατικό ούτε µέσα από το
ΑΣΕΠ, ούτε µε τα κριτήρια που υπάρχουν, γιατί υπεισέρχονται
πάρα πολλοί παράγοντες.

Σας επαναλαµβάνουµε και πάλι –και θέλουµε να το πάρετε υπ’
όψιν σας, έστω και την τελευταία στιγµή, παρ’ ότι δεν πιστεύ-
ουµε ότι θα το κάνετε- ότι διαιωνίζετε µεγάλες κοινωνικές ανι-
σότητες και ειδικά σε θέσεις-κλειδιά του δηµοσίου. ∆εν δίνετε
δυνατότητες σε κόσµο που έχει περισσότερη ανάγκη να δουλέ-
ψει και έχει και τις ικανότητες, αλλά συντρίβεται λόγω των κατα-
στάσεων που υπάρχουν από το ίδιο το σύστηµα.

Σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες, πρώτον, θεωρούµε θετική την
προσθήκη για το ΚΕΘΕΑ. ∆εν ξέρω, κύριε Υπουργέ, και θέλουµε
να το διευκρινίσετε, εάν δέχεστε ακριβώς τη διατύπωση που
έχουµε στην τροπολογία, δηλαδή για το προσωπικό του κέντρου
θεραπείας εξαρτηµένων ατόµων και το προσωπικό που ασχολεί-
ται στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Αττικής και στο Ψυχιατρικό Νο-
σοκοµείο Θεσσαλονίκης για προγράµµατα απεξάρτησης από τα
ναρκωτικά. Φαντάζοµαι ότι…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όχι συνολικά για
το προσωπικό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Για τα ψυχιατρικά της Αττικής και της
Θεσσαλονίκης το δέχεσθε;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Για το ιατρικό
προσωπικό και τους θεραπευτές. ∆ηλαδή, το διοικητικό προσω-
πικό…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αφού είναι σαφές, είναι για τα προ-
γράµµατα απεξάρτησης από τα ναρκωτικά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
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ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ακούστε τι εννοώ.
Το διοικητικό προσωπικό αυτών των κέντρων δεν έχουµε κανένα
λόγο να µην το παίρνουµε µέσω ΑΣΕΠ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Λέµε γι’ αυτούς που ασχολούνται συ-
νολικά µε το θέµα της απεξάρτησης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αυτό που είπα
είναι ότι το ιατρικό προσωπικό, παραδείγµατος χάρη, ή οι πρώην
τοξικοµανείς που επιτελούν έναν ιδιαίτερο ρόλο σ’ αυτά τα κέ-
ντρα κ.λπ., αυτούς, πράγµατι, πρέπει να µπορούν να τους παίρ-
νουν µε άµεσες διαδικασίες επιλογής τους. Το υπόλοιπο
προσωπικό, όµως, δεν έχουµε κανένα λόγο να εξαιρεθεί από το
ΑΣΕΠ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: ∆εύτερον, δεν µπορούµε να αντιλη-
φθούµε ειλικρινά το εξής. Εµείς έχουµε µια γενική τοποθέτηση
και ξέρετε ποια είναι, δεν χρειάζεται τώρα να την επαναλάβω.
Γιατί δεν λύνετε το πρόβληµα της Γενικής Γραµµατείας του
Αθλητισµού; Είναι ντροπή. Και είστε συνυπεύθυνοι και οι δύο από
το 2001. Οι περισσότερες συµβάσεις, αν δεν κάνω λάθος, έχουν
γίνει από το 2001 και οι υπόλοιπες το 2004. Έλεος! Μιλάµε για
οκτώ χρόνια. Είναι κόσµος που καλύπτει ανάγκες. Γιατί δεν λύ-
νετε αυτό το θέµα; Τι σας εµποδίζει; Θέλω ένα επιχείρηµα. Τι θα
πείτε σε όλον αυτόν τον κόσµο; Γιατί δεν τον µονιµοποιείτε να
τελειώνουµε; Λέω να µην αρχίσουµε µε τα επί µέρους. ∆εν είµα-
στε απ’ αυτούς που κάνουµε επί µέρους παζάρια. Υπάρχουν ορι-
σµένες κραυγαλέες επιπτώσεις, όπως και στην περίπτωση της
∆ΕΗ. ∆εν θέλω να φορτίσω συναισθηµατικά, αλλά τι ζητάνε; Εάν
σκοτώνεται ένας στη δουλειά…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Το βάλαµε αυτό.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εντάξει, δεν το άκουσα. Εφόσον το
βάλατε, είναι θετικό και το υποστηρίζουµε. Ανεξάρτητα εάν δεν
ψηφίζουµε, θέλω να πω ότι αυτές τις επί µέρους ρυθµίσεις τις
υποστηρίζουµε.

Τρίτον, υπάρχει ένα ηµίµετρο σε όσους ασχολούνται στα γρα-
φεία µεταναστευτικής πολιτικής. Είναι µέχρι τον Απρίλιο. Γιατί,
κύριε Υπουργέ; Αυτοί οι άνθρωποι -όχι ότι υποτιµάµε τους
stagiers ή τους συµβασιούχους- έχουν στήσει στην πραγµατικό-
τητα, έχουν στηρίξει µε την ψυχή τους µία προσπάθεια -δεν θέλω
να σχολιάσω τώρα ποια ήταν η µεταναστευτική πολιτική της
Νέας ∆ηµοκρατίας, τι έγινε στις υπηρεσίες κ.λπ., γιατί δεν είναι
και της ώρας- και πρόκειται για ανθρώπους που δουλεύουν τόσα
χρόνια και, πραγµατικά, έχουν στηρίξει ενάµισι εκατοµµύριο µε-
τανάστες. Έχουν ειδικευθεί και είναι πολύ δύσκολη αυτή η δου-
λειά. Το ξέρει και το αντιλαµβάνεται ο καθένας. ∆εν είναι δυνατόν
ξαφνικά να φύγουν. Είναι άδικο. Πώς να το πούµε; ∆εν υπάρχει
κανένα σοβαρό επιχείρηµα, που να στέκεται και να πει ότι τέλος
πάντων είναι µέσα στη γενικότερη φιλοσοφία.

Κύριε Υπουργέ, γιατί δεν δείχνετε και σε αυτούς µία ιδιαίτερη
ευαισθησία; ∆ιότι θα καταρρεύσει και το σύστηµα σε τελευταία
ανάλυση. Και καταλαβαίνουµε και ποιες άλλες πολιτικές συνέ-
πειες που θα έχουµε, ακόµα και διεθνείς. ∆εν θέλω να τις πω
τώρα στη Βουλή. Θα είµαστε στη σέντρα συνεχώς για µια σειρά
πράγµατα. Είµαστε, που είµαστε. Εµείς δεν δεχόµαστε κριτές -
και το ξέρετε πολύ καλά- ούτε από την Ευρωπαϊκή Ένωση ούτε
από άλλους. Είµαστε αντίθετοι. Ανεξάρτητα από αυτό όµως, δεν
µας αρέσει η χώρα µας συνέχεια να βρίσκεται κατηγορούµενη
για µία σειρά πράγµατα. Και θα βρεθεί και εδώ «κρεµασµένη» για
όλη αυτήν την ιστορία. Με βάση και το νέο νόµο που έχετε εξαγ-
γείλει για τα παιδιά των µεταναστών δεύτερης γενιάς, φαντάζε-
στε το τι θα γίνει. Στερείτε αυτήν τη στιγµή από κάποιους
ανθρώπους που έχουν δουλέψει τσάµπα κυριολεκτικά –και το ξέ-
ρετε- και παρά τη δουλειά που έχουν προσφέρει όλα αυτά τα
χρόνια, τους πετάτε στον αέρα. Τους δίνετε ένα περιθώριο µέχρι
τον Απρίλιο και µετά τελείωσε. ∆εν νοµίζουµε ότι πρέπει να υπάρ-
χει τόση µικροψυχία, εκτός από το συνολικό πολιτικό πρόβληµα,
για το οποίο έχουµε τοποθετηθεί.

Αυτό που θέλουµε να πούµε είναι ότι δεν θα σταµατήσει αυτός
ο κόσµος. Εάν έχετε την εντύπωση ότι επτακόσιες χιλιάδες κό-
σµος θα πάει στο σπίτι του, επειδή περάσατε το νόµο, κάνετε µε-
γάλο λάθος. Ήδη, σήµερα η απεργία, που φρόντισε η ΓΣΕΕ να

την ονοµάσει παράνοµη, ήταν πολύ επιτυχηµένη και στον ιδιω-
τικό τοµέα. Και αυτό είναι ελπιδοφόρο. Ήδη, ο ίδιος κόσµος, που
ήταν και έξω από τη Βουλή, κινητοποιείται. ∆εν θα πάει στο σπίτι
του, γιατί σε τελευταία ανάλυση δεν έχει και άλλη λύση. Τι να
κάνει δηλαδή; Τι του λέτε να κάνει, να πάει πού; Εµείς του λέµε
ότι πρέπει να κατέβει µε όλους τους εργαζόµενους, να πιέσει, να
αγωνιστεί για µία διαφορετική πολιτική.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Συγγνώµη για την υπέρβαση του
χρόνου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα µαθητές και µαθήτριες και
πέντε εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο Γυµνάσιο Κέρκυ-
ρας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα θα περάσουµε στις δευτερολογίες των εισηγητών και
των ειδικών αγορητών. Ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Γεώργιος
Ντόλιος έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορώ να µην
ξεκινήσω από την τελευταία και µε πολύ µεγάλη ένταση τοποθέ-
τηση του συναδέλφου, του κ. Παφίλη.

∆εν νοµίζω ότι µπορεί να συµπεράνει κάποιος έτσι αυθαίρετα
ότι θα απολυθούν επτακόσιες, οκτακόσιες χιλιάδες άνθρωποι και
ότι θα χάσουν τη δουλειά τους από αυτό το νοµοσχέδιο. ∆εν
µπορεί να λέγονται τόσο αβασάνιστα τέτοιου είδους κουβέντες
σ’ αυτήν την Αίθουσα, εκτός αν υποθέτουµε ότι το ακροατήριό
µας είναι απέξω και προσπαθούµε να δηµιουργήσουµε έτσι κά-
ποιες εντυπώσεις.

∆εν µπορεί να µην αποδεχόµαστε, κύριε Παφίλη, ότι µε αυτό
το νοµοσχέδιο, εγώ δεν λέω ότι αποκαθίστανται σωστές εργα-
σιακές σχέσεις, αλλά βελτιώνονται οι εργασιακές σχέσεις, όταν
λέµε ότι όλες οι συµβάσεις έργου, συλλήβδην, πλην εξαιρέσεων
κ.λπ. που περιγράφονται µε πολύ µεγάλη σαφήνεια, θα µετα-
τραπούν σε συµβάσεις εργασίας ορισµένου χρόνου, που σηµαί-
νει φεύγουµε από το µπλοκάκι, που σηµαίνει πάµε στο ΙΚΑ και
που σηµαίνει ότι οι συµβάσεις εργασίας ορισµένου χρόνου δεν
αφορούν πάγιες και διαρκείς ανάγκες, αφορούν εποχιακή απα-
σχόληση.

Θα σας πω το εξής. Μπορεί να διαφωνείτε µε την έννοια της
εποχικής απασχόλησης, αλλά χωρίς αµφιβολία δεν µπορεί να
µην αποδεχθούµε -την κοινή λογική όλοι την έχουµε- ότι υπάρχει
βελτίωση µε αυτήν την παρέµβαση στις εργασιακές σχέσεις. ∆εν
µπορούµε να ανατρέπουµε τα πράγµατα µε αυτόν τον τρόπο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Η ουσία αλλάζει; Τους άλλους µήνες
τι θα κάνει;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Βεβαίως αλλάζει. Η ουσία είναι ότι ενώ
ήταν ανασφάλιστος, ενώ δούλευε µε µπλοκάκι, τώρα δουλεύει
µε ωράριο, είναι ασφαλισµένος στο ΙΚΑ, είναι µία κατάσταση η
οποία είναι σαφώς βελτιωµένη σε σχέση µε την προηγούµενη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Για δύο µήνες.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Και, βεβαίως, είναι µία συµβολή προς

την κατεύθυνση της αντικειµενικότητας για την είσοδο στο δη-
µόσιο, εφ’ όσον οι συµβάσεις εργασίας ορισµένου χρόνου ελέγ-
χονται απολύτως από το ΑΣΕΠ.

Τώρα, επειδή το τελευταίο διάστηµα της συζήτησης εδώ πέρα,
την τελευταία περίοδο, υπήρξε µία συζήτηση που µας κάνει να
ξεφύγουµε από αυτά που διηµείφθησαν, έχω τη γνώµη ότι σή-
µερα η Νέα ∆ηµοκρατία ανασυντάχτηκε. Ανασυντάχτηκε µε την
εξής έννοια. Ανασυντάχτηκε γιατί σε πρώτο χρόνο ήταν µουδια-
σµένη, βρέθηκε µπροστά σε ένα καθαρό, πεντακάθαρο νοµο-
σχέδιο. ∆εν µπορεί κανείς, κύριοι συνάδελφοι, να µην
αναγνωρίσει ότι αυτό το νοµοσχέδιο έχει ένα στόχο, ο οποίος
δεν αµφισβητείται, αντικειµενικό και αδιάβλητο σύστηµα για την
είσοδο στο δηµόσιο. ∆εν το αµφισβητήσατε αυτό σε πρώτο
χρόνο. Είπατε ότι είναι ένα πολύ σκληρό νοµοσχέδιο, γιατί δηµι-
ουργεί προβλήµατα στους ήδη εργαζόµενους µε διάφορους τρό-
πους στο δηµόσιο. Αυτή ήταν η στάση σας.

Σήµερα, επιλέξατε µία άλλη στάση, µία στάση οπισθοφυλα-
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κών. Επιχειρήσατε να αντιπολιτευτείτε τις αρνητικές, πράγµατι,
περιόδους, που υπήρξαν στις παλιές κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ.
Γι’ αυτό λέω ότι είναι µάχη οπισθοφυλακών. Επιχειρήσατε να
οχυρωθείτε πίσω από ένα και µοναδικό θέµα την προσαύξηση
της µοριοδότησης. ∆εν µας είπατε όµως, το εξής, κύριοι συνά-
δελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι αυτή η προσαύξηση της µο-
ριοδότησης από τους εκατοντάδες χιλιάδες απασχοληθέντες
στο δηµόσιο από το 1990, όπως εσείς νοµοθετήσατε, µέχρι το
2010, πόσους θα βοηθήσει; Ένα µικρό, ένα ελάχιστο κλάσµα.
Αυτή η προσαύξηση θα αφορά ένα ελάχιστο κλάσµα αυτών. Επί-
σης, δεν µας είπατε πόσους από τα εκατοµµύρια των Ελλήνων
που δεν έχουν απασχοληθεί αυτήν την τελευταία εικοσαετία στο
δηµόσιο, αυτή η προσαύξηση θα τους αποκλείσει από το δηµό-
σιο. Αυτό χαρακτηρίζεται αν µη τι άλλο ως µάχη οπισθοφυλα-
κών.

Έτσι επιχειρήσατε να γυρίσετε το κλίµα, έτσι επιχειρήσατε να
ανατρέψετε µία εντύπωση η οποία δηµιουργήθηκε εκ των πραγ-
µάτων εδώ πέρα για ένα νοµοσχέδιο το οποίο γίνεται αποδεκτό
από τη συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού. Και κατα-
φέρατε σήµερα να µη συζητάµε καθόλου, πραγµατικά, για το
ποιο κράτος έχουµε παραλάβει ως «επανιδρυµένο» από τη Νέα
∆ηµοκρατία και τον κ. Παυλόπουλο. Αν είναι δυνατόν. ∆ηλαδή,
κυριολεκτικά µε τις θέσεις των περισσοτέρων Βουλευτών σας
επιχειρήθηκε µια µάχη οπισθοφυλακών να ανατραπεί ένα κλίµα
που φυσιολογικά δηµιουργήθηκε, γιατί έχουµε µπροστά µας να
ψηφίσουµε ένα νοµοσχέδιο καθαρό όσον αφορά τους στόχους,
γενναίο, γιατί γίνεται από µια Κυβέρνηση η οποία απεµπολεί το
εθιµικό δικαίωµα των ελληνικών κυβερνήσεων να κάνουν ρου-
σφέτια και αποδεκτό από την συντριπτική πλειοψηφία του ελλη-
νικού λαού.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο τώρα έχει ο ει-
σηγητής της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Χρήστος Ζώης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να πω σε κάθε πε-
ρίπτωση ότι οι Βουλευτές ανταποκρίνονται µόνο στο προσκλη-
τήριο που σηµαίνει η συνείδησή τους και ο λαός τον οποίο
εκπροσωπούν. Και όταν µε το παρόν σχέδιο νόµου, µε αυτήν την
νοµοθετική πρωτοβουλία θίγονται δικαιώµατα Ελλήνων πολιτών,
δεν χρειάζεται καµµία άλλη εξήγηση για το ποια µπορούσε, ποια
έπρεπε και για το ποια ήταν η παρουσία των Βουλευτών της
Νέας ∆ηµοκρατίας σ’ αυτήν την Αίθουσα.

Τώρα, µόνο σύγχυση µπορώ να καταλάβω ότι κατέλαβε τον
προλαλήσαντα εισηγητή της Πλειοψηφίας, αν µπορεί κανείς να
βγάλει ένα συµπέρασµα από τα λεγόµενά του.

Η θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι ξεκάθαρη, διαυγής, δεν
χωρεί καµµίας, µα καµµίας αµφιβολίας από την πρώτη στιγµή
των τοποθετήσεών µας. Η Νέα ∆ηµοκρατία είπε ότι είµαστε υπέρ
κάθε προσπάθειας περαιτέρω ενίσχυσης του θεσµού, ένα θεσµό
τον οποίο και εµείς στηρίξαµε στα πεντέµισι χρόνια της διακυ-
βέρνησής µας και αναφέροµαι στο ΑΣΕΠ. Με πολλούς τρόπους
τον στηρίξαµε και µάλιστα πολυποίκιλη στήριξη παρείχαµε στο
ΑΣΕΠ. Είµαστε υπέρ κάθε προσπάθειας η οποία ενισχύει την
αντικειµενικότητα και στο σύστηµα προσλήψεων αλλά και στις
προσλαµβάνουσες που έχουν οι Έλληνες πολίτες για τον τρόπο
µε τον οποίο διοικείται το κράτος µέσω των υπαλλήλων που προ-
σλαµβάνονται.

Η Νέα ∆ηµοκρατία µε τον ίδιο κάθετο τρόπο στέκεται απένα-
ντι σε κάθε προσπάθεια να παραγραφούν και να ακυρωθούν δι-
καιώµατα που έχουν αποκτηθεί νόµιµα στα πλαίσια µιας
ευνοµούµενης πολιτείας τα τελευταία πεντέµισι χρόνια από χι-
λιάδες Ελλήνων οι οποίοι είναι συµβασιούχοι. Πόσο πιο καθαρή
θέση µπορεί να ζητάνε οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ από τη θέση
που επαναλαµβάνω για τέταρτη φορά αυτές τις ηµέρες µέσα
στην Ολοµέλεια; Ποια είναι η δυσκολία στο να αντιληφθούν οι
συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ ότι αυτό που ζητούµε είναι το λιγότερο
να έλθουν και να στοιχηθούν πίσω από τις δεσµεύσεις τους από
το 2004 µέχρι το 2009 για το ελάχιστο;

Εµείς δεν τους εγκαλούµε για το υπερβάλλον αλλά για το ελά-
χιστον, ότι δηλαδή δεν µπορείτε σήµερα να ανταποκριθείτε, κύ-
ριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, στην ελάχιστη υπόσχεσή σας

ότι θα σεβαστείτε τα δικαιώµατα των συµβασιούχων και θα υπο-
λογίσετε την προσαύξηση της µοριοδότησής τους.

Μην κάνετε, κύριε Ευθυµίου –σας άκουσα δυο φορές και χθες
και σήµερα- αυθαίρετες ερµηνείες για το τι εννοούσε ο κ. Κα-
στανίδης. ∆ιαβάστε πολύ απλά τι είπε ο κ. Καστανίδης, και σας
βεβαιώνω ότι δεν χωρεί καµµιάς άλλης ερµηνείας από αυτήν που
δίνουµε εδώ τώρα.

Ο κ. Καστανίδης είπε, ότι και ως Κυβέρνηση θα σεβαστείτε,
επειδή είναι δικαίωµα των εργαζοµένων, την προσαύξηση της
µοριοδότησής τους.

Ο κ. Καστανίδης σήµερα είναι Υπουργός ∆ικαιοσύνης. Θα
ήταν πολύ ενδιαφέρον να τοποθετηθεί, όχι µόνο από το Υπουρ-
γείο του, αλλά και µέσα εδώ, από αυτήν την Αίθουσα. Και αν δεν
το έκανε µέχρι τώρα, ας το κάνει τις επόµενες ηµέρες. Όχι φυ-
σικά έναντι ηµών αλλά έναντι των πολιτών, έναντι της κοινωνίας,
έναντι των εργαζοµένων στους οποίους απευθυνόταν µε την θε-
σµοθετηµένη ιδιότητα που είχε από το κίνηµά σας ως τοµεάρ-
χης Εσωτερικών και ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

∆εν τον εγκαλέσατε ποτέ, δεν καταδικάσατε ποτέ την τοποθέ-
τησή του. ∆εν ανασκευάσατε ποτέ αυτήν την τοποθέτηση, µε
αυτήν πήγατε.

Και το επαναλαµβάνω, γιατί ο κύριος Υπουργός δεν θέλει να
το ακούει και γι’ αυτό δεν απαντά, ότι σε τίποτε δεν αναιρείται η
δέσµευση Καστανίδη από την προεκλογική δέσµευση του κυρίου
Υπουργού ότι θα υπαγάγετε όλες τις προσλήψεις στο ΑΣΕΠ,
όλες τις συµβάσεις, όλες τις σχέσεις εργασίας, στο ΑΣΕΠ. Καµία
σχέση το ένα µε το άλλο, η νύχτα µε τη µέρα, η γη µε το φεγ-
γάρι. Ο ένας δεσµευόταν για το µέχρι χθες προσόν-πλεονέ-
κτηµα, αν θέλετε δικαίωµα -το έλεγε ο ίδιος- των εργαζοµένων
και ο άλλος ερχόταν να δεσµευθεί το τι πρέπει να γίνει από τούδε
και στο εξής. Τι θα πρέπει να κάνουµε; Να ξαναµάθουµε Ελλη-
νικά; Ή θα συνεχίσουµε τους παράλληλους διαλόγους κωφών σ’
αυτήν την Αίθουσα; Οι απαντήσεις πρέπει να δίνονται σε µια δια-
λεκτική σχέση.

Χθες ακούστηκαν και πολλές ανακρίβειες, τις οποίες εγώ πε-
ρίµενα ο κύριος Υπουργός να τις διορθώσει, όχι να τις διορθώσω
εγώ. ∆εν µπορεί να ακούµε σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι κατ’ ελάχι-
στον τριακόσιες πενήντα χιλιάδες συµβάσεις έγιναν από το 2004
έως το 2009 και να µην υπάρχει µια διόρθωση αυτής της ανα-
κρίβειας. Γιατί έχω την εντύπωση και αυτή η εντύπωση δεν µπο-
ρεί να αλλάξει από το γεγονός ότι έρχονται και επανέρχονται οι
συνάδελφοι της Πλειοψηφίας και από τη θέση της τότε αντιπο-
λίτευσης και σήµερα από τη θέση της κυβερνητικής Πλειοψη-
φίας, για να ισχυριστούν, χωρίς να διευκρινίζουν τι ακριβώς
εννοούν, ότι περίπου γέµισε το δηµόσιο µε συµβασιούχους των
οποίων ο αριθµός ξεπερνά τις τριακόσιες πενήντα χιλιάδες αυτά
τα χρόνια. Και αποσιωπούν ότι αυτές είναι επαναλαµβανόµενες
συµβάσεις. Απόδειξη δε τούτου είναι ότι µε το προεδρικό διά-
ταγµα του 2004 κληθήκαµε να απαντήσουµε στις αιτήσεις εβδο-
µήντα πέντε χιλιάδων υποψηφίων για οριστική τακτοποίηση της
σχέσης τους µε το δηµόσιο. Εβδοµήντα πέντε χιλιάδες, ούτε δια-
κόσιες ούτε τριακόσιες χιλιάδες. Και από τις εβδοµήντα πέντε χι-
λιάδες, οι τριάντα τρεισήµισι χιλιάδες τακτοποιήθηκαν,
αποκαταστάθηκαν. Και για τους υπολοίπους ίσχυσε το ισοδύ-
ναµο µέτρο της προσαύξησης της µοριοδότησης.

Αυτά θέλουν απαντήσεις. Και αν η Βουλή θέλει να κλείσει τα
αυτιά της και να λειτουργήσει µε επικοινωνιακό τρόπο …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Ζώη, παρακαλώ,
ολοκληρώστε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Εξάλλου, έχει
περάσει η ώρα και όλοι τον εαυτό µας δίνουµε σ’ αυτήν την προ-
σπάθεια. ∆εν κερδίζει κανένας από εµάς κάτι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Καµµία αντίρρηση. Αλλά
παρακαλώ να σεβαστούµε και την κόπωση του Σώµατος, αλλά
και την τήρηση του Κανονισµού.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Σε ένα λεπτό θα έχω τελειώσει, κύριε Πρόε-
δρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όχι, παρακαλώ, συντο-
µότερα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Και αν η Βουλή, λοιπόν, θέλει να κλείσει τα
αυτιά της, κύριοι συνάδελφοι, και αν η Βουλή θέλει να ξεχάσει τα
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νοµικά που γνωρίσαµε όσοι είµαστε νοµικοί, και αν η Βουλή θέλει
να ερµηνεύει κατά το δοκούν αυτά που είναι ήδη ερµηνευµένα,
θα έρθουν τα δικαστήρια, τα ελληνικά, τα ευρωπαϊκά να δώσουν
δίκιο και να αποδώσουν δίκιο. Πώς θα το κάνουµε;

Και κλείνω, γιατί µπορεί να υπάρχει έστω και µία επιφύλαξη
για τα όσα ακούσατε έως αυτήν τη στιγµή από το στόµα µου,
υπενθυµίζοντας –δεν είναι εδώ ο κ. Κακλαµάνης ο οποίος έκανε
αναφορά στη ΓΣΕΕ και στην απεργία σήµερα- ότι δεν µας έκανε
τη χάρη η ΓΣΕΕ να προσέλθει αυτές τις ηµέρες ή κατά την ακρό-
αση των φορέων, κύριε Υπουργέ, στη Βουλή, παρά το γεγονός
ότι ζητήθηκε να έχουµε και τη δική της άποψη. Και πώς θα µπο-
ρούσε να έλθει; Εγώ δεν ήθελα να µιλήσω αυτήν την ώρα ως
Κοινοβουλευτικός απευθυνόµενος σε µια τριτοβάθµια οργά-
νωση. Αλλά ξέρετε κάτι; Πρέπει όλοι να παίρνουν θέση τελικά,
όταν µιλάµε για εργαζόµενους. Το 2004 ο κ. Παναγόπουλος, µε
άλλη ιδιότητα -αλλά σήµερα Πρόεδρος- ήταν παρών στις εργα-
σίες της επιτροπής και ξιφουλκούσε υπέρ της αυτόµατης µετα-
τροπής των συµβάσεων σε αορίστου χρόνου. Και πήγε το 2007,
στην Επιτροπή Αναφορών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, για να
υποστηρίξει αυτές τις θέσεις. Και το 2008, στα πλαίσια της συ-
νεδρίασης του Ευρωπαϊκού ∆ικαστηρίου, στις 8.10.2008. Πού
είναι σήµερα η ΓΣΕΕ να µιλήσει; Εµείς και τότε λέγαµε ότι δεν
µπορούµε να πάµε σε µετατροπή αορίστου χρόνου αυτόµατη,
γιατί έχουµε τη συνταγµατική γραµµή. Και σήµερα το ίδιο λέµε.
Και τότε λέγαµε ότι θα αγωνιστούµε µέσω της µοριοδότησης να
στηρίξουµε τους συµβασιούχους και σήµερα το ίδιο σας κα-
λούµε να κάνετε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ κ. Αθανάσιος Πλεύ-

ρης για τέσσερα λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς και εγώ θα ήθελα να στηλιτεύσω το γεγονός και

να εκφράσω την απορία µου γιατί η ΓΣΕΕ δεν ήρθε ως φορέας.
Επικαλέστηκε ένα λόγο, ΓΣΕΕ είναι αυτή, θα µπορούσε να εµ-
φανιστεί κάποιος να µας ενηµερώσει. ∆εν µου έχει ξανασυµβεί,
τουλάχιστον, από το 2007 που είµαι Βουλευτής, φορέας να µην
έρθει στην ακρόαση.

Τώρα, κύριε Υπουργέ, ως προς το πρώτο άρθρο. Το Επιστη-
µονικό Συµβούλιο λέει ξεκάθαρα, στερείται ρυθµιστικού πλαι-
σίου. Και πολύ φοβάµαι ότι εδώ νοµοθετούµε για
επικοινωνιακούς λόγους. ∆εν έχει καµµία ουσία να είναι αυτή η
ρύθµιση στο νόµο. Και απλώς δεν θέλετε να την απαλείψετε, για
να µη γράψουν αύριο κάποιοι δηµοσιογράφοι που δεν θα γνωρί-
ζουν και απλώς θα ρίξουν µια µατιά, ότι τελικά εξαίρεσε το
ΠΑΣΟΚ τη Βουλή από το ΑΣΕΠ, γιατί αυτό θα γράψουν.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι δεν πρέπει να κάνουµε επικοινωνιακή πο-
λιτική. Υπάρχει Κανονισµός της Βουλής, το θεωρώ αστείο αν µη
τι άλλο, ένας νόµος να παραπέµπει στο αυτονόητο, ότι η Βουλή
θα ρυθµίζει το προσωπικό της, όπως ορίζει ο Κανονισµός της
Βουλής.

Όµως δεν θέλω να µείνω µόνο σ’ αυτό, εγώ θέλω και στην
ουσία του πράγµατος. Άκουσα και τον κ. Κουρουµπλή που µί-
λησε από το δικό σας κόµµα. Θεωρώ ότι τόσο η Βουλή όσο και
η Προεδρία της ∆ηµοκρατίας δεν είναι δυνατόν να τις καθορί-
σουµε νοµοθετικά πλαίσια που θα ελέγχονται από µία ανεξάρ-
τητη αρχή ως προς την πρόσληψη προσωπικού, ως θεσµικούς
φορείς.

Θέλω να πω κάτι για τη συνέντευξη, κύριε Υπουργέ. ∆ιότι,
πραγµατικά, και εγώ εντυπωσιάζοµαι, οφείλω να πω, από τη
στάση της Νέας ∆ηµοκρατίας σ’ αυτό το θέµα. Και ώρες-ώρες
δεν καταλαβαίνω εάν είναι δύσκολο να αντιληφθούµε κάποια
πράγµατα. Επειδή είµαι απ’ αυτούς που ήµουν υπέρµαχος της
ρύθµισης, δεν το είχατε φέρει και σας το είχα εισηγηθεί στην επι-
τροπή. Αυτήν τη στιγµή, µε το καθεστώς που ήταν πριν, που
εµείς ήµασταν εναντίον της συνέντευξης, τι σήµαινε; Γιατί
άκουσα το επιχείρηµα και από τον πρώην Υπουργό κ. Παυλό-
πουλο, ότι τότε ήταν απλώς µόρια, ενώ τώρα είναι µέτρο απόλυ-
του αποκλεισµού. Ναι, θα σας πω. Τι σηµαίνει ότι πριν ήταν
µόρια; Εάν κάποιος δηλαδή ήταν αντικειµενικά –γιατί εδώ µιλάµε
και είναι ξεκάθαρο πως έρχεται στο νοµικό πλαίσιο, για κραυγα-

λέες περιπτώσεις- πιστεύετε εσείς, αν από τους εκατό επιτυχό-
ντες, ο εκατοστός πεντηκοστός είναι που θέλει να διορίσει ο
Υπουργός, θα βγουν σαράντα εννιά αποκλεισµοί συνέντευξης;
Προφανώς, όχι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Τον δεσµεύει το νοµοσχέδιο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ακούστε, κύριε Τζαβάρα. Όπως το εί-

χατε πριν, το νοµικό καθεστώς τι σήµαινε; Εάν κάποιος ήταν παι-
δεραστής, να σας πω απλά και υπήρχε υπόνοια ότι είναι
παιδεραστής και τα µόρια της συνέντευξης µηδέν του δίνατε και
είχε όλα τα άλλα µόρια πάρα πολύ ψηλά, δεν θα µπορούσατε να
τον κόψετε από εκείνη τη συγκεκριµένη θέση. Εάν είχατε υπό-
νοιες ότι υπάρχει σοβαρότατο πρόβληµα, θα έπρεπε να σεβα-
στείτε τα µόρια ως έρχονται. Ενώ τώρα, πολύ σωστά κατά την
άποψή µας, έρχεται µε τη ρύθµιση αποκλεισµού σε κραυγαλέες
περιπτώσεις για την ανθρώπινη ζωή και δεν τίθεται θέµα παρερ-
µηνείας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής, κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Όσον αφορά την παράταση, κύριε Υπουργέ, επιµένουµε σ’
αυτό. Πρέπει να δοθεί παράταση ως το 2010, χωρίς νέα προκή-
ρυξη ΑΣΕΠ και ως το 2011.

∆υο λόγια για τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Χαίροµαι που
επιτέλους ήρθε και από τη Νέα ∆ηµοκρατία η συγκεκριµένη τρο-
πολογία. Τη φέρναµε όλα τα υπόλοιπα κόµµατα, αν δεν κάνω
λάθος, επί προηγούµενης κυβερνήσεως και δεν έγινε δεκτή.

Έχουµε το κωµικοτραγικό γεγονός –πολλές φορές το αντιµε-
τωπίζουµε εδώ- να τη φέρνει το ΠΑΣΟΚ ως αντιπολίτευση, να µη
τη δέχεται η Νέα ∆ηµοκρατία ως Κυβέρνηση και τώρα να τη φέρ-
νει η Νέα ∆ηµοκρατία ως Αντιπολίτευση και να µη τη δέχεται το
ΠΑΣΟΚ ως Κυβέρνηση. Είναι ένα εύλογο αίτηµα και τουλάχιστον,
αφού η πρόθεσή σας είναι ως το 2011, τουλάχιστον ως το 2011
να δοθεί αυτή η παράταση.

Τέλος, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να αναφερθώ, επειδή µε ενη-
µέρωσαν και από τον «9.84», θεωρούµε ότι ενδεχοµένως να
υπάρχει κάποιο πρόβληµα ως προς αυτούς, στη ρύθµιση που
φέρνετε στους ΟΤΑ, επειδή θεωρούν ότι πρέπει να γίνει ανα-
φορά και στην προηγούµενη τροπολογία που είχε φέρει ο κ.
Παυλόπουλος. ∆ιότι αυτή η τροπολογία του κ. Παυλόπουλου δεν
έκανε αναφορά στον Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτήτων και για να
µην υπάρχει το οποιοδήποτε πρόβληµα, πρέπει να αναφέρεται.

Εγώ θεωρώ, όπως το έχω διαβάσει, κύριε Υπουργέ, ότι δεν
υπάρχει κανένα πρόβληµα. Αλλά παρ’ όλα αυτά, τουλάχιστον ερ-
µηνευτικά θα µπορούσατε και να το πείτε για να µην υπάρχει η
οποιαδήποτε παρερµηνεία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο ειδικός

αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικό-
λαος Τσούκαλης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Θέτοντας τον επίλογο αυτής της µαραθώνιας, πραγµατικά,

διαδικασίας και αφού είναι γεγονός ότι έχουµε γίνει σοφότεροι,
πρέπει να βάλουµε την τελευταία µας πινελιά σε αυτά που
έχουµε πει µέχρι στιγµής. Πρώτα απ’ όλα να ξεκαθαρίσουµε ένα
θέµα καθαρά ούτως ώστε να µην υπάρχουν παρερµηνείες και
παρεξηγήσεις.

Κυρία Πρόεδρε, τα άρθρα 1, 2, 3, 5, 6, 7 ψηφίζονται οµόφωνα
από τη Βουλή. Η διαδικασία στεγανοποίησης του ΑΣΕΠ ψηφίζε-
ται οµόφωνα τολµώντας να ερµηνεύσω ακόµα και τον εκπρό-
σωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος. Προς τι, λοιπόν, όλη αυτή
η φιλολογία µέσα σε αυτήν εδώ την Αίθουσα ως ένα είδος δικαι-
ολογιών, προκειµένου να καυτηριαστούν οι θέσεις των άλλων
κοµµάτων; Και αναφέροµαι, κυρίως, στο Συνασπισµό Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς. Μάλιστα να µπετοναριστεί η διαδικασία πρό-
σληψης των δηµοσίων υπαλλήλων. Και ως προς τούτο
διαφέρουµε ριζικά όσον αφορά τη θέση της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Η Νέα ∆ηµοκρατία εντός πολλών εισαγωγικών και καθαρά πολι-
τικά δεν δικαιούται να οµιλεί δι’ αυτό, καθ’ ότι κυβέρνησε επί
πέντε χρόνια και µεταχειρίστηκε µε τον χείριστο τρόπο το ν.
2190/94.

Και θέλω να σηµειώσω κάτι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Ο
ν. 2190/94 ήταν ο πιο αντιπαθής νόµος των δύο κυβερνήσεων,
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των Βουλευτών και των Υπουργών των κυβερνήσεων αυτών, ο
πιο µισητός νόµος. Αν ήταν παρών ο Αναστάσης Πεπονής θα είχε
πάρα πολλά να πει για τη µεταχείριση του νόµου αυτού. Ας τε-
λειώσει, λοιπόν, η υποκρισία ως προς το νόµο αυτό. Και θεω-
ρούµε ως βήµα προόδου το να επανέλθουµε στην προτέρα
κατάσταση πριν από δεκαπέντε χρόνια οµολογώντας τα δύο µε-
γάλα κόµµατα ότι, πραγµατικά, σε αυτά τα δεκαπέντε χρόνια ου-
σιαστικά πήγαµε πίσω.

Θέλω όµως να σταθώ και σε µία αντιδεοντολογική τοποθέτηση
του αξιαγάπητου καθ’ όλα πρώην Προέδρου της Βουλής του κ.
Κακλαµάνη. Προσπάθησε µε έναν τρόπο που µόνο στα αµφιθέ-
ατρα το κάναµε, κυρία Πρόεδρε, να προσπαθήσει να εξαγάγει
συµπεράσµατα και υπονοούµενα θεωρώντας ότι οι δύο πτέρυ-
γες της Βουλής έχουν οµονοήσει όσον αφορά τη θέση τους στο
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Όµως, θα έπρεπε να πω του κυρίου
Προέδρου, ότι αυτή η αναφορά του και το υπονοούµενο έχει και
την αντίθετη άποψη, την οποία ενώ την ξέραµε και κυκλοφορεί
στα διάφορα blog, µας είναι αδιανόητο να τη θέσουµε στο Κοι-
νοβούλιο. Και ενώ προσπάθησε ο κ. Κακλαµάνης να δικαιολογή-
σει αυτά που δεν χρειαζόταν ιδιαίτερη επιχειρηµατολογία για να
µας πείσει όσον αφορά τις προσλήψεις, στο τέλος είπε και ο
ίδιος: Ε, κύριε Υπουργέ, οι συµβασιούχοι της ειδικής γραµµα-
τείας. Ε, κύριε Υπουργέ, οι καθαρίστριες. Ε, κύριε Υπουργέ, οι
συµβασιούχοι εκείνου του τοµέα. Ε, άλλους δέκα που ανέφερα
εγώ στο Βήµα και άλλοι δεκαπέντε που αναφέρθηκαν από δια-
φόρους συναδέλφους και του ΠΑΣΟΚ και των άλλων κοµµάτων,
οι οποίοι ξέρουν την πραγµατικότητα που συµβαίνει, τι υπάρχει.

Και ξαφνικά µε όλη αυτήν τη διαδικασία –και τελειώνω, δεν θα
µακρηγορήσω- ίσως ο κύριος Υπουργός και η Κυβέρνηση να µην
κατανοεί το τι ακριβώς θα επέλθει στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση το επό-
µενο διάστηµα. Εµείς παραβλέπουµε σαν κόµµα της Αριστεράς
και τα ανθρώπινα δράµατα που θα υπάρξουν και τα γνωρίζουµε
ήδη πολύ καλά.

Φανταστείτε εργαζόµενους στο δηµόσιο υπό προθεσµία. Φα-
νταστείτε ένα συµβασιούχο που θα λήξει η σύµβασή του το Φλε-
βάρη ή το Μάρτη, που θα ξέρει ότι δεν θα ανανεωθεί η σύµβασή
του, ότι ίσως να µην επαναπροσληφθεί. ∆εν ξέρω τι θα κάναµε
εµείς αν ήµαστε σε τέτοια εκκρεµότητα. Εγώ, τουλάχιστον, λέω
ότι κατά πάσα πιθανότητα δεν θα έδειχνα την ευσυνειδησία να
συνεχίσω να ασχολούµαι µε την ίδια ζέση που ασχολούµουν
πριν. Αυτό που ελάχιστα θα έκανα θα ήταν να κάνω λευκή απερ-
γία µέχρι να τελειώσει η σύµβασή µου. Αυτήν την κατάσταση θα
τη βιώσουµε την επόµενη χρονιά.

Αυτήν την έννοια έχει η πρότασή µας. Είµαστε ένα κόµµα που
είχαµε πάρει στην πλάτη µας αυτό το δράµα, αυτήν την αθλιό-
τητα που υπήρχε στο δηµόσιο τοµέα. Όµως σε καµµία περί-
πτωση δεν υπονοούσαµε, ούτε καν περνούσε από το µυαλό µας
ότι η λύση του συγκεκριµένου θέµατος, θα επέλθει µε τέτοιον
τρόπο, ότι θα τελειώνει από εδώ και πέρα –σε αυτό συµφωνούµε
και να συµφωνήσουν όλα τα κόµµατα- και ότι σ’ ένα µεταβατικό
στάδιο θα δοθεί µία λύση σε όλα αυτά τα προβλήµατα. Και θέ-
σαµε µια καταληκτική ηµεροµηνία, το τέλος του 2011 να πάµε
όλοι µαζί.

Το νοµοσχέδιο, λοιπόν, αυτό –απευθύνοµαι στον απόντα κ. Κα-
κλαµάνη- µπορούσε κάλλιστα να ψηφιστεί οµόφωνα και να το
µπετονάρουµε από όλες τις πλευρές να µην µπορεί να περάσει
τίποτα. Θεωρούµε ότι ο µόνος ο οποίος ευθύνεται στο ότι δεν
πάµε οµόφωνα είναι η εµµονή του κυρίου Υπουργού και της Κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ όσον αφορά τη ρύθµιση των τριών αυτών
κρίσιµων άρθρων.

Αυτά και µόνο και τελείωσα. Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.

Τσούκαλη.
Το λόγο έχει ο κ. Αποστολάκος για τέσσερα λεπτά.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ναι κυρία Πρόεδρε, ίσως χρει-

αστούν και λιγότερα.
Κύριε Υπουργέ, ζήτησα για δεύτερη φορά το λόγο, να κάνω

χρήση της δευτερολογίας µου, γιατί θέλω να θέσω για δεύτερη
και τρίτη φορά δύο ερωτήµατα τα οποία επιµόνως αρνείστε να
απαντήσετε. Νωρίτερα δεν απαντήσατε στην ερώτηση του Κοι-
νοβουλευτικού Εκπροσώπου µας κ. Τζαβάρα και του κυρίου ει-

σηγητού µας του κ. Ζώη σε ό,τι αφορά τη θέση σας για ένα πο-
λιτικό ζήτηµα το οποίο έβαλε χθες ο κ. Ευθυµίου, ο οποίος µας
προκάλεσε στην Αίθουσα αυτή να αναφέρουµε έστω και µία δή-
λωση στελέχους του ΠΑΣΟΚ που να είναι σε αντίθεση µε τη φι-
λοσοφία και τις ρυθµίσεις του παρόντος νοµοσχεδίου. Είτε
απαντήσετε, κύριε εκπρόσωπε και κύριε Υπουργέ, είτε δεν απα-
ντήσετε, αυτά θα βγουν προς τα έξω.

Επίσης θα πρέπει να µας δώσετε µία εξήγηση για ποιο λόγο
υπερασπιζόταν ο κ. Καστανίδης, ο κύριος Υπουργός ∆ικαιοσύ-
νης τη ρύθµιση αυτή, γιατί προφανώς γνωρίζει πολύ καλά τις
υποχρεώσεις της χώρας µας σε ό,τι αφορά την προσαρµογή της
µε το κοινοτικό κεκτηµένο, σχετικά µε το δικαιικό του σύστηµα.
∆εν µπορείτε να µην απαντήσετε σε αυτό, κύριε Υπουργέ. Επι-
µόνως σας ρωτάµε εάν και κατά πόσο είναι αυτονόητη υποχρέ-
ωση της χώρας να προσαρµόζεται στο Κοινοτικό ∆ίκαιο, το οποίο
αποτελεί και εσωτερική έννοµη τάξη από ένα σηµείο και µετά,
έστω και µε καθυστέρηση και ακόµα αν οι αποφάσεις του ∆ικα-
στηρίου Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων είναι υποχρεωτικά εφαρµόσι-
µες στην εσωτερική έννοµη τάξη. ∆εν µπορείτε να µην πάρετε
θέση γι’ αυτό. Επιµόνως δεν έχετε αναφέρει τίποτα ούτε κατά τη
διάρκεια της κοινοβουλευτικής διαβούλευσης ούτε κατά τη διάρ-
κεια της λειτουργίας της επιτροπής ούτε και στην Ολοµέλεια. Να
µας πείτε εάν και κατά πόσο η διάταξη του άρθρου 5 είναι συµ-
βατή µε την οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης. ∆εν έχουµε ακού-
σει ούτε µία λέξη αν είναι συµβατή και εναρµονισµένη µε την
απόφαση του ∆ικαστηρίου Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.

Εµένα µου προξενεί εντύπωση και κάτι άλλο, ότι ούτε στην αι-
τιολογική έκθεση του νοµοσχεδίου αναφέρεται τίποτα, ως όφειλε
να αναφέρεται. Μου προξενεί εντύπωση και το γεγονός ότι και η
αρµόδια Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής δεν έχει πάρει
θέση. Όµως, πρέπει να πάρετε θέση, όχι επειδή το ζητάµε εµείς.
∆ιότι φοβάµαι πάρα πολύ όχι για µας ούτε για σας. Εµείς ερχό-
µεθα και παρερχόµεθα από τις θέσεις της εξουσίας ή τις πολιτι-
κές θέσεις. Αναφέροµαι σε όλους αυτούς τους ανθρώπους για
τους οποίους έχουµε δικαίωµα να µιλάµε παρ’ ότι είπε ο κ. Τσού-
καλης ενθυµούµενος µία αχαϊκή ρήση ενός παλιότερου αείµνη-
στου πολιτικού, του Αγαµέµνονα Κουτσόγιωργα. Έχουµε
δικαίωµα να µιλάµε, το δικαίωµα το οποίο βγαίνει µέσα από τη
λαϊκή βούληση και το δικαίωµα της αντιπροσώπευσης το οποίο
έχουµε µέσα από τη λαϊκή ψήφο.

Αυτό δεν µπορεί να µας το στερήσει ο κ. Τσούκαλης. Εσείς
όµως θα πρέπει να µας απαντήσετε σ’ αυτό, διότι µαζί µε τον κ.
Καστανίδη θα πρέπει να µας δώσετε και µια άλλη απάντηση, για
την υποχρεωτική προσαρµογή την οποία οφείλαµε να κάνουµε
βάσει του κοινοτικού δικαίου και την απόφαση του ∆ικαστηρίου
Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων.

Σε αυτό αναφέρθηκε και ο κ. Ρόβλιας. Εδώ κυκλοφορεί αυτό
το ερώτηµα από το πρωί και θέλω να µας δώσετε µια απάντηση.
Αν υπήρξε διαφωνία του κ. Ρόβλια µε τη συγκεκριµένη νοµοθε-
τική ρύθµιση και αν αποτέλεσµα αυτής της διαφωνίας ήταν το
γεγονός ότι παραιτήθη και όχι ο χυδαίος λόγος, ο οποίος πολι-
τικά βγήκε προς τα έξω. Εγώ αρνούµαι να δεχθώ για τον κ. Ρό-
βλια ότι παραιτήθηκε για έναν τέτοιο λόγο. Τον γνωρίζουµε τον
άνδρα.

Οφείλετε να µας δώσετε κάποιες απαντήσεις και στα δύο αυτά
ερωτήµατα και σίγουρα –και κλείνω, κυρία Πρόεδρε- η συζήτηση
αυτή δεν γίνεται µόνο γι’ αυτό το θέµα. Ναι, για το διοικητικό
σχήµα της χώρας, είπε ο εξαίρετος συνάδελφος κ. Ντόλιος.
Εντάξει! Μην προσπαθείτε να χρεώσετε σε µας την κατάντια του
ελληνικού δηµοσίου.

Και θα κλείσω µε αυτό, κυρία Πρόεδρε. Σας είπα και στην επι-
τροπή, σας το είπα και στην Ολοµέλεια, χθες που µιλούσαµε, ότι,
τελικά, υπάρχει συνευθύνη για την άθλια κατάστασή του. ∆εν ήρ-
θατε από την κολυµβήθρα του Σιλωάµ να λύσετε µέσα σε δύο
µήνες όλα τα προβλήµατα.

Κάθε φορά να θυµάστε τη ρήση του Αντιπροέδρου της Κυ-
βέρνησης, του κ. Πάγκαλου, ο οποίος οµολόγησε -παραδίδοντας
την εξουσία το 2004 στη Νέα ∆ηµοκρατία- ότι «είχαµε διαλύσει
το κράτος». Ε, τι άλλη χρεία µαρτύρων έχετε για να συνειδητο-
ποιήσετε και εσείς ότι έχουµε συλλογική ευθύνη, από κοινού,
εφόσον θέλετε τη συνεργασία µας, να κάνουµε κάποιες σοβα-
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ρές προσπάθειες και να επιλύσουµε αυτό το σοβαρό πρόβληµα.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Απο-
στολάκο.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Πανελλη-
νίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Πέτρος Ευθυµίου για έξι λεπτά.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελευ-
ταίος οµιλητής είναι ο Υπουργός που θα ξαναθυµίσει ποιες
αρχές διέπουν και τι διασφαλίζει αυτή η νοµοθεσία. Για να έχει
νόηµα όµως ό,τι αναφέρει ο κ. Υπουργός για το µέλλον, πρέπει
να θυµηθούµε τι καταργεί. ∆ιότι είναι, πράγµατι, δυσάρεστη η
υποκρισία στην πολιτική και έχει συνέπειες για όλους µας όταν
την ασκούµε.

Άκουσα από το σύνολο των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας να βεβαιώνουν την Αίθουσα, δηλαδή τον ελληνικό λαό, ότι
στη διάρκεια της εξαετούς σχεδόν διακυβέρνησής τους «σεβά-
στηκαν και ενίσχυσαν το ΑΣΕΠ». Αυτό έρχεται σε σύγκρουση µε
µια πραγµατικότητα που βίωσε η ελληνική κοινωνία και παρήγαγε
τα αποτελέσµατα για τις τριακόσιες σαράντα χιλιάδες συµβάσεις
κάθε τύπου, που πραγµατοποιήθηκαν, ενδεχοµένως κάποιες από
αυτές για τα ίδια πρόσωπα, µε προεδρικά διατάγµατα δηµοσι-
ευµένα στα ΦΕΚ, ΦΕΚ Β’ 1472 στις 11-10-2006, Β’ 1399 στις 6-8-
2007, Β’ 240 14-2-2008.

Μόνο µε αυτά τα τρία ΦΕΚ είκοσι οκτώ ∆ΕΚΟ εξαιρούνται από
το ΑΣΕΠ, φεύγουν από το ΑΣΕΠ, µε υπογραφή του Υπουργού
Εσωτερικών, του Υπουργού Οικονοµίας και του αντίστοιχου κάθε
φορά Υπουργού. Αυτές οι είκοσι οκτώ ∆ΕΚΟ είναι µόνο στα τρία
αυτά διατάγµατα. Εξαιρούνται κατ’ ουσίαν του ΑΣΕΠ και µετα-
φέρονται σε διαδικασίες προσλήψεων, µε την ευθύνη, όπως
λένε, των φορέων.

Ο νόµος που εγκαθίδρυσε την περίφηµη συνέντευξη εκτός
ΑΣΕΠ είναι ο ν. 3320 του 2005. Και έχω πάλι έναν πρόχειρο κα-
τάλογο για την µεθόδευση αυτής της συνέντευξης, µε το ν. 3320
του 2005, που στη συνέχεια γενικεύτηκε, για τις προσλήψεις των
δηµοτικών αστυνοµικών, πυροσβεστών, προσλήψεις στον ΟΤΕ,
προσλήψεις υπαλλήλων στο Υπουργείο Οικονοµικών για τη Γε-
νική ∆ιεύθυνση ∆ηµοσιονοµικών Ελέγχων, προσλήψεις στη ∆ΕΗ,
προσλήψεις φρουρών σωφρονιστικών καταστηµάτων, προσλή-
ψεις στον Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς, αγροφυλάκων, στον Ορ-
γανισµό Σχολικών Κτηρίων, της Εργατικής Κατοικίας, ΗΛΠΑΠ,
ΙΚΑ-ΕΤΕΑΜ και επαγγελµατιών οπλιτών.

Αυτή η συνέντευξη είναι που καταγγέλθηκε επανειληµµένα ότι
πραγµατοποιούνταν µε ερωτήµατα της τάξεως: «Τι οµάδα είσαι;
Τι δουλειά κάνουν οι γονείς σου;», η οποία προσδιόριζε και τη
συµµετοχή στην επιτυχία. Αυτά είναι αναντίρρητα γεγονότα,
όπως αναντίρρητο γεγονός είναι ότι σε µια σειρά περιπτώσεων
προσλήψεων στον ΟΛΠ –από αυτές που αναφέρουµε- το ΑΣΕΠ
ζήτησε ακύρωση πινάκων κατάταξης λόγω παραποιηµένων στοι-
χείων.

Προσλήψεις στην ΕΘΕΛ; ∆ύο φορές µπήκε ο εισαγγελέας για
παραποίηση πινάκων. ∆εν θέλω να αναφερθώ, γιατί νοµίζω ότι η
δικαιοσύνη δεν έχει ακόµα αποφανθεί πλήρως. Νοσοκοµείο
«ΕΛΠΙΣ»; Παραποίηση στοιχείων των υποψηφίων, ακύρωση των
πινάκων κατάταξης. Οµοίως στο «ΣΙΣΜΑΝΟΓΛΕΙΟ» Νοσοκοµείο.
Στο Κέντρο Ελέγχου Πρόληψης Νοσηµάτων χωρίς νόµιµη
έγκριση και µε παράνοµη µετατροπή συµβάσεων ορισµένου χρό-
νου σε αορίστου.

Παράνοµες προσλήψεις στα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα,
στο Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο, µε µισθούς που έφταναν τα 9.000
ευρώ το µήνα, στον ΕΟΤ, στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων µε πρόσχηµα τη γρίπη των πουλερικών. Μεταξύ
αυτών προσλήφθηκαν και περιλαµβάνονται διοικητικοί, οικονο-
µικοί, καθαρίστριες, φύλακες καθώς και χειριστές ηλεκτρονικών
υπολογιστών.

Μη συνεχίσουµε, γιατί ελπίζω ότι ο καθένας µας διαθέτει πα-
ρόµοια στοιχεία που προσδιόριζαν το τι σήµαινε η συνθήκη που
περιέβαλε τις προσλήψεις µε επιλογές ανατροπής του ΑΣΕΠ και
µε επιβάρυνση όλων των στοιχείων, ώστε να εγκατασταθεί αυτή
η ζώνη της αδιαφάνειας, αυτή η ζώνη που επέτρεπε να αναπτυ-
χθεί αυτό το εµπόριο της ελπίδας.

Αυτό δηλαδή που τελειώνει ο νόµος, τον οποίο καλούµαστε να

ψηφίσουµε, είναι για να υλοποιηθεί η προγραµµατική δέσµευση
του ΠΑΣΟΚ απέναντι στον ελληνικό λαό, προγραµµατική δέ-
σµευση που τη διαβάζω από τα χείλη του Χάρη Καστανίδη και
του Ντίνου Ρόβλια, ως επισήµων τότε εκπροσώπων, όπως λέει η
Νέα ∆ηµοκρατία

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: ∆εν ήταν;
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Βεβαίως. Αυτό λέω.
∆ιαβάζω λοιπόν, επί λέξει τη θέση αυτών των δύο συναδέλ-

φων. «Το ΠΑΣΟΚ έχει δεσµευθεί τόσο προγραµµατικά όσο και
µε την κατάθεση πρότασης νόµου ότι θα επαναφέρει το αντικει-
µενικό σύστηµα προσλήψεων σε όλο το δηµόσιο και ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα µέσω του ΑΣΕΠ, θα καταργήσει τη συνέντευξη
και θα καταργήσει τις προσλήψεις συµβασιούχων, δηλαδή τις
συµβάσεις έργου. Επίσης, θα καθιερώσει ορθολογικό προγραµ-
µατισµό προσλήψεων, υποχρεωτικό για όλο το δηµόσιο και τον
ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, καθώς και πλήρη διαφάνεια σε κάθε
υπηρεσία, οργανισµό κ.λπ. τόσο για τον αριθµό των απασχο-
λούµενων και τη σχέση εργασίας του καθενός, όσο και για κάθε
διαδικασία οποιασδήποτε πρόσληψης».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, λέγοντας µια κουβέντα…
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Να διαβάσετε όλη τη συνέ-

ντευξη.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Αυτή είναι η προγραµµατική θέση του

ΠΑΣΟΚ όπως κατατέθηκε και από τους δύο τότε υπευθύνους.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Αυτό δεν το αµφισβητούµε, κύριε Ευθυµίου.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ωραία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, να µη γρά-

φετε τίποτα στα Πρακτικά από τις διακοπές που γίνονται.
Σας παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Θα µου επιτρέψετε να κλείσω µε κάτι.
Αυτή η αρχή που εγκαθιδρύεται πιστεύω ότι έπρεπε να είχε τη

σύµφωνη γνώµη όλης της Βουλής. Πιστεύω επίσης ότι είναι µια
αρχή που αφορά, πράγµατι, όλα τα παιδιά της Ελλάδας, όχι τα
«γαλάζια», όχι τα «πράσινα», όχι τα «κόκκινα». Αφορά τα παιδιά
που πρέπει όλοι µαζί να πείσουµε ότι µπορούµε να λειτουργή-
σουµε µια κοινωνία και ένα κράτος µε αρχές, αντικειµενικές,
αδιάβλητες, που θα επιβραβεύουν το γεγονός ότι κάθε παιδί έχει
ίση πρόσβαση και ίση δυνατότητα σε κάθε περίοδο της ζωής και
σίγουρα σε ό,τι αφορά τη σχέση µε το κράτος.

Αυτό είναι το ζητούµενο. Πιστεύω ότι αυτός ο νόµος το κατο-
χυρώνει, το αναδεικνύει και είναι στο χέρι όλων µας να τον εγκα-
θιδρύσουµε ως τελικό συστατικό της λειτουργίας του κράτους
απέναντι στον εαυτό του και την κοινωνία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πολύ τον
κ. Ευθυµίου.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Υπουργός. Κύριε Υπουργέ, θέλω πριν
ξεκινήσετε να σας ρωτήσω αν έχετε άλλες τροποποιήσεις.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όχι, κυρία Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ωραία. Το λόγο έχει ο
Υπουργός.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Όχι αυτές τις
ηµέρες µόνον αλλά από το 1994 η χώρα ξεκίνησε ένα ταξίδι, ένα
ταξίδι και µία προσπάθεια ώστε η πολιτεία, το κράτος να δώσει
στους πολίτες του αυτό που τους αξίζει, αυτό που δικαιούνται,
αυτό που υποχρεούται η ελληνική πολιτεία και το ελληνικό κρά-
τος να τους δώσει. ∆εν ξέρω αν, πράγµατι, το 1994 η ελληνική
πολιτεία περίµενε ότι θα απαιτούνταν δεκαπέντε χρόνια για να
πιάσει λιµάνι αυτό το ταξίδι. Γιατί δεν υπάρχει καµµιά αµφιβολία
ότι όλο αυτό το διάστηµα, και ιδίως τα τελευταία χρόνια, υπήρξε
µια πραγµατικότητα που διαµορφώθηκε στη χώρα, η οποία οδή-
γησε στην απελπισία εκατοµµύρια Ελλήνων και προκάλεσε πολύ
µεγάλα και πάρα πολλά προσωπικά και οικογενειακά δράµατα,
δράµατα εκατοµµυρίων Ελλήνων πολιτών, ανέργων, εργαζόµε-
νων στον ιδιωτικό τοµέα υπό εξαιρετικά δυσµενείς, δύσκολες και
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πολλές φορές απαράδεκτες συνθήκες. Και αυτά τα µεγάλα οι-
κογενειακά και πάρα πολλά δράµατα εκατοµµυρίων Ελλήνων
ήταν δράµατα που προέρχονταν και από το γεγονός ότι άνθρω-
ποι µε αξιοπρέπεια, άνθρωποι µε προσόντα, µε εµπειρίες, µε ικα-
νότητες, µε αξία, δεν είχαν τη δυνατότητα να απολαµβάνουν, µε
ίσα δικαιώµατα, µε δίκαιο τρόπο, την ευκαιρία, την ελπίδα να ερ-
γαστούν στο ελληνικό δηµόσιο, η ύπαρξη του οποίου στηρίζεται,
σε τελική ανάλυση, στους δικούς τους φόρους. Και αυτοί δεν
ήταν ούτε πενήντα χιλιάδες άνθρωποι, ούτε πεντακόσιες χιλιά-
δες άνθρωποι, ενδεχοµένως ούτε καν πέντε εκατοµµύρια άν-
θρωποι. Ήταν πολύ περισσότεροι και ήταν αυτοί που είχαν
αποκτήσει την πεποίθηση, αποδεδειγµένα και τεκµηριωµένα, ότι
εδώ υπήρχε ένα σύστηµα δυστυχώς, και προφανώς µε διαχρο-
νικές ευθύνες όλων, κοµµένο και ραµµένο στα µέτρα όποιου είχε
αυτήν την περίφηµη σχέση, αυτήν τη φοβερή και τροµερή σχέση
µε τον περίφηµο «µπάρµπα στην Κορώνη»! Και όσοι είχαν την
αξιοπρέπεια και είχαν και την πίστη σε αρχές και αξίες και δεν
ήθελαν να υποκύψουν σ’ αυτόν τον περίφηµο «µπάρµπα» πήγαι-
ναν στο περιθώριο.

Και έρχεται µία Κυβέρνηση, η οποία κάνει αυτό που υποχρε-
ούται να κάνει. Κάνει αυτό που είναι, πράγµατι, αυτονόητο, κάνει
αυτό το οποίο δεν είναι χάρη σε κανέναν Έλληνα πολίτη. Είναι
αυτό που αυτή η Κυβέρνηση -που σέβεται τον εαυτό της και πολύ
περισσότερο την παράταξή της και τους ανθρώπους που τη στή-
ριξαν για να είναι σήµερα Κυβέρνηση- υποχρεούται να δώσει, το
αυτονόητο, που είναι δικαιοσύνη. Είναι δικαιοσύνη σε όλους,
είναι εντιµότητα στις σχέσεις µε τους πολίτες, είναι -σε τελική
ανάλυση-, αν το θέλετε, αγαπητοί συνάδελφοι, κι ένα ισχυρό χτύ-
πηµα στη διαφθορά.

Γιατί, βεβαίως, διαφθορά δεν είναι µόνον οι µεγάλες υποθέ-
σεις διαφθοράς που συζητούµε κάθε τόσο, που έρχονται στην
επιφάνεια και στην επικαιρότητα µεγάλα σκάνδαλα. Ούτε δια-
φθορά είναι µόνον η διαπλοκή που έχει εδώ και πάρα πολλά χρό-
νια καταγγελθεί στις σχέσεις των πολιτικών µε εξωθεσµικά
κέντρα, µε µέσα ενηµέρωσης κ.λπ. ∆ιαφθορά είναι για τον Έλ-
ληνα πολίτη και αυτή η απαράδεκτη διαδικασία µε την οποία ήταν
υποχρεωµένος να έρχεται σε επαφή και σε επικοινωνία, προκει-
µένου να έχει ένα αναφαίρετο συνταγµατικό του δικαίωµα, της
ίσης πρόσβασης στο ελληνικό δηµόσιο, το οποίο πέραν όλων των
άλλων -νοµικά κι εµείς προσεγγίζουµε διάφορες τέτοιες πλευ-
ρές µέσα απ’ αυτές τις συζητήσεις- συνιστά πολιτικό δικαίωµα.

Όσον αφορά την πρόσβαση στο δηµόσιο, µας προτάθηκε από
το ΑΣΕΠ να απαγορεύεται σε κάποιον να συµµετέχει σε διαγω-
νισµούς του ΑΣΕΠ, να προκρίνεται, να µη δέχεται τη θέση, και
να προβλεφθεί ότι αυτός δεν θα µπορεί να συµµετάσχει σε επό-
µενο διαγωνισµό. Επικοινωνήσαµε µε το Συµβούλιο της Επικρα-
τείας. Τι απάντηση πήραµε λοιπόν; Πήραµε την απάντηση ότι δεν
µπορούµε να το θεσπίσουµε. Και γι’ αυτό θεσπίζεται µόνο για
τους νοσηλευτές και για δεύτερη φορά, αν το αρνηθούν. Και
αυτό –το έχουµε συζητήσει στην επιτροπή- φθάνει στα όρια της
συνταγµατικότητας. Γιατί; Γιατί το Συµβούλιο της Επικρατείας
και οι συνταγµατολόγοι λένε ότι «η πρόσβαση στο δηµόσιο είναι
πολιτικό δικαίωµα και δεν µπορείτε να το περιορίζετε, γιατί είναι
σαν να λέτε ότι κάποιον που δεν πήγε να ψηφίσει τον τιµωρούµε
και δεν του δίνουµε δικαίωµα να πάει και να ξαναψηφίσει».

Άρα εδώ, ουσιαστικά, µιλούµε για το σύστηµα πρόσληψης µι-
λώντας για τα πολιτικά δικαιώµατα των Ελλήνων πολιτών και
λέµε ότι πάνω σ’ αυτά τα πολιτικά, συνταγµατικά αναφαίρετα δι-
καιώµατα των πολιτών είχε διαµορφωθεί µια απολύτως άδικη,
µια απολύτως απαράδεκτη, µια απολύτως στρεβλή, διεφθαρµένη
διαδικασία, σχετικά µε την οποία παίρνουµε την πολιτική από-
φαση και το κόστος που αυτή συνεπάγεται, παίρνουµε την πολι-
τική δέσµευση, η οποία προέρχεται από την παράταξή µας, από
τον ελληνικό λαό στο µεγάλο του µέρος, να θεσµοθετήσουµε.
Και επ’ αυτού δεν υπάρχει καµµία αιτίαση. Και είδατε πώς λει-
τουργήσαµε, αγαπητοί συνάδελφοι, ιδίως της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, αλλά και όλων των κοµµάτων. Όταν ακόµη και µέσα
στην επιτροπή υπήρξε ενδοιασµός για µια διάταξη, που θα µπο-
ρούσε να σηµαίνει ένα παράδειγµα, -και αναφέροµαι στα προ-
γράµµατα του ΟΑΕ∆- είδατε πώς αµέσως τα απορρίψαµε και
διαγράψαµε τη συγκεκριµένη διάταξη από την επιτροπή κιόλας,

για να µην έρθει στη Βουλή.
Όταν, λοιπόν, υπάρχει µία απόφαση µιας Κυβέρνησης, µιας

κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας που λέει «ναι, προχωράω να στα-
µατήσω αυτό το διεφθαρµένο, το ανέντιµο, το άδικο καθεστώς
προσλήψεων», τότε, ειλικρινά, ο καθένας επ’ αυτού, όταν κατα-
ψηφίζει αυτό το νοµοσχέδιο, ταυτόχρονα, µας αρέσει δεν µας
αρέσει, θέλοντας ή δεν θέλοντας, παίρνει θέση και επ’ αυτών
όλων των ζητηµάτων και λέει στην πραγµατικότητα ότι «εγώ,
παρά το γεγονός ότι έχω µια επί µέρους διαφωνία, δεν θέλω, δεν
συµφωνώ,» -γιατί, βεβαίως, αν εξαρτιόταν από τη δική σας τη
ψήφο αυτό το νοµοσχέδιο δεν θα µπορούσε να θεσµοθετηθεί
αυτήν τη στιγµή- «και άρα δεν εγκρίνω να υπάρξει στην χώρα µια
αποκατάσταση αξιοκρατικών και απολύτως αντικειµενικών δια-
δικασιών προσλήψεων». Γιατί δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία,
αγαπητοί συνάδελφοι, ότι αν η ψήφος σας ήταν πλειοψηφία, σή-
µερα στο ελληνικό Κοινοβούλιο αυτό το νοµοσχέδιο δεν θα περ-
νούσε και θα παρέµενε η χώρα µε το πιο διεφθαρµένο και το πιο
στρεβλό και διάτρητο καθεστώς προσλήψεων που είχε διαµορ-
φωθεί όλα αυτά τα χρόνια.

Άρα, λοιπόν, αυτή είναι η ουσία και δεν υπερβάλλουµε όταν
λέµε ότι η διαφωνία σας ήταν δοµική και ουσιαστική, γιατί είχατε
τη λύση να ψηφίσετε αυτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής και πή-
ρατε την πολιτική ευθύνη σε επίπεδο ηγεσίας -δεν έχουµε καµ-
µία αµφιβολία γι’ αυτό, εγώ δεν έχω καµµία αµφιβολία ότι αυτή
η ευθύνη είναι ευθύνη ηγεσίας- να πείτε «καταψηφίζουµε επί της
αρχής αυτό το νοµοσχέδιο», ενώ µπορούσατε να το υπερψηφί-
σετε επί της αρχής και να διαφωνήσετε στα συγκεκριµένα
άρθρα. Και µάλιστα να διαφωνήσετε στα συγκεκριµένα άρθρα
γνωρίζοντας ότι έρχεται η διαδικασία για την κατάρτιση ενός τε-
λικού νοµοσχεδίου, ενός κώδικα προσλήψεων.

Άρα, αγαπητοί συνάδελφοι, αυτό για το οποίο δεν υπάρχει
καµµιά αµφιβολία είναι ότι δεν µπορεί όσον αφορά αυτό το µεί-
ζον, αυτό που αφορά την ταµπακιέρα -αυτή είναι η ταµπακιέρα
αυτής της συζήτησης αυτού του νοµοσχεδίου µέσα απ’ αυτήν τη
διαδικασία που πήγαµε όλοι µαζί, που, πράγµατι, απέκτησε λίγο
ως πολύ και µαραθώνια χαρακτηριστικά- να υπεκφύγει κανείς µε
δευτερεύουσες και παρεµπίπτουσες συζητήσεις. Θα µπορού-
σαµε να το έχουµε κάνει κι εµείς. Φαντάζεστε ότι είναι δύσκολο
σε εµάς να πιαστούµε από την τοποθέτηση της κ. Πιπιλή, η οποία
είναι σε διαµετρική αντίθεση µε τοποθετήσεις που υπήρξαν σή-
µερα, πρώην Υπουργών, η οποία ευθαρσώς –και την τιµά το γε-
γονός, και αναφέροµαι στα Πρακτικά προς επιβεβαίωση αυτού
που λέω- ρητώς ανέφερε ότι αυτή η πρωτοβουλία της Κυβέρνη-
σης είναι θετική; Μα, αν αυτήν την τοποθέτηση της κ. Πιπιλή τη
συγκρίνετε µε την τοποθέτηση του κ. Τζίµα, του πρώην Υφυ-
πουργού Παιδείας κ. Ανδρέα Λυκουρέντζου, καθώς επίσης και
πρώην Υπουργών, δεν έχει καµµία σχέση. ∆εν ήταν όµως αυτή η
οπτική γωνία από την οποία εµείς θέλαµε ή πιστεύουµε ότι
έπρεπε να προσεγγίσουµε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, διότι,
βεβαίως, είναι µια εύκολη οδός, αλλά αυτή η συζήτηση δεν έχει
καµµία αξία, καµµία ουσία για τον πολίτη.

Και σας είπε πάρα πολλές φορές ο Κοινοβουλευτικός µας Εκ-
πρόσωπος µε απόλυτη τεκµηρίωση ότι δεν µπορεί κανείς να προ-
σπαθεί να υπεκφεύγει των ευθυνών του, λέγοντας τι είπε και τι
δεν είπε. Όλοι οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ δεσµεύονται από τις
προγραµµατικές δηλώσεις, δεσµεύονται από τον προγραµµατικό
λόγο, όπως διατυπώθηκε κατ’ επανάληψη από τον Αρχηγό του
ΠΑΣΟΚ, από τον Πρόεδρο Γιώργο Παπανδρέου και σηµερινό
Πρωθυπουργό, ο οποίος έχει κάνει προσωπική του υπόθεση τη
δέσµευσή του να υπάρξουν ενιαίοι κανόνες για όλους τους Έλ-
ληνες και στα θέµατα προσλήψεων στο δηµόσιο. Και εν πάση πε-
ριπτώσει, νοµίζετε ότι δεν µπορούµε κι εµείς να επικαλεστούµε
ένα απλό επιχείρηµα, ότι «αν είναι έτσι όπως τα λέτε…»; Εδώ
φθάσατε, µε συγχωρείτε πολύ που θα το χαρακτηρίσω, κύριε
Αποστολάκο, και σε επίπεδο µικροπολιτικής να µιλάτε για την πα-
ραίτηση του κ. Ρόβλια όταν είναι δηµοσιευµένη και δήλωσή του
για την παραίτησή του και δήλωση από το γραφείο Πρωθυ-
πουργού και να πάτε να κάνετε ένα µίγµα, µια αλχηµεία, αναµει-
γνύοντας αυτό το νοµοσχέδιο µε αυτές τις υποθέσεις. Φθάσατε,
λοιπόν, στο σηµείο να κάνετε ένα µικροπολιτικό σχόλιο -και συγ-
χωρέστε µε για τον χαρακτηρισµό- ενώ ξέρετε ότι ξέρουµε ότι
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αν, πραγµατικά, υπήρχε στο βάθος του µυαλού σας τέτοιο ζή-
τηµα είχατε ένα πολύ απλό δρόµο. Γιατί δεν τον ακολουθήσατε;

Γιατί δεν κάνατε ονοµαστική ψηφοφορία για οποιοδήποτε
άρθρο αυτού του νοµοσχεδίου, για να δείτε τι θα ψήφιζαν και οι
εκατόν εξήντα Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ; Ξέρετε, αγαπητέ συνά-
δελφε, γιατί δεν κάνατε; Γιατί σε αυτή την ονοµαστική ψηφοφο-
ρία δεν θα είχε πρόβληµα η Συµπολίτευση και οι εκατόν εξήντα
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ. Ενδεχοµένως θα είχαν πρόβληµα πολ-
λοί Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας που είτε προφορικά από
αυτό το Βήµα, είτε κατ’ ιδίαν πιστεύουν βαθιά στην ανάγκη αυτό
το νοµοσχέδιο να έπρεπε να έχει υπερψηφιστεί και από τη δική
σας την παράταξη. Γι’ αυτό δεν κάνατε ονοµαστική ψηφοφορία.
Γι’ αυτό και µείνατε σε µια, βεβαίως, πολύ σοβαρή πολιτική το-
ποθέτηση άρνησης αυτού του νοµοσχεδίου επί της αρχής.

Άκουσα πάρα πολλές µα πάρα πολλές προβλέψεις. Να κάνω
και εγώ µια; Άκουσα ότι θα καταρρεύσει ο δηµόσιος τοµέας, ότι
πολύ γρήγορα θα φέρουµε τροπολογίες κ.λπ.. Σας είπαµε ότι µε
την εγκύκλιο που έχουµε ήδη ετοιµάσει δεν πρόκειται να φέ-
ρουµε καµµία τροπολογία, διότι όλα είναι προγραµµατισµένα,
όλα είναι µελετηµένα και θα εξελιχθούν οι διαδικασίες κανονικά
µέχρι τον Απρίλιο. Ακούσαµε προβλέψεις ότι όλα αυτά θα πέ-
σουν στα δικαστήρια, τα οποία δεν έχουν καµµία επαφή µε την
πραγµατικότητα.

Να κάνω όµως, και εγώ µια πρόβλεψη; Να έχω το δικαίωµα;
Να την κάνω, λοιπόν! Εγώ, λοιπόν, προβλέπω, αγαπητοί συνά-
δελφοι, ότι πολύ σύντοµα υπό την πίεση την πολιτική που θα
ασκηθεί –και που ήδη στη πραγµατικότητα ασκείται αλλά εσείς
δεν την έχετε, κατά τη γνώµη µου, αντιληφθεί- από το µεγάλο
κοµµάτι του ελληνικού λαού θα κάνετε την αυτοκριτική σας για
το γεγονός ότι δεν υπερψηφίσατε αυτό το νοµοσχέδιο. Και θα
υποστηρίξετε δηµοσίως πολύ σύντοµα µε τον Αρχηγό σας –να
κάνω και εγώ τη δική µου πρόβλεψη- τη δική σας ανάγκη να απο-
καταστήσετε και να διορθώσετε αυτής σας τη στάση.

Επίσης, να κάνω µια πρόβλεψη: Όταν θα έρθει η ώρα για τον
ολοκληρωτικό τελικό νόµο για τις προσλήψεις στη χώρα, θα
έχετε µια ύστατη ευκαιρία την οποία θα ήθελα εκ µέρους της Κυ-
βέρνησης, αλλά και εκ µέρους της κοινοβουλευτικής Πλειοψη-
φίας και ο ΣΥΡΙΖΑ να την ξαναδεί σαν µια ύστατη τελική ευκαιρία
σ’ αυτό τον τόπο. Όλα τα κόµµατα να συστρατευτούν στην ανά-
γκη να θεσπιστούν ενιαίοι κανόνες αξιοκρατίας και αντικειµενι-
κότητας για όλους τους πολίτες. Γιατί ξαναλέω για µια ακόµα
φορά –και δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι θα περάσει έτσι
στην ιστορία- ότι είναι η πρώτη φορά που µια κυβέρνηση από το
1974 και µετά φέρνει ένα νοµοσχέδιο που δεν έχει παράθυρα και
αντί να υπερψηφιστεί από την Αντιπολίτευση, καταψηφίζεται επί
της αρχής γιατί δεν αφήνει παράθυρα που προϋπήρχαν στα
προηγούµενα νοµοσχέδια. Αυτό ειλικρινώς από το 1974 δεν έχει
ξαναγίνει. Αυτό είναι αναµφισβήτητα κάτι το οποίο καταγράφεται
ενδεχοµένως στα θετικά της δικής µας παράταξης, στα θετικά
της Κυβέρνησης, είναι βέβαιο προς όφελος του ελληνικού λαού,
είναι όµως ταυτόχρονα βέβαιο ότι δεν κάνει καλό στην Ολοµέ-
λεια και στη θέση όλων των κοµµάτων που συναποτελούν αυτό
το Κοινοβούλιο.

Και σε ό,τι σας αφορά, κύριε Πλεύρη, έχετε δίκιο
Για µια ακόµα φορά, επιτρέψτε µου να πω ότι επιµένετε: Γιατί

δεν κάνουµε µονιµοποίηση µε τους συµβασιούχους; ∆ιότι δεν
επιτρέπετε από το Σύνταγµα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Και εµείς το είπαµε αυτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Γιατί δεν λαµβά-
νουµε υπ’ όψιν κοινωνικά κριτήρια στις προσλήψεις τακτικού
προσωπικού; ∆ιότι δεν επιτρέπεται από το Σύνταγµα.

Επίσης, είναι σύµφωνα µε το Κοινοτικό ∆ίκαιο νόµιµο να κα-
ταργήσεις την προσαύξηση της µοριοδότησης; Είναι αντισυ-
νταγµατική η προσαύξηση της µοριοδότησης. Είναι
αντισυνταγµατικό να χωρίζονται οι Έλληνες σε δυο κατηγορίες,
αυτούς τους προνοµιούχους που απολαµβάνουν την προσαύ-
ξηση της µοριοδότησης…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Υπάρχει απόφαση; Από πού το βγάλατε
αυτό;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): …και σε αυτούς
που δεν την έχουν.

Είναι, αγαπητοί συνάδελφοι, και για τον κ. Σκανδαλίδη –σας
θυµίζω- η φράση του διατυπωµένη στα Πρακτικά, η οποία ήταν
κοµψότατη, αλλά αφορούσε βεβαίως ένα µεταβατικό στάδιο, των
δυο πρώτων ετών και ο οποίος µίλησε στην επιτροπή για τα όρια
της συνταγµατικότητας στα οποία έφτασε αυτή η ρύθµιση. Και
δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία για κανένα συνταγµατολόγο της
χώρας µε τον οποίο έχουµε συζητήσει ότι, αν για την προσαύ-
ξηση της µοριοδότησης υπάρξει προσφυγή, αυτή θα πέσει. ∆εν
µπορεί να σταθεί. Και πώς µπορεί να σταθεί, όταν αυτό που είναι
η προσαύξηση της µοριοδότησης είναι, πράγµατι, ένα προνόµιο
και όχι δικαίωµα, γιατί είναι µεγάλη η υπεκφυγή και λάθος και
διαστρέβλωση να λέει κάποιος ότι εµείς καταργούµε δικαιώµατα.
Βεβαίως και δεν καταργούµε δικαιώµατα. Απλώς λέµε ότι όλοι οι
Έλληνες έχουν ίσα δικαιώµατα. ∆εν µπορεί να υπάρχουν οι µεν
που έχουν δικαίωµα, δηλαδή προνόµιο, και οι δε που δεν τον
έχουν. Και µάλιστα οι δε είναι κατά κανόνα και εξ ορισµού οι πιο
δύσκολοι, αυτοί που βρίσκονται σε πολύ πιο δυσµενείς συνθή-
κες, είτε γιατί είναι άνεργοι είτε γιατί εργάζονται στον ιδιωτικό
τοµέα. Αυτή ήταν η τοποθέτησή µας από την πρώτη στιγµή. Είναι
ζήτηµα, λοιπόν, αποκατάστασης της δικαιοσύνης αυτό το γεγο-
νός.

Επίσης, θα σας παρακαλούσα σε αυτό το σηµείο να λάβετε
όλοι, αν θέλετε, κάποια στιγµή υπ’ όψιν σας σε τελική ανάλυση
και τι µηνύµατα στέλνονται. Μην πάτε µόνο στις έρευνες της κοι-
νής γνώµης. Εµείς κάναµε διαβούλευση και νιώθουµε, πραγµα-
τικά, θετικά για το γεγονός ότι µέσα από αυτήν τη διαβούλευση
συµµετείχαν εκατόν εβδοµήντα χιλιάδες άνθρωποι και υποβλή-
θηκαν στην ιστοσελίδα του Υπουργείου πέντε χιλιάδες σχόλια.

Έχω να καταθέσω ένα µικρό µέρος στα Πρακτικά και θα δείτε
ειδικά για το άρθρο αυτό πώς τοποθετούνται οι Έλληνες πολίτες,
οι οποίοι σου λένε ότι, κύριε, δεν µπορεί άλλο εµείς να υφιστά-
µεθα αυτήν τη διάκριση, αυτήν την αδικία. ∆εν γίνεται. Καταρ-
γήστε την, διότι αυτό το πράγµα µας έχει οδηγήσει στην
απόγνωση, µας έχει οδηγήσει στην απελπισία, την πραγµατική
απελπισία εκατοµµυρίων ανθρώπων.

Άρα, αγαπητοί συνάδελφοι, ένα είναι γεγονός: Αυτό –τώρα
που κλείνουµε µπορώ να το πω, µετά από τόσο µεγάλο χρονικό
διάστηµα- είναι ένα νοµοσχέδιο που, κατ’ αρχάς, περιέλαβε
πολλά νέα στοιχεία, τα οποία δεν προέρχονταν –κι αυτό το λέµε
µε υπερηφάνεια- στο αρχικό σχέδιο της νοµοθετικής πρωτοβου-
λίας. Ήρθαν από τη Βουλή, ήρθαν από εσάς, από Βουλευτές,
από κόµµατα, ήρθαν από τη δηµόσια διαβούλευση.

Εδώ να κάνω και µια παρέκβαση να πω το εξής. Την επόµενη
φορά εµείς θα φροντίσουµε –νοµίζω ότι είναι σηµαντικό να το
γενικεύσουµε- να υπάρχει και µια επισήµανση γραπτή πώς ξεκι-
νάει µια νοµοθετική πρωτοβουλία και πώς καταλήγει γιατί αν
αυτά τα είχαµε καταγράψει, θα φαινόταν ολοκάθαρα πόσο πολύ
έχει εµπλουτιστεί χάρη σε όλους, και τους πολίτες και τους Βου-
λευτές και τα κόµµατα, αυτό το σχέδιο νόµου.

Λοιπόν, δεν υπήρχε στην αρχική νοµοθετική πρωτοβουλία ό,τι
υπήρξε για το Λιµενικό Σώµα, τους πυροσβέστες και τους ειδι-
κούς φρουρούς που πλέον οι ενστάσεις τους θα εξετάζονται από
το ΑΣΕΠ, ενώ µέχρι τώρα δεν εξετάζονταν από το ΑΣΕΠ. Θεσπί-
ζεται αυτό –κάτι που στην αρχή δεν το προβλέπαµε- ακόµα και οι
προσλήψεις για τη ∆ηµοτική Αστυνοµία.

Μας ζητάτε να φέρουµε παραδείγµατα και µου κάνει εντύ-
πωση αυτό. Μόνο τη ∆ηµοτική Αστυνοµία να επικαλεστεί κά-
ποιος. Ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι οι προσλήψεις στη
∆ηµοτική Αστυνοµία, για να ακριβολογώ, δεν προβλέπουν τη δια-
δικασία της ένστασης; Αν είναι δυνατόν! Αυτό, φαντάζοµαι, όχι
αντισυνταγµατικό είναι, παράνοµο, ό,τι θέλει κάποιος, αντιδεο-
ντολογικό, ανήθικο. ∆ηλαδή, συµµετέχουν όσοι θέλουν να προ-
σληφθούν στη ∆ηµοτική Αστυνοµία και αν θεωρήσουν ότι
αδικούνται, δεν είχαν µέχρι να έρθει αυτή εδώ η διάταξη δικαί-
ωµα να κάνουν ένσταση. Σας ξαναλέω ότι, βεβαίως, και η έν-
σταση που είχαν δικαίωµα να κάνουν οι του Λιµενικού ή οι του
Πυροσβεστικού εξετάζονταν από τα ίδια τα Σώµατα, ενώ τώρα
όλες αυτές οι ενστάσεις µεταφέρονται στο ΑΣΕΠ.

Επίσης, δεν υπήρχε αυτό που σας είπα, για το κριτήριο της
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συνέντευξης, που, πραγµατικά, κάνω για πολλοστή φορά µνεία
λέγοντας ότι είναι υποχρέωση όλων να µην επιχειρούν να δια-
στρεβλώσουν αυτό το οποίο θεσπίζεται µε τη συνέντευξη. ∆εν
υπήρχε συνάφεια, την οποία, τελικά, τη διατηρούµε παρά το ότι
το ΑΣΕΠ πρότεινε να καταργηθεί. ∆εν υπήρχε βαθµολόγηση για
το δεύτερο µεταπτυχιακό. Πάρα πολλοί πολίτες, που τιµούµε τη
συµµετοχή τους στη διαβούλευση, µας το πρότειναν. Επανακα-
θορίσαµε ακόµα και τα κριτήρια σε ό,τι αφορά την εµπειρία. Βά-
λαµε για τις µονογονεϊκές οικογένειες βαθµό για τα παιδιά που
προσλαµβάνονται. Υιοθετήσαµε πολλές από τις προτάσεις της
ΚΕ∆ΚΕ σχετικά µε τις ιδιαιτερότητες των ΟΤΑ και τη εξαίρεση
ορισµένων περιπτώσεων που έπρεπε να ληφθούν υπ’ όψιν για να
µην έχει προβλήµατα. Μέχρι και σήµερα καταργήσαµε διατάξεις
για το διορισµό διακριθέντων αθλητών, για να το κάνουµε ακόµα
πιο αυστηρό το πλαίσιο. ∆εν υπήρχε σύσταση επιτροπής κατάρ-
τισης κώδικα προσλήψεων προσωπικού και, βεβαίως, δεν υπήρ-
χαν και µεταβατικές διατάξεις.

Άρα, πρόκειται για ένα νοµοσχέδιο και για µια Κυβέρνηση που
το είδε από την πρώτη στιγµή µε το πλέον ανοικτό, µε το πλέον
θετικό πνεύµα συνδιαµόρφωσης και µε µια τέτοια λογική προ-
σήλθαµε στη δηµόσια συζήτηση, αλλά και στη συζήτηση στο Κοι-
νοβούλιο.

Τελικά –και κλείνω µε αυτό, αγαπητή κυρία Πρόεδρε, και ευ-
χαριστώ πολύ για την ανοχή- αυτό το οποίο νοµίζουµε ότι µπο-
ρούµε να υπογραµµίσουµε είναι ότι εµείς κάναµε την υποχρέωσή
µας απέναντι στη Συµπολίτευση, απέναντι στο Κοινοβούλιο, απέ-
ναντι στον ελληνικό λαό. Πράξαµε το αυτονόητο. Είµαστε βαθιά
ικανοποιηµένοι γι’ αυτό γιατί και χρόνος έχει την αξία του και τη
σηµασία του. Αυτό το οποίο είναι για εµάς καθοριστικό και θα
είναι από εδώ και στο εξής, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι το γε-
γονός ότι αποδεικνύουµε ότι δεν µιλήσαµε πρόχειρα, ούτε ο Γε-
ώργιος Παπανδρέου ούτε το ΠΑΣΟΚ, προεκλογικά για όλα αυτά
τα θέµατα και ότι µε πραγµατική πίστη και πεποίθηση σ’ αυτά
που λέγαµε νοµοθετούµε και προσπαθούµε µε πάρα πολύ συ-
στηµατικό και πάρα πολύ τεκµηριωµένο τρόπο να βάλουµε συ-
νολικά τη χώρα σε µια νέα εποχή.

Να τη βάλουµε σε µία εποχή που να µην έχετε καµµία αµφι-
βολία ότι ακόµη και τώρα έχουν περιθώριο να συµβάλουν και να
συµµετάσχουν θετικά τα κόµµατα, που, δυστυχώς, στο νοµο-
σχέδιο αυτό έδειξαν αρνητική προσέγγιση.

Εµείς πιστεύουµε ότι ο δρόµος που βαδίζουµε είναι µονόδρο-
µος για την Ελλάδα, είναι µονόδροµος για την ελληνική κοινω-
νία. Είναι ένας δρόµος ο οποίος υπακούει στην αυτονόητη
υποχρέωση του πολιτικού κόσµου στο σύνολό του απέναντι
στους Έλληνες πολίτες, για να τους δώσει επιτέλους ισονοµία,
ισοπολιτεία, δικαιοσύνη, εντιµότητα, να τους δώσει ενιαίους κα-
νόνες που θα τους απαλλάξουν πια απ’ αυτήν τη µεγάλη απο-
γοήτευση και απελπισία που ένιωθαν τόσο καιρό, βλέποντας τον
εαυτό τους συνέχεια να είναι ένας αδικηµένος πολίτης απέναντι
σε ένα πολιτικό σύστηµα που διαρκώς έβρισκε τρόπους να ανα-
βάλει, έβρισκε τρόπους µε µεταβατικές διατάξεις ενός, δύο,
τριών ετών να δίνει παρατάσεις ζωής σ’ αυτό που έπρεπε εδώ
και πάρα πολύ καιρό να έχει «κηδέψει» ο ελληνικός πολιτικός κό-
σµος, τη λογική του «µπάρµπα στην Κορώνη».

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ, και κυρίως σας ευχαριστούµε για τη βέλτιστη πρακτική
διακυβέρνησης, µ’ αυτό που είπατε και που το είδαµε, να ενσω-
µατώνετε µε τις τροποποιήσεις και τις αλλαγές τις απόψεις των
συναδέλφων Βουλευτών και των κοµµάτων. Ευχόµαστε να συνε-
χιστεί αυτή η πρακτική.

Ο κ. Τζαβάρας έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆εν θα αντισταθώ, βεβαίως,

στον πειρασµό να ξεκινήσω απ’ αυτήν την –θα έλεγα- όχι και
τόσο επιτυχηµένη, µε βάση την επιστήµη του Συνταγµατικού ∆ι-
καίου, άποψη του Υπουργού ότι δήθεν εδώ στη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση της προσαύξησης της µοριοδότησης υπάρχει
παραβίαση της συνταγµατικής διάταξης εκείνης που καθιερώνει
την ισότητα.

Πρώτα απ’ όλα, αυτό που πρέπει, κύριε Υπουργέ, να ξεχωρί-

σουµε είναι ότι υπάρχουν δύο ειδών ισότητες: Υπάρχει η ισότητα
ενώπιον του νόµου και υπάρχει η υποχρέωση ίσης µεταχείρισης
του νόµου απέναντι σε όµοιες καταστάσεις. Και εδώ, λοιπόν,
αυτό για το οποίο –µε συγχωρείτε, αλλά θα το πω µε πολύ µε-
γάλο σεβασµό- ελέγχεσθε είναι ότι προσπαθείτε να πείτε αντι-
συνταγµατική αυτήν την εµµονή µας στο να υπάρχει, πράγµατι,
προσαύξηση στη µοριοδότηση πολιτών, οι οποίοι έχουν κάτι πα-
ραπάνω απ’ αυτό που έχουν οι άλλοι, να την εντάξετε στην
πρώτη περίπτωση που σας ανέφερα, δηλαδή την ισότητα ενώ-
πιον του νόµου.

Εδώ το θέµα τίθεται µε τη δεύτερη µορφή και εκδοχή, ότι δη-
λαδή ο νόµος τότε µόνο σέβεται την αρχή της ισότητας, όταν µε-
ταχειρίζεται κατά τρόπο ίσο όµοιες καταστάσεις ή κατά τρόπο
άνισο ανόµοιες καταστάσεις. Εδώ, λοιπόν, µεταξύ των δύο κα-
τηγοριών, εκείνων δηλαδή οι οποίοι δικαιούνται να έχουν δικαί-
ωµα στην πρόσθετη προσαύξηση, εκείνων οι οποίοι δεν
δικαιούνται, γιατί δεν έχουν τα πραγµατικά στοιχεία, τις πραγ-
µατικές προϋποθέσεις, δεν τίθεται θέµα ανισότητας. Μπορεί να
τίθεται για εσάς θέµα ιδεολογικής ανισοτιµίας ή ανισονοµίας.
Αυτό είναι άλλο ζήτηµα, είναι άποψή σας. Όµως δεν µπορείτε να
επικαλείστε συνταγµατολόγους ή πειστικές επιστηµονικές εξη-
γήσεις που θεµελιώνονται στις επιταγές της επιστήµης του Συ-
νταγµατικού ∆ικαίου. Αυτό δεν θα ήθελα να το πάµε περαιτέρω.
Θα απαντήσετε.

Ένα δεύτερο ζήτηµα που δηµιουργείται και άλλωστε πιστεύω
ότι και ο κ. Καστανίδης, ως έγκριτος και -θα έλεγα- πάρα πολύ
σωστός χειριστής των ζητηµάτων του δικαίου, δέχεται ακριβώς
στη συνέντευξη Τύπου που έδωσε στις 14.5.2009 ότι αποτελεί
δικαίωµα συνταγµατικά κατοχυρωµένο αυτών που έχουν τις προ-
ϋποθέσεις, για να ευεργετηθούν µε την πρόσθετη προσαύξηση
του 50% της µοριοδότησης. Λυπάµαι για τον εκλεκτό και καθ’
όλα άξιο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Συµπολίτευσης, όταν,
κάνοντας ανάγνωση της συγκεκριµένης συνέντευξης, απέφυγε
επιµελώς να αναφερθεί στην επίµαχη αποστροφή αυτής της συ-
νέντευξης, που αποτέλεσε και την επίκληση του κ. Αποστολάκου
και του κ. Ζώη.

Ένα τρίτο ζήτηµα. Έγινε από την πλευρά µας λόγος, κύριε
Υπουργέ, για το αν και κατά πόσο ο τρόπος µε τον οποίο νοµο-
θετείται η συνέντευξη ως απόλυτο κριτήριο τελικής επιλογής των
διοριστέων και επιτυχόντων δεν ανοίγει πόρτες σε αυθαιρεσίες
και,τουλάχιστον, µε βάση αυτό το νοµοσχέδιο, δεν µας δηµι-
ουργεί τις πολύ συγκεκριµένες υποψίες ότι αυτή η ακριβώς η δυ-
νατότητα δεν θα τύχει καταχρηστικής εφαρµογής από την
πλευρά προσώπων, έστω και εάν είναι ειδικοί επιστήµονες ή
υπάλληλοι ή λειτουργοί, αν γι’ αυτούς δεν υπάρχουν αντικειµε-
νικά κριτήρια, για να πουν πότε είναι κάποιος κατάλληλος και
πότε δεν είναι.

Η περιπτωσιολογία την οποία επικαλεστήκατε είναι, πράγµατι,
ακραία. Εντάσσεται στις περιπτώσεις, αλλά µαζί µε αυτές τις πε-
ριπτώσεις µπορεί να υπάρξει και πλειάδα άλλων καταχρήσεων,
όπως σας εξήγησα, όπου εµάς µας καθιστά πολύ επιφυλακτι-
κούς στο να υιοθετήσουµε άκριτα και χωρίς καµµία επεξεργασία
αυτήν την απεριόριστη δυνατότητα ανθρώπους οι οποίοι επέτυ-
χαν, ανθρώπους οι οποίοι είναι διοριστέοι, να τους στερεί µία επι-
τροπή, χωρίς νοµοθετηµένη –επαναλαµβάνω- υποχρεωτική
υιοθέτηση κριτηρίων το δικαίωµα να προσληφθούν στο δηµόσιο.
Εδώ, ανοίγουν πολύ µεγάλες πόρτες αυθαιρεσίας.

Τέταρτον. Υπάρχει επίσης ένα άλλο ζήτηµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Τζαβάρα, ολοκλη-

ρώστε, έχουµε κάνει πολλές υπερβάσεις.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, την ανοχή που

δείξατε στις άλλες πλευρές θα παρακαλέσω να την δείξετε για
λόγους ίσης µεταχείρισης και σε εµένα.

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριοι συνά-

δελφοι!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Στοιχειώδεις λόγοι, που άπτο-

νται της δηµοκρατικής σας ευαισθησίας, επιβάλλουν να µε ανε-
χθείτε.

∆ύο πράγµατα ακόµη ήθελα να πω.
Κύριε Υπουργέ, µε όλο το σεβασµό που έχω στο πρόσωπό
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σας, σας έχω επανειληµµένως και εσάς και άλλους συναδέλφους
σας ακούσει να επικαλείστε τη διαβούλευση και µάλιστα εκείνη
τη διαβούλευση την οποία πολύ καλά κάνετε και ασκείτε στον
κυβερνοχώρο. Αυτό, πράγµατι, θεωρώ ότι αποτελεί ένα πολύ
χρήσιµο µέσο, για να γνωρίσετε τι ακριβώς θέλει η κοινωνία. Κά-
νετε δηλαδή σφυγµοµέτρηση της κοινωνίας.

Όµως αυτό το συγκεκριµένο µέσο δεν έχετε το δηµοκρατικό
δικαίωµα µέσα σε αυτήν τη Βουλή να το επικαλείστε σαν απόλυτο
µέγεθος ή σαν τη λυδία λίθο, η οποία θα κρίνει εάν κάτι είναι επι-
βεβληµένο να νοµοθετηθεί ή όχι. ∆εν θα αναφερθώ µόνο στο γε-
γονός ότι µόνοι εκείνοι που διαθέτουν την ικανότητα να κυκλο-
φορούν στον κυβερνοχώρο έχουν τη δυνατότητα να εκφράζουν
την άποψή τους, ούτε επίσης και το γεγονός ότι µέσα στον κυ-
βερνοχώρο σε τέτοιες περιπτώσεις επιπολάζουν και είναι οπωσ-
δήποτε λογικό να έρχονται σε επαφή µαζί σας εκείνοι οι οποίοι
έχουν κάποια συγκεκριµένα ατοµικά ή συλλογικά συµφέροντα.

Εδώ, όµως –και αυτό είναι το µεγαλείο της κοινοβουλευτικής,
αντιπροσωπευτικής δηµοκρατίας- έχουµε τη δυνατότητα µέσω
του µεγαλείου του προφορικού λόγου, στον οποίο στηρίζεται ο
δηµοκρατικός πολιτισµός –και όχι τυχαία- να ανταλλάσουµε από-
ψεις. O διάλογος που γίνεται εδώ και είναι προς τιµήν σας ότι σε
πολλές περιπτώσεις –τουλάχιστον κατά τη διάρκεια αυτής της
συζήτησης- τον σεβαστήκατε, αυτή η προφορικότητα του λόγου
που µας δίνει τη δυνατότητα της κατά πρόσωπον αντιµετώπισης
του πολιτικού αντιπάλου, αλλά και τη δυνατότητα της αυτοδιόρ-
θωσης, εν συνεχεία, είναι η πεµπτουσία της δηµοκρατίας.

Γι’ αυτό, λοιπόν, παρακαλώ, περιορίστε τις διαβουλεύσεις στο
διαδίκτυο, τουλάχιστον, όταν απευθύνεστε στην Εθνική Αντι-
προσωπεία. Εµείς κατά τεκµήριον δηµοκρατίας είµαστε οι κατε-
ξοχήν αρµόδιοι, ώστε να συνοµιλείτε µαζί µας και να απαντάτε,
εφόσον διαθέτετε –και δεν τον αµφισβητώ- δηµοκρατική και κοι-
νοβουλευτική ευαισθησία στα ερωτήµατα που ακούτε σε αυτήν
την Αίθουσα.

Μπορεί να απαντάτε και σε άλλα. Αλλά εδώ έχετε την υπο-
χρέωση να απαντάτε.

Το δεύτερο τώρα για να τελειώσω. Πράγµατι µε εντυπωσιάζει
η µεγαλοστοµία σας. Και βέβαια δεν είµαι εγώ ειδικός ούτε και
αρµόδιος, ούτε µαντείες µπορώ να κάνω σε αυτήν την Αίθουσα
ούτε και συµβουλές µπορώ να δίνω. Απλώς για να καταλήξω, δεν
θα αντισταθώ στον πειρασµό αυτό και, βεβαίως, ο κ. Ευθυµίου θα
το κατανοήσει καλύτερα από τον καθένα. Θα σας θυµίσω τα λό-
για τα οποία λέει στην έξοδό του ο χορός στην τραγωδία της Αντι-
γόνης: «οι µεγάλοι λόγοι, µεγάλας πληγάς των υπεραύχων απο-
τείσαντες, γήρα το φρονείν εδίδαξαν». ∆υστυχώς επειδή έχετε
πάρει πολύ µεγάλη φόρα και επειδή βλέπω και ειλικρινά µου εί-
ναι και ακατανόητο όταν απευθύνεστε σε µία δηµοκρατική αντι-
προσώπευση του λαού σε αυτήν την Αίθουσα να κάνετε χρήση
υπερβολικών εκφράσεων του τύπου δηλαδή, ότι ούτε λίγο ούτε
πολύ η ιστορία άρχισε γι’ αυτόν τον τόπο το 1994, όπως είπατε
ότι ξεκινήσαµε ένα µεγάλο ταξίδι ή την 5η Οκτωβρίου του 2009.

Σας λέω, λοιπόν, συγκρατηθείτε γιατί εδώ θα ζήσουµε µαζί
πολλές µέρες, θα περάσουµε πολλές δυσκολίες, θα έρθουµε
αντιµέτωποι. Και, βεβαίως, είναι υποχρέωσή σας να απαντάτε σε
όλα τα ερωτήµατα εδώ, γιατί εµείς αυτό που έχουµε στο µυαλό
µας είναι να σας βοηθήσουµε να κυβερνήσετε τίµια και δίκαια.
Και επειδή αυτό αποτελεί και υποχρέωσή µας και τελειώνω,
κυρία Πρόεδρε, δεσµευόµαστε να ξεκινήσουµε µία προσπάθεια
µε νοµοθετική πρωτοβουλία της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για
να φέρουµε σε αυτήν την Αίθουσα πρόταση νόµου µε την οποία
τις αδικίες οι οποίες δεν έτυχαν ευήκοου ωτός από πλευρά σας,
να τις διορθώσουµε ή, τουλάχιστον, να προκαλέσουµε συζήτηση
σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, όχι διαβούλευση στον κυβερνοχώρο
για να δεσµευθείτε ή, τουλάχιστον, να τοποθετηθείτε. Εάν αυτοί
οι εβδοµήντα πέντε χιλιάδες άνθρωποι που τους καταδικάζετε
να µας παρακολουθούν από τα θεωρεία της Βουλής και να αγω-
νιούν για το πώς επιτέλους µια σοσιαλιστική Κυβέρνηση θα αντι-
µετωπίσει το πρόβληµά τους…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε συ-
νάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ….αυτό εµείς υποχρεούµαστε,
τουλάχιστον, απέναντι στις δεσµεύσεις που έχουµε στον ελλη-

νικό λαό, να το φέρουµε σε ειδική πρόταση νόµου.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Τζα-
βάρα.

Σαφώς φαίνεται ότι σήµερα ο προφορικός λόγος νικά τα όρια
του χρόνου. Παρακαλώ, όµως, σεβαστείτε και τον Κανονισµό της
Βουλής και πείτε ένα ευχαριστώ στο Προεδρείο που σήµερα
άφησε το λόγο να ρέει σε αυτήν την Αίθουσα.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για δύο µόνο λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Μου επιτρέπετε,
κύριε Παφίλη.

Κύριε Τζαβάρα, έχω να σας πω τέσσερα πράγµατα. Πρώτον,
όταν η Βουλή νοµοθετεί δεν είµαστε στη φάση όπου µιλάµε και
λέµε λόγια. Πράττουµε. Η νοµοθέτηση, για τη Βουλή είναι πράξη.

∆εύτερον, η διαβούλευση που κάναµε εξάντλησε όλα τα κοι-
νοβουλευτικά περιθώρια που υπάρχουν. ∆εν θυσιάσαµε στην επι-
κοινωνία, στη διαβούλευση και στη συζήτηση µε την επιτροπή
κανένα προβλεπόµενο από τον Κανονισµό της Βουλής, στάδιο ή
µέρος. Η διαβούλευση που κάνουµε στο διαδίκτυο και η συνοµι-
λία µε τους πολίτες, για µας είναι πολύτιµη, κύριε Τζαβάρα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆ικαίωµά σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Είναι δικαίωµά
µας και σας ενηµερώνω ότι θα τη συνεχίσουµε. Έχουµε ωφελη-
θεί πάρα πολύ από τη συνοµιλία µέσω διαδικτύου, αλλά και όλων
των άλλων µορφών επικοινωνίας µε τους πολίτες. Αλλά αυτό δεν
µας εµπόδισε να εξαντλήσουµε τα περιθώρια διαλόγου που προ-
βλέπονται µέσα στη Βουλή, αλλά και εκτός Βουλής.

Θεσµικά σας λέω γιατί το ζητήσατε, το πρώτο νοµοσχέδιο,
κύριε Τζαβάρα, το οποίο συζητήθηκε στην ΟΚΕ, στην Οικονοµική
και Κοινωνική Επιτροπή παρουσία όλων των φορέων της χώρας,
όλων των εκπροσώπων της χώρας, µεταξύ των οποίων και η
ΓΣΕΕ που συµµετείχε εκεί και εξέφρασε τη γνώµη της, ήταν αυτό
το νοµοσχέδιο.

Τρίτον, είπατε τι θα γίνει µε τη συνέντευξη εάν πέσουν θύµατα
µιας καταχρηστικής αντιµετώπισης. Κύριε Τζαβάρα, ξέρετε τι εί-
πατε; Αυτή η συνέντευξη θα αποφασίζεται από το ΑΣΕΠ. Θα
πραγµατοποιείται από επιτροπή της οποίας τα µέλη θα τα απο-
φασίζει το ΑΣΕΠ και θα πρέπει αν κρίνουν έναν άνθρωπο ακα-
τάλληλο, αιτιολογηµένα αυτό να το τεκµηριώσουν. Λέτε, λοιπόν,
–ακούστε σας παρακαλώ τι είπατε τώρα- ότι εµείς είµαστε υπέρ
να πάνε όλα στο ΑΣΕΠ, µάλιστα ισχυρίζεστε κατά τη γνώµη µας
αναληθώς ότι το είχατε ήδη και λέτε, τι θα γίνει εάν το ΑΣΕΠ λει-
τουργήσει καταχρηστικά; Μα είναι ερώτηση αυτή;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Η διάταξη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Εάν το ΑΣΕΠ λει-
τουργήσει καταχρηστικά, τότε όχι µόνο στην περίπτωση της
συνέντευξης, κύριε Τζαβάρα, αλλά σε όλα τα θέµατα θα µπο-
ρούσε να υποβληθεί αυτό το ερώτηµα. Εάν µια διαδικασία προ-
κήρυξης πρόσληψης µέσω ΑΣΕΠ, έχει σαν αποτέλεσµα κάποιοι
µέσα από το ΑΣΕΠ να λειτουργήσουν καταχρηστικά.

Όπως καταλαβαίνετε αυτό το ερώτηµα οδηγεί σε ένα αδιέ-
ξοδο αυτόν που το υποβάλλει, διότι στην πραγµατικότητα οδηγεί
σε ένα αδιέξοδο όλο το αντικειµενικό σύστηµα προσλήψεων που
έχει οικοδοµηθεί πάνω στο ΑΣΕΠ. Και δεν θέλω σε καµµία περί-
πτωση να πάρω αφορµή από αυτό που είπατε για να πω ή να
ισχυριστώ ότι προσβάλλετε µε αυτόν τον τρόπο την ανεξάρτητη
αρχή, που είµαι βέβαιος ότι δεν θέλετε να κάνετε.

Τελευταίο θέµα. Μου λέτε –και συγγνώµη για το πρώτο ενικό-
ότι µέχρι πρότινος ο κ. Παυλόπουλος που ήταν –γι’ αυτό ήθελα,
κύριε Παφίλη, περισσότερο αυτήν τη διακοπή- Υπουργός Εσω-
τερικών µέχρι τις 3 Οκτώβρη, µπορούσε να παίρνει όποιον ήθελε
µε σύµβαση έργου ως Υπουργός. Το Υπουργείο στο οποίο είµαι
αυτήν τη στιγµή Υπουργός είναι ένα Υπουργείο που έχει συµβά-
σεις έργου. Συµβάσεις έργου που έκανε ο πρώην Υπουργός
Εσωτερικών, όπως προβλέπονταν από τη νοµοθεσία. Έλεγε,
θέλω τόσους στις περιφέρειες, θέλω τόσους στο Υπουργείο, έλα
εδώ Γιάννη, έλα εδώ Βαγγέλη, έλα εδώ Μαρία, έλα εδώ Κατε-
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ρίνα, πήγαινε µε σύµβαση έργου και δούλεψε. Θέσεις διοικητι-
κού προσωπικού, θέσεις οικονοµολόγων, πάρτε όποια περί-
πτωση θέλετε.

Σας λέµε ότι εµείς, γιατί τέτοια είναι η εντολή από τον Πρω-
θυπουργό, τέτοια είναι η εντολή από την παράταξή µας, από την
Κοινοβουλευτική µας Οµάδα, δεν θέλουµε να πάρουµε µε αυτήν
τη διαδικασία κανένα συµβασιούχο έργου στο Υπουργείο. Μας
λέτε ότι το καταψηφίζετε. Αυτό λέει αυτό το νοµοσχέδιο. Αυτό το
νοµοσχέδιο λέει ότι ο Ραγκούσης και ο κάθε Ραγκούσης από εδώ
και πέρα που θα του κάνει την τιµή ο Πρωθυπουργός ή και η πα-
ράταξή του ή και ο ελληνικός λαός, να παίρνει στα χέρια του ένα
Υπουργείο και να προϊσταται αυτού του Υπουργείου, να µην έχει
τη δυνατότητα να ορίζει όποιον θέλει. Το βάζουµε στο νοµοσχέ-
διο και λέτε όχι. Λέτε όµως και κάτι χειρότερο.

Πήρε, λοιπόν, ο Ραγκούσης όποιον ήθελε και εσείς λέτε όχι, να
συνεχίσουµε το παλιό καθεστώς να παίρνει όποιον θέλει. ∆ια-
φωνούµε! Γι’ αυτό σας είπα ότι είναι δοµική η διαφωνία. Λέτε το
ακόµα χειρότερο «αυτόν που πήρε ο Ραγκούσης, το Γιάννη, ο
οποίος κάνει…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Μη διαστρεβλώνετε αυτά που είπαµε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Σας παρακαλώ,
κύριε συνάδελφε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Θα δείτε, κύριε Υπουργέ, ότι…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι!
Ολοκληρώστε, κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ πολύ.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
Σας παρακαλώ πάρα πολύ κύριε Υπουργέ, µην προκαλέσετε

δεύτερο και τρίτο γύρο αντιπαράθεσης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν ακούσατε
ακόµα το χειρότερο, αγαπητοί συνάδελφοι, για το τι λέτε στην
πραγµατικότητα.

Αφού, λοιπόν, ο κάθε Ραγκούσης πήρε όποιον ήθελε, το Βαγ-
γέλη ο οποίος είναι για παράδειγµα διοικητικός υπάλληλος και
δουλεύει στο Υπουργείο, υπάρχει ένας άλλος διοικητικός υπάλ-
ληλος που δουλεύει σε ένα σούπερ µάρκετ. Υπάρχει ένας άλλος
διοικητικός υπάλληλος που δουλεύει σε µία ιδιωτική εταιρεία.
Υπάρχει ένας άλλος άνεργος που θα ήθελε να είναι διοικητικός
υπάλληλος. Εσείς λέτε, λοιπόν, ότι αυτός ο διοικητικός υπάλλη-
λος που ο Ραγκούσης πήρε χωρίς να δώσει λογαριασµό σε κα-
νέναν, χωρίς να τηρήσει καµµία αξιοκρατία, χωρίς να δώσει
στους Έλληνες κανένα δικαίωµα να συµµετάσχουν σε αυτήν τη
διαδικασία, αυτός ο υπάλληλος του Ραγκούση έναντι όλων των
άλλων που είναι στα σούπερ µάρκετ, στις ιδιωτικές εταιρείες ή
είναι και άνεργοι, θα έχει όταν έρθει η ώρα ο Ραγκούσης ως
Υπουργός Εσωτερικών να προκηρύξει θέσεις τακτικού προσω-
πικού, 50% προσαύξηση στη µοριοδότηση, άρα θα είναι αυτός ο
οποίος θα προσληφθεί. Γι’ αυτό ακριβώς δίνετε µάχη, αγαπητοί
συνάδελφοι, γι’ αυτό ακριβώς είστε απόλυτα εκτεθειµένοι όσο
συνεχίζετε σε αυτήν τη θέση απέναντι στα εκατοµµύρια των Ελ-
λήνων. Αυτή είναι η αλήθεια!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: ∆ιαστρεβλώνετε αυτά που σας
είπα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Τώρα λαϊκίζετε, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Η απόλυτη αλή-
θεια είναι αυτή. ∆εν υπάρχει κανένας λόγος που µπορεί να
διακρίνει αυτούς τους ανθρώπους από όλους τους άλλους. Κα-
νένας! Είναι µείζον θέµα δικαιοσύνης, κύριε Τζαβάρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Πάντως κατά την άποψη του Προεδρείου η συµµετοχική δη-

µοκρατία, κύριοι συνάδελφοι, επειδή φωνάζετε πολύ, ενισχύει
την κοινοβουλευτική δηµοκρατία και νοµίζω ότι αυτό το κατανο-
είτε πάρα πολύ καλά.

Το λόγο έχει ο κ. Παφίλης για τέσσερα λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Πόσα λεπτά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Αυτά που δικαιούστε,

κύριε Παφίλη. Και πρέπει να υπάρχει δικαιοσύνη, γιατί µιλάµε
όλοι για ισότητα και δικαιοσύνη. Και απευθύνοµαι στον κ. Τζα-
βάρα και τους συναδέλφους που έθεσαν µε υψηλούς τόνους
αυτό το θέµα. Ισότητα, λοιπόν, και στο χρόνο και στη διαδικασία
και στον Κανονισµό σας παρακαλώ πάρα πολύ.

Ορίστε, κύριε Παφίλη, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: ∆εν θέλω να αµφισβητήσω την πρό-

θεσή σας ούτε όλα όσα είπατε, αλλά η ισότητα πρώτα απ’ όλα εί-
ναι στην οικονοµία και στις δυνατότητες που έχει ο κάθε άνθρω-
πος να αναπτύσσει την προσωπικότητά του σ’ αυτήν την κοινωνία.

Και στον καπιταλισµό δεν έχει τις ίδιες δυνατότητες ο γιος του
εφοπλιστή και του βιοµήχανου και του εργαζόµενου. Γι’ αυτό,
λοιπόν, η δηµοκρατία είναι πλαστή, είναι δηµοκρατία µιας τάξης,
κατά τη γνώµη µας.

Αλλά για να µην κάνουµε θεωρητικές τοποθετήσεις, ο κύριος
Υπουργός έκανε µια πολύ ωραία οµιλία για το διεφθαρµένο σύ-
στηµα που υπήρχε στο δηµόσιο όλα αυτά τα χρόνια. Συµφω-
νούµε απόλυτα. Αυτά λέγαµε ως ΚΚΕ. Από το 1974 µέχρι και
σήµερα αυτά λέγαµε και για τη Νέα ∆ηµοκρατία παλιότερα και
για το ΠΑΣΟΚ. Πείτε, λοιπόν, ότι είχαµε δίκιο που τα λέγαµε όλο
αυτό το διάστηµα.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας –θα το γνωρίζουν οι παλιό-
τεροι και όσοι δεν το γνωρίζουν, θα το έχουν διαβάσει- αυτά
έλεγε για το τι γίνεται στο δηµόσιο, για το θέµα της διαφθοράς,
το οποίο σήµερα έχει γίνει και της µόδας. Πίσω από το θέµα της
διαφθοράς πάνε να καλυφθούν µια σειρά από άλλα θέµατα.

∆είτε, λοιπόν, τον εαυτό σας πολιτικά –και δεν αναφέροµαι
προσωπικά- και η Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ για το τι έγινε
όλο αυτό το διάστηµα.

Το δεύτερο που θέλουµε να πούµε και να επαναλάβουµε προς
όλες τις κατευθύνσεις, είναι πως εµείς δεν µπορούµε να απε-
µπολήσουµε το βασικό και σταθερό, θεµελιώδες δικαίωµα του
ανθρώπου, που τον ξεχώρισε και από τα ζώα, το δικαίωµα της
εργασίας. Ούτε µπορούµε να αποδεχθούµε ως Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας, την καπιταλιστική βαρβαρότητα, γιατί βαρβα-
ρότητα είναι, το να έχεις έναν άνθρωπο δύο, τρεις, τέσσερις
µήνες, να τον διώχνεις, να τον ξαναπαίρνεις -επαναλαµβάνω ότι
αυτή είναι αρχή για το ΚΚΕ- να τον έχεις έτσι σ’ αυτήν την αβε-
βαιότητα το 2009 µε αυτήν την τεχνολογική και επιστηµονική
έκρηξη, µε αυτήν την τεράστια παραγωγικότητα που υπάρχει και
που δίνει τη δυνατότητα σε όλους τους ανθρώπους να έχουν
σταθερή και αξιοπρεπή εργασία.

Απ’ αυτήν τη σκοπιά δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε µε κα-
νένα νοµοσχέδιο, που µπορεί κάποιος να πει ότι είναι αστικός εκ-
συγχρονισµός που διατηρεί αυτές τις εργασιακές σχέσεις της
ζούγκλας.

Όσον αφορά τη µοριοδότηση, ξέρετε τη γνώµη µας. ∆εν συµ-
φωνούµε και είµαστε αντίθετοι και µε αυτά που λέει και η Νέα
∆ηµοκρατία. ∆εν θέλω να το προεκτείνω γιατί θα προκαλέσω και
άλλη συζήτηση. Τώρα είναι εκτεθειµένοι απέναντι και στους δι-
κούς της, όπως είστε και εσείς εκτεθειµένοι και προσπαθείτε να
βρείτε µια διέξοδο µε τη µοριοδότηση και γι’ αυτόν το λόγο τη
θεωρητικοποιείτε. Εµείς λέµε, χωρίς καµµία προϋπόθεση.

Μια πράξη γενναία θα µπορούσε να είναι όλοι να προσλη-
φθούν να τελειώνουµε και από εδώ και πέρα να πάµε σε ένα σύ-
στηµα αξιοκρατικό προσλήψεων. Εσείς, όµως, δεν το θέλετε.

∆εχόµαστε έστω και λίγο κουτσή την τροποποίηση για το
ΚΕΘΕΑ και για το ψυχιατρικό της Θεσσαλονίκης και της Αθήνας.

∆εν µας απαντήσατε, όµως, ούτε για τη γενική γραµµατεία
ούτε για τους εργαζόµενους στις Υπηρεσίες Εξυπηρέτησης Με-
ταναστών, παρ’ ότι το έχω θέσει πάρα πολλές φορές. Γιατί τόση
µικροψυχία τελικά γι’ αυτές τις δυο περιπτώσεις;

Εµάς η πολιτική µας στάση είναι αυτή. Είναι σαφές το µήνυµά
µας προς τους εργαζόµενους ότι µπορούν να ανατρέψουν αυτό
το σύστηµα που γεννά ανθρώπους µε µισό δικαίωµα σ’ αυτό που
τους ξεχώριζε από τα ζώα, στο δικαίωµα της εργασίας. Θα πα-
λέψουµε µε όλες µας τις δυνάµεις. Είµαστε απέναντι µε όλους
εκείνους που υποστηρίζουν και υπηρετούν τη βαρβαρότητα
αυτού του συστήµατος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
φίλη.
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Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρ-
θρων και των τροπολογιών και θα γίνει η ψήφισή τους χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία ως έχει.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 10

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 11

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 12

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 13

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 14

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 15

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 16

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το άρθρο 17

έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Αναµόρφωση συ-
στήµατος προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα και άλλες διατάξεις»
έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων της Τρίτης 1ης ∆εκεµβρίου 2009, της Τετάρ-
της 2ας ∆εκεµβρίου 2009, της Πέµπτης 3ης ∆εκεµβρίου 2009 και
της Παρασκευής 4ης ∆εκεµβρίου 2009 και παρακαλώ το Σώµα
για την επικύρωσή τους.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς τα Πρακτικά των

συνεδριάσεων της Τρίτης 1ης ∆εκεµβρίου 2009, της Τετάρτης
2ας ∆εκεµβρίου 2009, της Πέµπτης 3ης ∆εκεµβρίου 2009 και της
Παρασκευής 4ης ∆εκεµβρίου 2009 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.20’, λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 18 ∆εκεµβρίου 2009 και
ώρα 10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση
της υπ’ αριθµόν 9/8/8-12-2009 επίκαιρης επερώτησης Βουλευ-
τών της Νέας ∆ηµοκρατίας, προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε το
διορισµό γενικών, ειδικών γραµµατέων και διοικήσεων οργανι-
σµών του Υπουργείου Εσωτερικών και την αντιµετώπιση των
συσσωρευµένων λειτουργικών προβληµάτων, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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